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УВОДНА РЕЧ УРЕДНИКА

Поштовани читаоци,
Пред Вама је нова, седма по реду књига Бошка 

Обрадовића, председника Српског покрета Двери, 
која представља избор његових ауторских текстова у 
последњих нешто више од годину дана. Првих 49 тек-
стова су хронолошки поређане колумне које аутор од 
избијања нове заразне болести и увођења ванредног 
стања у Србији пише за интернет портал „Директно“, 
најпре сваког викенда од 14. марта до 3. маја 2020. го-
дине (до почетка штрајка глађу на степеницама ис-
пред Народне скупштине), а потом само недељом од 
2. августа прошле године. Већина колумни посвећена 
је политичким последицама пандемије, као и опози-
ционим настојањима да се дође до слободних и по-
штених избора и смене актуелне власти у Србији. 

У другом делу ове збирке налази се још 39 изабра-
них говора и чланака који су настали разним поводима. 
Пре свега, у питању су различита представљања новог 
Прогласа Српског покрета Двери „Промена система – 
сигурност за све“, одакле потиче и наслов ове књиге, а 
онда су ту и разна реаговања на актуелне друштвено-
политичке теме: од Косова и Метохије, преко нових 
афера криминала и корупције у врху власти, до актуел-
не здравствене кризе и њених последица. У питању су 
ауторски текстови писани за НИН, „Данас“ и Нова.рс, 
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док је највећи део њих објављен на Двери.рс, интернет 
презентацији Српског покрета Двери.

Поред ових централних тема у изабраним ко-
лумнама можете прочитати ставове аутора и на неке 
друге важне теме, попут мигрантске кризе,  продаје 
„Комерцијалне банке”, НАТО, Јосипа Броза Тита и 
комунистичких злочина, вакцинације или промене 
изборног система. Поред редовне критике власти дају 
се и конкретни предлози решења типа мера за спас 
српске привреде или корака до победе над влашћу.

Књигу отвара говор Бошка Обрадовића на 
свечаној прослави 20 година Двери у Београду пре две 
године, а затвара његова  изјава поводом историјске 
пресуде против Александра Вучића за повреду угледа 
и части која је обнародована почетком ове године. 

Оно што је занимљивост ове књиге јесте што је 
у њој кроз ауторску визуру у главним цртама пред-
стављен политички програм Српског покрета Две-
ри, а посебно нове тачке које су се нашле у Прогласу 
„Промена система – сигурност за све“, попут обнове 
демократије, лустрације, зеленог патриотизма, или 
новог града по мери човека и породице. Коначно, 
њена највећа вредност налази се у њеној отворенос-
ти за полемику и јавном позиву на друштвено поми-
рење, дијалог и договор.

Сви текстови пренети су верно оригинално 
објављеним.  

Зоран Павловић,
уредник
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ДИНАМИЧКИ КОНЗЕРВАТИВИЗАМ 
БОШКА ОБРАДОВИЋА

Прошло је више од деценије од како су „Двери 
српске“, тада још као патриотска НВО, објавиле цео 
број часописа посвећен руском писцу, настављачу 
Достојевског, Александру Солжењицину. Тим пово-
дом су потписник ових редова и Бошко Обрадовић 
у једној ТВ емисији разговарали о човеку који је мо-
лио Бога да, у ГУЛАГ-у и после њега, као болесник од 
рака, преживи да би могао да сведочи. И преживео је. 
А основни став Александра Солжењицина је био – Не 
живети у лажи. Никад, нипошто, никако.

Говорио је велики руски истинољубац: „Насиље 
се нема чиме прикрити осим лажи, а лаж се нема 
чиме одржати осим насиљем. Свако ко једном насиље 
прогласи за своју методу, неумољиво мора изабрати 
лаж за своје начело. Рађајући се, насиље делује отво-
рено и чак се собом поноси. Но чим ојача, устали се, 
осећа разређеност ваздуха око себе и не може даље 
опстајати другачије неголи замагљујући се у лаж, 
прикривајући се њеном слаткоречивошћу. Оно неће 
више стално, неће обавезно, непосредно запушавати 
уста,  чешће ће од поданика захтевати само да лажи 
положе заклетву, само да саучествују у лажи. И прост 
корак простог неустрашивог човека: не учествовати 
у лажи, не подржавати лажне радње! Па нека то до-
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лази у свет и чак царује светом – али не кроз мене. А 
чим лаж буде расплинута – одвратно ће се разоткри-
ти голотиња насиља – и оно ће се занемоћало срозати. 
Ето зашто, пријатељи, мислим да смо способни да по-
могнемо свету у његово усијано доба. Не изговарати 
се голорукошћу, не препуштати се лагодном животу 
– већ кренути у бој! У руском језику су омиљене по-
словице о истини. Оне упорно изражавају поприлич-
но и тегобно народно искуство, а понекад запањујуће: 
ЈЕДНА ИСТИНИТА РЕЧ ЦЕО СВЕТ ПРЕТЕЖЕ“1. 

Једна истинита реч! То се не сме заборавити!
Побуна против лажи је морални чин. Чак и 

кад, на први поглед не успева, она чува човештво. 
Пишући о Едварду Сноудену, који је, као бивши агент 
америчке Агенције за националну безбедност, обело-
данио како Империја прати и прислушкује сваког чо-
века на планети, Станко Церовић је уочио да је побу-
на савести кључна побуна човекова – и некад и данас. 
По Церовићевом мишљењу, побуна побуњенику и 
друштву не доноси некакву материјалну корист, али 
враћа осећање смисла и подмлађује живот: „Тада из-
гледа да је човјек постао оно што треба да буде. Са 
потпуном сигурношћу се може рећи, јер то потврђују 
сва искуства, да ће човјек који је ово урадио, ма шта 
касније у животу радио, на самртничкој постељи 
бити задовољан само због овога чина“2.

1 Александар Солжењицин, Не живети у лажи, Catena mundi, Београд 
2020, стр. 84.
2 Станко Церовић, Едвард Сноуден, дисидент, Модерна времена: 
часопис за културу, друштвена питања, поуку и забаву, Београд, број 
1, мај 2016. 
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Слобода без које нема слободе

Без обзира што, како је говорила Хана Арент, 
истина у политици није омиљена врлина, политика је 
без стремљења ка истини немогућа. О томе је већ по-
менута ауторка „Извора тоталитаризма“ јасно сведо-
чила: „У тренутку када више немамо слободну штам-
пу, све се може десити. Тоталитаризам или било коју 
врсту диктатуре чини могућим то да људи престају да 
буду информисани; како можете имати мишљење о 
нечему ако нисте информисани? Ако вам свако стал-
но лаже, посљедица није та да вјерујете лажима, већ 
да заправо нико више не вјерује ни у шта. Ово је зато 
што лажи по својој суштини морају да се мијењају, 
и влада која лаже мора стално изнова да пише своју 
историју. Тако добијате не само једну лаж – с којом 
ћете живјети до краја живота – већ добијате огро-
ман број лажи, у зависности од тога како политич-
ки вјетар дува. И народ који не може више ничему 
вјеровати не може да се одлучи. Њему није ускраћен 
само капацитет за било какву акцију, већ такође и ка-
пацитет да мисли и суди. И с таквим народом онда 
можете да радите шта хоћете“.

Баш то – да радите шта хоћете. И Вучићев ре-
жим то и ради, баш шта хоће и шта му се може (не 
без подршке својих западних ментора, које у Србији 
не занима демократија, него „стабилократија“). Врхов-
ни Кловн Србије непрестано манипулише, обмањује, 
политичке противнике претвара у непријатеље, у „ло-
пове и фашисте“. Због тога су, између осталог, Две-
ри и Бошко Обрадовић на српској политичкој сцени 
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најоклеветаније појаве – мржња према њима несраз-
мерна је њиховом тренутном политичком утицају. То 
значи само једно – идеје Двери се не свиђају госпо-
дарима лажи. И зато је борба за слободу медија, као 
главни предуслов демократије, нешто од чега се не сме 
одступати. То је слобода без које нема других слобода. 

Бошко Обрадовић је у борби за ту врсту слобо-
де дао свој истински допринос. 

Бојкотом против кловновског парламента

Нова књига Бошка Обрадовића јасно сведочи да 
се он није поколебао од када је усвојио Солжењицинов 
став: не пристајати на лаж. Никад, ни по коју цену. 
Зато у књизи можемо прочитати због чега су Двери 
бојкотовале наказну и лажну Вучићеву Скупштину. 

Говорећи о властодршцима којима такав парла-
мент није срамота, Обрадовић је рекао: „Они су обе-
смислили све државне институције, а на првом ме-
сту Скупштину. Они су увели бојкот нормалности и 
нормалног живота и рада у Србији. Време је да ми 
бојкотујемо и обесмислимо њих и ускратимо им ле-
титимитет да даље владају. Покушаће они да владају 
даље и на тај начин, без легитимитета и са парламен-
том без опозиције, али ће то свакога дана бити све 
бесмисленије и теже. А онда ће морати да дође до 
пуцања тог ненормалног политичког система и до 
слободних и поштених избора“.

Скупштина, која треба да буде оличење зре-
лости једног народа и његовог достојанства, поста-



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

19

ла је непрестана кловнијада. Двери нису пристале на 
квазиполитичку кловнијаду, на коју су многи били 
спремни да пристану. Неки кажу – бојкот избора у 
години 2020. није успео. Али, то није тачно. Успео 
је, него шта: Вучић више нема начина да се пред-
стави као демократа. Он има легалитет (мада је и то 
сумњиво), али легитимитета више нема. То је после-
дица бојкота његових избора као одбијања да се слу-
жи политичкој лажи. И то није мало. Јер, трули ком-
промиси воде само у даље труљење једног друштва. 

Двери су одбиле труле компромисе. 

Против лажи о економским успесима

Обрадовић не пристаје ни на лаж Вучићевог ре-
жима о огромним економским успесима СНС „злат-
ног доба“. Много пута, и на многим примерима, он 
показује како та лаж кобно делује на наше животе, од 
привреде до културе. Рецимо, лаж у економији је по-
губна, као у случају продаје „Комерцијалне банке“: 
„Банка је продата за 387 милиона евра, а држава је пре 
тога међународним акционарима (Европској банци за 
обнову и развој) исплатила 260 милиона евра за њихов 
удео.  Вредност капитала Комерцијалне банке износи 
640 милиона евра. Њена права вредност, оно што бан-
ка може са свим својим потенцијалима је више од две 
милијарде евра. И профити које Комерцијална банка 
остварује су све већи из године у годину“. 

Бошко Обрадовић нам тиме каже: Србија еко-
номски робује – она више нема ниједну банку на 
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коју би се могла ослонити у будућем привредном 
преображају. А Вучић лаже, лаже и лаже о кулама и 
градовима својих постигнућа. 

Лажно родољубље

Лаж је и Вучићева прича о родољубљу, иза које 
се крије истинска издаја: „Како другачије него као 
издају окарактерисати његово лично пријатељство и 
сарадњу са осведоченим ратним злочинцима и вино-
вницима многих зала по српски народ и државу, од 
НАТО бомбардовања Србије до погрома над Србима 
на КиМ: Билом Клинтоном, Тонијем Блером, Герхар-
дом Шредером, Хашимом Тачијем...“. Зато је Вучић 
потписник свих издаја – од Бриселског до Вашинг-
тонског споразума.

Ко то не види, ништа не види. Из разлога огра-
ничености обзорја или из разлога крајње себичних, 
лукративних. Јер слепило се, под Вучићем, лепо плаћа. 

Ванредно стање и трезвеност

Многи од Обрадовићевих текстова из ове 
књиге настали су у доба ванредног стања поводом 
корона тровања Србије и света. Обрадовић ни у ван-
редном стању није пао у панику, него је размишљао 
о томе шта се може и шта треба учинити. Његова 
размишљања су више него упутна: „Кућна изолација 
и за некога присилни повратак породичној заједници 
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дефинитивно је доказ да у сваком злу има и неко до-
бро. Засигурно никада не бисмо издвојили оволико 
времена једни за друге, а камоли да бисмо оволико 
размишљали о потреби шире друштвене солидарно-
сти. Пандемија се показује као горка учитељица жи-
вота – само да ми будемо озбиљни ученици“. 

Смири се, горди човече, рекао би Солжењицин. 
Али лекцију смирења никако да научимо. 

Право верника на литургију

Обрадовић је, у ванредном стању, бранио и пра-
ва верујућих људи. У доба када су хипермаркети били 
отворени, а храмови затворени, с пролећа 2020, и када 
су њихови власници могли да шетају кућне љубимце 
недељом, а верници нису могли да иду на Литургију, 
Обрадовић је писао: „Веома је проблематично за сваког 
верника да му буду укинута основна верска права, а по-
себно присуство богослужењима у време Васкршњег 
поста и Васкршњих празника. Не видимо зашто то не 
би било дозвољено макар једном седмично, односно 
недељом, уз поштовање свих превентивних мера као 
што су физичко дистанцирање, заштитне маске и ру-
кавице. Верници, дакле, могу долазити на богослужења 
штитећи и себе и друге, као што на исти начин иду дру-
гим послом и на друга јавна места и установе“.

Када је, у претпоследњој седмици Великог поста 
2020. године, постало јасно да ће врх државе Србије, 
предвођен председником Вучићем, наложити строге 
карантинске мере од четвртка у 17 часова до Великог 
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понедељка у 5 часова, патријарху српском г. Иринеју 
обратила се група српских интелектуалаца, молећи 
га да се избори за право верника да присуствују 
Литургији на највећи хришћански празник – Васкрс. 
Између осталог, речено је: „Приносећи Вам ову мол-
бу, пре свега имамо у виду Господњу заповест о Светој 
Тајни Евхаристије – ово чините за мој спомен (Лк. 22, 
19), знајући према речима Св. Апостола, да се Света 
Евхаристија служи и служиће се до самог другог дола-
ска Христовог (1. Кор. 11, 26), али и свесни да је учешће 
верног народа (лаоса) на Светој Литургији неопходно, 
јер речју Св. Јована Златоустог не приноси само један 
свештеник благодарење, већ и сав народ“ . Истовреме-
но, Ваша светости, молимо Вас, да државне власти упо-
зорите да би према чл. 202 Устава Републике Србије 
свако ограничење слободе вероисповести било проти-
вуставно, пошто у условима ванредног стања слобода 
вероисповести ујемчена чл. 43 Устава има карактер 
апсолутног права. Упозорите државне власти да у ус-
ловима ванредног стања не смеју злоупотребити ст. 
4. чл. 43 Устава Републике Србије, који предвиђа да се 
изузетно законом могу прописати извесна ограничења 
слободе вероисповести. Ни тада се, сходно чл. 18 Уста-
ва, не сме утицати на суштину зајемченог права, тако 
што би се православни верници потпуно лишили пра-
ва учешћа на богослужењу, а то се према чл. 202 Устава 
посебно не може учинити уредбама са законском сна-
гом, које се доносе током ванредног стања“. 

И овај глас, коме се Бошко Обрадовић, као 
хришћански политичар придружио, имао је озбиљан 
одјек и у земљи и у свету. 
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Политика и ванредно стање

Било је тешко, у доба ванредног стања, бавити се 
политиком. А било је тешко и после, када је Вучићев 
режим решио да прави изборе упркос околностима 
које су налагале опрез. Обрадовић се, и тада, опреде-
лио да разобличава илузије, ма колико га то коштало: 
„Како је могуће из ванредног стања, док пандемија 
још увек траје, одједном прећи у нормалан живот и 
наставити изборни процес док су грађани још увек 
ошамућени шта им се дешава и куда све ово води?“

 Открио је и постојање лажовског АВ вируса, 
у доба лажовских АВ избора средином 2020. године: 
„Најгора ствар код овог АВ вируса је свакако паника и 
страх: да ће се изгубити посао ако се не гласа за Алек-
сандра Вучића, да се никада нећеш запослити ни ти 
ни твоја деца ако не скупљаш сигурне гласове за СНС, 
да као привредник нећеш моћи да склапаш послове са 
државом ако ниси на партијској линији и не дајеш рекет 
владајућој странци, да ће те режимски медији растргну-
ти ако кажеш коју критичку реч о њиховој власти...“.

И још: „Да вам право кажем: најгори су ми они који 
се заразе овим вирусом под изговором: Боље овај вирус 
него да дође неки други вирус, сви су вируси исти, па шта 
има везе и слично. Па, зар није боље да будеш здрав него 
болестан? И зар није боље да промениш нездраву атмос-
феру и пробаш да се излечиш, него да верујеш у то да ће 
ти лечење донети само још гору болест?“

Јер, ако се из претполитичког стања Вучићеве 
кловновске „стабилократије“ не вратимо истинској 
демократији, нашој болести неће бити лека. 
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Мисли и ослобађај се

Зато је време пандемије Обрадовић користио да 
мисли. И понудио је слику наше стварности каква би 
могла бити ако сложно прегнемо ка слободи личној и 
заједничкој: „У другом сценарију који подржавам, сада 
имамо јединствену прилику да подвучемо црту и из-
вршимо коначни обрачун са неолибералним погледом 
на свет који нас је довео у потпуну колонијалну завис-
ност и губљење националне суверености. Сада је време 
да у први план поново дођу националне идеје и да се као 
појединци, народ и држава вратимо традиционалним 
вредностима и заједницама. Потребно је применити 
другачији поглед на свет ради новог начина живота: при-
кочити, успорити трку живота, вратити се више себи и 
породици, правим вредностима, духовним и моралним 
темељима и узорима. То подразумева и здравији стил 
живота: од духовног преумљења и обнове, преко мо-
ралног устанка и кочнице, до психофизичког здравља и 
заштите животне средине, као и обезбеђивања здравог 
ваздуха, воде и хране – као предуслова здравог живота“. 

Сада се боримо за основно – воду, ваздух, храну. 
Ако се око тога не саберемо, око чега ћемо се сабрати?

Вратимо се демократији

Бошко Обрадовић је, у својој књизи, опет понудио 
нову визију за превазилажење животом превазиђених 
категорија, попут левице и деснице: „Двери, дакле, нису 
ни лево ни десно, већ су савремени конзервативци и 
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хришћанске демократе. Као што бранимо Косово и 
Метохију у саставу Србије, тако можете бити сигурни 
да ћемо бранити и демократију у Србији. Демократија 
је данас последња брана за тоталитаризам новог доба, 
кршење људских права и наметање стилова живота о 
којима нас нико није ништа питао. Неће бити никакво 
изненађење да се у тој борби за грађанску, економску и 
националну слободу нађемо раме уз раме са искреним 
припадницима супротних идеолошких праваца од на-
шег, пре него са лажним националистима. Наше идео-
лошке разлике, дебате и прегањања оставимо за време 
када наша држава поново буде слободна и демократска.  

Не заборавимо: основна подела у Србији није на 
левицу и десницу, већ на лажну елиту која је за одржање 
корумпираног политичког система по сваку цену и нас 
који смо за промену система као једину истинску по-
литичку промену. Дакле, овде више није довољна смена 
власти, јер власти су се мењале и до сада, али је систем 
увек остајао исти. Нама је потребна промена комплет-
ног корумпираног система који овде влада последњих 30 
година и то је једина нова и аутентична опозициона ко-
лона данас, која је изнад левице и деснице“. Промена си-
стема, мртвачког и умртвљујућег, наша је једина шанса. 

Правда држи земљу и градове

Лако ћемо ако се обнови правна и демократ-
ска држава. Тада свако иступа, на слободним избо-
рима, са својим идејама и програмима. Динамички 
конзервативизам Двери данас значи управо то: обно-
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ву правне и демократске државе. Уосталом, конзер-
вативизам није ограниченост видног поља на лево и 
десно, него поглед и у дубину и висину. Он није бе-
животна идеолошка стега, него чуварност свега што 
у људском постојању вреди, од физичког (вода, хра-
на, ваздух) до метафизичког (вера, морал, породица). 

И то је, наравно, сасвим у складу са Солжењици-
новим идејама о родољубљу. На почетку књиге 
„Русија у провалији“ велики руски писац каже: „Па-
триотизам је циљно и непопустљиво осећање љубави 
према својој отаџбини, са спремношћу жртвовања за 
њу и сношење њених недаћа. Истовремено: служење 
Отаџбини које не сме бити сервилно“, то јест – не 
сме се претварати у квазипатриотску реторику без 
садржаја. Једини прави патриотизам је правни па-
триотизам, који штити свакога на непоколебљивом 
темељу права и правде. Србин, вековима, сведочи да 
правда држи земљу и градове. 

Надамо се да ће читалац у новој књизи Бошка 
Обрадовића имати прилике да се увери како је пут 
Двери заснован управо на овој, једној од најважнијих, 
мисли нашег народа. 

Владимир Димитријевић
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НЕКА БУДЕ БОРБА НЕПРЕСТАНА

Поштовани гости, драги пријатељи и верни са-
борци,

После 20 година, прелазећи пут од студентског 
часописа и прве српске патриотске НВО, преко По-
крета за живот и хришћанско-социјалне уније до 
модерне политичке организације породичних људи, 
Двери могу да потврде основну мисао са својих по-
четака: „Нема и неће бити политичке и економске об-
нове српског друштва и државе док прво не дође до 
духовне и моралне обнове”. 

Ми смо студирали код најбољих Срба нашег 
времена. Наше путовође су: Патријарх Павле, Пред-
раг Драгић Кијук, Љубомир Протић, Данило Лазовић, 
владика Данило Крстић, Лазар Милин, прота Љуба 
Петровић, прота Дејан Дејановић... Они су нас учили да 
пре свега „будемо људи”, по речима Светог Патријарха, 
да је „православље нормално”, како је говорио вели-
ки мисионар и духовник прота Љуба, да нам је поред 
грађанског потребно и „сеоско васпитање”, како га је 
назвао луцидни Данило Лазовић, или да „свако од нас 
може да буде користан за националну ствар”, како је 
проповедао наш највећи учитељ Кијук. 

Многима смо захвални за све што су за нас учи-
нили за ових 20 година, посебно бројним добротво-
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рима из Отаџбине и расејања - без њих и њихове под-
ршке не бисмо успели. Ту свакако морам споменути и 
саборце који више нису са нама али су дали значајан 
допринос, све наше породице које смо угрозили не-
престаним одсуствовањима, све вас овде присутне 
и оне оправдано одсутне који никада нисте одуста-
ли, док ћу посебно истаћи само породице покојних 
наших сабораца који су ушли у „Књигу незабора-
ва” нашег Покрета: породице Ђорђевић, Борокић, 
Влајковић, Блага... Велико хвала свима!

Упркос крилатици „Из пораза у пораз до ко-
начне победе”, коју је пола у шали а пола у истини 
говорећи о Дверима и савременој генерацији Срба 
изрекао проф. др Мило Ломпар, сматрам да после 20 
година ипак можемо да констатујемо једну велику 
победу: идеја Двери, хришћански систем вредности 
који заступамо, оно што је Свети Владика Николај на-
звао „светосавски национализам”, успела је да опста-
не и да се као „река понорница” Милоша Црњанског 
после вишедеценијског потирања у југословенству и 
комунизму појави на површини краја 20. и почетка 
21. века и поново постане битна за формирање зако-
на живота српског народа. 

Да смо само то урадили – да смо сачували најваж-
нију српску националну идеју и од ње направили са-
времени друштвено-политички покрет – није мало. 
Остало је много тога што нисмо успели да се изборимо 
јер смо изложени бескрајним клеветама и лажима а 
да нас многи никада нису ни упознали нити то желе. 
Многи опет, пресвучени комунисти, најрадије би да 
нас нема и да наша мисао поново буде забрањена. 
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Оно што најчешће чујемо од свакога ко нас ди-
ректно лично упозна јесте „Па, ви сте у Дверима тако 
нормални” - из чега можемо да закључимо да се неко 
озбиљно потрудио да нас представи у другачијем 
светлу. Можда неко ко сам није баш нормалан, ко - 
по оним стиховима великог хита југословенског ро-
кенрола - „воли само себе, свог јединог себе”, док сви 
други морају да буду поништени. Али, ту се као и у 
свему другом држимо поруке великог руског мисли-
оца Александра Солжењицина из култног текста „Не 
живети у лажи”. Отпор лажима и Великом Лажову је 
данас питање части, моралног здравља и интелекту-
алног поштења. 

Једна од тих великих заблуда о нама је супро-
тстављање грађанског и националног које ми одба-
цујемо. Нема већег грађанина и истовремено већег 
родољуба од једног Милана Ракића који од најпозна-
тијег српског песника и конзула у Приштини постаје 
четнички комита код Војводе Вука, испред чијег спо-
меника у Београду су се сабирали први дверјани на 
почетку нашега рада. Ваљда је то потпуно нормално 
да сваки српски родољуб треба да буде достојанствен 
и толерантан грађанин, а сваки грађанин патриота. 

Друга велика неистина је да смо ми против 
Европе. Не, Србија је Европа, а Медитеран је „прва 
Европа”: Атина – Рим – Цариград - то су европски 
почеци. Није европска цивилизација настала на севе-
розападу већ на југоистоку нашег континента. 

Ми, дакле, нисмо против Европе – ми само не 
верујемо Централном комитету у Бриселу, ми смо ЕУ-
скептици. Европа је наша цивилизацијска колевка, али 
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која Европа – хришћанска Европа, Европа нација, Ев-
ропа која поштује различитости националних култу-
ра, брани традиционалне породичне вредности, раз-
уме значај домаћих важних економских сектора, шти-
ти државне границе од мигрантске кризе и дозвољава 
право да народ одлучује како ће живети у својој земљи. 
И тврдимо да је прворазредни европски интерес стра-
тешка сарадња са Русијом, која је такође део Европе. 
Европи није потребан сукоб већ сарадња са Русијом. 
У тој Новој Европи ми видимо своје место и спремни 
смо да о томе разговарамо са свим нашим политичким 
партнерима из других европских земаља.  

Немамо нити један једини разлог да се стидимо 
што смо Срби, већ имамо хиљаде разлога да се поно-
симо припадношћу својој нацији као једном од најста-
ријих европских национално освешћених народа. Ми 
смо светосавски родољуби, модерни конзервативци, 
социјалне и економске патриоте, хришћанске демо-
крате. 

Ми смо следбеници Савиног Законоправила, 
Лазаревог косовског опредељења, Његошеве поезије 
слободе, Карађорђевог и Дражиног устаничког духа, 
српског становишта Милоша Црњанског, Николајевог 
Свечовека, Павлове духовне лепоте, Новаковог побед-
ничког менталитета...

Зашто сам посебно на крају истакао једног 
спортисту? Зато што нам је доста пораза, губит-
ничког менталитета, неверовања у себе, кукања и 
изговарања. Време је за српске победе. Време је да 
победимо прво све оно лоше у себи, да бисмо имали 
са чим да „изађемо пред Милоша”. Време је за нову 
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политичку културу дијалога у оквиру које нормално 
разговарамо са свима иако се не слажемо о свему, и 
где се договарамо око ствари од општег интереса. 

Ми из Двери немамо разлога да не будемо но-
сиоци ове нове политичке културе, као што наши по-
литички партнери немају разлога да не воде дијалог 
са једном нормалном, пристојном и културном кон-
зервативном политичком опцијом која постоји сву-
да у Европи и свету. Наш програм су културна по-
литика идентитета, српске интеграције, породица на 
првом месту, социјална солидарност и максимална 
нетолеранција на криминал, корупцију и неправду, 
као и – да се то увек подсетимо - очување Косова и 
Метохије у саставу Србије. И са овим темама нема 
игре, нема повлачења, нема предаје! 

Наш став је и политичка некоректност пре-
ма колонијалном маниру и духу самопорицања. До-
ста нам је одрицања и вређања свега што је српско у 
Србији. Без самопоштовања нема самопоуздања, а без 
вере у Бога, Српство и себе нема обнове Отаџбине. 

Ми смо народ слободарско-демократске тради-
ције, наша химна не говори о било ком Богу већ о Богу 
Правде, а ако нешто као народ мрзимо (а све смо само 
нисмо народ мржње) – онда је то неправда: међународна, 
национална, економска, социјална, правосудна... 

Не знам да ли су Двери лево или десно, али 
знам да смо за ново српско предузетништво у свим 
друштвеним областима, да смо модерна десница када 
бранимо духовну вертикалу: државу, нацију, веру, ис-
торију, српски језик и ћирилицу, породичне вреднос-
ти, као и да смо модерна левица када се супротставља-
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мо банкарским дерикожама, криминалним приватним 
извршитељима, страним корпорацијама које освајају 
наше тржиште и претварају нас у јефтину радну снагу 
или када штитимо сваког пензионера, радника, војног, 
полицијског или просветног синдикалца, трудницу и 
породиљу који су данас социјално угрожени... 

Двери и Србија треба да буду прве у освајању 
модерних савремених информационих технологија, 
европски Јапан после завршетка Другог светског рата, 
у коме се свако од нас труди да у послу којим се бави 
осмисли једну новину и унапреди га, и да – истовре-
мено - никако не заостајемо у јачању еколошке свести, 
прехрамбене и здравствене безбедности тако што под-
ржавамо грађанске активисте против ГМО или про-
тив мини-хидроелектрана које уништавају нашу жи-
вотну средину... 

Наш приоритет је стварање услова за развој 
предузетништва и нормалан живот свих грађана од 
свога рада у својој земљи, јер је демократија могућа 
тек када су људи своји на своме, независни и са 
развијеном критичком свешћу. 

Тек тада нам више неће требати вође, већ ће 
постојати систем; тек тада политичари више неће вла-
дати, већ служити народу и Отаџбини. Прави систем 
су институције, спровођење закона, слободно пред-
узетништво, заштита домаћег економског интереса, 
обезглављивање бирократске и партијско-паразитске 
хидре зачете у комунизму, порасле у социјализму и 
погубне у младом вишепартијском систему Србије. 

Кад вратимо поштовање према свештенику, 
учитељу, лекару и војнику – створићемо ново васпитање 
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и нове генерације пристојних људи оданих Отаџбини и 
правим вредностима. Али, на томе путу мораћемо да се 
обрачунамо са онима који су нас опљачкали и уништи-
ли за ових 30 година, који мисле да Србију претворе у 
непрестани ријалити шоу и да простаклук, кич и шунд 
не буду само врста анти-музике и других анти-уметно-
сти, већ и накарадни систем вредности у медијима, по-
литици, националном васпитању...

Не знам за Двери, али знам за идеје Двери да су 
будућност Србије. Без модерне конзервативне идеоло-
гије коју сведочимо неће бити политичких промена у 
Србији. Без идеја Двери неће бити могуће формирати 
будућу Владу Србије. Нико више не може да зауста-
ви доношење закона о пореклу имовине, пореску ре-
форму у корист брака и породице, враћање обавезног 
служења војног рока, стварање Развојне банке Србије, 
стављање домаће привреде, пољопривреде и села у 
епицентар државне пажње и помоћи... 

Сличне идеје данас владају бројним европским 
земљама, попут Аустрије, Италије, држава Вишеград-
ске групе... Двери су данас најмодернија европска по-
литичка чињеница у Србији. И то не треба никога да 
изненађује - Европа и свет су се променили. Предла-
жем да једном коначно не каснимо за светским про-
менама, већ будемо њихов саставни део, и да разго-
варамо са свима тражећи место под Сунцем за своје 
државне и националне интересе.   

Још једном: ко смо ми? Ми смо политика „српског 
становишта” - српски национални интереси пре свега, 
изнад Истока и Запада, утемељени у нашој пребогатој 
античкој, византијској, хришћанској, светосавској и 
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европској култури и традицији. Ми смо слободарски 
народ, народ контактне културе са другима, народ 
који је демографски озбиљно угрожен и мора да по-
беди одсељавање и нестајање, али и народ са великим 
демократским потенцијалом који је утемељен управо 
у нашој домаћинској суштини, у нашој гостољубивој 
кући на путу, у нашем отвореном и космополитском 
Београду као српској престоници, у нашој Србији 
различитих народа и јединствене културе настале 
прожимањем великог броја различитих култура.

Не знам како би звучало на српском језику када 
бих по узору на актуелног америчког председника за 
крај узвикнуо: „Учинимо Србију поново великом”, 
али знам да су нам данас потребни политичари који 
су по речима младог Џона Фицџералда Кенедија - 
„узори храбрости”. 

И знам да нисам Србин ако заборавим Косово 
и Метохију, Републику Српску Крајину, Републику 
Српску, Црну Гору и сваког Србина који живи ван 
граница Србије, а посебно широм расејања. 

Као што нисам Србин ако заборавим или угро-
зим свог комшију друге вере или нације, јер ме то не 
учи моја вера. Управо супротно, све традиционалне 
религије поручују исто: Оно што не желиш да чине 
теби други – не чини ни ти другима!

Драга браћо и сестре, дверјани, дверци, дверо-
ви, девери, звери или како нас све нису звали за ових 
20 година,

Никада не сметните с ума да смо ми ушли у по-
литику да је осолимо хришћанским врлинама, смис-
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лом, истином, правдом, родољубљем, моралом, а не 
да је додатно обљутавимо својим гресима и слабо-
стима. И нека то буде моја порука поводом 20 година 
Двери: нека Двери и сви ми заједно никада не успемо 
у политици ако ћемо урадити било шта што је на ште-
ту нашега народа и државе. 

Ако су Двери, да парафразирам Ивана Иљина, 
потребне Богу и Србији, и ако будемо достојни тога 
призива, онда су Двери потребне и свима нама. Као 
што сте управо видели - долази Млада Србија и у 
Дверима, долази смена генерација, долазе нови мла-
ди одушевљени људи, долази будућност Србије. Има-
ле су се Двери рашта и родити! 

Наша идеја је неуништива, наши идеали су жи-
вотни, наша снага је у стрпљењу, поштеном односу 
према другима и непрекидном континуираном раду 
на добру свога народа и државе. 

Честитам вам 20 година Двери и завршавам 
Његошевим стиховима: „Нека буде борба непреста-
на, нека буде што бити не може!” 

Како радили - тако нам и Бог помогао!  

Говор на свечаној академији поводом 
обележавања 20 година Двери, одржаној 10. марта 

2019. године у Комбанк дворани у Београду





ДЕО ПРВИ: 

ДИРЕКТНО
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ЗАШТО НЕ ТРЕБА УЧЕСТВОВАТИ НА 
ЛАЖНИМ ИЗБОРИМА?

Свако ко се бави политиком има за циљ учество-
вање на изборима и остваривање одговарајућег из-
борног резултата који га најпре води у Скупштину, 
а потом даје могућност и да учествује у формирању 
власти. Зато је у свим демократским земљама света 
веома чудна одлука неке политичке организације да 
се на изборима не учествује. Међутим, у недемократ-
ским државама, у којима нема нити најмањих услова 
за слободне и поштене изборе, бојкот је једино ло-
гично решење. Не учествовати на лажним изборима 
значи не давати легитимитет властима да је све у реду 
и да је све нормално иако ништа није у реду и ништа 
није нормално у српском политичком животу у коме 
више нема елементарних демократских вредности. 

Зато је бојкот избора од стране уједињене српске 
опозиције и будући парламент без опозиције – једини 
пут за Вучићев пад, ма колико то парадоксално звучало. 

Они су обесмисли све државне институције, а 
на првом месту Скупштину. Они су увели бојкот нор-
малности и нормалног живота и рада у Србији. Вре-
ме је да ми бојкотујемо и обесмислимо њих и ускра-
тимо им летитимитет да даље владају. Покушаће они 
да владају даље и на тај начин, без легитимитета и са 
парламентом без опозиције, али ће то свакога дана 
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бити све бесмисленије и теже. А онда ће морати да 
дође до пуцања тог ненормалног политичког система 
и до слободних и поштених избора. 

Зато је највећи грех оних који излазе на изборе – 
а представљају се као опозиција – у томе што дају ле-
гитимитет лажним изборима и омогућавају наставак 
симулације демократије у Србији које заправо нема. 
Када би се сви они који себе у јавности представљају 
као опозицију придружили бојкоту – власт би оста-
ла усамљена, такав изборни процес и будући парла-
мент постали би тотално бесмислени јер би тамо се-
дели само СНС и СПС. То је и разлог зашто је цензус 
смањен на 3%, јер нико сем СНС и СПС не би прешао 
цензус од 5%, а онда би та двопартијска Скупштина 
била огољена и смешна. У том случају власт би врло 
брзо била приморана да изађе у сусрет опозицији и 
да обезбеди фер изборне услове. У супротном, ако се 
изађе на изборе који нису избори – само се помаже 
владајућем режиму да представи као да је све у реду. 

Шта онда може бити интерес оних који изла-
зе на такве изборе упркос томе што им је све ово си-
гурно јасно? Или су обични сарадници БИА па им је 
то службени задатак, или су купљени и налазе се на 
Вучићевом платном списку, или су нечим уцењени, 
или просто немају начелних принципа којима се ру-
ководе у политици и занима их само да они оства-
ре свој себични страначки и лични интерес па ма-
кар читава Србија пропала под овом влашћу. Нешто 
мало ситне личне користи у општем замешатељству и 
није нека политика, чак и у случају оних који су заис-
та опозиција, а излазе на изборе. 
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Али, преварили су се и сви они и Вучић, јер чи-
тав тај ненормални политички поредак неће дуго 
моћи да опстане без највеће опозиционе групације 
која не учествује на лажним изборима и у раду тог 
будућег лажног парламента. Зато само треба бити 
принципијалан и истрајан и ова наша борба ће уро-
дити плодом. Лажни избори су извор сваког даљег 
недемократског отрова који се шири Србијом и та бо-
лест српске демократије мора да се лечи ту на извору – 
бојкотом лажних избора. Ту почиње делегитимисање 
политичког система који морамо да мењамо у потпу-
ности. Јер, ово није само борба за смену власти, већ 
и за промену комплетног корумпираног политичког 
система у Србији. 

14. март 2020. 
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ПРОДАЈА КОМЕРЦИЈАЛНЕ БАНКЕ ЈЕ 
ЕКОНОМСКИ ЗЛОЧИН

Покушај председника СНС Александра Вучића 
да оправда продају Комерцијалне банке завршио се 
као фијаско. Сви његови аргументи апсолутно не 
стоје: да је Комерцијална банка продата „у идеално 
време и на најбољи могући начин“, да је „имала про-
блеме и да су њени биланси све лошији“ и да се држа-
ва продајом Комерцијалне банке „решила још једног 
предузећа и ослободила финансијског ризика“. Све је 
управо супротно: 

1. Банка је продата за 387 милиона евра, а 
држава је пре тога међународним акциона-
рима (Европској банци за обнову и развој) 
исплатила 260 милиона евра за њихов удео.  

2. Вредност капитала Комерцијалне банке из-
носи 640 милиона евра. Њена права вред-
ност, оно што банка може са свим својим 
потенцијалима је више од две милијарде 
евра. И профити које Комерцијална банка 
остварује су све већи из године у годину. 

3. Успех и квалитет банке мери се њеном го-
товином и профитом, а њена моћ уделом на 
тржишту, величином штедње која се претва-
ра у пласмане, а ризичност банке се утврђује 
и сопственим капиталом којим су њени 
пласмани покривени, тзв. адекватношћу 
капитала. Када је о готовини реч биланси 
показују да Комерцијална банка нема про-
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блеме и није ризична, већ да сви параметри 
расту из године у годину. 

4. Покривеност тзв. ризичне активе Комер-
цијалне банке њеним сопственим капиталом 
износи више од 29%, а минимум је 12%. При-
мера ради, овај однос сопственог капитала 
у односу на пласмане банке код купца, НЛБ 
банке, износи само 16,7%. Ради се о томе да 
је најпрофитабилнија српска државна банка 
чији је капитал најмање ризичан купила бан-
ка са далеко вишом стопом ризика, која при 
том неће чувати интерес Србије, њене при-
вреде и грађана већ свој сопствени интерес. 

5. Страној банци на овај начин поклоњена је 
петина девизне штедње грађана Србије, удео 
на тржишту Комерцијалне банке од 12%, 
највећа мрежа филијала у Србији, Црној 
Гори и Републици Српској, као и 770.000 
клијената Комерцијалне банке.

Без домаћих државних банака нећемо моћи да 
водимо рачуна о домаћим економским интересима и 
омогућимо повољне кредите за домаће предузетнике. 
Без државне развојне банке и аграрне банке не мо-
жемо да покренемо домаћу производњу и помогнемо 
домаћим привредницима и пољоприредницима да се 
изборе са конкуренцијом из иностранства која има 
подршку својих државних банака. Губитак државне 
контроле над банкарским сектором и прелазак ком-
плетног банкарског тржишта у руке странаца води 
нас у колонијално ропство.  
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Посебно је увредљиво Вучићево подсећање 
како су Динкићевци опљачкали Комерцијалну бан-
ку у време прошле власти, када се узме у обзир да је 
некадашњи Вучићев коалициони партнер Млађан 
Динкић још увек на слободи у време ове власти и то 
на функцији саветника у Влади Србије. 

Карактеристично је што је све ове лажне ару-
менте Вучић изговорио у емисији на телевизији „Ко-
перникус“, чији је истоимени кабловски систем ис-
тог власника – високог функционера СНС – недав-
но купила власт преко државног предузећа Телеком 
Србија за 200 милиона евра, што је скандалозно и по-
редити са ценом за коју је продата Комерцијална бан-
ка. То што су на тај начин опране паре за куповину ТВ 
ПРВА и ТВ О2 од стране истог власника, чиме је власт 
узела под директну контролу две телевизије са наци-
оналном фреквенцијом – само је отворена пљачка и 
противзаконити медијски монопол за који ће неко 
морати кривично да одговара. 

Спречавање потпуне предаје монетарне сувере-
ности државе у руке страног капитала сада је у рукама 
Народне банке Србије. Позивамо још једном Народ-
ну банку Србије да не изда сагласност за дефинитив-
но завршавање посла продаје Комерцијалне банке. 
У супротном, гувернер НБС Јоргованка Табаковић, 
која се јавно заложила против продаје Комерцијалне 
банке, постаће саучесник у овом тешком економском 
злочину против народа и државе.  

15. март 2020. 
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ЗАШТО ЈЕ УВЕДЕНО ВАНРЕДНО СТАЊЕ, 
А НЕ ВАНРЕДНА СИТУАЦИЈА?

Вишегодишње кршење Устава Србије од стра-
не председника СНС Александра Вучића доживело 
је врхунац проглашењем ванредног стања. Иако је 
здравствени проблем са ширењем пандемије огро-
ман, ипак нису испуњени Уставом предвиђени усло-
ви да се ванредно стање прогласи. Ванредно стање 
се проглашава тек уколико постоји опасност која 
угрожава опстанак народа и државе. Пандемија ви-
руса спада у елементарну непогоду у смислу члана 2 
Закона о ванредним ситуацијама – појаву која може 
да угрози живот и здравље већег броја људи, па су 
из тог разлога испуњени овим законом предвиђени 
услови да се прогласи ванредна ситуација, а не ван-
редно стање. 

Зашто се Александар Вучић одлучио за ван-
редно стање? Прво, и у том случају је прекршен 
члан 200 Устава Републике Србије који увођење ван-
редног стања ставља у надлежност Народне скуп-
штине. Председник и Влада Србије немају право да 
суспендују постојање, рад и уставне надлежности 
Народне скупштине, што су у овом случају учинили 
под изговором забране окупљања у затвореном про-
стору за више од 100 људи. Владина уредба не може 
бити изнад Народне скупштине нити председник и 
Влада Србије могу преузимати надлежности Народ-
не скупшптине. Чак и ако то ураде као у овом случају, 
дужни су по Уставу да одлуку поднесу на потврду 
Народној скупштини, што још увек нису учинили. 
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Ако председник СНС заиста мисли да смо у 
рату, онда је требало формирати Владу национал-
ног јединства и спаса састављену од нестранач-
ких стручњака, јер су грађани изгубили поверење у 
садашњу власт која се катастрофално понела према 
опасности епидемије. На тај начин се укида подела на 
власт и опозицију и обједињују све снаге и ресурси 
у заједничкој борби за здравље становништва. Тиме 
се државни интерес ставља изнад партијског, а не као 
што је сада случај да се ванредна ситуација користи 
за предизборни маркетинг председника СНС и пре-
дизборну кампању страначких активиста са маскама 
и рукавицама које нико други, коме су заиста потреб-
не, не може да набави. 

Имамо највише заражених на Балкану са најмање 
урађених тестова. Каснимо данима и недељама са 
мерама које су скоро сви други већ увели. Док се ви-
рус ширио Европом власт је расписивала изборе и 
скупљала потписе стотина хиљада људи и за себе и за 
своје опције у лажној опозицији. Док су други уводи-
ли ванредну ситуацију они су се смејали вирусу. Неко 
ће за све то, као и за ово најновије и најдрастичније 
кршење Устава, морати да одговара када све ово прође. 

И пре формалног проглашења ванредног 
стања – ми смо живели у њему. Независне држав-
не институције су суспендоване, медији у потпу-
ности затворени, Народна скупштина претво-
рена у ријалити шоу, а избори на свим нивоима 
обесмишљени. Шта нас тек сада чека у времену про-
глашеног ванредног стања осим непрекидних моно-
лога једног човека који не уме да се контролише чак 
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ни у овако ванредним околностима? Али, ванредно 
стање може бити, као и лажни избори, велико чи-
стилиште у коме ће и многе присталице владајућих 
странака схватити о колико неозбиљним и неодго-
ворним људима на власти се ради. 

21. март 2020.



48

ИЗДАЈА КАО МОДЕЛ ВУЧИЋЕВЕ ВЛАСТИ

Када говорим о издаји као моделу Вучићеве 
власти у последњих осам година не мислим само на 
потписивање антиуставног Бриселског споразума из 
2013. године и предају Косова и Метохије која је по-
том уследила. Ово је само почетак приче и разлог за-
што је доведен на власт 2012. Сада је истекло време и 
од њега се очекује да своје обећање западним менто-
рима који су га довели на власт испуни до краја – да 
потпише „свеобухватни споразум о нормализацији 
односа са Приштином“, који би заправо значио 
признање лажне државе Косово од стране Београда и 
њен улазак у УН. 

Међутим, овај модел власти је примењен и на 
свим другим државним нивоима. Примера ради, 
издаја домаћих економских интереса је вероватно 
најупечатљивија и најштетнија за будућност овога 
народа и државе. За време Вучићеве власти почела је 
распродаја Србије односно преосталих природних и 
привредних богатстава која су уопште остала у нашим 
рукама. Продати су Аеродром Београд, РТБ Бор, ПКБ 
и Комерцијална банка. Вучић се чак јавно горко кајао 
зашто је подлегао притиску јавности и није продао и 
Телеком Србија, пошто је и то било планирано. За-
почет је и процес реструктурирања Електропривреде 
Србије, који такође води ка приватизацији ове стра-
тешке државне фирме. Створили су законски основ и 
за приватизацију домаће наменске индустрије, која се 
у међувремену директно уништава од стране приват-
них фирми које добијају послове трговине оружјем 
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уместо државних компанија које су се до сада тиме 
бавиле. Сам коруптивни начин добијања ових по-
слова, у оквиру кога се приватним фирмама блиским 
СНС оружје продаје по знатно нижим ценама од ре-
алних, прелази у сферу крупног и организованог кри-
минала у врху власти. 

Нека врста еколошке издаје врши се у области 
заштите животне средине изградњом деривационих 
мини-хидроцентрала које наносе несагледиву штету 
по природу и животну средину зарад остваривања ек-
страпрофита инвеститора блиских владајућој СНС. 

На сличан начин изданим се могу осећати и 
Срби у окружењу и дијаспори за које матична држа-
ва Србија не хаје још од доласка Вучића на власт и 
укидања Министарства за односе са Србима у регио-
ну и расејању. Довољно је навести пример да за осам 
година власти Вучић никада није посетио Црну Гору 
и да је подржао доношење скандалозног закона о сло-
боди вероисповести којим је тамошњи владајући ре-
жим директно ударио на Српску православну цркву 
и њену имовину у Црној Гори.

Како другачије него као издају окарактерисати 
његово лично пријатељство и сарадњу са осведоче-
ним ратним злочинцима и виновницима многих зала 
по српски народ и државу, од НАТО бомбардовања 
Србије до погрома над Србима на КиМ: Билом Клин-
тоном, Тонијем Блером, Герхардом Шредером, Хаши-
мом Тачијем... 

Свакако не смемо прихватити издају као модел 
власти и образац понашања. Посебно што је у Србији 
данас у току највећа борба – за здравље становништ-
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ва, за очување људи и живота. Надамо се да актуелна 
власт ту неће издати свој народ као што је то изгле-
дало на почетку епидемије. Данас смо сви, без разли-
ке, неопходни свима који су угрожени и којима је по-
требна помоћ у овим ванредним околностима. 

А када ово прође, онда ће властодршци морати 
да одговарају за све почињене издаје до сада. 

22. март 2020. 
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ДВАДЕСЕТ И ЈЕДНА ГОДИНА ОД ВУЧИЋЕВОГ 
УСЕЉЕЊА У ДРЖАВНИ СТАН

За својих 50 година Александар Вучић никада 
није био у радном односу мимо политике и скоро 30 
година се налази на различитим функцијама на које 
га је поставила партија којој је раније припадао или је 
сада предводи. Народни посланик у Народној скуп-
штини Републике Србије од 1993. године, СРС дирек-
тор хале „Пинки“ у Земуну, министар информисања, 
у три мандата савезни посланик пре и после 2000, 
министар одбране, потпредседник владе, председ-
ник Владе у два мандата, председник Србије... Стал-
но и искључиво на партијској функцији и државној 
плати. Од које сигурно не може да живи овако како 
живи: скупо се облачећи, финансирајући приватно 
школовање своје деце или купујући луксузна вина... 

Ових дана би требало обележити 21 годину од 
када је од Владе СПС-СРС министар Вучић добио на 
поклон државни стан док су војници, полицајци и 
грађани гинули под НАТО бомбама. 

Као што су најгори закони о раду донети у вре-
ме власти Социјалистичке партије Србије, а пензије 
смањене и отете пензионерима у време власти Партије 
уједињених пензионера Србије, тако се издаја Косова 
и Метохије одвија у време власти СПС и СНС које 
се представљају у јавности као еталони патриотизма. 
Свој долазак на власт СНС дугује спремности да за 
180 степени промени своју радикалску идеологију и 
политички програм и прихвати признање независно-
сти лажне државе Косово. Први део обећања које су 
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дали својим западним менторима да би добили под-
ршку за долазак на власт 2012. године напредњаци 
су платили потписивањем антиуставног тзв. Брисел-
ског споразума 2013. године, а други део треба да буде 
исплаћен потписивањем „свеобухватног споразума о 
нормализацији односа између Београда и Приштине“ 
којим би власт СНС и СПС признала лажну државу 
Косово и на тај начин омогућила улазак Косова у УН. 

Александар Вучић је био тај који је преговоре 
између Београда и Приштине са техничког нивоа поди-
гао на ниво два премијера и потом два председника. У 
оба случаја ради се о њему и ратном злочинцу Хашиму 
Тачију са којим већ годинама тајно преговора о признању 
лажне државе Косово, а онда и разграничењу. Зато му је 
толико стало да се какви-такви избори одрже пре тог 
потписа како би могао да каже да је све регуларно.

Међутим, ако су ти избори недемократски, 
ако на њима не учествује комплетна опозиција, ако 
опозиције нема у будућем сазиву Народне скупштине 
– било каква одлука о Косову и Метохији неће бити 
ни легална ни легитимна и мора бити поништена од-
мах по Вучићевом паду са власти. То брине и њега и 
његове западне менторе, које после Лондона, Берлина 
и Брисела сада покушава да нађе у Вашингтону. 

Поставља се питање зашто Вучић никада није 
затражио повратак до 1000 војника и других при-
падника српског државног особља на КиМ, што нам 
следује по Резолуцији 1244 СБ УН? Зашто преговоре 
из Брисела сада измешта у Вашингтон, а не тражи по-
вратак преговора тамо где им је и једино право место 
– у Савет безбедности Уједињених нација?
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Онај државни стан који је Вучић добио у рат-
но време само је једна од седам некретнина у укупној 
вредности већој од милион евра којима распола-
же породица Вучић у Београду. Мислите о томе док 
у ванредном стању укидају Народну скупштину, 
настављају са предизборном кампањом СНС и могу 
да нам раде шта хоће. Ово што сада имамо је идеал 
власти ка коме су одувек тежили. Јер ко је спреман на 
издају Косова и Метохије зарад доласка на власт или 
опстанка на власти – тај је спреман на све!

28. март 2020. 
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КРИЗА НИЈЕ САМО ПРОБЛЕМ ВЕЋ И ШАНСА

Све више је коментара и анализа стручњака 
у свим друштвеним областима да ће актуелна 
пандемија имати велике негативне последице по чо-
вечанство, пре свега у сфери економије. Међутим, 
моје сумње иду у другом правцу: да ће по успешно 
завршеној борби против нове заразне болести свет-
ска цивилизација наставити све по старом, посеб-
но када је у питању неолиберална економска мантра. 
Или – што би било још опасније – да ће се ова ванред-
на ситуација на светском плану искористити као веж-
ба за још радикалније облике угрожавања људских 
права и ширење тоталитаризма разних врста.

А заправо би ова светска криза могла бити не 
само огроман проблем по здравље становништва и 
економски опстанак већ и велики наук и шанса. 

Пре свега, у сфери духовности и смисла живо-
та. Да мало застанемо и запитамо се: Где јуримо? Шта 
је најважније у животу? Шта су приоритети? И да их 
одредимо изнова и поставимо како треба. 

Ова криза би уместо разулареног индивидуализ-
ма и материјализма могла да доведе до промене светске 
парадигме и успостављања новог система вредности у 
коме би на прво место поново дошле праве вредности 
попут одговорности, бриге о ближњем свом и соли-
дарности, или био обновљен значај традиционалних 
заједница као што су брак, породица, верска заједница, 
нација, држава, економски патриотизам...

Кућна изолација и за некога присилни повратак 
породичној заједници дефинитивно је доказ да у сва-
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ком злу има и неко добро. Засигурно никада не бис-
мо издвојили оволико времена једни за друге, а ка-
моли да бисмо оволико размишљали о потреби шире 
друштвене солидарности. Пандемија се показује 
као горка учитељица живота – само да ми будемо 
озбиљни ученици. 

Ово је последњи час да схватимо да домаћи 
економски интереси морају доћи у први план и да не 
смемо дозволити да стране банке и мултинационалне 
компаније окупирају нашу државу док домаћа привре-
да и пољопривреда пропадају. Управо супротно, све 
снаге државе треба да раде за домаће предузетнике и 
нова радна места у домаћој производњи и услугама. 

Ова криза подсећа да не можемо без села и 
пољопривреде. Не само да се живот на селу у овим ван-
редним околностима показао као слободнији и мање 
здравствено ризичан, већ је сопствена производња 
здраве хране залог и опстанка нације и здравствене 
безбедности у целини. Ту је сада отворен простор не 
само за стварање највећег броја реалних нових рад-
них места већ и за обнову и развој сеоских задруга, 
породичних фирми и прехрамбене индустрије. 

Важна поука коју је донела ова криза јесте и да 
смо се грдно огрешили о најважније професије у на-
шем друштву, а изнад свега здравствене и просветне 
раднике, војнике и полицајце. Посебно кад је тешко, 
а и у редовним околностима, њих и њихову улогу и 
значај не може ништа да замени. Без стручних људи и 
струке систем не постоји и требало би извући ову по-
уку да њихов ауторитет и сваковрсна подршка њима 
морају да буду много већи у будућности. 
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И коначно, ова криза је показала да морамо 
имати нормалну власт. Јер ако једна власт није нор-
мална – то се посебно очитује у ванредним околно-
стима, а то онда може бити погубно по нацију. Зато 
прва мера коју као народ морамо донети након завр-
шетка ове кризе – да бисмо успешно отклонили њене 
последице – јесте промена власти. 

29. март 2020. 
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ИЗВИЊЕЊЕ СРПСКОЈ ДИЈАСПОРИ

Као народни посланик осећам потребу да из-
разим извињење српској дијаспори због увредљивог 
и понижавајућег односа који су доживели од стра-
не актуелне власти у Србији. Истовремено, свим 
повратницима желим добродошлицу назад у своју 
Отаџбину. 

Тврдња председника СНС Александра Вучића да 
му је највећа грешка у овој кризи била што није затворио 
границе већ је дозволио повратак наших држављана из 
иностранства – представља једну од најсрамнијих изјава 
представника власти у Србији последњих година. Лош 
је био и однос према многим грађанима Србије који су 
се затекли заробљени на аеродромима широм света и 
граничним прелазима у окружењу. Неодговарајући 
је био и третман према многим повратницима након 
њиховог доласка у Србију. Посебно су бедне оптужбе да 
су повратници донели заразу и направили нова жариш-
та епидемије широм Србије.

Пре свега, свуда на свету су људи који су се 
враћали у земљу донели вирус. Нити једна држава 
света није размишљала о забрани повратка својих 
држављана. Овде је прави проблем неспремност и 
неспособност власти да одговори на нову заразну 
болест и спроведе много бољу проверу свих који су 
улазили у земљу од почетка ширења епидемије. Пре 
ће бити да је увредљива реакција према повратни-
цима дошла из разлога што већина њих не воли Ву-
чића, због ове власти је и отишла из Србије, што нису 
под контролом СНС, што неће да гласају за њих или 
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могу изаћи на улице на протесте против власти кад се 
све ово заврши. Главни разлог неподношења српске 
дијаспоре од стране ове власти је страх од бољих од 
себе, од конкуренције, од оних које не могу да уцене, 
који немају лажне дипломе, који су способнији, ус-
пешнији и сваком смислу бољи од њих, и то у великој 
иностраној конкуренцији.  

Али, све ово најновије је само врхунац катастро-
фалног односа према Србима у окружењу и дијаспори 
који траје од доласка СНС на власт 2012. године. 
Прво што су урадили било је укидање Министарства 
за Србе у региону и расејању. Потом су укинули и рад 
Скупштине Срба у региону и расејању. Некадашње 
министарство су прво свели на Канцеларију, а потом 
на малу Управу при Министарству за спољне посло-
ве, која већ годинама нема директора нити функци-
онише у пуном капацитету. Александар Вучић нити 
једном није обишао Србе у Црној Гори, никада и ни-
где није стао на страну угрожених српских заједница 
у бившим југословенским републикама, а да не го-
воримо о томе да га проблеми у српској дијаспори 
уопште не дотичу. Наши сународници и држављани 
у иностранству, иако непрестано шаљу дознаке у 
милијардама евра на годишњем нивоу, и даље немају 
нормално бирачко право нити своје представнике у 
Скупштини или Влади. 

Власт је наједанпут заборавила и све оне без-
бројне хуманитарне акције српске дијаспоре за време 
отаџбинских ратова 1991-1999. године, каснију помоћ 
угроженим деловима Србије након земљотреса, по-
плава и других елементарних непогода, или било 
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којим другим поводом када су грађани Србије били 
здравствено или социјално у проблему. Заузврат 
су добили само да их на сваком шалтеру у Србији 
сачекају мито и корупција када се врате и покушају 
да овде нешто инвестирају и покрену. 

Као неко ко је обишао преко 60 српских заједни-
ца у Европи, Америци, Канади, Аустралији и Јужној 
Африци, као народни посланик који одлично познаје 
стање и проблеме српске дијаспоре, могу у име Срп-
ског покрета Двери да обећам да ће промена власти 
у Србији значити и промену односа Матице према 
дијаспори. Наши сународници добијаће лакше срп-
ско држављанство, биће значајно олакшано бирачко 
право, представници дијаспоре имаће загарантована 
места у Народној скупштини Републике Србије, об-
новићемо рад Министарства за Србе у региону и ра-
сејању. Дијаспора мора да има могућност да контро-
лише фондове у које улаже, а свима онима који желе 
да се врате или инвестирају у своју Отаџбину биће 
дате посебне пореске и друге олакшице. 

Дијаспора је данас једна од ретких великих 
преосталих снага српског народа у интелектуалном, 
стручном, финансијском и сваком другом погле-
ду. Зато, поштовани сународници, најпре се и сами 
чувајте у овим ванредним околностима и заштити-
те себе и своју породицу од ове пандемије и њених 
последица. Потом вас позивам да према мери ваших 
могућности поново помогнете Србији да изађе из ове 
кризе, упркос овима са власти који су вас увредили 
и понизили. И, коначно, позивам Вас да заједничким 
снагама када прође ово ванредно стање радимо на 
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смени актуелне власти у Србији и доласку нове вла-
сти која ће имати другачији однос према дијаспори – 
онакав какав и треба да има права Матица свих Срба 
који живе ван граница Србије.  

И добро нам дошли у Отаџбину кад све ово 
прође. Чека нас много заједничког важног посла на 
обнови и бољитку Србије.  

4. април 2020. 
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ЗАШТО САМ ЗА ПРЕЛАЗНУ, 
ТЕХНИЧКУ ВЛАДУ СТРУЧЊАКА

За месец дана прешли су пут од најсмешнијег 
вируса до полицијског часа од 24 сата дневно. На 
том путу су уредбом Владе Србије укинули Народну 
скупштину и противуставно увели ванредно стање. 
Постали су шампиони у лажима, пренемагањима, 
глуматањима, кревељењу, хистерисању и дизању па-
нике. Све време док траје пандемија воде предизбор-
ну кампању и учвршћују лични режим председника 
СНС. Оно што је сигурно – они који су расписали из-
боре у време епидемије и скупљали потписе стотина 
хиљада људи у затвореном простору треба кривич-
но да одговарају за угрожавање опште сигурности и 
здравља становништва. 

А требало је све супротно урадити. Бити 
озбиљан и одговоран од почетка, чим се видело 
како то изгледа у Кини и Италији. Одмах прогласи-
ти ванредну ситуацију и много строжије контроли-
сати све који долазе из иностранства. О ванредном 
стању расправљати у Народној скупштини. Пустити 
струку да се пита и обраћа јавности уместо полити-
чара. Позвати опозицију на консултације и створи-
ти заједнички фронт у борби за здравље нације. Брже 
реаговати конкретном подршком домаћој привреди 
и отпуштеним радницима. Не дизати панику већ од-
говорност, дисциплину и солидарност. 

Овој власти се више не може веровати ништа. 
Људи једноставно не само да немају поверења у њих 
већ не желе више ни да виде Вучића, Вулина, Лонча-
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ра, Шарчевића, Ану Брнабић, Небојшу Стефановића, 
Синишу Малог... Њихова нова обећања о пакету мера 
подршке домаћој привреди темпирана су за после ван-
редног стања и наставак изборне кампање. Домаћој 
привреди је потребна финансијска инјекција одмах, а 
не за три месеца. Притом, о томе не може да одлучује 
Влада Србије, већ би све предложене мере морале на 
потврду Народне скупштине. У питању је заправо ре-
баланс буџета и то је у скупштинској надлежности. 

Што се самих мера тиче оне су неправовремене, 
неправедне, неефикасне и нетранспарентне. Помоћ 
треба доделити одмах. Нису сви предузетници и 
нису сви грађани подједнако угрожени у овој кри-
зи. Одређеним привредним гранама је много више 
отежано пословање него другима у овом времену. 
Грађани који су остали без посла и незапослени нису 
у истој ситуацији као они који и даље имају посао 
и примања. Социјални случајеви не могу добијати 
исту финансијску помоћ као и добростојећи грађани 
и богаташи. Властима се дефинитивно не може ве-
ровати да подела предвиђених средстава неће ићи 
преко кумовских, буразерских и партијских шема 
и комбинација људи из врха СНС, јер је до сада све 
искључиво на тај начин функционисало у Србији. 

Актуелна Влада која је пала на свим овим испи-
тима треба одмах да поднесе оставку. У том случају 
остала би да влада у техничком мандату до окончања 
ванредног стања. Потом би, на првој седници На-
родне скупштине на којој би било укинуто ванредно 
стање, требало приступити и избору прелазне, тех-
ничке Владе стручњака, уз подршку свих политичких 
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опција. Ово је једино исправно решење и не видим 
други начин да се врати поверење грађана и норма-
лан политички живот после свега овога. 

У овој надстраначкој влади стручњака не би 
био нико од лидера ни власти ни опозиције. Ова 
нова, прелазна Влада би се посветила санирању не-
гативних економских последица пандемије на првом 
месту, док би њен подједнако важан задатак истов-
ремено био да ослободи медије и припреми услове 
за слободне и поштене изборе. А онда нека грађани 
демократски бирају – без икаквих притисака и уцена 
– ко ће водити државу убудуће.

5. април 2020. 
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ДА ЛИ СУ НАМ САДА УГРОЖЕНА И 
ВЕРСКА ПРАВА?

У одређеним одлукама власти у време ванред-
ног стања у Србији постоје велике нелогичности. Није 
логично да буду затворене пијаце на већем простору 
на отвореном, а да раде продавнице у мањем просто-
ру у затвореном. Није логично да свим старијима од 
65 година буде забрањен излазак из куће у кратку са-
мосталну шетњу од пола сата на пример, али се њих 
1.700.000 шаљу једном недељно у затворени простор 
у продавнице у исто време у трајању од само три сата. 
Шта је од ово двоје опасније по њихово здравље?  

Оно што посебно забрињава јесте мешање 
власти у унутарцрквена питања и угрожавање Уста-
вом загарантоване слободе вероисповести. Ако је 
најновија мера увела полицијски час током читавог 
викенда то значи да нико не може отићи до цркве 
на недељну свету литургију, па чак ни за Васкрс као 
највећи хришћански празник. Није логично да може-
мо слободно да идемо у супермаркет, пошту или банку, 
поштујући мере заштите и физичког дистанцирања, а 
да не можемо отићи и у цркву. Испада да се на овај 
начин спроводи необична дискриминација управо 
према верницима у нашем друштву. Посебно треба 
имати у виду да се због све лепшег и топлијег вре-
мена богослужења одржавају на отвореном у цркве-
ним портама где може да се испоштује мера физичког 
дистанцирања. 

Веома је проблематично за сваког верника да му 
буду укинута основна верска права, а посебно при-
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суство богослужењима у време Васкршњег поста и 
Васкршњих празника. Не видимо зашто то не би било 
дозвољено макар једном седмично, односно недељом, 
уз поштовање свих превентивних мера као што су 
физичко дистанцирање, заштитне маске и рукави-
це. Верници, дакле, могу долазити на богослужења 
штитећи и себе и друге, као што на исти начин иду 
другим послом и на друга јавна места и установе. 

Јер, не заборавимо, за вернике је духовна храна 
подједнако важна, а понекад и важнија од задовољења 
телесних потреба. Заштита здравља свакако треба да 
буде на првом месту у овом тренутку, али је духов-
но здравље често предуслов и телесног и менталног 
здравља нације. Зато би државни органи требало да 
обрате пажњу на верска права и да, макар у времену 
Васкршњих празника или барем на сам Васкрс, убла-
же донете мере и на тај начин омогуће присуство вер-
ника Васкршњој литургији на отвореном по строго 
прописаним правилима физичког дистанцирања.   

У црквеној традицији и духовном искуству су 
и молитвене литије које су толико пута у историји 
спашавале народ од разних заразних болести, најезде 
окупатора и елементарних непогода. Мислим да би и 
у овом тренутку организација литије, уз све мере фи-
зичког дистанцирања од два метра и обавезу ношења 
заштитних маски и рукавица свих учесника литије, 
била корисна као свенародни израз покајања за наше 
грехове и вапијући глас према Богу да нас заштити и 
спасе од ове пошасти. Јер, барем за нас вернике, поред 
наше самодисциплине и поштовања донетих мера, 
свеукупног труда државних органа и здравствених 
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радника, крај ове епидемије и све друго на овоме све-
ту зависи пре свега од Божје воље. 

И, не заборавите, у тренутку када се 2009. године 
упокојио блаженопочивши Његова Светост Патријарх 
Српски г. Павле у читавом свету је била проглашена 
пандемија „свињског грипа“ у којој је у Србији умрло 
137 људи. Упркос томе, на улице је изашло 500.000 
људи да се поклони овом светом човеку на одру у 
Саборној цркви у Београду, а онда потом исто толико 
и да га испрати на сахрани. Нико се тада није разбо-
лео. Јер су Бог и Свети Његови јачи од болести. А нама 
данас можда само недостаје мало више вере у Бога и 
поштовања Божијих заповести, па ће нам свима бити 
боље и све ће бити боље. 

11. април 2020. 
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НЕ УВЕДИ НАС У ИСКУШЕЊЕ ВЕЋ ИЗБАВИ 
НАС ОД ЛУКАВОГА

Предуго све ово траје. Осам дугих година 
лажи, преваре, криминала, корупције, пренемагања, 
глуматања, фолирања, кревељења... Сваки нови дан 
доноси ново понижење, нову увреду за здрав разум, 
ново гажење наше интелигенције и достојанства... 
Чини се да се крај не назире, да увек може даље и 
дубље, црње и горе... Нема сумње да владајући режим 
има тај потенцијал ненормалности која траје, раз-
множава се великом брзином и непрестано превази-
лази саму себе. 

Нешто размишљам ових дана: овај АВ вирус 
који је на власти већ осам година има многе симпто-
ме и последице као и корона вирус. Највише удара 
на старије од 65 година. Они се најлакше разболе и 
највише страдају од њега. Прва мера ове власти била је 
смањење пензија, иако је пензионерима лично од стра-
не Александра Вучића у предизборној кампањи гаран-
товано да им пензије никада неће бити смањиване.  

Друга циљна група коју овај вирус лако осваја 
су хронични политички прелетачи које брзо захвати 
и не попушта. Они су добровољне жртве и најверније 
слуге, спремне на све због милости Господара. 

Најгора ствар код овог АВ вируса је свакако па-
ника и страх: да ће се изгубити посао ако се не гласа за 
Александра Вучића, да се никада нећеш запослити ни ти 
ни твоја деца ако не скупљаш сигурне гласове за СНС, 
да као привредник нећеш моћи да склапаш послове са 
државом ако ниси на партијској линији и не дајеш рекет 
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владајућој странци, да ће те режимски медији растргну-
ти ако кажеш коју критичку реч о њиховој власти...

Да вам право кажем: најгори су ми они који се 
заразе овим вирусом под изговором: „Боље овај вирус 
него да дође неки други вирус, сви су вируси исти, па 
шта има везе“ и слично. Па, зар није боље да будеш здрав 
него болестан? И зар није боље да промениш нездраву 
атмосферу и пробаш да се излечиш, него да верујеш у 
то да ће ти лечење донети само још гору болест? 

Једини начин да се излечите или останете 
здрави јесте да немате додира са АВ вирусом, да га 
бојкотујете, да га одбаците и да му се супротстави-
те. И ако сте му икада поверовали да га сада избаци-
те из себе јер је све слагао и даље лаже. Сваки дан. 
Сваки сат. Сваки минут. И то о нашем трошку, тако 
што страначки запослени људи у државној управи 
и локалној самоуправи, јавним предузећима и уста-
новама по цео дан раде („ботују“) за рачун партије, 
славећи Александра Вучића и нападајући и вређајући 
свакога ко другачије мисли. 

Изгледа да је ванредно стање у Србији почело и 
пре него је званично проглашено. Још пре осам година 
када је СНС дошла на власт у Србији. Нема нам друге 
него да са прекидом ванредног стања због пандемије 
корона вируса прекинемо и са овом влашћу. Да се из-
лечимо од оба вируса у пакету! Јер, не заборавите: ко-
рона вирус ће проћи, али СНС вирус не сме остати на 
власти. Иначе смо готови. То нећемо преживети. 

Зато нова молитва гласи: Господе, Боже наш, не 
уведи нас у искушење већ избави нас од лукАВога. Амин!

12. април 2020. 
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АЛЕКСАНДАР ВУЧИЋ ЈЕ ОПАСНИЈИ ПО 
ЗДРАВЉЕ НАЦИЈЕ ОД КОРОНА ВИРУСА

Иако је то тешко рећи због свих који су умрли од 
нове заразне болести, али Александар Вучић је опаснији 
по здравље нације од корона вируса. Многобројни су 
разлози који нас у то уверавају последњих осам годи-
на, а од почетка пандемије и свакодневно:

1. Ако је председник државе спреман да се 
оглуши о све информације са којима распо-
лаже и упркос ширењу епидемије у Европи у 
том часу распише изборе и скупља потписе 
стотина хиљада људи у затвореном – то нам 
говори да је спреман да жртвује здравље ста-
новништва зарад својих политичких циљева. 

2. Ако од народних пара из републичког 
буџета набављена медицинска опрема за 
болнице по Србији стоји утамничена у ма-
гацинима и чека да председник СНС у окви-
ру своје свакодневне предизборне кампање 
обиђе и здравствене установе и лично преда 
ову опрему представљајући то као свој по-
клон – онда нам то говори да његовом по-
литичком маркетингу ништа није свето и да 
његов ненормални циљ личне промоције у 
свим ситуацијама не бира колико нехумано 
средство ће искористити. 

3. Ако се самопостављени шеф свих кризних 
штабова за сузбијање нове заразне боле-
сти најпре церека на глупу фору да је ово 
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најсмешнији вирус у историји који обита-
ва само на Фејсбуку, а потом на још глупљу 
да жене треба да иду у Милано у шопинг јер 
су цене сада пале због епидемије, а потом 
окривљује грађане за непоштовање државних 
превентивних мера – то нам говори да на челу 
државе имамо неуравнотежену личност која 
лако може да скаче из крајности у крајност и 
направи много друштвених проблема због 
тога, никада не признајући своје грешке. 

4. Ако у ванредним околностима ниси био спо-
собан да организујеш контролу оних који 
долазе у Србију из ризичних делова Европе 
и света, а онда оптужујеш све држављане 
Србије који су се вратили из иностранства 
да су криви за доношење заразе – то јасно 
говори да не само да ниси поштен да при-
знаш своју кривицу, већ ћеш за њу оптужи-
ти другог без имало двоумљења и милости. 

5. Ако у свакој ванредној ситуацији нема важније 
ствари од свеукупног друштвеног јединства и 
солидарности, а ти по сваку цену не желиш да 
позовеш и своје политичке противнике да се 
заједничким снагама борите за здравље ста-
новништва, већ користиш и ту прилику за 
ширење и јачање личног режима – то говори 
да си спреман апсолутно на све и да нема те 
вредности која може бити изнад твог личног 
интереса и диктаторских склоности. 

6. Ако – на крају – игноришеш три апсо-
лутна основа за обавезан одлазак у само-
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изолацију (повратак из Америке, повратак 
из Мађарске и болест члана породице), 
који иначе важе за све друге грађане Србије 
и због чијег кршења следује и кривична од-
говорност, то нам говори да себе стављаш 
изнад постојећих закона и прописа, те да 
ти је приоритет свих приоритета јавно 
шефовање и медијска видљивост за коју си 
спреман да платиш било коју цену.

Ма колико борба против пандемије корона 
вируса јесте и мора да буде друштвени приоритет у 
овом тренутку, време је да почнемо да размишљамо 
о дану после окончања ванредног стања и како да се 
организујемо да спречимо даље ширење Вучићеве не-
контролисане власти и што пре сменимо ову корум-
пирану и лоповску власт која је укинула демократију 
у Србији, а пре свега слободу медија и слободне избо-
ре. И у томе треба показати максимално јединство и 
солидарност док овај владајући режим не падне и не 
дође слобода. 

18. април 2020. 
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ВРЕМЕ ЈЕ ЗА ВАСКРС НАЦИОНАЛНЕ ИДЕЈЕ

Дан после завршетка ванредног стања и окон-
чања пандемије нове заразне болести пред нама су 
два пута којим би могли да се крећемо у будућности: 
први је да све ово буде искоришћено као згодна по-
казна вежба за развој нових облика тоталитаризма, 
а други је обнова националне идеје и конзервативна 
револуција.

У првој могућности чекају нас бројни нега-
тивни сценарији: ново банкарско ропство, нови об-
лици кршења људских права, нови модели надзора 
и контроле над становништвом, наметање нових и 
неприхватљивих биоетичких експеримената...

У другом сценарију који подржавам, сада имамо 
јединствену прилику да подвучемо црту и извршимо 
коначни обрачун са неолибералним погледом на свет 
који нас је довео у потпуну колонијалну зависност и 
губљење националне суверености. Сада је време да у 
први план поново дођу националне идеје и да се као 
појединци, народ и држава вратимо традиционал-
ним вредностима и заједницама. Потребно је приме-
нити другачији поглед на свет ради новог начина жи-
вота: прикочити, успорити трку живота, вратити се 
више себи и породици, правим вредностима, духов-
ним и моралним темељима и узорима. То подразуме-
ва и здравији стил живота: од духовног преумљења и 
обнове, преко моралног устанка и кочнице, до пси-
хофизичког здравља и заштите животне средине, као 
и обезбеђивања здравог ваздуха, воде и хране – као 
предуслова здравог живота. 
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Ново време тражи више самоодрживости: у по-
родици, у домаћој привреди, у држави у целини. Нова 
национална идеја и конзервативна револуција захте-
ва више живота на селу, генерално много више домаће 
производње, посебно домаћих пољопривредних про-
извода, више породичног живота као сигурнијег на-
чина опстанка и међусобног помагања. То нам свеу-
купно говори о неопходности повратка националне 
државе и суверене власти. У привреди то значи еко-
номски патриотизам, подршку домаћем банкарству и 
домаћим предузетницима, форсирање замене увоза 
домаћом производњом и потрошње домаћих роба 
и услуга. То значи и да нико никада више не сме да 
забрани кампању „Купујмо домаће“ већ да она буде 
подржана са највишег државног нивоа. То значи и 
нове и смеле економске потезе попут строго контро-
лисаног штампања државног новца у сврху улагања 
у домаћу производњу, пре свега пољопривреду и ве-
лике инфраструктурне радове, или стварања држав-
не Развојне банке Србије и Аграрне банке.

Оно што је свакако најважнија национална 
идеја у 21. веку јесте породични модел друштва и 
борба против беле куге у нашем народу, са посебним 
планом како зауставити егзодус грађана из државе и 
омогућити њихов повратак из иностранства. Једна од 
кључних мера је пореска реформа у корист сваког но-
вог брака и новорођеног детета, којом се истовреме-
но смањује порез на зараде и порез на имовину и по-
дижу примања грађања. 

Ново време мора да донесе преиспитивање свих 
диплома и доктората запослених у јавном сектору и 
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повратак значаја образовања, стручних људи и ба-
зичних професија као што су здравство, просвета, 
Војска и Полиција, али и пољопривреда и занатство 
свих врста. 

Ово својеврсно васкрсење националних идеја, 
које су по речима Милоша Црњанског, „као реке по-
норнице – које се после дугог, мутног тока кроз ду-
бине опет враћају себи“, једини је излаз из свих на-
ших утамничености савременог суровог света у коме 
владају индивидуализам, стицалачки бес, хедони-
зам, материјализам, колонијализам и атеизам свих 
врста. Стиже „крај историје“, али не онако како је то 
Фукујама пророковао, већ као крај историје неолибе-
ралне тортуре и ропства економија, нација и држа-
ва. Вера, породица, домаћи економски интерес, наци-
онална држава и сувереност народа се враћају на ве-
лика врата у наш свет, и ако то буде исход ове кри-
зе – нека је благословена. 

19. април 2020. 
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КРИВА ПАНДЕМИЈЕ У СРБИЈИ ЗАВИСИ 
ИСКЉУЧИВО ОД ИЗБОРА

У Србији нова заразна болест има веома чудне 
симптоме који нису примећени у другим државама 
Европе и света. Овде крива пандемије зависи од из-
бора. Прво су се властодршци смејали новом вирусу 
који је већ харао Европом, ризикујући здравље ста-
новништва, да би расписали изборе и скупљали сто-
тине хиљада потписа у затвореном простору за рачун 
својих изборних листи власти и омиљене опозиције. 
Причали су да је у питању најсмешнији вирус у 
историји, да слободно можемо ићи у Милано у шо-
пинг, да нам вирус не може ништа и да заказани избо-
ри сигурно неће бити одложени. Када ширење заразе 
није више било смешно прибегло се размишљању 
како би се пандемија могла искористити у предизбор-
не сврхе. Брзо су се досетили да то може бити сјајан 
повод за даље укидање демократије, слободе медија и 
парламентаризма у Србији. Одмах су укинули Народ-
ну скупштину уредбом Владе и противуставно увели 
ванредно стање да би затворили све медијске кана-
ле комуникације и једини остали на сцени да и даље 
воде предизборну кампању, само другим средствима. 

Подсетићемо само на оне најекстремније при-
мере, не бројећи овде свакодневне медијске насту-
пе, конференције за медије, ванредна обраћања, 
специјалне емисије и све друге облике испирања моз-
га на режимским медијима од стране представника 
власти, док је свака критика и другачије мишљење 
једноставно избрисано. Два бисера су свакако врху-
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нац злоупотребе пандемије и ризиковања здравља 
нације у предизборне сврхе. Први, партијски активи-
сти СНС у страначким кабаницама који настављају 
кампању од врата до врата са заштитним маскама и 
рукавицама које у том тренутку на почетку ширења 
заразе немају медицински радници у здравственим 
установама. И, други, медицинска помоћ и опрема, 
купљена од народних пара из републичког буџета,  
која стоји у магацину и не стиже хитно тамо где је 
најпотребнија већ чека председника СНС Србије док 
он не оде на терен да је лично преда у маркетиншке 
предизборне сврхе своје личне промоције. 

Ништа не сме да наруши предизборни имиџ 
„спаситеља и оца нације“, и нити једна кривица се не 
признаје. Тих дана Вучић због својих грешака вређа 
повратнике из иностранства и оптужује их за ширење 
заразе, потом виче на грађане да су неодговорни и не-
дисциплиновани, а на крају понижава и здравствене 
раднике у стилу „шта се то они буне кад су се шко-
ловали за рат и погибију на фронту“. Нови врху-
нац представља СМС претња италијанским и шпан-
ским сценаријем и затварање свих грађана четири 
васкршња дана у четири зида, да би преко ноћи, за 
време најдужег полицијског часа, национални месија 
саопштио да је све прошло и да сада можемо да наста-
вимо да радимо и живимо нормално. Опет само из 
једног јединог разлога – избора. Време истиче да би се 
избори организовали пре лета и сада треба на брзину 
објаснити преплашеним грађанима потпуно супрот-
ну поруку да је све у реду, да се живот наставља и да 
је потпуно нормално у доба пандемије ићи на изборе. 
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Кога уопште сада занима питање како Народ-
на скупштина није могла да заседа пре више од месец 
дана када је постојала забрана окупљања за више од 
100 људи, а може сада када постоји забрана окупљања 
за више од двоје људи? Сада је важно само после све-
га потврдити да су сва кршења Устава, медијских сло-
бода и људских права за време ванредног стања била 
у реду и да пошто је све прошло можемо регуларно на 
изборе. Али, то тешко да може да буде нормално. Не 
постоје ни здравствени ни демократски услови да се 
изборни процес настави. Било би сулудо ризикова-
ти здравље грађана због избора које Вучић мора хит-
но да одржи пре лета и уништавати последње остат-
ке демократије у Србији са новом изборном крађом 
у којој на изборима постоји само један човек јер на 
медијима не можете да видите било кога другог. 

Како је могуће из ванредног стања, док пандемија 
још увек траје, одједном прећи у нормалан живот и 
наставити изборни процес док су грађани још увек 
ошамућени шта им се дешава и куда све ово води?

25. април 2020. 
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КАКО НАСТАВИТИ ИЗБОРНИ ПРОЦЕС У 
ВРЕМЕ ПАНДЕМИЈЕ?

Већ смо констатовали да је ширење нове зараз-
не болести у Србији у директној зависности од избо-
ра. Када треба расписати изборе и скупљати потпи-
се – епидемије нема и она је више него смешна при-
ча. Када епидемија постане пандемија онда је враг 
однео шалу, али не и могућности да се све то иско-
ристи у предизборне сврхе, укине парламентарна 
демократија и остатак слободних медија, па и похап-
си и осуди преко интернета велики број људи. Али, 
ако избори зову и треба их што пре опослити да се не 
уђе у лето – онда вирус нагло губи снагу и почиње да 
се повлачи. Ово лудило мозга важи наравно само за 
Србију, јер су овде избори кључни параметар према 
коме се креће пандемијска крива. 

Међутим, поставља се питање како сада наста-
вити изборни процес у време пандемије? Зараза још 
увек хара, сваки дан имамо велики број мртвих и но-
возаражених, грађани су преплашени и забринути 
и за здравље и за егзистенцију, па избори не делују 
као право решење у овом тренутку. Али, ту је дежур-
на режимска струка која ће нам објаснити да је све у 
реду и да после панике да нам се спрема италијански 
и шпански сценарио и да ће гробља бити мала да нас 
све приме – слободно можемо на изборе. Режимска 
струка је радила у интересу режима и када је негира-
ла постојање нове заразне болести и њену озбиљност, 
и када је уводила ригорозне мере да оправда увођење 
ванредног стања, и када је изненада променила рето-



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

79

рику и сада покушава да нас убеди да је све прошло и 
да можемо нормално на изборе. 

Владајући режим и његова струка вам неће од-
говорити на питање како није било могуће органи-
зовати скупштинско заседање уз забрану окупљања 
од преко 100 људи, а могуће је сада када важи забра-
на окупљања за више од двоје људи? Они прећуткују 
како ће изгледати скупљање више стотина хиљада 
потписа за све оне изборне листе које још увек нису 
скупиле потписе за републичке, покрајинске и локал-
не изборе? Нити било ко од њих сме да одговори како 
ће изгледати сам изборни дан у коме на сваком од 
8500 бирачких места у Србији седи најмање 30 члано-
ва бирачког одбора у једној просторији у затвореном 
читав дан, плус има контакт са милионима бирача? 

Да ли је уопште нормално наставити избор-
ни процес одмах по укидању ванредног стања док 
пандемија још увек траје? Да ли грађани могу тако 
брзо да се врате уобичајеном животу? Да ли ће их уоп-
ште занимати политика или основна егзистенција? 
Да ли ће ико желети да оде у страначке просторије 
и да потпис за било чију изборну листу? Како ће из-
гледати заштитне мере у свему томе? Какви су избори 
могући ако и даље траје опасност заразе и нема јавних 
окупљања, митинга, стандардне кампање? Да ли ће 
било ко сем председника и представника СНС Србије 
моћи да гостује на медијима када ни пре ни за време 
ванредног стања није могао? Какви су то онда избори?

Организација наставка изборног проце-
са по Ђурђевдану, одмах након укидања ванредног 
стања, коси се са елементарном здравственом и де-
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мократском логиком. То једноставно нема смис-
ла и представља ризик по здравље становништва и 
крај демократије у Србији. Једино логично и кон-
структивно решење јесте одлагање изборног проце-
са за крај године и избор прелазне, техничке Владе у 
којој не би био нико од лидера власти или опозиције. 
Зар није много нормалније да се сада посветимо 
здрављу становништва и санирању негативних по-
следица пандемије по економију и радна места, да 
у међувремену једна нестраначка влада стручњака 
ослободи медије и припреми услове за слободне и по-
штене изборе?

Или важи оно друго да у Србији под влашћу 
СНС нема места за логику и нормалност већ све мора 
бити подређено личном режиму Александра Вучића 
и новој изборној крађи која би, уз све ризике по здра-
вље нације, након свега што смо доживели и упркос 
свему на брзину утврдила и проширила постојећу 
диктатуру? 

26. април 2020. 
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УЛОГА НЕБОЈШЕ СИЛНОГ И 
АЛЕКСАНДРА НЕЈАКОГ У САВАМАЛИ 2

Да ли је могуће да је ванредно стање у Србији 
уведено само да Небојша Стефановић не би постао 
командант Републичког штаба за ванредне ситуације 
и руководио читавом кризом око нове заразне боле-
сти? Јасно је да корона вирус није у рангу јавне опас-
ности по опстанак државе и народа, и да је уместо ван-
редног стања требало прогласити ванредну ситуацију 
прописану Законом о смањењу ризика од катастро-
фа и управљању ванредним ситуацијама. Али, пошто 
ванредну ситуацију проглашава и укида Влада Репу-
блике Србије, на предлог Републичког штаба за ван-
редне ситуације, читава државна активност по овом 
питању онда нема никакве везе са председником 
државе, као што је то тренутно случај у многим дру-
гим земљама света. Како би онда Александар Вучић 
дошао до изражаја као „отац и спаситељ нације“? 
Како би ванредно стање и пандемију злоупотребио у 
предизборне сврхе? Како би остварио дечачке поли-
тичке снове да влада народом у затвору? Мислим да 
се у одговорима на ова питања крије и објашњење за-
што није уведена ванредна ситуација. 

Наиме, према поменутом Законом о смањењу 
ризика од катастрофа и управљању ванредним 
ситуацијама (члан 42, став 1) командант Републичког 
штаба за ванредне ситуације је министар унутрашњих 
послова, а не лажни „врховни командант“, како пол-
трони нетачно ословљавају председника Републике! 
У том случају не би било правног основа да се пред-
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седник државе појављује у било каквој активности у 
вези са овом ванредном ситуацијом. 

За све државне мере које је требало прописа-
ти у оваквој ванредној ситуацији могао је да послу-
жи Закон о заштити становништва од заразних боле-
сти, и ванредно стање је било апсолутно непотребно. 
Међутим, Александар Вучић није смео да дозволи да 
изгуби медијско свеприсуство, моћ и утицај и да сву 
власт, пажњу и славу преузме Небојша Стефановић. 
Да се то не би догодило, и да би Вучић остао Шеф, мо-
рао је бити прекршен Устав Републике Србије. 

Сви знамо да Небојша Стефановић припада дру-
гом најмоћнијем криминалном клану у мафијашкој 
организацији која се крије под именом СНС и да се већ 
дуже време осамосталио од конкурентског клана браће 
Вучић. Такође је приметно да га за ових два месеца нигде 
нема и да је изопштен са режимских медија на којима се 
појављују само Вулин, Недимовић и Брнабић, као и нове 
звезде СНС у успону попут др Дарије Кисић Тепавчевић, 
др Горана Стевановића и др Зорана Гојковића. 

Грађане Србије не мора толико да дотиче овај 
обрачун криминалних кругова унутар владајућег ре-
жима, али их итекако погађају последице као што су 
државни удар и рушење Устава, укидање Народне 
скупштине, тотални медијски мрак, кршење људских 
права, лични политички маркетинг председника 
СНС Србије по цену здравља становништва и зло-
употреба ванредног стања у сврхе наставка преди-
зборне кампање другим средствима. 

Небојша Стефановић је израстао од „првог бота 
Београда“ до шефа једне од најбогатијих криминал-
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них организација у Београду. То што је фалсифико-
вао јавну исправу односно своју диплому основних 
факултетских студија које никада није завршио, само 
је прво кривично дело које је учинио. Његов кри-
минални клан данас обрће милионе евра у тргови-
ни оружјем, некретнинама и угоститељству. Он је 
одавно требало да постане политичка прошлост и 
да његова будућност буде везана за дугу затворску 
казну. Међутим, на време се обезбедио чувајући ме-
сто председника СНС у Београду и шефа Бироа за 
координацију свих служби безбедности у Србији, и са 
тих места може да уцењује чак и Александра Вучића 
који му тренутно не може ништа. 

Да ли „врана врани очи још увек не вади“ или 
ће Небојша Стефановић с времена на време пустити 
одређене Вучићеве афере попут „Јовањице“ и тргови-
не дрогом у јавност – видећемо. Ових дана је Небојша 
Стефановић ангажован да спашава владајући режим 
од буке против тираније коју грађани масовно и гро-
могласно производе сваке вечери у 20:05. Тако је као 
министар полиције дао налог припадницима Ми-
нистарства унутрашњих послова да не реагују на 
кршење полицијског часа од стране плаћених СНС 
активиста који ноћима организују контрамитин-
ге по крововима зграда у којима не живе у Београду. 
Јасно је да ове организоване партијске групе долазе са 
стране за време полицијског часа, доносе озвучење, 
бакље и ватромете, и праве инциденте у зградама 
угрожавајући безбедност станара, а да полиција на то 
не реагује нити одговара на позиве грађана као што 
је остала нема и приликом рушења у Савамали. Ово 
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је велика срамота за српску полицију и сигуран сам 
да апсолутна већина часних полицајаца то исто мис-
ли и сматра недопустивим. Да бисмо поново врати-
ли владавину закона, правду, ред и поредак у нашем 
друштву и држави морамо прво да склонимо оне који 
их крше у врху власти и који за то морају кривично 
да одговарају, без обзира ком криминалном клану у 
СНС припадају.  

2. мај 2020. 
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ЗАШТО СЕ ЉУТЕ КАД ИХ ЗОВЕМ 
РЕЖИМСКА СТРУКА?

Кад неко као представник здравствених рад-
ника у Кризном штабу Владе Србије за борбу против 
нове заразне болести све време оправдава одлуке вла-
сти ма колико биле ненормалне – како га другачије 
назвати него режимским стручњаком и режимском 
струком која ради у интересу владајужег режима без 
обзира на своје стручно ЈА? 

Примера ради, да ли се лекари у Кризном штабу ру-
ководе изборима или епидемиолошком ситуацијом? Од 
чега зависи пандемијска крива: од избора или ширења 
заразе? Не сећам се да је „Струка“ саветовала власт да не 
расписују изборе и не излажу грађане здравственом ри-
зику скупљајући потписе више стотина хиљада људи у 
затвореном простору док се шири епидемија? Не чујем 
ни данас „Струку“ да упозорава власт да не ризикује 
здравље грађана и не убрзава наставак изборног про-
цеса иако пандемија није прошла и сваки дан бележимо 
велики број новозаражених и умрлих? 

„Струка“ је прешла невероватан пут од 
конференције за медије са церекањем о најсмешнијем 
вирусу у историји до СМС поруке о италијанском и 
шпанском сценарију по којима ће нам гробља бити 
мала да нас све приме. „Струка“ је одбијала предло-
ге мера од стране опозиције, али прихватала исте те 
мере када их предложи власт. „Струка“ је забрањивала 
грађанима Србије све оно што је Вучићу дозвољавала 
– да не мора у самоизолацију после састанака са зара-
женим особама у Америци, да не мора у кућни каран-
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тин 28 дана после повратка из Мађарске, да не мора 
да се тестира и самоизолује након што је оболелог 
члана породице водио у болницу. 

Најболније питање гласи како „Струка“ обја-
шњава то да је изборни штаб СНС располагао ком-
плетном заштитном опремом, као и партијски акти-
висти у кампањи од врата до врата, док њихове колеге 
здравствени радници на почетку ширења нове за-
разне болести ту исту заштитну опрему нису имали у 
здравственим установама?

Да ли се „Струка“ побунила што медицинска 
опрема – која је купљена од народних пара из репу-
бличког буџета и коју је због озбиљности ситуације 
било неопходно што пре испоручити здравственим 
центрима – стоји у магацинима и чека да је Вучић 
лично однесе и преда болницама по Србији у склопу 
личне промоције и предизборне кампање?

Како „Струка“ тумачи што је много више за-
ражених и умрлих тамо где је власт контролисала 
функционисање система (геронтолошки центри, ме-
дицинари, војска, полиција...), него у обичном наро-
ду који је дисциплинован и поштује мере физичког 
дистанцирања и заштите? Да ли то режимска стру-
ка увек и по сваку цену оправдава режим коме слу-
жи? Да ли имају ту обавезу јер су подржали Вучића 
на председничким изборима 2017. године, или што су 
чланови СНС, или што их је СНС поставила на ди-
ректорске функције у српском здравству или што не-
што очекују од СНС после завршетка пандемије? 

Шта год да је од овога – нема везе са струком. 
Немогуће је све ово до сада било прећутати за свакога 
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ко има своје стручно ЈА и лични морални интегритет. 
Можда ја грешим, можда су они то интерно радили 
на састанцима Кризног штаба, али ми то не знамо и 
из њихових јавних наступа не видимо, већ нам упра-
во њихови медијски наступи изгледају као „стручно“ 
покриће за све оно што режим чини. Лако нас могу 
уверити у супротно тако што би навели макар један 
пример да су Александра Вучића и власт упозорили 
да не раде све ово што погрешно раде већ два месеца.

3. мај 2020. 
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И СРПСКИ ВЛАСТОДРШЦИ ОГРЕЗЛИ У 
КРИМИНАЛ И КОРУПЦИЈУ ЗАВРШИЋЕ У 

ЗАТВОРУ КАО ЊИХОВЕ КОЛЕГЕ У 
ДРУГИМ ЗЕМЉАМА

„Смењеном министру здравља одређен је тро-
месечни притвор и биће му суђено за куповину бол-
ничких респиратора по три пута већој цени од реал-
не“, наслов је који је освануо у медијима пре неколико 
месеци. У питању није Златибор Лончар већ бивши 
министар здравља Боливије Марсел Навахас. 

Да је итекако могуће да одговорни за висо-
ку корупцију и криминал у врху власти кривично 
одговарају за кршење закона док су се налазили на 
највишим државним функцијама говори нам више 
примера из разних земаља. Најновији је пример бив-
шег француског премијера Франсоа Фијона који је 
осуђен на пет година затвора, од чега су две годи-
не строгог затвора, новчану казну од 375.000 евра и 
забрану кандидовања на било коју јавну функцију у 
трајању од 10 година. Разлог је злоупотреба држав-
них средстава за плаћање из државног буџета својој 
супрузи и деци услуга које никада нису обавили. 
Такође ће он и супруга, која је такође кажњена, мо-
рати Скупштини да врате више од милион евра које 
су узели за фиктивне послове од 1998-2013. Шта је то 
према трговини дрогом, оружјем или људима којом 
се баве највиши представници власти у Србији?

Нгујену Бак Сону, Вучићев колега, бивши ми-
нистар за информације и комуникације у Вијетнаму, 
осуђен је прошле године (2019) због примања мита на 
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доживотни затвор због афере сличне куповини при-
ватног кабловског система „Коперникус“ у Србији од 
стране државне компаније „Телеком“. 

Претпрошле године (2018) СУД БиХ осудио је 
бившег министра пољопривреде Јерка Иванковића 
Лијановића на 12 година затвора због организова-
ног криминала, утаје пореза и прања новца. Наи-
ме, његова криминална група је годинама оснива-
ла нове фирме на које су преносили сировине, про-
изводе и опрему и настављали пословање, а стечене 
вишемилионске пореске дугове остављали ранијим 
предузећима, чиме су стекли незакониту имовинску 
корист од преко 7 милиона евра. Колико је оваквих 
политичара и привредника у Србији за све ове годи-
не пљачкашких приватизација и привредног крими-
нала који је остао неоткривен и некажњен?

Пре неколико година (2016) бивши францу-
ски министар за буџет Џером Каизак осуђен је на 
три године затвора због прања новца, утаје пореза и 
скривања свога богатства у пореским рајевима ши-
ром света, плус је морао да плати преко 2 милиона 
евра за казнени порез и забрањено му је кандидивање 
на јавну функцију у наредних пет година. Шта је то за 
Синишу Малог који само у Србији има преко 40 бан-
ковних рачуна? 

Бивши грчки министар одбране Акид Цохаџо-
пулос осуђен је 2013. године због прикривања имо-
вине на осам година затвора и 520.000 евра глобе. 
Заплењена му је и вила коју је купио на име супруге, а 
није је пријавио. Колико оваквих политичара на вла-
сти има у Србији данас? 
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Шта из свега овога можемо закључити:
1. У другим државама представници највише 

власти који крше закон су кривично гоњени 
и одговарају за сваку врсту злоупотребе 
службеног положаја или корупције и кри-
минала. 

2. Свако ко се огреши о закон мора кривич-
но да одговара и заврши на вишегодишњој 
робији. Ово се посебно односи на оне који се 
налазе на највишим државним функцијама 
јер је и њихова одговорност највећа. 

3. Поред затворске казне за финансијске про-
невере следује и новчана казна којом се мора 
надокнадити оно што је украдено од државе 
и грађана који као порески обвезници пуне 
државни буџет. 

4. Коначно, казнена политика подразумева и 
лустрацију у смислу забране кандидовања 
на било коју јавну функцију у одређеном пе-
риоду, а најмање 5-10 година. 

Као што видимо оваква пракса постоји ши-
ром Балкана, Европе и света, па то значи да може 
бити примењена и у Србији. Наша власт је сигурно 
неће применити јер су њени највиши представни-
ци кандидати за кривичну одговорност. То значи да 
су нам потребне политичке промене које неће бити 
само проста смена власти, већ промена комплет-
ног корумпираног владајућег режима, рачунајући и 
њихову кривичну одговорност: затворске и новчане 
казне, као и лустрацију као забрану обављања јавне 
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функције на дужи период. То ће се односити на све 
оне који су кршили закон у садашњем систему вла-
сти, дакле, не само политичаре на функцијама већ и 
судије, тужиоце, полицајце и све друге запослене у 
државној управи и локалној самоуправи. 

2. август 2020. 
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КОЛИКО ЖЕЉКО МИТРОВИЋ 
ДУГУЈЕ ДРЖАВИ ЗА ПОРЕЗ?

Жељко Митровић, власник ТВ ПИНК, спада у 
групу заштићених „белих медведа“ у Србији. Дотич-
ни медијски тајкун прешао је вратоломни, али до сада 
незадрживи пут од партијског активисте ЈУЛ-а, преко 
клавир-штимера ДОС-а и медијског спонзора бившег 
режима до ударне песнице актуелне власти СНС. Про-
менио је неколико господара и више владајућих струк-
тура, и из сваке ове развојне фазе излазио још бахатији, 
богатији и безобразнији. Данас нико у Србији не сме да 
постави једноставна питања: како је Жељко Митровић 
зарадио први милион, ко му је дао да отвори телевизију 
у време власти ЈУЛ-а, како је изградио пословну зграду 
на Дедињу, колико дуго није плаћао плате радницима 
и колико дугује за порез држави Србији? 

Жељко Митровић је створио медијску империју 
чије деловање по негативним последицама по пси-
хичко и морално здравље нације представља неку вр-
сту „културолошког Чернобиља“. Медијска прости-
туција, као начин живота који се рекламира и шири 
Србијом преко небивалог шунда, кича и простаклука 
који се емитују кроз ријалити шоуе на овој ТВ, прети 
да уруши остатке здраве памети у нашем народу. „Ра-
диоактивна медијска прашина“ са ове ТВ разлегаће 
се наредних деценија у умовима и срцима грађана 
Србије, остављајући трајне последице по ментално 
здравље људи. 

Жељко Митровић је негативни симбол поли-
тичких промена у Србији у последњих 20 година. Са 
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сваком променом власти он лагано прелази на по-
бедничку страну и наставља да ради исти прљави 
медијски посао, само сада за нову власт. У садашњем 
режиму усавршио је до болесних размера пропа-
ганду у корист власти и негативну кампању против 
њених политичких неистомишљеника која траје 24 
сата дневно. Зато је постао свемоћан и недодирљив. 
Зато му се заборавља и прашта сваки злочин, сваки 
криминал, свако јавно испољено лудило. Зато што 
има заштиту са највишег нивоа власти нико не сме 
да му стане на пут, нико не сме да га заустави и кри-
вично процесуира. Регулаторно тело за електронске 
медије на сме да преиспита рад његове телевизије и 
свакодневно кршење медијских закона и злоупотре-
бу националне фреквенције као јавног добра. Напро-
тив, он у РЕМ-у има своје људе који директно раде за 
његове интересе у најважнијој независној државној 
институцији која се бави медијима у Србији. 

И све то није ништа према ономе колико се 
дрско, кршећи све законе, Жељко Митровић односи 
према обавезама које треба да плати држави Србији 
као порески обвезник. Његове фирме и он лично у 
овом тренутку дугују више стотина милиона дина-
ра пореза по разним основама, и ово није први пут 
у последњих неколико година да Жељко Митровић 
дугује милионе (у еврима) за неплаћени порез, као и 
да му се то опрашта. И не само то, него му се све вре-
ме дају највеће могуће државне субвенције за његово 
пословање од народних пара из буџета, упркос томе 
што тако велики порески дужник не би смео да буде 
корисник било какве државне помоћи.   
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Нема потребе да много трагате за кључним па-
раметром који ће означити да су се у Србији заиста 
догодиле политичке промене после много смена вла-
сти које нису донеле суштинске промене. Мењале су 
се власти, али је корумпирани систем опстајао, а у 
њему је Жељко Митровић увек био на самоме врху. 
Најбољи доказ да се нешто заиста променило у Србији 
биће хапшење Жељка Митровића и затварање ТВ 
ПИНК након политичких промена које морају доћи. 
Ова телевизија је одавно зрела за одузимање нацио-
налне фреквенције и забрану рада, а њен власник за 
испитивање порекла имовине, свих финансијских 
проневера и неплаћеног пореза. Са њим, подразуме-
ва се, морају одговарати и сви они у садашњем систе-
му власти који су га све време штитили. Не пристајем 
и нећу да учествујем ни у каквим политичким про-
менама које овом народу коначно неће обезбеди-
ти правду. Грађани више не желе да учествују у сме-
ни власти после које ће све остати исто или бити 
још горе. Замислите Србију после Вучића у којој ТВ 
ПИНК и даље нормално ради, а Жељко Митровић 
наставља да се бахати, богати и иживљава. Сигуран 
сам да то нико од нас који се залажемо за политичке 
промене и смену актуелне власти не жели нити ће до-
зволити. Кад видите да је сигнал ТВ ПИНК угашен и 
прочитате да је Жељко Митровић судском пресудом 
осуђен на вишегодишњу затворску казну – знајте да 
су у Србији праве политичке промене коначно дошле 
на дневни ред. 

9. август 2020. 
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ЗАШТО САМ ПОСТАО ДИСИДЕНТ У 
ОПОЗИЦИЈИ?

Не зато што волим „Партибрејкерсе“. Воли их и 
Зоран Лутовац, иначе један од ретких правих панк-
рокера и „новоталасних“ политичара. Већ зато што је 
постојање дисидената корисно за демократију. Ако је 
тако зашто онда и удружена опозиција Србије не би 
имала свог дисидента? Ова стара латинска реч значи 
„онај који се издваја у мишљењу од владајуће већине“ 
(лат. dissidere, што значи видети одвојено, по страни). 

Српски покрет Двери, са једне стране, нeма 
ништа против удруживања опозиционих снага у 
заједнички фронт против актуелне власти, јер је то 
једини начин да се владајући режим смени. У том 
смислу, сви у опозицији могу рачунати на техничку 
сарадњу са нама. Али, са друге стране, у том заједнич-
ком подухвату бисмо издвојили своје мишљење по 
појединим питањима, јер се једноставно у томе раз-
ликујемо и од власти и од остатка опозиције. 

Ми смо другачији: нисмо били на власти и не 
долазимо из бившег режима, нисмо бивши члано-
ви и функционери ДС или ДСС, председник нам 
није из Београда, мало смо више десно од осталих у 
опозицији, гајимо традиције антикомунизма, монар-
хизма и равногорства, евроскептици смо и не кунемо 
се „другу Бриселу“ да са његовог пута нећемо скре-
нути... Ми смо савремени конзервативци и светосав-
ски родољуби, али и грађанске патриоте и европске 
хришћанске демократе... Ми смо више за сталну акцију 
него за стално твитовање, ми смо за акцију одмах, а 
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не за две године на београдским и председничким из-
борима, ми смо за борбену опозицију, а не чекање да 
неко други реши наш проблем... Ми смо против при-
силне вакцинације непровереним увозним вакцина-
ма, а не против вакцинације, критикујемо погреш-
ну мигрантску политику власти (а не мигранте)... Ми 
смо уставобранитељски чврсто и упорно за одбрану 
и очување Косова и Метохије у саставу Србије, а не за 
„да Вучић то реши па да не морамо ми“ политику, ми 
смемо да поставимо питање како неко може да поку-
шава да формира другу албанску државу на Балкану, 
а не може друга српска држава, или како може Вели-
ка Албанија, а не може уједињење Србије и Републике 
Српске, на пример... И, што је најважније, ми смо ан-
тисистемска алтернатива, ми дођемо као нека врста 
гаранције бирачима да после смене ове власти не до-
лази у обзир да остане све исто. 

И још једна важна ствар: Српски покрет Две-
ри је проверено опозициона политичка организација 
и никада нисмо сарађивали са актуелном влашћу. 
Такође смо доказано национална и демократска по-
литичка организација. Не видим да би то што смо на-
ционални смело да буде спорно за друге у опозицији 
који сматрају себе демократама. Притом, апсолут-
но дисидентски мислим да је немогуће формирати 
будућу власт после пада ове на неким антинационал-
ним ставовима нити као пресликавање бившег режи-
ма и његових начина функционисања. 

И ту је основ мог дисиденства. Свако ко се није 
огрешио о закон има пуно демократско право да се 
после пада са власти у опозицију поново кандидује и 
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претендује на власт. То је нормална демократска те-
ковина свуда у свету и није мали број примера да су 
повратници на власт радили боље у другом манда-
ту – после искуства пада са власти и једног периода у 
опозицији. То, дакле, није спорно. Међутим, морамо у 
старту да се договоримо нешто друго: нема повратка 
на бивши режим. То нико у Србији не жели. То нису 
политичке промене које су нам потребне. Политичари 
који су били у прошлој власти не могу више сами да 
се питају и одлучују. Морају ту одговорност да поделе 
са новим људима у политици који никада нису били 
у власти. Ако је то у реду, онда можемо да сарађујемо. 
Ако то није прихватљиво, онда имамо проблем, исти 
као са садашњом влашћу која жели да се пита за све и 
да не може да се чује било који другачији глас. 

То смо све били успешно решили пре две године 
кроз формирање Савеза за Србију и програмски доку-
мент у 30 тачака. То је била јасна политика дисконтину-
итета не само са садашњом већ и са прошлом влашћу. 
Формирањем Удружене опозиције Србије престао је да 
постоји СзС и више не важи 30 тачака, тако да Двери 
из тог разлога нису могле постати део новог опозицио-
ног формата без јасног програма. Пратићемо са стране 
развој ситуације у опозицији као дисиденти и тражити 
исто оно што је стајало у темељу формирања Савеза за 
Србију – не само смену власти већ и комплетног корум-
пираног политичког система који овде траје 30 година 
без престанка. Не смемо више икада дозволити да се 
власт мења, а све остаје исто или буде још горе.

Српски покрет Двери никоме ништа не дугује 
и нема обавезу да говори туђе мишљење. Ми имамо 
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свој идентитет и програм, увек наступамо са својим 
ставовима који се не мењају, са којима се можете сла-
гати или не, али са нама се зна на чему сте. Не мис-
лимо да смо „најбољи, најлепши и најпаметнији“, а 
посебно не безгрешни. Али, сматрамо да заступамо 
велику већину грађана Србије у тим базичним духов-
ним, моралним, породичним и националним вредно-
стима уопште, рачунајући и бројне бираче ове власти. 
Не кажемо да без нас неће бити нове власти, али од-
говорно тврдимо да без патриотске опозиције нема 
смене ове власти нити без националних идеја може да 
се води будућа Србија. 

16. август 2020. 
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НОВА АФЕРА: СНС ОСНОВАЛА 
ПРИВАТНИ ФАКУЛТЕТ

СНС је преотела кадрове и програм Миће 
Јовановића и направила свој приватни факултет, Фа-
култет друштвених наука – нови Мегатренд, за нову 
трговину факултетским дипломама за нову СНС 
партијску елиту, и све то у згради државног јавног 
предузећа „Југоимпорт-СДПР“.

 Факултет друштвених наука са седиштем у 
Београду, Булевар уметности 2а, има врло необи-
чан пут оснивања и развоја. Наиме, један известан 
број наставника факултета у саставу Мегатренд уни-
верзитета дошао је на идеју да се осамостали, напу-
сти дотадашњег власника и оснује свој факултет, уз 
финансијску помоћ и логистику владајуће Српске на-
предне странке. 

 Горан Лалић, члан СНС-а и главни и одговорни 
уредник „Србија Данас“, ботовског СНС портала, ис-
товремено у звању асистента, потом и доцента, а сада 
већ и трагикомичног ванредног професора, уз помоћ 
партијских веза којима преваре и безакоње нису стра-
ни, добија зелено светло да пребаци студенте са СПС 
Мегатренда на овај нови СНС факултет који треба да 
се оснује, а чији су програми у основи програми фа-
култета Мегатренд универзитета, само мало кориго-
вани и козметички дорађени. Државна комисија за 
акредитацију и проверу квалитета би била у обаве-
зи да провери аутентичност програма, али она то на-
равно не ради јер се ради о приватном факултету под 
контролом СНС. 
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Оснивач овог лажног факултета је „Образовање 
ФДН“, друштво са ограниченом одговорношћу, са се-
диштем на Новом Београду, Булевар Михајла Пупина 
165а, а заступник је већ поменути Горан Лалић. Датум 
оснивања је 21. јун 2019. године. На поменутој адре-
си је и „Србија Данас“, режимски портал чији је глав-
ни и одговорни уредник исти човек – Горан Лалић. 
Иако је званично седиште овог портала на поменутој 
адреси, фактичко стање је другачије. „Србија Да-
нас“ је смештен у згради државног јавног предузећа 
„Југоимпорт-СДПР“. Иза оба пројекта у име СНС 
стоји Бранислав Простран, заменик генералног ди-
ректора „Југоимпорт-СДПР“. 

Јавно предузеће за промет наоружања је прво 
уступило свој простор медијском пропагандном гла-
силу владајуће странке, а сада и Факултету друштве-
них наука, приватном факултету у власништву СНС, 
који треба да замени и настави досадашњу мисију 
Мегатренда који је у своје време основан под контро-
лом СПС – за штанцовање лажних диплома за поли-
тичаре и будуће државне функционере без високог 
образовања. Јер, не заборавимо, без Мегатренда нико 
од њих не би испуњавао услове конкурса за места ди-
ректора и друга постављења широм државног апара-
та који су населили са лажним дипломама. 

Факултет друштвених наука још увек нема 
уверење о акредитацији, а уколико га има дужан је 
да га објави на сајту, јер је у питању информација 
од јавног значаја, али га тамо нема. Упис студена-
та може се реализовати тек по добијању уверења о 
акредитацији, али Факултет друштвених наука је то 
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слободно радио и прошле и ове године. Министар-
ство надлежно за образовање, Национално акредита-
ционо тело, Комисија за акредитацију и проверу ква-
литета ћуте и дозвољавају ово скандалозно кршење 
закона. 

Образовање је један од сегмената који је ова 
гарнитура на власти потпуно деградирала, што 
запошљавањем нестручних партијских кадрова и 
постављањем истих на високе државне позиције, 
што продајом лажних диплома или фабриковањем 
квазивисокошколских установа за потребе власти. 
Факултети су постали пијаце лажних диплома, а 
образовање је сведено на купопродајни однос. Тако је 
СНС, странка са највише лажних диплома и плагира-
них доктората, сада решила да то не ради преко дру-
гих лица већ да има свој партијски факултет са наме-
ром да се ту запошљавају и школују партијски кадро-
ви у неком будућем времену.

Бројни су примери високих државних функ-
ционера који немају легално стечене дипломе, а ни 
знање самим тим, а одлучују о битним питањима, 
као и оних који су постављени на одређене функције 
захваљујући коруптивној вези односно захвално-
сти за додељивање лажних звања. Ево само оглед-
ног кратког списка имена чије би дипломе треба-
ло преиспитати: Владимир Маринковић, Небојша 
Стефановић, Биљана Поповић Ивковић, Милин-
ко Величковић, Александар Антић, Александар Ву-
лин, Зоран Ђорђевић, Ирена Вујовић, Ана Ланговић 
Милићевић, Татјана Цветковски, Ивица Тончев, Вла-
димир Џамић, Драган Стевановић... 
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Српски покрет Двери се јавно обавезује грађа-
нима Србије да ће све дипломе и докторати запосле-
них у јавном сектору бити преиспитани након поли-
тичких промена и смене актуелне власти, као и да ће 
свим поменутим лажним образовним институција-
ма које се баве криминалом бити одузете дозволе 
за даљи рад, док ће одговорни за ово безакоње бити 
кривично процесуирани и лустрирани – биће им 
забрањено обављање било које јавне функције у бу-
дућности. Ово је једини начин да Србијом коначно 
завладају право и правда. 

23. август 2020. 
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КО СТОЈИ ИЗА ФАКУЛТЕТА 
ДРУШТВЕНИХ НАУКА?

Оно што је сигурно да иза новог приватног фа-
култета за потребе продаје лажних диплома за лаж-
ну партијску елиту СНС не стоји онај ко се јавно 
представља као његов законски заступник, а то је Го-
ран Лалић. Ова личност формално стоји иза ДОО 
„Образовање ФДН“. У питању је очито само члан 
СНС који је добио задатак да фигурира као заступ-
ник новог Мегатренда и буде нови Мића Јовановић. 
Исти човек је главни и одговорни уредник режим-
ског портала „Србија Данас“, а обе фирме су под ми-
стериозним околностима смештене у згради држав-
ног јавног предузећа „Југоимпорт-СДПР“. Ова 
последња чињеница упућује на то да иза оба пројекта 
стоје високи функционери СНС и садашњи челници 
„Југоимпорт-СДПР“: Југослав Петковић, генерални 
директор, и Бранислав Простран, заменик генерал-
ног директора „Југоимпорт-СДПР“. Њих двојица су 
већ познати по урушавању ове државне фирме за из-
воз наоружања на рачун приватних трговаца оружјем 
блиских СНС, а сада су очито решили да се баве и но-
вим бизнисом.

Југослав Петковић је пословни ортак Немање 
Стефановића, брата Небојше Стефановића, још од 
2007. године када су били сувласници дневног ли-
ста „Правда“, заједно са Николом Петровићем, ку-
мом Александра Вучића. „Правда“ је своје излажење 
завршила стечајем, са милионским губицима и 
неисплаћеним потраживањима пословних сарад-
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ника. Чим је СНС дошла на власт 2012. године ова 
пропала фирма је угашена, а након што Алексан-
дар Вучић постаје први потпредседник Владе и ми-
нистар одбране – Југослав Петковић као кадар СНС 
долази на место директора „Југоимпорт СДПР“. Од 
тог тренутка приватне фирме блиске СНС почињу да 
добијају послове извоза оружја које је раније радио 
„Југоимпорт СДПР“, посебно када се ради о „Кру-
шику“ из Ваљева са којим „Југоимпорт СДПР“ има 
вишегодишњу сарадњу и заједничке ћерке фирме. 

Наиме, када „Југоимпорт СДПР“ откупљује 
оружје од „Крушика“ то чини по цени која је од 5-20% 
скупља него што „Крушик“ продаје исто то оружје 
приватним фирмама блиским СНС, конкретно фир-
мама са којима је био повезан отац министра полиције 
Небојше Стефановића или велики донатор СНС Сло-
бодан Тешић. Тако је „Југоимпорт СДПР“ кренуо си-
лазном путањом од како је Југослав Петковић по-
стао директор, па Влада Србије 10. марта 2017. годи-
не због дубиозе у којој се нашао „Југоимпорт СДПР“ 
овој фирми позајмљује без камате 1,16 милијарди ди-
нара или око 9,4 милиона евра, да би већ 4. маја исте 
године Влада ово потраживање конвертовала у капи-
тал фирме, иако је и пре те конверзије држава била 
100 одсто власник „Југоимпорт СДПР“. 

Бранислав Простран, заменик директора 
„Југоимпорт СДПР“ и веома утицајан члан СНС, 
некадашњи возач Александра Вучића и председ-
ник општине Земун, такође је својевремено био за-
послен у дневном листу „Правда“ од 2007-2009. Од 
јавности се још увек крије како су режимски портал 
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и партијски приватни факултет добили просторије у 
седишту државног јавног предузећа, а то не би било 
могуће без пристанка његових директора односно ова 
два висока функционера СНС. Још увек нисмо доби-
ли одговор на питање како је дошло до тога, да ли је 
постојао оглас за изнајмљивање пословног простора 
у згради „Југоимпорт СДПР“ у Булевару уметности 2а 
у Београду, да ли су поменути портал и приватни фа-
култет закупци, по ком основу и за коју цену?

На овај начин се још једном, као и у случају „Теле-
ком Србија“, види како власт директно злоупотребљава 
државне компаније и преко њих остварује партијске 
интересе у сфери медија и образовања. Србија не 
може постати правна држава док се овај криминал не 
заустави и сви одговорни не буду кривично гоњени. 
Тренутно влада ћутање државних институција, од 
техничке Владе и просветне инспекције при Мини-
старству просвете преко јавног медијског сервиса до 
републичког јавног тужилаштва, као и у случају не-
законитог рада Уставног суда Србије, Пореске упра-
ве или Телекома. Српски покрет Двери ће настави-
ти да истражује и открива криминал и корупцију у 
врху власти, који ће након политичких промена завр-
шити затворским, финансијским и имовинским каз-
нама, као и лустрацијом – забраном обављања јавне 
функције на дужи период за све одговорне.  

30. август 2020. 



106

ВУЧИЋ ПОТПИСАО „ВАШИНГТОНСКИ СПО-
РАЗУМ“ НЕ ЗНАЈУЋИ ШТА У ЊЕМУ ПИШЕ 

— ШТА НАС ТЕК ЧЕКА У БРИСЕЛУ
 
Александру Вучићу се ових дана  смеје читав 

свет, од Истока до Запада, због снимка на коме се 
види у крупном плану како се чуди ономе што гово-
ри председник САД Доналд Трамп (да овде занемари-
мо оно седење у ђачкој столици преко пута Трампа). 
Наиме, камере су забележиле тренутак у Белој кући 
када шеф неовлашћене делегације државе Србије 
схвата да је потписао нешто што није знао да се на-
лази у Споразуму који му је стављен на потписивање. 
Просто је невероватно да имамо таквог председника 
и такву неспособну и неозбиљну делегацију која је то 
себи дозволила. То значи да су амерички посредници 
могли буквално било шта да ставе у Споразум о тзв. 
економској нормализацији и да то буде потписано од 
стране  делегације Српске напредне странке. Овим 
је СНС преузела комплетну одговорност за кршење 
међународних резолуција и  признање лажне држа-
ве Косово од стране Израела, као и за прихватање се-
паратистичких власти у Приштини као равноправне 
делегације са којом се прави међународни споразум 
под покровитељством САД. 

  Оно што тек сад забрињава јесу сутрашњи 
даљи преговори  у  Бриселу и шта тамо ова иста не-
овлашћена делегација СНС може да потпише. Не 
знамо да ли ће и овога пута тема преговора бити 
„Мини-шенген“ за стварање Велике Албаније, даље 
спровођење интереса великих западних мултина-
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ционалних компанија на територији Србије на КиМ, 
прављење нове саобраћајне инфраструктуре за даље 
ширење НАТО пакта ка истоку, Хезболах, Израел, 5Г 
мрежа, увоз руског гаса и хомосексуализам, али зна-
мо да нас представљају људи који немају ничија овла-
шћења за то. Ради се о страначкој делегацији СНС 
која свакодневно крши Устав Србије и Резолуцију 12 
44 СБ УН, на коју се никада не позива јер штити КиМ 
у саставу Србије, а они очито имају тајни план да 
мимо очију јавности признају лажну државу Косово. 
Сам Вучић је најавио да ће ЕУ поред економских тема 
сутра изаћи и са предлогом коначног решења статуса 
КиМ, а то не може бити ништа друго од стране Бри-
села него признање лажне државе Косово. С обзиром 
колико неозбиљне преговараче имамо са наше стра-
не, који су постали предмет спрдње на друштвеним 
мрежама широм света, врло је могуће да делегација 
СНС поново потпише нешто што је у интересу само 
албанске стране на КиМ, а на штету српских нацио-
налних и државних интереса. 

После свега молим ову четворочлану сканда-
лозну делегацију СНС да се више не бори за нас на 
овај начин и да се не враћа у Србију. 

6. септембар 2020. 
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ШТА СРПСКА ОПОЗИЦИЈА МОЖЕ ДА 
НАУЧИ НА ПРИМЕРУ ЦРНЕ ГОРЕ

Постоје велике разлике између политичке си-
туације у Србији и Црној Гори. У црногорској скуп-
штини опозиција може нормално да наступа, постоје 
најмање две и то најтиражније дневне новине и две 
телевизије са националном фреквенцијом на којима 
је опозиција заступљена у пуном формату, Српска 
православна црква није под контролом владајућег 
режима и стала је на страну народа који се побу-
нио против власти, у борбу против кршења закона 
од стране власти укључили су се бројни спортисти, 
уметници, универзитетски професори... Нажалост, 
стање у Србији је супротно: у Народној скупштини се 
годинама искључује микрофон опозиционим народ-
ним посланицима када критикују власт, опозиција и 
свако другачије мишљење не постоји за најтиражније 
дневне новине и све телевизије са националном 
фреквенцијом, црквени великодостојници и академ-
ска јавност ћуте упркос грађанским протестима који 
су трајали више од годину дана...

Вреди приметити шта је све опозиција у Црној 
Гори озбиљно и мудро урадила да би дошла до избор-
не победе:

1. Формиране су три опозиционе колоне, али 
паметно – да нити једна не остане испод 
цензуса. Дакле, није важно колико је опози-
ционих колона ако све прелазе цензус. 

2. Није било међусобног нападања унутар 
опозиције. Нема потребе за тим. Нека бира-
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чи сами процене за кога ће у опозицији дати 
глас на основу њиховог програма. 

3. Општа мобилизација у правцу што масов-
нијег изласка на изборе и рушења једне не-
демократске и криминалне власти. Сваки 
глас је битан и борба за повећање излазно-
сти захтева посебну кампању. 

4. Смањити бављење већ сто пута рецикли-
раним критикама актуелне власти и пред-
ставити свој алтернативни програм. Бирачи 
хоће да знају шта тачно долази после поли-
тичких промена. 

5. Старији и делимично истрошени политича-
ри у опозицији се повлаче у други план (али 
су итекако активни у позадини са својим 
знањем и искуством), а у први план иду нови 
и млади људи који су се појавили у политици 
последњих година. Ово је тим пре важније у 
Србији јер су бројни овдашњи опозициони 
лидери већ били на власти, а неки од њих 
нису упамћени по много тога доброг.

6. Главна и највећа опозициона колона је на-
ционална, а друге две су грађанске и личе на 
власт по програму. Код нас то треба да буде 
исто тако, с тим што овде национална коло-
на треба да се обрати бирачима владајућих 
странака које се представљају као патриот-
ске, а у пракси то нису, већ су се претвориле 
у криминалне и коруптивне организације 
као и бивша власт у Црној Гори. 
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7. На челу највеће опозиционе групације и на-
ционалне колоне нашла се независна и углед-
на јавна личност која није члан нити једне 
странке, породичан човек са петоро деце који 
се не стиди своје вере и нације, а показује 
хришћанску ширину и толеранцију за другог 
и другачијег, што је и нама у Србији потребно.  

И Мило Ђукановић је као и Александар Вучић 
почео политичку каријеру као српски патриота, а 
онда је признао лажну државу Косово, увео санкције 
Русији и ушао у НАТО. То је прозападни и протес-
тантски пут којим се од доласка на власт 2012. године 
упутио и Вучић, коме је управо Ђукановић отворио 
врата у свет западних обавештајних агентура и кон-
троверзних бизнисмена који су помогли стварање 
СНС и њихов долазак на власт у Србији. То је разлог 
зашто Вучић не сме да изговори име Мила Ђукано-
вића који о њему зна све. 

Интересантно је да Вучић није смео јавно да 
честита изузетан успех носиоцу изборне листе „За 
будућност Црне Горе“ Здравку Кривокапићу нити 
му се лично јавио после избора због страха од Мила 
Ђукановића. Режимски медији у Србији очито не 
смеју да славе успех опозиције у Црној Гори јер је то 
опасна порука по власт у Србији. Чак је приметно да 
сваки дан све више подржавају Мила Ђукановића 
тако што навијају за пропаст опозиционе коалиције 
која је победила на изборима и сада треба да форми-
ра нову Владу Црне Горе. То је најбољи доказ колико 
се владајући режим у Србији уплашио од преливања 
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црногорског сценарија код нас, као и мотив више да 
се српска опозиција окрене овом науку. 

Чињеница је и да Мило Ђукановић влада Цр-
ном Гором више од 30 година и да је досадио и Богу и 
народу. Али, нећемо ваљда чекати да његов политич-
ки брат близанац и пословни ортак у Србији Алек-
сандар Вучић достигне три деценије на власти да би 
се и код нас нешто променило?

13. септембар 2020.  
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ПРОМЕНА СИСТЕМА, А НЕ САМО ВЛАСТИ

Прошло је тачно три месеца од лажних, недемо-
кратских и противуставних избора у Србији. Иако на 
њима опозиција није учествовала, па је тако власт од-
нела апсолутну победу без икакве конкуренције, и даље 
немамо формирану ни Народну скупштину ни Владу. 
Влада је већ четврти месец у техничком мандату, а На-
родна скупштина нема изабрано ново скупштинско ру-
ководство нити је одржала било какву седницу до сада. 
Иако је и домаћој и међународној јавности, па и самим 
властодршцима, јасно да су ови избори били фарса и да 
из њих проистекли државни органи законодавне и из-
вршне власти нису легитимни, то није главни разлог за 
оволико кашњење у формирању лажних институција. 
Они у СНС немају тај проблем „смрти демократије“ и 
одсуства опозиције из парламената на свим нивоима 
од републичког до локалног. Ово је заправо врхунац 
идеалне владавине са становишта актуелног режима. 
Председник СНС једноставно ужива да влада сам, да 
не постоји нити једна друга институција сем Председ-
ништва, да је он противуставно преузео улогу и манда-
тара за састав нове Владе, и да сада сви морају мирно 
да стоје пред њим и моле за функцију у новој извршној 
власти. То није чак ни једнопартијски систем, то је бо-
лесни систем владавине једног човека и криминалних 
кругова који функционишу око њега, док је владајућа 
странка само политичко крило мафије на власти.

Свака прича о опозицији и опозиционим актив-
ностима у Србији требало би да почне од свести да 
овде не постоји политика, нормалан политички жи-
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вот и размена политичких идеја. Овде је држава от-
ета, а њене институције заробљене од стране власти. 
Ми смо сада у позицији да бранимо државу од вла-
сти. Ми немамо посла са политичким противницима, 
већ са мафијом. Али, то не значи да опозиција треба 
да се по цео дан бави само Вучићем и криминалним 
аферама његове личне власти. Грађани који желе по-
литичке промене очекују да чују који је то наш поли-
тички програм у опозицији и шта тачно долази после 
пада садашње власти који мора доћи.

За Српски покрет Двери и мене лично постоји 
само једна политичка тема: ПРОМЕНА СИСТЕМА. 
Смена власти више није довољна. За ових 30 годи-
на обновљеног вишестраначја имали смо промене на 
власти, али се систем није мењао. Бирачи опозиције 
сада желе једино то: промену комплетног корумпира-
ног система који овде траје већ три деценије. То неће 
бити могуће без друштвено активног и политички ве-
ома заинтересованог грађанина. Потребно нам је да се 
људи врате у политику и да схвате да од нас зависи, да 
у демократији ми морамо да се питамо и одлучујемо, а 
не неки центри моћи мимо грађана. Најбољи пример 
досадашње лоше праксе је наш постојећи изборни си-
стем и начин избора народних посланика. Данас пред-
ставнике народа у Скупштини не бирају грађани већ 
странке. Прва ствар која мора да се промени у Србији 
је управо изборни систем, што значи да страначке из-
борне листе морају бити отворене да може да се гласа 
за сваког кандидата у његовој изборној јединици и да у 
Народну скупштину улазе они који имају највећу под-
ршку, без обзира на ком месту на страначкој листи се 
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налазе. У том случају онај који је на 250-ом месту на 
изборној листи може да постане народни посланик пре 
него председник странке који се налази на месту број 
1 – зато што је у својој бирачкој јединици процентуално 
добио више гласова. Било би занимљиво видети коли-
ко би гласова председници странака у Србији добили у 
местима односно бирачким јединицама у којима живе. 

Измена изборног система је само почетак обнове 
демократије у Србији, а онда следе сви други елемен-
ти промене система: одговорност за кршење закона и 
незаконито богаћење кроз казне затвора, финансијске 
казне, одузимање имовине и забрану обављања јавне 
функције за учињена кривична дела, преиспитивање 
свих диплома и доктората запослених у јавном секто-
ру, одузимање дозвола за рад и акредитација лажним 
факултетима, независно правосуђе... Ово су пред-
услови да уопште дођемо до важних тема као што 
су домаћи економски развој, породична политика, 
здравство, образовање, култура, заштита животне 
средине, безбедност, децентрализација и нови при-
ступ граду и селу у нашој држави... У свакој од ових 
области такође је потребна промена досадашњег си-
стема који је огрезао у негативну селекцију, неструч-
ност, корупцију и владавину купљених диплома и 
партијских паразита иза којих се крије организована 
пљачка државне имовине, природних ресурса и на-
родних пара. Кључан је, дакле, редослед потеза: сме-
на власти треба да означи промену система, а проме-
на система нови друштвени уговор у коме ће праве 
вредности и прави људи доћи на права места. 

20. септембар 2020.  
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ГРАЂАНИ ТРЕБА ДА СЕ УКЉУЧЕ У ПОЛИТИКУ

Политика је исувише озбиљна ствар да би била 
препуштена само политичарима. Треба нам више, а не 
мање демократије. То значи обнову појма демократије 
и његово превредновање. Савремени српски поли-
тички режим је трагичан пример претварања либе-
ралне демократије у фасадну демократију, то јест у 
изборну диктатуру. 

Грађани се често не користе ни правом да бирају 
или буду бирани на изборима као једином преосталом 
облику политичке партиципације. За то време каста 
професионалних политичара влада Србијом 30 годи-
на. Сасвим је јасно да они после избора увек владају 
без икакве јавне контроле. Србија одавно није имала 
референдум по било ком питању, као облик дирек-
тне, непосредне демократије. Имамо политички си-
стем који се претворио у владавину параполитичких 
монопола који контролишу све сфере друштва, служ-
би безбедности, медија и привреде. 

Баш зато више није довољна само промена вла-
сти. Морамо комплетно да разградимо овај погубни 
политички систем и подигнемо нови. Ово је време 
за нове политичке идеје и нови друштвени дијалог. 
Треба да тражимо више референдума од републичког 
до локалног нивоа, повратак одузетих надлежности, 
прихода и имовине локалним самоуправама и најхит-
нију промену комплетног изборног законодавства. 
Инструменти директне демократије који укључују 
референдуме, народне иницијативе, грађанске ини-
цијативе за предлагање агенди или опозива, директ-
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на дигитална демократија и нова дигитална права 
треба да буду укључени у нови српски демократски 
поредак. У свему томе не смемо заборавити очување 
националне суверености као кључног оквира за очу-
вање демократије.

Укључивање и учешће грађана у стварању и 
спровођењу јавних политика сматрамо условом за 
опстанак демократије данас. Залажемо се за партици-
пативну демократију као облик много већег личног 
укључивања грађана у све врсте одлучивања о томе 
како ћемо живети у Србији. Избори нису ни једини 
ни довољан облик демократског одлучивања и мо-
рају бити допуњени референдумима о бројним жи-
вотним питањима на републичком, покрајинском и 
локалном нивоу, као што је, примера ради, тема ула-
гања средстава од пореза на имовину који се убира од 
грађана у локалним самоуправама. Локалне средине 
кроз истинску децентрализацију то заиста треба и да 
постану – локалне самоуправе. 

Циљ треба да нам буде да грађани, а не само 
странке бирају народне посланике, и да коначно има-
мо заиста народну, а не само партијску скупштину. 

Овом приликом позивам на отварање широке 
стручне и политичке јавне расправе, уз коришћење 
упоредних искустава из других демократских земаља, 
а све у циљу дебате и договора о коначним решењима 
за промену политичког система у Србији која би била 
плод широког друштвено-политичког консензуса. 
Потребно нам је оживљавање демократије и више-
страначког парламентаризма у Србији и грађанима 
треба да понудимо заједнички рад на повећању ни-
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воа партиципативне демократије, односно њихове 
непосредне укључености у политику и одлучивање. 

Као први корак видимо коришћење дигиталних 
интернет платформи за информисање, комуникацију 
и изјашњавање. То је нови облик директне дигиталне 
демократије и проширења демократских права, која 
представљају увод у обнову српске демократије у це-
лини. Сматрамо да социјално искуство друштвених 
мрежа треба претворити у политичко деловање, како 
би грађани могли да смислено, спонтано, тренутно 
и интерактивно учествују у политичком процесу, да 
дискутују, буду консултовани и одлучују, остварујући 
на тај начин Уставом загарантовану народну сувере-
ност и показујући личну зрелост и снагу аутоном-
ног одлучивања. Желимо да кроз онлајн демократију, 
користећи све капацитете дигиталне технологије, 
кренемо ка проширивању и продубљивању поли-
тичке партиципације. Ово ћемо прво применити у 
својој политичкој организацији: развијамо дигитал-
не инструменте који ће омогућити да грађани комен-
таришу, одлучују и институционализују своје одлу-
ке кроз програм и руководеће органе Српског покре-
та Двери. Кроз овај нови простор за партиципацију 
желимо да активирамо и охрабримо грађане да пред-
лажу, дискутују и одлучују. Сматрамо да повреме-
ни излазак на изборе у дигиталном добу нужно мора 
да буде допуњен онлајн саветовањима, гласањима, 
стварањем нових политичких могућности и интерак-
тивним одлучивањем о јавним политикама, уз апсо-
лутно поштовање права на приватност и дигиталну 
слободу мишљења.



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

118

Двери се посебно обраћају младима, онима који 
су се родили и порасли у дигиталној ери и који је до-
живљавају као свој природан амбијент, да стваралач-
ки учествују у обликовању сопствене будућности у 
Србији.

У том смислу, залажемо се за јачање дигиталне 
инфраструктуре како би сви грађани имали једнак 
приступ брзом интернету и како би се смањила ди-
гитална подела између старих и младих, образованих 
и мање образованих, града и села, метрополе и про-
винције. Због растућег значаја дигиталне сфере, Две-
ри се залажу и за увођење посебног министарства за 
дигитални развој, дигиталног Савета и Дигиталног 
менаџера у сваком граду у Србији, као и за Закон о 
дигиталним правима.

Све до сада поменуто спада у сферу новог патри-
отизма: уставно-правног и демократског патриотиз-
ма који помно прати и чува националну демократију. 
Нова врста патриотизма може успети једино у оним 
заједницама у којима је широко прихваћена тежња за 
стабилизовањем поретка и оснаживањем грађана. Под 
тим подразумевамо развијање уверења, карактерних 
особина и склоности грађана које их оспособљавају да 
уоче и реагују на прве знаке нарушавања уставних и де-
мократских начела, без обзира да ли је то нарушавање 
резултат деловања и притиска недемократских актера 
споља или изнутра. Без обнове демократије нема по-
вратка нормалном политичком животу нити стварања 
институција друштва и државе у којима ће владати си-
гурност за све грађане.

27. септембар 2020.  
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НЕ ПОМИЊИТЕ МИ НОВИ 
5. ОКТОБАР БЕЗ ЛУСТРАЦИЈЕ

Уочи сваког 5. и 6. октобра у Србији оживи по-
лемика о дешавањима у овим данима из 2000. годи-
не, унутар које се људи деле на оне који овај датум 
доживљавају као демократску револуцију и смену 
једног тоталитарног режима, и друге који га виде као 
замену за страну окупацију и губљење националног 
суверенитета. Лично у овом датуму видим и истинску 
народну жељу и вољу за слободом и демократијом, 
али и злоупотребу народних осећања од стране ко-
румпираних политичких елита којима су газде дола-
зиле са Запада. За мене лично највећи утисак је упра-
во нагомилано огромно разочарење грађана Србије 
постпетооктобарским политичким променама, као 
и избегавање одговорности свих оних који су се у 
претходном режиму огрешили о закон. Зато, да нам 
се то не би поновило после пада садашње власти – не 
помињите ми нови 5. октобар без лустрације. Једном 
коначно у Србији морамо да уведемо правну одго-
ворност највиших државних функционера.  

Политика и борба за власт у Србији претворила 
се у криминал и корупцију у врху власти по свим ни-
воима, у јуриш и отимачину преосталих државних ре-
сурса, јавних набавки, тендера... Послушни правосуд-
ни делатници, рента-аналитичари и медији, дворски 
лекари и други стручњаци у функцији „слуга режи-
ма“, одржавају овако накарадни систем и стичу лични 
иметак на основу блискости са српским политичари-
ма са врха пирамиде. Једини могући излаз је јако и не-
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зависно правосуђе. Само независно правосуђе и са-
мостално тужилаштво могу учинити да разбојничка 
„отмица плена“ после поделе власти постане сувише 
скупа да би јој се олако приступало. Тек када лажне ди-
пломе и докторати, партијска запошљавања, стицање 
огромног незаконитог богатства коришћењем држав-
них положаја, повлаче са собом законом предвиђену 
кривичну одговорност и лустрацију – биће могуће да 
се успостави нови систем. 

Овом темом бавили смо се у тачки 2. Прогла-
са Српског покрета Двери: „ПРОМЕНА СИСТЕМА 
– СИГУРНОСТ ЗА СВЕ“. Правосуђе у Србији мора 
постати заштитник интереса грађана, а не власти. 
Потребна нам је владавина закона, а не моћних и 
недодирљивих појединаца. Овде најпре треба зашти-
тити суд и тужилаштво од злоупотреба политичке 
моћи, односно од самовоље у вршењу законодавне 
и извршне власти, осигурати да нема недодирљивих 
и да је свако, па и највиши државни функционери, 
одговоран за злоупотребу и несавесност у вршењу 
јавне функције. Што је независније правосуђе – то је 
извеснија правда. 

Овде је кључ изградња независних државних 
институција које неће бити под контролом извршне 
власти већ под влашћу закона.

Лажни патриотизам уз одсуство институција, 
владавине закона и правне свести уништава држа-
ву. Слаба држава, урушеног правног поретка и ли-
шена суверености, не може бити гарант заштите и 
остварења субјективних права свих њених грађана. 
Да би дошло до сигурне владавине права потребни 
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су нам нови механизми за коначно остварење правде 
у Србији и сваку врсту одговорности. На првом ме-
сту и за пример то мора бити одговорност носилаца 
јавних функција за кршење закона, проневере, прање 
пара, криминал и корупцију:

1. Увођење кривичног дела незаконито богаћење
2. Нови закон о унакрсном испитивању порек-

ла имовине
3. Кривична одговорност: затворска казна
4. Финансијска одговорност: новчана казна
5. Имовинска одговорност: одузимање неза-

конито стечене имовине
6. Лустрација: забрана обављања јавне функције 

на дужи временски период.
7. Преиспитивање свих диплома и доктората 

запослених у јавном сектору и отпуштање 
оних са лажним дипломама и звањима. 

8. Одузимање акредитације и забрана рада лаж-
них факултета који продају дипломе и звања. 

За остварење овог новог концепта правне од-
говорности потребно је изменити и допунити закон-
ски оквир, али и ојачати свим потребним ресурсима 
и материјалним надокнадама запослене у читавом 
државном систему, почевши од новог тужилаштва 
и судства, преко нове Пореске управе до специјалне 
јединице полиције и других служби безбедности које 
ће бити стављене у ову функцију.

Пре тога треба преиспитати све дипломе и 
докторате запослених у јавном сектору јер успех 
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будућег, новог државног система зависи од пози-
тивне селекције и повећања квалитета државне 
администрације. Због тога што данас имамо толи-
ко купљених диплома и доктората на најважнијим 
функцијама у држави – политичке промене морамо 
започети њиховим отпуштањем из државне службе. 
Ствари не можемо померити са мртве тачке док не 
вратимо углед универзитету, академским звањима и 
знањима и комплетном образовању у Србији.

Многи који су активни на друштвено-политичкој 
и медијској сцени Србије последњих 75 година за-
интересовани су да никада не дође до испитивања 
њихове одговорности у протеклом периоду. Али су 
зато грађани Србије веома заинтересовани за одго-
ворност и лустрацију свих оних који су кршили закон, 
као и одузимање имовине носилаца јавних функција 
стечене незаконитим путем. Последица спроведеног 
поступка лустрације била би изрицање привремене 
забране бављења политиком или рада у државним 
институцијама и службама. Забрана се може односити 
на обављање функције народног посланика, председ-
ника државе, премијера, министра, градоначелника, 
тужиоца, судије, директора јавног предузећа, гуверне-
ра Народне банке... 

Лустрација је неопходна јер решава пробле-
ме корумпираног система у коме деценијама делује 
иста корумпирана структура политичара, новина-
ра, полицајаца, тужилаца и судија. Овај политички 
систем је зрео за лустрацију и не постоји други на-
чин његовог оздрављења и очишћења. Доношењем 
Закона о лустрацији и његовом применом поста-
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вио би се нови вид политичке одговорности који 
успоставља нову државну управу и враћа поверење 
грађана у своју државу. Као што лице које је било на 
дугогодишњој робији не може бити полицајац или 
лице које је осуђивано не може бити народни посла-
ник или одборник - тако лустрација треба да учини 
да онај ко се показао као склон противзаконитим и 
нечасним радњама више не може да се бави поли-
тиком и ради у државној служби. Лустрација није и 
не сме бити неконтролисана освета над политичким 
неистомишљеницима већ политичка и свака друга 
одговорност за кршење закона и јасна разлика између 
старог и новог политичког система.

4. октобар 2020.  
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НОВИ ПАТРИОТИЗАМ ЈЕ ЗЕЛЕНЕ БОЈЕ

Очување природе није само заштита живот-
не средине већ има дубоки национални и патриот-
ски смисао. Истински еколог је онај ко је укорењен у 
својој земљи и ко има свест да је само чувар богатог 
наслеђа предака које има дужност да додатно обогати 
и сачува за будуће генерације.

Сматрам да еколошка безбедност Србије мора 
да буде подигнута на највиши могући ниво. Еколош-
ко пустошење Србије и запоседање зелених бисера 
наше земље од стране најбогатијих говори да власт 
својом политиком следи налоге корпоративних елита 
на штету својих грађана. Проблем заштите животне 
средине у граду и у селу, проблеми здраве пијаће воде, 
здравог ваздуха и здраве хране, проблеми загађења 
земљишта, отпада, зрачења и буке, заштита река и 
шума – постала су питања основне здравствене без-
бедности нације. Квалитет и стање животне средине 
део је баштине, али и слика културе и односа према 
животу једног народа. Еколошка свест мора постати 
важан део националне свести и елементарног, новог 
– „зеленог патриотизма“. И, оно што је најважније, 
грађани морају имати реалну могућност да на време 
утичу на доношење одлука по питању животне сре-
дине у којој живе. 

Село има капацитет да од Србије учини водећи 
еколошки простор. Нови живот на селу, посебно у ус-
ловима епидемијског ризика и друштва тоталног над-
зора у градовима, пружа реалну перспективу за добар 
живот, рад у здравом окружењу, здраву исхрану у по-
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родичном амбијенту. Али то значи државну подршку 
селу и животу на селу, као и повратницима на село: 
путеви, подршка пољопривреди и брз интернет, као 
почетна основа, а уз то и рад школа, амбуланти и раз-
них мобилних служби: мобилна трговина, мобилна 
здравствена нега, мобилна брига о старијим, мобил-
на културна понуда, мобилна ветеринарска станица 
и стручна пољопривредна служба... 

Међутим, пре свега другога треба дати селу 
статус какав заслужује – на првом месту вратити 
му законски статус и име „село“, имовину и управу 
над својим атаром, сагласност локалне заједнице на 
све промене у њиховој средини које утичу на жи-
вот и природу, заједничко управљање и део прихо-
да од државних јавних предузећа која располажу и 
газдују природним ресурсима у атару села. Дакле, се-
оска заједница мора да се пита, располаже и управља 
својим средствима. За села у заштићеним подручјима 
би важила и додатна правила везана за заштиту 
животне средине, локално становништво би било 
укључено у саму заштиту и имали би привилегију 
што ту живе.

У овом сложеном времену не смемо се ослонити 
на увоз хране, посебно имајући у виду опасност гло-
балног здравственог ризика, и зато је неопходно обе-
збедити прехрамбену безбедност и самодовољност, 
што опет значи ослонац на домаћу пољопривреду и 
село који су занемарени и потиснути у други план.

Дефинитивно је потребно успоставити нови, 
зелени друштвени уговор у Србији. Залажем се за на-
родну одбрану права на заштиту природе. Није све на 
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продају! Србија не сме бити претворена у депонију, 
извор заразе и болести. Зато нам је потребна Зелена 
акција која доноси изразито модерни, а истовремено 
конзервативни приступ очувању животне средине, 
јер конзервативно значи чуварно и најбоље се може 
разумети и применити управо на екологији. 

Зелена акција подразумева дугорочно увођење 
зеленог патриотизма у институције, образовање и 
медије кроз формирање једне врсте „зелене културе“ 
живота у Србији:

1. „Зелена одбрана“, волонтерска служба за 
мапирање проблема, алармирање јавности 
и учествовање у волонтерским зеленим 
акцијама; 

2. „Зелени телефон“ за примање пријава, ко-
ментара и предлога на зелене теме, који 
треба да прерасте у институционализовану 
Мрежу зелених телефона Србије;

3. Дигитална зелена секција, са мобилном 
апликацијом и интернет подкастом који ће 
омогућити да сваки грађанин може брзо и 
бесплатно у реалном времену слати дока-
зе оштећења или пропадања разних ком-
поненти животне средине, а која истовре-
мено доноси преглед лоше и добре праксе 
из свих делова Србије, као и интервјуе са 
стручњацима и примере добрих решења 
која се код нас још не примењују;

4. Отворено зелено писмо властима на репу-
бличком, покрајинском и локалном нивоу, 
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сваког 1. у месецу, у коме се на месечном ни-
воу пописују проблеми у заштити животне 
средине;

5. Зелени заштитник (менаџер). Свака локал-
на самоуправа морала би по закону да има 
позицију зеленог заштитника (менаџера), 
као заменика или помоћника градоначелни-
ка односно председника општине, на коју се 
долази на отвореном конкурсу или народним 
изјашњавањем на локалном референдуму;

6. Формирање Националног савета за еколош-
ку безбедност, који би надгледао и усмера-
вао активности Министарства за зелени па-
триотиозам; 

7. Еколошка мрежа Србије, која доноси 
успостављање тзв. еколошких мрежа, које 
се састоје од средишње зоне, заштитне зоне 
и еколошких коридора, и која треба да обу-
хвати еколошки најважнија подручја од на-
ционалног и међународног значаја;

8. Национални фонд за енергетску и саобраћајну 
транзицију, који ће подржавати конкрет-
не промене кроз механизме награђивања и 
подстицаје појединцима и јавним предузећима 
у коришћењу енергетске ефикасности и алтер-
нативних видова превоза попут бициклизма, 
електричних возила и пешачења;

9. Људска одговорност за дрвеће и животиње: 
Залажем се за борбу против окрутности 
према животињама и за заштиту сваког 
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дрвета и шуме, а посебно зелених површина 
у градским срединама. Ми смо одговорни за 
биљни и животињски свет као део природе 
која нам је дата на старање и која не сме да 
пати због наше небриге, неодговорности, 
човековог лошег духовног стања и одсуства 
еколошке савести. Због свега овога је нови 
патриотизам зелене боје!

11. октобар 2020.
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ЗА НОВИ ГРАД ПО МЕРИ ЧОВЕКА И ПОРОДИЦЕ

Град у Србији данас је град дестабилизованог 
идентитета и нејасне перспективе, град који губи на 
значају, дезоријентисани пост-социјалистички и пост-
индустријски град, без јасног модела развојне, поро-
дичне, зелене, омладинске и културне политике. Двери 
град виде као „стање духа“ његових грађана, као скуп 
материјалних, знаковних, емоционалних и дискурзив-
них симбола који обликују слику о себи, али и званич-
ни наратив и спољашњу репрезентацију града. 

Културна концептуализација јавног просто-
ра подразумева да је град-палимпсест, да се састоји 
из више нивоа значења и сећања, од скупова зна-
кова – архитектонских, споменичних, уличних и 
јавних симбола. Град је арена дискурса који се боре за 
интерпретацију наслеђа и конструкцију новог иден-
титета. Град је текст који се стално обнавља, који није 
пуки простор, већ место у које је уписано значење 
које се непрестано ишчитава.

Српски покрет Двери, полазећи од потребе за 
урбаним животом, истиче да грађани имају „права на 
град“, што укључује послове промишљања и одлучи-
вања о граду у коме се живи, нове урбане стратегије, 
очување архитектонског наслеђа и културне мемо-
рије града, као и креирање нових урбаних иденти-
тета. „Нови град“ видимо као отворени демократски 
простор који умрежава заинтересовано и активно 
грађанство и ствара претпоставке за директну пар-
тиципацију у осмишљавању и доношењу јавних по-
литика у вези са стварним потребама људи који у 
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свом граду живе. Грађани имају апсолутно право на 
демократско управљање својим градом. 

Полазећи од става да је подела на јавни и приват-
ни простор конститутивна за сам појам града, проти-
вимо се надолазећем тренду тоталне приватизације 
јавног простора и ресурса. Грађани имају право на 
транспарентно управљање јавним простором и пра-
ведно коришћење јавних ресурса. Грађани имају 
право на здраву и зелену животну урбану средину. 
Двери ће посебну пажњу посветити зеленим урба-
ним интервенцијама. Људи морају бити важнији од 
аутомобила и зграда. 

Повећаћемо број јавних чесми и тоалета 
увођењем стандарда доступности воде као јавног 
добра на територији сваке општине. Радићемо на 
очувању свих градских паркова и вртова, као и фор-
мирању нових и њиховом повезивању са стамбеним 
четвртима. Направићемо паркове атрактивним и без-
бедним делом урбаног простора. Усвојићемо програм 
креирања шумског зеленог појаса око града на град-
ским и државним земљиштима. Посебно ћемо подр-
жати пројекат урбане пољопривреде спровођењем 
програма који одређује одговарајуће општинско 
земљиште за заједничке повртњаке за привремену и 
дугорочну употребу. Треба омогућити сваком грађа-
нину који то жели да се бави градском пољопривре-
дом. Овај програм биће под надзором градског зеле-
ног менаџера (заштитника зеленог).

Повећаћемо наменска средства општине за 
рекреацију грађана у природној околини града. Ре-
грутоваћемо општинске инструкторе за децу из вр-
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тића и школа за рекреацију у природи и обезбедити 
јавни превоз у дане намењене тим активностима. 
Рекреација је један од најважнијих услова здравља. 
Двери се залажу за радикалну промену урбане мо-
билности. Потребно је подстицати повећање укупног 
удела бициклистичког саобраћаја и пешачења у укуп-
ном градском саобраћају. Нови српски град треба да 
буде град бицикала и бициклизам треба ставити у 
центар новог урбанистичког планирања.

Двери полазе од става да Нови град мора да 
врати самопоштовање и самосвест кроз очување свог 
наследног идентитета и производњу новог смисла 
и значења. Сматрамо нужним ревитализацију ин-
ституционалне културне праксе очувања градске 
материјалне и духовне баштине, али и подстицање 
савременог стваралаштва и креативних индустрија. 
Залагаћемо се за доделу јавног простора на коришћење 
уметнички најатрактивнијим и најкреативнијим про-
грамским идејама и удружењима.

Нови српски модерни град мора бити град по 
мери човека и породице. Породични град мора бити 
град деце. Породични град мора бити град здравља, а 
то значи град спорта, здравих стилова живота и здра-
ве хране. Развијаћемо програме раног укључивања 
деце у спортске активности. Радићемо и на раном 
укључивању деце у културно стваралаштво. Охраб-
риваћемо породице кроз систем културних ваучера 
да посећују културне локације и имају приступ ком-
плетној културној понуди града. Посебну пажњу пос-
ветићемо развоју дигиталне компетенције младих и 
координирати рад на дигиталној безбедности деце. 
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Породични град јесте и град кућних љубимаца. Ула-
гаћемо у зелену инфраструктуру која подржава ак-
тиван породични начин живота у еколошкој урбаној 
средини са својим кућним љубимцима. 

Двери подржавају дигитални систем отворе-
них података: о квалитету ваздуха и воде, паркинг 
местима и безбедности на путевима, градском пре-
возу, општинској имовини и приходима и расходи-
ма општинских предузећа, јавним набавкама, урба-
нистичким плановима... Дигитализација омогућава 
директну електронску демократију: електронско 
гласање на локалним референдумима, укључивање 
у креирање дела општинског буџета, као и дневног 
реда општинских скупштина.

Српски покрет Двери ће тражити форми-
рање Већа младих, као саветодавног органа Градског 
(општинског) већа. Развијаћемо дигиталну општину 
младих, као електронску платформу за предлоге, дис-
кусију и гласање по питањима које се тичу младих. 
Креираћемо градске дистрикте младих за уметничку 
продукцију, спортске и едукативне активности. Мла-
ди нису само наша будућност већ и садашњост. 

Нови град истовремено не сме да заборави и 
мора да поштује и помаже своје старије суграђане, 
пензионере и стара лица, али и да их укључи кроз 
посебна већа и волонтерске центре као саветодавна, 
контролна и оперативна тела. Њихово знање и ис-
куство је драгоцено, а њихова жеља да помогну новим 
генерацијама може бити значајан допринос друштве-
ној солидарности, што треба да буде узвраћено мо-
билним екипама младих волонтера за посету и помоћ 
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самачким и старачким домаћинствима. У новом граду 
нико не сме да буде заборављен, гладан, усамљен, без 
струје и воде, као и основне здравствене и социјалне 
заштите, нити му може бити одузет породични дом. 
Нови град је простор нове социјалне солидарности.  

18. октобар 2020.  
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ЗАШТО ЈЕ ТОЛИКО ВАЖНА ПРОМЕНА 
ИЗБОРНОГ СИСТЕМА?

Грађани Србије не знају да имамо најгори из-
борни систем у Европи иако осећају да ту нешто де-
бело није у реду. Виде да гласају, али да не бирају на-
родне посланике. Зато све више беже у апстиненте и 
искључују се из политике, не желећи више ни да из-
лазе на изборе. Шта је ту заправо проблем и зашто је 
толико важна промена изборног система?

Србија је уз Црну Гору једина земља у Европи 
у којој влада пропорционални изборни систем са за-
твореним изборним листама, а читава држава је једна 
изборна јединица. Да је ово добро било би тако и у 
другим европским државама, али то није случај. Ова-
ко катастрофалан изборни систем очито одговара 
двема последњим европским диктатурама. Шта су 
његове главне слабости:

1. Бирач не може да бира народног посланика 
из његове изборне јединице, већ само гласа за 
изборну листу коју праве политичке партије 
од којих зависи који кандидат ће бити на ком 
месту на листи и самим тим ко ће онда ући 
у Народну скупштину. Исправно је да бирач 
бира народног посланика по имену и прези-
мену и да онда зна ко га из његове изборне 
јединице представља у Парламенту. 

2. С обзиром да је Србија једна изборна 
јединица то значи да нема добре географске 
репрезентативности у Народној скупштини 
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и да више од пола општина у Србији увек 
остане без свог представника у Парламенту. 

У скупштинском сазиву 2012-2016. године го-
тово пола народних посланика били су из Београда 
(119), а 122 општине нису имале свог посланика. На-
родни посланици из Београда и Новог Сада чини-
ли су већину у Народној скупштини у прошлом са-
зиву (2016-2020), док 96 општина нису имале своје 
представнике у Парламенту. У последњих 30 година 
обновљеног вишестраначја 13 општина никада нису 
имале народног посланика, а 43 општине немају 
своје представнике у Парламенту од 2008. године. И 
у садашњем, новом сазиву Скупштине 90 општина 
нема свог политичког представника, а из Београда 
долази 96 посланика или 37% (Београд има највише 
25% становништва Србије). За нове народне посла-
нике изабране на лажним изборима ове године де-
финитивно нико није гласао – они су делегирани од 
стране СНС и других сателитских партија власти. 

Оно што је веома важно за квалитет демократије 
јесте да председнички, парламентарни, покрајински 
и локални избори не смеју бити истовремено. Пред-
седник државе не може бити носилац страначке ли-
сте на свим нивоима, па чак и на изборима за савете 
месних заједница, већ то морају бити они кандидати 
са својим именом и презименом који се кандидују на 
одређеним изборним нивоима. 

Највећи проблем садашњег изборног система је 
тај што посланик има већу одговорност према партији 
него према грађанима и не представља оне који су гла-
сали већ партију која га је поставила. Тако недостаје 
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кључна функција Народне скупштине, а то је надзор 
над радом Владе, што је немогуће ако су народни по-
сланици подређени страначким шефовима у мини-
старствима од којих им зависи реизбор за нови ман-
дат. Зато је толико важна промена изборног система 
која ће донети две најважније разлике: 1) снажнију 
везу између изабраних народних посланика и бирача, 
и 2) географску репрезентативност Парламента.

Наш циљ треба да буде да грађани, а не само 
странке бирају народне посланике, и да коначно има-
мо заиста народну, а не само партијску скупштину. 
То значи промену изборног система који мора до-
бити елементе већинског, а то је могуће чак и у овом 
пропорционалном систему тако што би изборне ли-
сте биле отворене, а грађани директно гласали не 
само за изборну листу већ и за кандидате по имену 
и презимену, и тако они одлучивали ко ће у Народну 
скупштину. То значи да више неће бити важно на ком 
си месту на изборној листи већ какав изборни резул-
тат имаш у својој бирачкој јединици, јер Србију тре-
ба поделити у више бирачких јединица и омогућити 
грађанима да директно бирају своје представнике у 
њима. На тај начин ћемо коначно добити много већу 
одговорност посланика према својој бирачкој бази, а 
испунићемо и географску репрезентативност Парла-
мента, односно сви делови Србије имаће своје народ-
не посланике. 

Лично сматрам да промена изборног система 
треба да буде један од услова опозиције да би избори 
били заиста демократски. СНС се много плаши тога јер 
би њихови кандидати тада морали да се на изборима 
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појаве под својим именом и презименом и не би више 
могли да се крију иза Вучићевог имена. Зато позивам 
на отварање широке стручне и политичке јавне рас-
праве на ову тему, уз коришћење упоредних искустава 
из других демократских земаља, а све у циљу дебате и 
договора о коначним решењима за промену политич-
ког и изборног система у Србији, која би била плод 
широког друштвено-политичког консензуса. Наш 
приоритет треба да буде оживљавање партиципатив-
не демократије и вишестраначког парламентаризма у 
Србији, да се грађани врате у политику и учествују у 
одлучивању о томе како ће живети. Ако грађани виде 
да заиста могу да бирају своје представнике у Парла-
менту, онда ће се више и заинтересовати. 

25. октобар 2020.  
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ВАНРЕДНИ ИЗБОРИ НА СВИМ 
НИВОИМА ШТО ПРЕ!

Не памти се случај да је Народна скупштина са тако 
убедљивом апсолутном већином од 243 од 250 народних 
посланика изабрала прелазну, техничку Владу на годину 
и по дана уместо пуног мандата. Јасно је да ово нити је 
права Скупштина нити је права Влада, јер обе происти-
чу из лажних, недемократских и противуставних избо-
ра. Сопственом одлуком да изаберу прелазну Владу која 
ће обављати текуће послове до организације ванредних 
парламентарних избора за годину и по дана властодршци 
су признали успех бојкота избора и да је садашње стање 
српског парламентаризма без опозиције неодрживо. По-
што је исто такво недемократско стање и у покрајинској 
и у свим локалним скупштинама потребни су нам ван-
редни избори на свим нивоима, који би били одвојени 
од председничких и градских избора у Београду, који 
такође треба да буду у одвојеним терминима. То значи 
да сваки изборни циклус (председнички, парламентарни 
и локални) треба да буде у посебним терминима, како 
би бирачи могли да се посвете само том изборном ни-
воу. Подразумева се да председник државе, као по Уставу 
председник свих грађана који не може имати било какву 
другу јавну функцију, за време председничког мандата не 
може бити ни председник странке нити носилац избор-
не листе на парламентарним и локалним изборима. 

Право питање гласи зашто не идемо одмах на 
ванредне изборе на свим нивоима већ чекамо годину 
и по дана, када је већ свима у домаћој и међународној 
јавности јасно да је Србија изгубила статус демократ-
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ске земље? Провидно је да владајући режим жели да 
споји све изборе на пролеће 2022. године јер то види као 
једини начин да задржи власт на свим нивоима по сваку 
цену, али то је предугачак период за трајање ове лаж-
не Скупштине и прелазне Владе, док су спојени избори 
лоше решење за демократију. Пошто не видим разлог 
зашто би се чекало годину и по дана за ванредне изборе 
када немамо легитимну ни Скупштину ни Владу, пред-
лажем да ванредни парламентарни избори буду одржа-
ни најкасније до јуна идуће године, а ванредни локални 
избори на јесен идуће године, рачунајући и градске из-
боре у Београду превремено, док би председнички из-
бори остали у законском року у априлу 2022. године. 
Овакав распоред изборних циклуса омогућио би пра-
ву демократску утакмицу на сваком изборном нивоу. 
Убудуће размак између избора треба да буде две године 
и да се они више не подударају.  

Сви ови ванредни и редовни избори имају смис-
ла само ако медији буду одмах ослобођени за другачије 
мишљење и глас опозиције, а на првом месту РТС. Дру-
ги важан услов да би ти избори били заиста слобод-
ни и поштени јесте забрана функционерске кампање 
власти и спречавање притисака на бираче. Све то неће 
бити примењено ако не будемо имали једно посебно 
радно тело које би гарантовало спровођење ових ус-
лова за демократске изборе. У том смислу предлажем 
формирање Комисије састављене од представника вла-
сти и опозиције која би имала сва потребна овлашћења 
да примени и надгледа услове за праве изборе.

Постоје и други важни разлози за ванредне из-
боре много брже и пре него што је то председник СНС 
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најавио. То је, пре свега, алармантна чињеница да 
грађани више ништа не верују садашњем Кризном шта-
бу у вези са препорукама око борбе против нове зараз-
не болести и да је такво стање опасно по друштво. По-
што актуелна власт никако не жели да смени постојећи 
Кризни штаб онда треба да изађе на ванредне изборе 
и провери поверење грађана. Такође, недопустиво је да 
актуелна власт на челу са председником државе и На-
родна скупштина без опозиције самостално одлучују 
о судбини Косова и Метохије, већ је то тема о којој се 
може расправљати тек кад сви политички актери буду 
присутни у скупштинском и медијском животу. 

Да је Србија демократска земља и да има поли-
тичке мудрости и одговорности одмах би требало да 
се седне за преговарачки сто и заједнички договоре 
термини и услови за слободне и поштене ванредне из-
боре на свим нивоима. Лично сматрам да то можемо 
и сами без учешћа посредника из ЕУ, али немам ниш-
та против посредничке мисије Европског парламента. 
Међутим, шта ако те стране мисије не буде или дође 
касно, тек идуће године? Морамо своју судбину да уз-
мемо у своје руке, јер тешко да ће нам неко споља или 
изнутра поклонити слободу, демократију и правду. 
За њих се морамо сами изборити, а то је још боље јер 
онда никоме ништа не дугујемо. То опет значи нашу 
спремност на нове демонстрације и општу грађанску 
непослушност ако власт не жели да испуни услове за 
поштене изборе. Јер, против недемократске власти сви 
облици демократске борбе за политичке промене и 
ослобађање заробљених институција су дозвољени.  

1. новембар 2020. 
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НОВИ КРИЗНИ ШТАБ И НОВА 
ЗДРАВСТВЕНА ПОЛИТИКА

Ко после свега што се десило у току ове године може 
да верује тзв. Кризном штабу који, притом, не постоји као 
орган у нашем уставно-правном систему? Не могу да оба-
вежу председника државе да носи маску, а присиљавају 
грађане да их носе и у затвореном и на отвореном? Пре 
седам месеци су са много мањим бројем новозаражених 
укинули заседања Народне скупштине и затворили грађане 
данима у куће, а данас ничега од тога нема иако је много 
већи број оболелих. Када су лагали и када су грешили у ме-
рама: онда или сада? Или у оба случаја? Били су спремни 
да лажирају број новозаражених и умрлих да би владајући 
режим на силу спровео недемократске и противуставне из-
боре 21. јуна. Испоставило се да њихова борба има за циљ 
министарско место у ресору за који нису стручни. 

Како они који немају снаге да затворе београдске 
сплавове који раде читаву ноћ да било коме буду аутори-
тет? Да ли је примерено тренутку спектакуларно отварање 
незавршеног новог луксузног тржног центра, који је 
намењен забави локалне „елите“ из Београда на води која 
не разликује Саву од Дунава и којој је главни проблем у 
животу бука са Старог савског моста?

Зашто Министарство здравља до сада није отвори-
ло јавну расправу и консултовало стручна лица која имају 
другачије мишљење о актуелној кризи са епидемиолош-
ког и другог лекарског становишта? И да ли се забрана 
окупљања за више од пет особа и у затвореном и на отво-
реном односи и на активности политичких организација, 
па тако опозиција неће моћи да одржава ни састанке ни 
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скупове док ће власт несметано моћи да састанчи и да се 
појављује на медијима на којима је забрањен приступ сва-
коме ко другачије мисли?

Највећи проблем је заправо однос власти према 
новој заразној болести од почетка, који се огледа у томе 
што пре свега председник СНС, а онда и чланови Криз-
ног штаба својим неозбиљним понашањем урушавају 
поверење грађана у државу и њене одлуке и препоруке. 
Све време власт злоупотребљава пандемију у дневно-по-
литичке сврхе и самим тим постојећи Кризни штаб је у 
потпуности изгубио поверење грађана. 

Зато је актуелни Кризни штаб зрео за смену. Србији 
је потребан нови Кризни штаб који би могао да обезбеди 
поверење грађана у ову институцију. Србији је потребан Криз-
ни штаб који ће своје одлуке базирати на научним увидима и 
прецизним подацима о ширењу болести, и који неће манипу-
лативно управљати и презентовати те податке. То најпре зна-
чи укључење нових, компетентних, нестраначких и одговор-
них стручњака који ће бринути о јавном интересу и здрављу 
нације, а не о политичком интересу СНС-а. Потребан је јасан 
план и динамика увођења мера у складу са бројем грађана 
којима је потребна или ће бити потребна хоспитализација. 
То значи предвидивост увођења мера и њихово степеновање 
уз одговорну пројекцију броја оболелих, а не пооштравање 
у складу са тренутним политичким интересом режима, док 
се у грађане улива несигурност, страх и безнађе. Грађани 
Србије морају да знају кад и под којим условима ће бити уве-
дене одређене мере, посебно када ће оне бити пооштрене, а 
њихова Уставом гарантована слобода ограничена.

У Србији је данас подједнако ако не и више акутан 
проблем здравствено стање грађана Србије који болују 
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од других, посебно од најтежих болести. Право питање за 
Министарство здравља и Кризни штаб гласи: да ли сте на 
темељу званичних података о дужини чекања, одлагања 
прегледа и интервенција донели процену утицаја ширења 
вируса ковид-19 на здравствени систем уопште? Да ли 
сте извршили процену утицаја на приступ здравственим 
услугама и доступност лечења оболелима од свих других 
болести и на основу тога донели план улагања у болничке 
капацитете? Основно је да сви корисници здравствених 
услуга морају и заслужују да знају које здравствене услуге 
сада не могу да добију, које здравствене услуге ће им бити 
одложене и до ког рока.

Коначно, сматрам да Министарство здравља не ула-
же у људе у здравственом систему, да немамо довољно 
особља, а они који тренутно раде се користе изнад грани-
ца хуманости. Сваку неозбиљност и недоследност Криз-
ног штаба жестоко плаћају грађани али и здравствени 
радници на првој линији. Зато је потребно запослити још 
лекара и медицинских сестара и олакшати претежак посао 
постојећем преоптерећеном медицинском кадру. 

Крајње је време да се размисли да се и приватни део 
здравственог система (који чини најмање 30% укупно за-
послених у здравству и укупних здравствених услуга) 
укључи у један нови солидарни државни план и стави на 
располагање своје особље и капацитете за потребе грађана 
Србије уз одговарајућу подршку државе, попут опције да 
РФЗО регулише трошкове лечења у приватном сектору. 
Држава Србија мора да зна са чим располаже што се тиче 
болничких капацитета, особља, медицинских апарата и 
других ресурса у збиру јавног и приватног здравства, и да 
плански брине како о пацијентима који болују од нове за-
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разне болести тако и о онима који се лече од других оболења. 
Тај план би било лакше направити и спровести када би се 
укључило и приватно здравство, али то захтева промену 
приступа овој кризи, нови Кризни штаб који би вратио 
поверење грађана и струке, и већу подршку државе овом 
јавно-приватном партнерству у здравственом систему.  

8. новембар 2020. 
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ШТА ДА СЕ РАДИ У ОПОЗИЦИЈИ?

Власт има свој план: 

1. Објединити редовне председничке и локал-
не градске изборе у Београду са ванредним 
парламентарним изборима на пролеће 2022. 
године. 

2. На сва три нивоа изаћи са истом предизбор-
ном коалицијом коју чине СНС, СПС и СПАС.

3. Учинити све да се изборни систем и избор-
ни услови не мењају и до тада само финги-
рати дијалог са опозицијом, за шта ће бити 
задужени ријалити председник лажне Скуп-
штине Ивица Дачић и министар за лажни 
друштвени дијалог Гордана Чомић. 

Шта је наш план – план српске опозиције? То 
што је бојкот успео и што је и сама власт то морала 
да призна скраћењем мандата лажне и нелегитимне 
Скупштине и Владе на годину и по дана, иако имају 
апсолутну већину, не сме да нас завара јер је на делу 
и даље исти недемократски механизам којим се жели 
продужити власт по сваку цену. Најава нове мисије 
Европског парламента која би требало да помогне у 
дијалогу између власти и опозиције – такође не сме 
да нас завара, јер се прошла делегација ЕП није про-
славила својим посредовањем већ је, напротив, дала 
легитимитет недемократском и антиуставном избор-
ном процесу од 21. јуна. Шта нам је онда чинити када 
ни од власти ни од странаца не можемо очекивати да 
нам било шта поклоне?
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Оно што је важна мала победа уједињене српске 
опозиције која је бојкотовала изборе на свим нивои-
ма јесте да је сада многима у домаћој и међународној 
јавности јасније да је Србија постала недемократска 
земља, да је Народна скупштина лажна и нелегитим-
на, а нова Влада прелазна и техничка. Али, сада је 
потребан корак даље. На план власти морамо да од-
говоримо конкретним, јасним и прецизним планом 
опозиције. Ево неких теза у том правцу:

1. Српска опозиција на план власти за спајање 
избора треба најпре да одговори захтевом 
за раздвајањем ових избора у три различи-
та термина. Истовремено треба да тражимо 
ванредне изборе на свим нивоима, дакле, не 
само републичке парламентарне већ и ван-
редне покрајинске и локалне изборе јер су 
све те скупштине без опозиције нелегитим-
не и неодрживе. 

2. Српска опозиција потом треба да усагласи 
пакет услова који су неопходни да би се из-
борни процес побољшао и да на томе инси-
стира и пред влашћу и пред страним посред-
ницима. То су дефинитивно слобода медија 
за другачије мишљење и глас опозиције, 
а пре свега слобода РТС, а затим забрана 
функционерске кампање и спречавање при-
тисака на бираче.

3. Пошто се актуелној власти ништа више не 
може веровати и не може се њима самима пре-
пустити да спроводе оно што се евентуално 
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договори у дијалогу, српска опозиција треба да 
инсистира на формирању одговарајућег рад-
ног тела које би гарантовало спровођење до-
говореног. Ту форме могу бити различите: од 
прелазне, техничке Владе стручњака, преко ко-
министара из редова опозиције у кључним ми-
нистарствима за спровођење изборног проце-
са, до посебног Министарства или специјалне 
Комисије састављене од представника власти 
и опозиције која би гарантовала спровођење 
услова за слободне и поштене изборе. 

4. Лично сматрам да српска опозиција у 
дијалогу са властима треба да отвори и тему 
промене изборног система јер постојећи 
пропорционални изборни систем са затво-
реним изборним листама и читавом држа-
вом као једном изборном јединицом не 
постоји нигде друго у Европи сем у Србији 
и Црној Гори, и одавно је зрео за промену. 

5. Имајући у виду прошле лажне преговоре на 
Факултету политичких наука и у Народној 
скупштини, српска опозиција мора унапред 
да планира шта ћемо радити ако власт не 
буде желела да испуни наше услове или поч-
не да одуговлачи преговоре, као што то већ 
ради Ивица Дачић који је недавно изјавио 
да дијалога сигурно неће бити до краја ове 
године? 

Најтеже и најважније питање за опозицију и све 
опозиционо оријентисане грађане Србије који желе 
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политичке промене гласи: како ћемо притиснути власт 
ако не буде желела да изађе у сусрет најнормалнијим 
захтевима за слободне и поштене изборе? Шта ако 
посредници из ЕП не буду на томе инсистирали као 
што су то радили у Северној Македонији и Црној 
Гори пре неколико година, већ поново стану на стра-
ну овдашње недемократске власти? Да ли ће они то 
урадити из својих геополитичких и економских ин-
тереса, међу којима је један од главних рачунање на 
Александра Вучића као потписника признања лажне 
државе Косово, то је сад друго питање. Кључно је да 
ми морамо почети да се спремамо и за тај сценарио да 
ћемо за своју слободу, правду и демократију у Србији 
можда морати да се изборимо сами. А то уопште није 
лоше, јер онда никоме ништа не дугујемо и можемо 
своју кућу да уредимо онако како ми мислимо да тре-
ба. У том смислу, што се тиче Српског покрета Двери, 
ми сматрамо да нам је потребна не само смена власти 
већ промена комплетног корумпираног система који 
овде траје већ пуне три деценије. 

15. новембар 2020. 
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НЕМА ВИШЕ ИЗБОРА У СРБИЈИ БЕЗ 
ДОГОВОРА СА ОПОЗИЦИЈОМ

Ово би требало да сви који смо опозиционе поли-
тичке оријентације према актуелној власти у Србији схва-
тимо и негде у себи преломимо:  „Нема више избора без 
договора са опозицијом“. Дакле, то је оно што само од нас 
зависи – да на све демократске начине не дозволимо да се 
у Србији више икада одрже недемократски избори. Да-
кле, било којих наредних избора неће бити док не дође до 
дијалога између власти и опозиције и док се кроз дијалог 
не постигну чврсте гаранције да ће изборни услови за све 
следеће изборе бити слободни и поштени. 

Шта то значи што је власт најавила неке редовне и 
ванредне изборе за пролеће 2022. године? Ништа, ако се 
о томе не договори са опозицијом! Ништа од планираних 
будућих избора од стране власти не сме бити спроведено 
док се прво не направи договор са опозицијом. То значи 
да су потпуно отворене све изборне теме: и који ће и када 
избори бити, и да ли треба мењати постојећи изборни си-
стем, и како треба да изгледају изборни услови, и шта све 
морају да обезбеде медији? 

Прва тема која је спорна јесте зашто само ванред-
ни парламентарни избори? Као што је републички пар-
ламент нелегитиман и бесмислен без опозиције, тако је 
исто лажна и неодржива покрајинска и локалне скуп-
штине у којима такође нема опозиције. Зато први предлог 
уједињене опозиције у борби за фер изборе треба да буду 
ванредни избори на свим нивоима. 

Како би то конкретно могло да изгледа у изборном 
планеру? Заједно са ванредним републичким изборима, 
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на које не треба чекати годину и по дана већ треба да буду 
одржани што пре, већ током следеће, 2021. године, могу 
истовремено бити организовани и ванредни избори за 
покрајинску скупштину АПВ. Мој предлог је да то буде 
јесен 2021. године, да би било довољно времена да се до-
говорено са дијалога и примени, где је свакако најважније 
да слобода медија буде омогућена најмање 6-9 месеци пре 
првих следећих избора. 

Друга тема и следећи корак у изборном тајмингу 
би били редовни градски избори у Београду на пролеће 
2022. године, који могу бити померени и за крај 2021, и 
са којима истовремено треба да буду одржани и ванредни 
локални избори у читавој Србији. То је могуће законски 
решити на различите начине, а најпре променом Закона о 
локалној самоуправи. 

Трећа тема су председнички избори који треба да 
буду у одвојеном термину од осталих и остављени за крај 
овог низа изборних процеса, о чијем термину тек треба да 
се постигне договор у оквиру дијалога власти и опозиције. 
Тек раздвајањем председничких, парламентарних и ло-
калних избора постиже се нормална демократска прак-
са да грађани могу да се посвете сваком од ових избора 
појединачно и да кандидати и изборне кампање на свим 
нивоима буду посебни. 

Због значаја и сложености све три теме и догово-
ра око овог изборног календара за следеће две године, 
дијалог између власти и опозиције треба започети одмах и 
апсолутно је недопустиво одлагање за следећу годину које 
је најавио председник лажне Скупштине Ивица Дачић. 
Неозбиљне и неодговорне изјаве Ивице Дачића и Горда-
не Чомић, који једно другом пребацују одговорност за 
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дијалог између власти и опозиције и одлажу га, потврђују 
намеру власти да изнова фингирају преговоре и тако даље 
замајавају јавност. То се више не сме дозволити. 

Ако узмемо у обзир да се Европски парламент не 
оглашава и не најављује тачан датум своје нове посред-
ничке мисије, иако је прошло шест месеци од лажних 
избора, не можемо више никога чекати и ослањати се на 
било кога сем на себе и грађане Србије. Више пута сам ре-
као и поновићу: нико нам неће поклонити слободу, правду 
и демократију већ се за њих морамо изборити сами. Ово 
је тренутак када српска опозиција треба да се уједини у 
борби за демократију у Србији и да одлучно иступи према 
властима са фокусираним заједничким захтевима и пре-
цизним роковима отпочињања и завршетка дијалога. 

То значи да ми из опозиције што пре треба да од-
редимо крајњи рок до када преговори између власти и 
опозиције треба да почну, да би се оно што се договори-
мо и применило пре ванредних парламентарних избора. 
На столу је много крупних и важних политичких тема 
око којих ће се повести велика полемика и неће бити 
лако направити компромис, тј. дијалог може поприлично 
потрајати: од раздвајања председничких, парламентарних 
и градских избора у Београду у различите термине, преко 
ослобођења медија, а пре свега РТС-а, забране функцио-
нерске кампање и притисака на бираче, до промене избор-
ног система. Све то након договора и потписивања Спора-
зума између власти и опозиције о демократским изборима 
мора да прати формирање независног радног тела које ће 
чинити представници власти и опозиције, а које је једина 
гаранција да ће оно што је договорено бити и спроведено, 
јер се овој власти више ништа не може веровати на реч, па 
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чак ни ону потписану у неком потенцијалном споразуму 
са опозицијом. Да ли се најбоље гаранције налазе у пре-
лазној, техничкој Влади нестраначких стручњака, ко-ми-
нистрима из редова опозиције у кључним министарстви-
ма за спровођење избора или у посебном Министарству 
или Комисији који би се само тиме бавили уз максимална 
овлашћења – опет је ствар договора у дијалогу, али се без 
тога не може.  

Постоји, наравно, и опција да до дијалога неће 
доћи, јер га власт и не жели већ само купује време стал-
ним одлагањем почетка дијалога и будућим лажним 
дијалогом. Није немогуће ни да ће делегација Европског 
парламента која треба да дође као модератор или доћи 
касно или опет стати на страну актуелног режима из 
њима познатих интереса. Зато даље чекање нити нови 
бојкот више нису и не могу бити решења, већ се таквом 
недемократском понашању власти морамо супротстави-
ти одлучније и спречити нове недемократске изборе. То 
значи да су у том циљу сви мирни и ненасилни облици 
демократске борбе, као што су демонстрације, блокаде 
институција и грађанска непослушност – дозвољени. И 
то значи да се нећемо разићи док не обезбедимо слобод-
не и поштене изборе. Дакле, само од нас зависи да ли ће 
следећи избори у Србији бити демократски или их неће 
бити под досадашњим условима. Пустите шта власт о 
томе прича. Ми се питамо и одлучујемо о својој судбини. 
И заслужујемо је каква год да је наша одлука!

22. новембар 2020. 
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ВРЕМЕ ЈЕ ЗА ПОВРАТАК 
ПОРОДИЦИ И СОЛИДАРНОСТИ

Превара је данас постала закон живота у Србији, и 
не само у Србији. Политичка превара, медијска превара, 
економска превара... Улазимо у опасну зону могућих меди-
цинских превара, што је не само удар на наше здравље већ 
и угрожавање слободе личности и будућности човечан-
ства. Савремена фармацеутска индустрија и мултинацио-
налне компаније које остварују огромне екстрапрофите на 
трговини здрављем, трка у производњи вакцина која пре-
вазилази трку у наоружању, неповерење у Кризни штаб 
који одређује мере у борби против нове заразне болести, 
разне теорије и праксе завере...

Не знамо да ли је корона вирус или бојни отров? 
Не знамо да ли је вештачки направљена у Кини или на 
неком другом месту. Не знамо ни како се преноси, ни 
како се лечи, ни докле ће да траје, ни које све последице 
оставља... Није извршена нити једна обдукција и нико са 
сигурношћу не може да каже од чега је неко умро. Али, 
знамо да људи умиру од неке чудне бољке која удара на све 
виталне унутрашње органе. Људи око нас, наши рођаци, 
пријатељи, комшије... Нико не може да каже да ово зло не 
постоји. Друго је питање шта је тачно корона, шта се иза 
ње крије, ко и зашто њоме манипулише у Србији и чита-
вом свету... И шта нас тек чека, јер ово зло пружа огроман 
простор за манипулације свих врста? 

Оно око чега, међутим, нема сумње је да највећи те-
рет у борби са новом заразном болешћу трпе здравствени 
радници, посебно они хероји са прве линије фронта који 
сваки дан проводе сате у оним скафандерима. Шта су све 
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издржали и  урадили до сада за ових девет месеци и шта ће 
све још морати да издрже и ураде до краја ове здравстве-
не кризе сви лекари, медицинске сестре и друго особље у 
нашем здравственом систему? Да ли ће ова држава знати 
то да награди? Поред повећања плата и наградних бону-
са, као једно од одговарајућих решења да се њихова жртва 
испоштује и цени јесте додела бенефицираног радног ста-
жа за све оне који су сносили највећи терет (по принципу 
месец дана додатног стажа за сваки месец рада у отежаним 
условима заразе). Сматрам да је ово много правичнија на-
града од празних прича, захваљивања и ордења. 

Невероватно је да Министарство здравља не 
показује слух за глас стручњака који нису део Кризног 
штаба и имају другачије мишљење од режимске струке. 
Испада да су стручњаци само они доктори који су подржа-
ли Александра Вучића на председничким изборима 2017. 
године, а да сви други то нису, чиме се из консултација и 
одлучивања искључују многи наши врхунски стручњаци. 
Такође не могу да верујем да надлежни у власти већ три 
недеље игноришу предлоге Српског покрета Двери које 
смо јавно и крајње добронамерно, конструктивно и кон-
кретно изнели по питању како да се побољша борба про-
тив нове заразне болести. Нема сумње да је најпре потреб-
но вратити пољуљано поверење грађана у Кризни штаб 
и самим тим у државу. То није могуће са постојећим са-
ставом Кризног штаба у који више нико нема поверења, 
већ треба укључити нове и некомпромитоване људе. 
Делује немогуће али је истинито да овакав Кризни штаб 
не постоји у нашем законском систему, а његови садашњи 
чланови постављени су званично од стране Владе тек не-
давно, што значи да су о нашим животима све до скора у 
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држави одлучивали они који на то нису имали никакво за-
конско право. Не заборавимо и питање њихове кривичне 
одговорности за лажирање броја новозаражених и умрлих 
да би се одржали лажни избори 21. јуна. 

Ситуација са новом заразном болешћу је велики 
проблем, али су проблем и када касне или их уопште нема 
друге здравствене интервенције и услуге за пацијенте који 
болују од других болести. Нови кризни штаб, у који би 
ушли и нережимски и нестраначки стручњаци, требало 
би да тачно унапред најави грађанима шта их чека у скла-
ду са даљим развојем свеукупне здравствене ситуације, да 
организује комплетан план лечења пацијената који болују 
од ковида 19, али и других болести, и да у то укључи и при-
ватно здравство, чије услуге онда треба да буду рефунди-
ране код РФЗО. Шта је овде спорно и зашто се са овим чека? 
Потребно је што хитније и ново запошљавање у систему 
државног здравства како би се постојеће преоптерећено и 
оболело медицинско особље заменило и растеретило. Не 
видим разлог зашто се ови предлози макар не размотре.

Оно на шта сада сви треба да обратимо највећу 
пажњу није ковид 19 већ наше психичко здравље, 
ситуација у којој се налазе наши ближњи и друшт-
вена солидарност. Треба да се држимо заједно и 
међусобно помажемо више него икада пре. Ова под-
мукла болест која прети да уништи социјалне везе не 
сме код нас да повећа нервозу, бес, себичност и рас-
пад заједница већ управо супротно: бригу за ближње, 
повратак породици, повећање социјалне солидарно-
сти. Чувајмо се и помажимо једни друге – то је оно 
што је најважније. Нити сам присталица теорије за-
вере да корона не постоји јер знам људе који сваки 
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дан озбиљно оболевају или умиру од мистериозне 
болести, нити мислим да о томе ћутимо већ управо 
треба да испитујемо позадину ове планетарне игре 
са нашим животима. Не смемо дозволити да буде-
мо заморчићи неких непроверених страних вакцина 
или експеримената са људским правима и слободама, 
нити да нас нова болест зарази духом себичности, 
сукоба и лудила разних других врста. Ово је велики 
испит наше трезвености, озбиљности, солидарности, 
демократичности и независности.   

29. новембар 2020. 
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ИЗБОРИ ЋЕ БИТИ ДЕМОКРАТСКИ ИЛИ 
ИХ НЕЋЕ БИТИ

Наслов данашње колумне није претња већ ис-
пит зрелости друштва у Србији. Ако ћемо дозволити 
да владајући режим поново организује недемократ-
ске изборе, а да се не побунимо и то не спречимо, 
онда заслужујемо овакву недемократску власт и так-
ве лажне изборе. Поштено?

Пре него што одговоримо на ово питање вра-
тимо се на почетак приче. Уједињена опозиција је 
бојкотовала изборе на свим нивоима зато што у 
Србији нема услова за слободне и поштене изборе, и 
што није желела да учешћем на изборима да легитими-
тет недемократском режиму. Власт, уз помоћ сателита 
у лажној опозицији, у сред пандемије и на силу одржа-
ла је лажне изборе 21. јуна, и то отворено кршећи Устав 
и мењајући изборне законе у сред изборног процеса. 
Бојкот је успео не само због смањене излазности и 
покушаја лажирања података о излазности, већ и због 
хитног скраћивања мандата нове лажне Скупштине и 
Владе упркос апсолутној већини коју режим има и од-
суству опозиције из Народне скупштине. 

Тај део приче је завршен и најављен је почетак 
дијалога између власти и опозиције о изборним ус-
ловима под покровитељством делегације Европског 
парламента, што је још једна победа бојкота. Међутим, 
када ће овај дијалог почети, да ли ће се завршити било 
каквим договором, да ли ће донети истинске промене 
изборних услова и на колико времена пре ванредних 
избора? То су сада најважнија питања и мотив зашто 
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сам позвао Ивицу Дачића, председника лажне Скуп-
штине, да што пре закаже консултације око почетка 
дијалога. На тим консултацијама треба најпре да се 
договоримо око динамике најављеног дијалога: када 
ће тачно почети, до када мора да се заврши, како ће 
се спровести договорено и колико времена мора бити 
остављено пре ванредних избора на свим нивоима за 
спровођење услова да сви ти избори буду заиста сло-
бодни и поштени.

Да ли сам толико наиван и глуп да верујем Иви-
ци Дачићу и да од њега очекујем да наједанпут поста-
не бард демократије и политичке културе дијалога? 
Не, сматрам да је његова улога управо одлагање 
дијалога и замајавање јавности. Позив сам му упутио 
из више других разлога: зато што је бојкот успео и на 
нама је да сада имамо иницијативу према властима 
које су признале да су и Скупштина и Влада нелеги-
тимне, да бих раскринкао Дачићеву улогу и показао 
да није спреман на комуникацију са опозицијом и 
дијалог све док то не буде наложено из режије, али и 
зато што морамо бити проактивни и не смемо да че-
камо следећу годину и непрестано одлагање почетка 
дијалога или касније фингирање дијалога. 

Такође, није решење да чекамо Годоа из Бри-
села, јер ко зна кад ће и са каквим задатком доћи 
делегација Европског парламента. Немам ништа 
против њиховог учешћа, али нисам сигуран на чијој 
страни ће бити, јер су пред недавне лажне изборе 
стали на страну власти и подржали одржавање не-
демократских избора, упркос одсуству основних ев-
ропских демократских стандарда. Шта ако то поново 
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учине, из било ког разлога даљег интересног грљења 
и љубљења са нашим недемократским режимом? Зато 
се не можемо ни на њих ослонити. 

Шта нам онда остаје? Шта да радимо ако ви-
димо да се дијалог одлаже у недоглед или да Ивица 
Дачић води разговоре и договоре тако да се суштин-
ски ништа не промени, а све уз садејство европских 
партнера? Не видим други начин да се изборимо за 
елементарне демократске вредности у нашем друшт-
ву сем да поново изађемо на улице, рачунајући у то 
блокаде државних институција које не раде свој по-
сао, демонстрације и грађанску непослушност. Ако и 
то не успе и приближимо се новим лажним изборима 
без икаквих промена, онда нам остаје само то да на 
те изборе изађемо тако што ћемо блокирати њихово 
одржавање. Дакле, ми, слободни грађани Србије, де-
мократског духа и грађанске свести, не дозвољавамо 
одржавање недемократских избора, тако што ћемо 
се појавити на бирачким местима и онемогућити их. 
Бојкот избора више није решење. Не можемо гледати 
у недоглед како Србија пропада и како се демократија 
урушава. Морамо се за њу изборити. То никада није 
било лако и није могло из фотеља и са Твитера. Зато 
је наслов овог чланка не само слоган већ и стратегија 
и средство да дођемо до слободних избора. 

Што је до нас ту смо да смирујемо нагомилане 
грађанске тензије и потенцијалне сукобе, да избег-
немо све последице мржње коју је актуелни режим 
посејао, да покажемо добру вољу и политичку кул-
туру да се укључимо у дијалог и заједничке договоре 
као начин решавања актуелне политичке кризе, али 
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ако неко мисли и даље да влада лажним изборима и 
кршећи Устав и законе, онда се томе морамо отворено 
и директно супротставити. Зато то није претња већ 
основно питање: желимо ли да живимо као бедници 
и слуге који ни о чему не одлучују или као грађани и 
народ у слободи и демократији. 

6. децембар 2020.  
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ЗАШТО СНС УВЕК ШАЉЕ ДВЕ СУПРОТНЕ 
ПОРУКЕ ГРАЂАНИМА ИСТОВРЕМЕНО

Владајући режим у Србији нема никакву идео-
логију и политику, нити се у њиховим јавним и ме-
дијским наступима могу очитовати било какве вред-
ности или програми. Они се руководе искључиво ин-
тересима који су једина константа, док су политички 
ставови променљиви од данас до сутра. СНС и СПС 
су интересна предузећа, док су све друге странке вла-
сти и лажне опозиције ћерке фирме или клијенти. 
Све ово има опасне и дугорочне последице по српску 
демократију која је испражњена од суштине и где су 
идеологије и програми тотално отишли у други план, 
а политички маркетинг постао једина политика. 

Политички маркетинг није политика, али јесте 
средство за манипулацију масама. И Српска напред-
на странка се тиме бави од свог оснивања, и могло 
би се рећи да се само тиме и бави, посебно када се 
погледају активности председника СНС. У њиховој 
пракси никада нису заживеле идеје из њихове тзв. 
„Беле књиге“ нити било који други програмски доку-
менти који су остали мртво слово на папиру. Сва по-
литика власти се претворила у политички маркетинг, 
да овде занемаримо читаву негативну кампању про-
тив опозиционих лидера и свакога ко искаже критич-
ки глас према власти, чиме се често баве више него и 
сопственим маркетингом.  

Међутим, оно што није довољно примећено, 
јесте иновација коју су спин доктори СНС увели у сав-
ремени политички маркетинг, а коју бих у најкраћем 
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описао као истовремено изговарање потпуно разли-
читих и често контрадикторних порука. Пракса да 
највиши функционери дају супротне изјаве по истом 
питању строго је забрањена у сваком уџбенику поли-
тичког маркетинга сем у СНС. У случају ове власти 
то је постало правило и не може бити случајно да то 
раде, а посебно не можемо веровати у то да би ради-
ли нешто на своју штету. Они заправо дају супротне 
изјаве веома свесно и намерно, и тиме очито пости-
жу одређене циљеве и ефекте. О чему се овде ради? 
Погледајмо то на неколико примера. 

Док народни посланик СНС Драган Шормаз за-
говара чланство Србије у НАТО – министар Алексан-
дар Вулин заговара чланство Србије у ОДКБ. 

Док је у владајућој коалицији са једне стране 
крајње атлантистички и проамерички настројен Вук 
Драшковић – њихово евроазијско и проруско крило 
брани Ненад Поповић. 

Док министар здравља Златибор Лончар каже да 
вакцинација неће бити обавезна, истога дана држав-
ни секретар у његовом министарству Мирсад Ђерлек 
каже да ће бити обавезна. 

Док председник државе Александар Вучић каже 
да ће вакцине бити набављене до краја ове године, 
његова страначка колегиница и председник Владе 
Ана Брнабић после неколико дана изјави да их нећемо 
моћи набавити до краја следеће године. 

Док актуелни министар у СНС Влади Србије 
Гордана Чомић најављује доношење закона о исто-
полном партнерству, посланик владајуће странке 
Владимир Ђукановић каже да то неће проћи. 
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Док исти тај Ђукановић напада Кризни штаб и 
режиму одане лекаре, Александар Вучић их истовре-
мено брани и извињава им се. Овај последњи при-
мер је и најкарактеристичнији: Ђукановић има улогу 
да напада лопове у СНС, глуми антиваксера, про-
породичног човека и патриоту, и тако покрива онај 
део бирачког тела СНС које има таква опредељења, а 
да се заправо ништа не мења. Напротив, СНС и даље 
ради све супротно томе, а Ђукановић остаје веран 
таквој странци у свему супротној његовим ставови-
ма и прелази на нови задатак, што јасно сведочи да је 
у питању превара и фолирање. 

Врхунац ове нове врсте политичког маркетин-
га постигао је лично Вучић, који је успевао, посеб-
но када су у питању изјаве о Косову и Метохији, да 
у истој реченици да две супротне поруке: примера 
ради – и да је за очување КиМ у саставу Србије, и да 
је за разграничење са Албанцима и поделу КиМ. 

Да ли било ко може да поверује да се ово 
случајно дешава, да се у СНС не зна ни ко пије ни ко 
плаћа и да је оваква недисциплина могућа. Не, ово 
је део организованог политичког маркетинга новог 
типа. У питању је трострука медијска операција: 

1)  потпуно слуђивање нације да нико више не 
зна шта је право стање и прави став власти 
по било ком питању, што изазива општу 
конфузију и дезоријентацију која одговара 
режиму;

2)  на овај наизглед контрадикторни начин по-
кривају се све бирачке циљне групе и чувају 
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сопствено чланство у уверењу да су сви ста-
вови задржани;

3)   тиме спречавају аутентичним заговорници-
ма одређених политичких идеја да заузму 
своју позицију и утичу на бирачко тело. 

Ово последње је и најважније, Они су покрили 
све идеолошке позиције и услед медијске доминације 
не дозвољавају нормалан развој политичке сцене у 
Србији. Они су и четници и партизани, и за Исток 
и за Запад, и север и југ... Ово није мудра политика 
већ одсуство сваке идеологије, вредности и полити-
ке, али функционише зато што не постоје слободни 
медији на којима бисмо раскринкали овај нови стил 
владавине. Он, наравно, не би био довољан да одр-
жава постојећу власт без пљачке, притисака и уцена 
бирача, тајних служби и криминалаца у служби ре-
жима, као и међународне подршке коју имају, али ово 
је свакако важан део операције очувања власти по 
сваку цену. 

13. децембар 2020.  
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КАДА СУ НАС, ГРАЂАНЕ, ПОСЛЕДЊИ ПУТ 
НЕШТО ПИТАЛИ?

Памтите ли када су нас последњи пут као грађане 
Србије нешто питали да ми одлучимо у овој држа-
ви? Када је последњи пут одржан неки референдум као 
најдемократскији облик изјашњавања народа о најважнијим 
питањима? На било ком државном нивоу: републичком, 
покрајинском или локалном? Да ли смо свесни да се више 
ништа не питамо и не одлучујемо у сопственој држави? Да 
смо постали грађани другог реда, одузетог основног демо-
кратског права да одлучујемо о кључним питањима квали-
тета живота заједнице у којој живимо? 

Нису у питању само велике државне и национал-
не теме и то што нас нико није питао, примера ради, да у 
последњих осам година одржи 115 војних вежби са НАТО 
пактом или уђе у интеграције са Албанијом кроз недемо-
кратски пројекат албанског мини-шенгена? Да ли нас је ко 
консултовао шта мислимо о антиуставном тзв. Бриселском 
споразуму којим се укидају институције државе Србије на 
КиМ? Или о „Вашингтонском споразуму“? Имамо ли право 
као грађани да одлучујемо о најважнијим националним и 
државним питањима или ће то неко други уместо нас?

Да ли је ко питао грађане у Војводини када им је 
2014. године укинут мешовити изборни систем за избор 
посланика у Скупштини АПВ и промењен у пропорцио-
нални? Када су грађане у Срему и Банату питали да др-
жавно обрадиво пољопривредно земљиште поклањају 
страним фирмама које у Србију доносе прљаву техноло-
гију производње гума у најатрактивнијем пољопривред-
ном делу Европе? 
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Посебан проблем је што се ствара утисак да постоје 
забрањена питања о којима не само да нећемо моћи да се 
изјашњавамо на неком референдуму већ не смеју да буду 
постављена у јавности уопште, јер спадају у табу-теме. 

Какав је квалитет ваздуха у Србији данас и због чега 
су наши градови на свим листама најзагађенијих средина 
у Европи и свету? Шта је власт урадила по том питању?

Зашто је набавка медицинске опреме у време 
пандемије проглашена за државну тајну? Колико кошта 
метар квадратни изградње нових болница и зашто извођач 
није изабран на тендеру? Ко га је онда и како изабрао?

Шта се крије иза чудних линија на небу за које нити 
једна надлежна државна институција неће да се изјасни да 
ли су у питању обични трагови који остају иза авиона у 
прелету или они испуштају неке опасне и штетне материје 
над територијом Србије? Зашто надлежни не одговоре на 
ово просто питање и развеју све теорије завере?

Како Агенција за лекове може да одобри исправност 
било које нове вакцине за неколико дана када је раније тре-
бало годину или две да би се утврдила здравствена безбед-
ност нове вакцине? Како је могуће да „Торлак“ производи 
домаћу вакцину против сезонског грипа која је забрањена 
за млађе од 18 и старије од 65 година и о чему се ту ради?

Зашто држава помаже отварање новог рудника 
јадарита у Лозници иза кога стоји по злу чувена страна 
мултинационална компанија „Рио тинто“ која је свуда по 
свету иза себе оставила еколошке катастрофе?

Зар је нормално да Влада и даље субвенционише 
стране фирме усред ове пандемије док домаћи привред-
ници и предузетници пропадају, отпуштају раднике и 
затварају своје радње? 
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Зар је могуће да су министри за које је доказано да 
имају лажне факултетске дипломе и плагиране докторате 
још увек на државним функцијама?

Не односи се ово само на садашњу власт. Да ли су 
нас питали када су укидали редовно служење војног рока? 
Да ли су нас питали да ли желимо пропорционални избор-
ни систем у оквиру кога не можемо да гласамо за кандида-
те за народне посланике и одборнике по имену и презиме-
ну? Да ли су нас питали када су укидали директан избор 
за градоначелнике и председнике општина? Да ли су нас 
питали када су повлачили тужбе против НАТО агресора 
за ратну одштету?

Како је дошло до тога да у Србији више нема не-
посредне демократије, нема могућности да директно 
одлучујемо о најважнијим питањима, а посебно у вези са 
заштитом здравља и животне средине од којих нам зави-
се животи? Превише смо се опустили као грађани који су 
носиоци суверенитета и који би требало да су по Уставу и 
закону они који одлучују о свему. Пошто овде одавно нема 
слободних и поштених избора, а ни референдума као об-
лика директне демократије, морамо да се запитамо куда 
нас води овакав политички систем и да ли више било шта 
може да промени обична смена власти? За ових 30 година 
од обнове вишестраначја нагледали смо се разних промена 
власти, а корумпирани систем је увек остајао исти. Више 
није довољна смена власти иако је она предуслов за било 
какве промене у Србији. Сада нам је потребна промена 
комплетног накарадног, корумпираног и недемократског 
система, која значи обнову партиципативне и непосредне 
демократије, кривичну, финансијску и имовинску одго-
ворност за свако кршење закона фунционера на власти, 
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лустрацију – забрану обављања јавне функције за све оне 
који су огрезли у криминал и корупцију, преиспитивање 
свих диплома и доктората запослених у јавном сектору, зе-
лени патриотизам и заштиту животне средине у врху по-
литичких приоритета, нове локалне политике у којима ће 
грађани одлучивати о свему што се тиче јавног интереса... 

Све ово није могуће са потрошеним и компромито-
ваним старим политичким елитама које то нису урадиле 
за три деценије колико су на политичкој сцени. Потребна 
нам је смена политичких генерација, позитивна селекција 
овде у Србији, повратак најбољих стручњака из иностран-
ства, строго кажњавање сваког новог покушаја незакони-
тог богаћења на функцији, стављање образовања, културе 
и здравства на места која заслужују, враћање правих вред-
ности на право место. Морамо да се тргнемо, пробудимо, 
покренемо, организујемо и узмемо ствари у своје руке, 
вратимо државу народу, обновимо демократске вредно-
сти, процедуре и институције, како бисмо се убудуће ми 
питали и одлучивали како ћемо живети у својој земљи.    

20. децембар 2020. 
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КАКО ДО СПАСА ДОМАЋЕ ПРИВРЕДЕ?

Сви смо сведоци алармантних негативних по-
следица пандемије на домаћу привреду и стандард 
грађана Србије. Оно што је сада највећи проблем јесте 
недовољна и погрешно усмерена помоћ државе према 
привреди. Као највећу замерку досадашњим мерама 
Владе Србије видим неселективност државне помоћи 
привреди, јер не може исту помоћ добити онај коме 
је промет у 2020. пао за 100%, онај коме је промет пао 
за 50% и онај коме промет уопште није пао или се чак 
повећао. Такав приступ је потпуно погрешан, као и 
у случају када је свим грађанима без разлике пред из-
боре подељено по 100 евра иако је та средства требало 
издвојити само за социјално угрожене: отпуштене рад-
нике, незапослене, пензионере са малим примањима, 
сиромашне...

Међутим, најкрупнија грешка у економском си-
стему Србије, која потиче још из времена Млађана 
Динкића и траје већ 15 година, јесте погубна економ-
ска политика укидања царинске заштите домаће робе, 
пљачкашка приватизација државних фирми и природ-
них ресурса Србије, као и субвенционисање страних 
фирми од које актуелна власт не одустаје ни у садашњој 
кризи. Ових дана је као бомба експлодирао званичан 
податак да је  страним инвеститорима од 2006. године 
додељено чак 93,5% од укупних државних подстицаја у 
привреди, док је само 6,5% тог новца отишло домаћим 
привредницима. Ту се онда поставља једноставно 
питање: за кога ради ова власт, за интересе странаца 
или за домаћи економски интерес, као и када ће домаћи 
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привредник и пољопривредник коначно моћи да дођу у 
први план у својој држави. 

У оквиру започете кампање „Будимо солидарни 
– купујмо домаће“, којом позивамо на свеопшту соли-
дарност, социјални и економски патриотизам, Српски 
покрет Двери је предложио пакет од 12 мера подршке 
домаћој привреди и социјално угроженим грађанима 
Србије. Прве две мере се односе на подршку у сфери 
ослобођења од плаћања пореза, и то строго селек-
тивно за најугроженије домаће привреднике и пред-
узетнике, како од плаћања доспелих обавеза за порезе 
и доприносе   за месеце у којима су им у овој години 
исплаћиване минималне зараде, тако и у прва три ме-
сеца 2021. године за оне домаће привредне субјекте са 
највећим степеном ризика у даљем пословању и падом 
промета у 2020. години.

Следећа важна мера коју је израдио стручни савет 
Српског покрета Двери за економију, на челу са проф. 
др Тамаром Миленковић Керковић, било би смањење 
парафискалних обавеза (фирмарина, еколошких такси, 
накнада за коришћење јавних површина) и других на-
кнада за коришћење јавних добара за 50% у наредних 
годину дана  домаћим привредницима и предузетни-
цима у најугроженијим секторима у складу са падом 
прихода и мерама ограничења које су им наметнуте. На 
исте би се односила и мера убрзавања процедуре за 
одобравање кредита за ликвидност домаћих предузећа 
из државних фондова (тако да одговор мора да стигне 
за 72 часа). Коначно, нови пакет мера помоћи домаћој 
привреди подразумевао би и преусмеравање средста-
ва са буџетске ставке за изградњу националног ста-
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диона у помоћ домаћим предузетницима и малим и 
средњим породичним предузећима у складу са Законом 
о контроли државне помоћи (чл. 5 ст. 2), којим се одо-
брава пружање помоћи најугроженијим привредним 
субјектима како би се „отклонили озбиљни поремећаји 
у привреди Србије“. 

С обзиром на алармантност ситуације држа-
ва би морала да повуче и неке потезе којим би домаће 
произвођаче и производе ставила у привилегован 
положај док траје актуелна криза. Ми смо предложили 
да све државне институције имају обавезу да до завр-
шетка пандемије у оквиру јавних набавки свих врста 
купују робу искључиво од домаћих произвођача (где 
год је то могуће), као и да исто важи за Робне резер-
ве Србије у свим областима, а посебно у медицинској 
опреми и материјалу.

Стручни савет Српског покрета Двери за село, 
пољопривреду и предузетништво, на челу са Мило-
ваном Јаковљевићем, осмислио је једну оригиналну и 
веома практичну меру за истовремену помоћ домаћој 
привреди и становништву, а у питању је издавање ва-
учера које би држава на основу претходно израђене 
социјалне карте додељивала социјално најугроженијим 
категоријама становништва (међу којима су пензио-
нери са најмањим пензијама, сиромашни, самохрани 
родитељи, инвалидна лица, отпуштени радници, неза-
послени,...) за куповину домаћих индустријских, пре-
храмбених и пољопривредних производа. Ово може 
и треба да буде трајна мера којом би се подстицала 
потрошња домаћих производа, а истовремено водила 
циљана социјална политика. У пакету социјалне помоћи 
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предвидели смо и повећање месечних социјалних на-
кнада за незапослене и отпуштене, као и смањење 
извршитељских и јавнобележничких тарифа.

У складу са нашом новом акцијом „Будимо соли-
дарни – купујмо домаће“, која је усмерена на куповину 
домаћих производа и подршку домаћем предузетнику 
свих врста, на крају смо предложили и две конкрет-
не „маркетиншке мере“. Прва је посебно брендирање 
и постављање ознака о пореклу домаћих производа и 
скретање пажње потрошачима на домаће производе, 
а друга је медијска кампања на јавним медијским сер-
висима РТС и РТВ у циљу подршке куповини домаћих 
пољопривредних и других производа у супермаркети-
ма, на пијацама, малим трговинама, угоститељским и 
занатским радњама. 

Колико је мени познато, овај програм Српског 
покрета Двери за спас српске привреде и подршку 
социјално угроженом становништву најконкретнији је 
и најсвеобухватнији пакет мера који је неко предложио 
од избијања ове здравствене и економске кризе. Решења, 
дакле, има и ми смо их јавно понудили, позивајући 
власт да их слободно примени и представи као своје 
ако им је то битно – само нека домаћи привредник и 
пољопривредник, као и сиромашни грађанин осети да 
иза себе има своју државу. Али, ту долазимо до глав-
ног проблема са почетка овог текста: за кога ради наша 
власт – за домаће економске интересе и своје грађане 
или за интересе домаћег и страног крупног капитала и 
своје личне и партијске интересе пљачкајући овај народ 
и државу без милости?

27. децембар 2020.  
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ДО ПОБЕДЕ НАД ВЛАШЋУ У ЧЕТИРИ ПОТЕЗА

На прелазу између новокалендарске и старока-
лендарске Нове године, уз духовни мир и добру вољу 
међу људима које доносе Божићни празници, имамо 
довољно времена да урадимо ретроспективу онога 
што се десило у прошлој и размислимо шта нам је чи-
нити у следећој години. Дефинитивно је утисак године 
2020. ово зло које нас је задесило са пандемијом нове 
заразне болести, као и све оне негативне последице 
које су дошле са овом пошасти по здравље, привре-
ду, међуљудске односе, путовања, породични живот... 
Немам дилему да у вези са овим вирусом нема ниш-
та природно већ да је све пуштено из лабораторије 
међународних центара моћи који су кроз овај експе-
римент могли да скенирају реакцију читаве планете, 
сваког народа и државе. Такође, немам сумњи да ће 
наставити са експериментима, било да је у питању 
прављење једне светске владе, смањење броја станов-
ника на земљи, даље екстремно богаћење привилего-
ване касте банкара и мултинационалних компанија, а 
све на штету људских права и слобода, суверенитета 
независних држава, здравља, демократије... И све ово 
није никаква теорија завере, већ текућа пракса завере. 
Дакле, нова година може бити још гора, али исто тако 
може бити простор свечовечанске борбе за људска 
права, слободу од експлоатације и заустављање овог 
небивалог експериментисања са целим светом. 

Србија у свему овоме има и своју додатну по-
гибао, једну ненормалну власт, огрезлу у криминал 
и корупцију, која почива на безакоњу и лажима, 
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негативној селекцији и владавини купљених ди-
плома и плагираних доктората, као и урушавању 
демократије, независних државних институција, вла-
давине права и правде. Да ли све ово у Србији може да 
буде још горе у новој години? Апсолутно да, али исто 
тако може да буде и почетак краја једног недемократ-
ског и криминалног режима. Природно је да ветро-
ви политичких промена након Црне Горе и Бањалуке 
у прошлој години почну да дувају и у Србији у току 
следеће године.  

Лако је бити мрачан и пројектовати мало-
душност и очајање на светском и домаћем плану: 
међународни центри моћи и наша локална власт су 
свемоћни, грађани су посвуда у страху, опозиција је 
посвађана и отпор слаб, док терор и тоталитаризам 
расту... Међутим, постоји и друга страна медаље. 

Када је Владислав Петковић Dis писао своју 
култну песму „Наши дани“, те 1911. године заиста је 
све изгледало безизлазно, као и данас: мрачне душе 
назваше се патриоти, на високо подигли се сутере-
ни, набујао шљам и разврат и пороци, лопови нам 
израђују богаташе, сви подмукли, сви проклети и сви 
мали постали су данас наши суверени, не чују се ни 
протести ни јауци... Али, већ следеће, 1912. године, 
српски народ устаје из духовно и морално мртвих и 
остварује вековни сан о ослобођењу Косова и читаве 
Старе Србије, а одазив на мобилизацију премашује 
100%. Дубоко верујем да смо као грађани и народ 
способни за једну такву нову мобилизацију против 
београдских дахија у новој години и да тај слободар-
ски дух наших дедова још живи у нама.  
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Све је то лепо, чујем Ваше гласове, али шта нам 
је конкретно чинити? Моја новогодишња платформа 
упућена свим опозиционим колегама, али и слобод-
ним грађанима Србије, представља план победе над 
влашћу у четири потеза и гласи: 

1. Договор о међусобном ненападању и стро-
го поштовање договореног. Док Србија по-
ново не буде слободна и демократска земља 
не смемо себи дозволити луксуз међусобних 
трвења и скретања пажње са задатог циља. 
Када се изборимо за фер изборе и смену ак-
туелне власти онда ће доћи време да свако 
од нас изађе пред грађане са својим програ-
мом, да отворено полемишемо и водимо де-
бате чији је програм бољи, а да бирачи могу 
да гласају слободно без икаквих притисака 
и уцена. 

2. Заједничка платформа и заједничка деле-
гација за преговоре са влашћу са или без 
посредовања делегације Европског парла-
мента. Не треба нам више опозиционих 
преговарачких платформи, већ само једна, 
обједињена и фокусирана на најважније зах-
теве из сфере слободе медија, забране функ-
ционерске кампање, спречавања притиса-
ка на бираче и контроле изборног процеса 
у целини. Што се Српског покрета Двери 
тиче, најважније су гаранције да ће оно што 
се договоримо бити и спроведено у пракси, 
али не три дана пред изборе већ више месе-
ци раније.
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3. Паметан договор у колико опозиционих ко-
лона ћемо изаћи на ванредне изборе на свим 
нивоима. Небитно је да ли је то једна, две, 
три или четири колоне. Важно је да ниједна 
није Вучићева лажна опозиција, да свака 
пређе цензус и да нема одливања гласова ис-
под цензуса већ да сваки опозициони глас 
буде сачуван, као и да заједнички контроли-
шемо свеукупни изборни процес. Ако буде-
мо паметни, у збиру свих колона и гласова 
победићемо. 

4. Као грађани, демократе и слободољубиви 
људи морамо бити спремни да на улици бра-
нимо основна људска права и демократију 
у Србији, како у процесу борбе за слобод-
не и поштене изборе ако власт не буде хте-
ла да испуни захтеве, тако и у одбрани из-
борне воље грађана ако се усуде да поново 
лажирају изборне резултате. 

3. јануар 2021. 
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ИВИЦА ДАЧИЋ И АЛЕКСАНДАР ВУЧИЋ – 
– 30 ГОДИНА ЛАЖИ И ФОЛИРАЊА

Ивица Дачић, председник лажне скупштине, са 
кормиларом са Андрићевог венца Александром Вучи-
ћем, слика су и прилика Србије у последњих 30 годи-
на: страначко-паразитски систем, неистражене везе 
са криминалцима, партократија, корупција, рођачка 
економија, приватни факултети за препродају дипло-
ма и плагирање доктората, негативна селекција, злоу-
потреба положаја и државних ресурса... Власти су се 
мењале за ове три деценије, али је корумпирани по-
литички систем остајао увек исти. И у њему увек као 
део система ова двојица симбола наше пропасти, за 
које није забележено да су икада ишта радили сем што 
су се бавили политиком и живели о трошку народа и 
државе. Зато овде више није решење само у смени вла-
сти већ нам је потребна промена комплетног система 
и смена политичких генерација. 

Ивица Дачић је стигао да за празнике гостује на 
свим телевизијама, води јутарње програме и запева са 
певаљкама, али још увек није нашао времена да одго-
вори на мој позив за консултације око почетка дијалога 
између власти и опозиције. Још пре две недеље званич-
но сам му послао допис на адресу Народне скупштине 
и питао зашто дијалог између власти и опозиције о из-
борним условима не може да почне без посредовања 
Европског парламента, и то хитно, као једини начин да 
се мирно реши садашња политичка криза легитими-
тета свих главних државних институција, као и зашто 
непрестано одлаже елементарне консултације између 
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власти и опозиције на којима бисмо се договорили о 
почетку дијалога, формату, року за завршетак, терми-
ну избора на свим нивоима и гаранцијама за примену 
договореног у току дијалога? 

Једино што се од Дачића могло чути у 
међувремену јесте да му није јасно који је формат и 
које су теме дијалога, па сам му и ту помогао и су-
герисао једини смислен формат дијалога: између 
делегације уједињене власти и делегације уједињене 
опозиције која је бојкотовала изборе. То значи да, 
са једне стране, треба да се формира делегација од 
стране свих оних који учествују у власти (СНС, СПС, 
СПАС, ЛСВ, ЛДП), а, са друге стране, оних који су 
бојкотовали изборе 21. јуна на свим нивоима и до-
казали нелегитимност власти. Исто тако сам рекао да 
немам ништа против да део делегације власти буду 
и представници лажне опозиције попут СРС. Што се 
тиче делегације опозиције, такође, нисам затворен за 
остале колеге из опозиције који су излазили на избо-
ре и који су спремни да подрже заједничку платфор-
му за преговоре са влашћу. 

Што се тиче тема за дијалог, то је још лакше 
питање и оне би требало да буду подељене у три дела: 
1. хитно ослобођење медија за другачије мишљење 
и глас опозиције, а пре свега јавних медијских сер-
виса и телевизија са националном фреквенцијом 
која је јавно добро, и то више месеци пре избора; 2. 
стварање других услова за слободне и поштене избо-
ре (спречавање притисака на бираче, забрана функ-
ционерске кампање, нови састави РЕМ-а, РИК-а, 
Агенције за борбу против корупције...), и 3. про-



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

179

мена изборног система на свим нивоима (увођење 
могућности гласања и за кандидате по имену и пре-
зимену, а не само за изборне листе), јер има довољно 
времена до избора за то. 

Једина тачка коју Српски покрет Двери канди-
дује за заједничку платформу опозиције за ове разго-
воре јесу гаранције да оно што се договоримо и пот-
пишемо заиста буде и спроведено, јер се овој власти 
ништа не може веровати, па чак ни на потписану реч. 
Те гаранције су немогуће без директног учешћа пред-
ставника опозиције у спровођењу и даљем надгледању 
договореног. То је могуће кроз неколико модела: пре-
лазне, техничке владе нестраначких стручњака, ко-
министара из редова опозиције у неколико кључних 
министарстава за спровођење избора, или посебног 
министарства или комисије састављене од представ-
ника како власти, тако и опозиције која би имала сва 
потребна овлашћења да контролише примену дого-
вореног и комплетан изборни процес. 

Међутим, Ивица Дачић је остао нем на све ове 
конструктивне и добронамерне предлоге и наставио 
да игра своју задату улогу непрестаног одлагања по-
четка дијалога. Прво је најављени дијалог са краја 
2020. године померио за почетак нове године, а сада 
га поново одлаже за март или април, иако је његов 
почетак недавно најавио за одмах после Божића. То 
говори не само о лицемерју и традиционалној лажи и 
превари у сваком политичком обећању власти већ и 
о жељи да се дијалог стално одлаже и тако потроши 
време до ванредних избора, како се изборни услови 
не би променили на боље.



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

180

Добро је познато да свако, па и власт, може да 
ради шта хоће, али не може докле хоће. Бојкот из-
бора је до краја разголитио недемократски карактер 
садашње власти у Србији, као и бесмисленост и не-
одрживост парламената који су на свим нивоима без 
опозиције. То је признала и сама власт која је још пре 
конституисања новог скупштинског сазива и избора 
нове Владе скратила им мандат са четири на годину 
и по дана. Тако исто ће морати и да седне за прегова-
рачки сто и прихвати да дође до побољшања избор-
них услова. Или ћемо, у супротном, морати поново 
на улице да се изборимо за слободу и демократију, јер 
нам их нико неће поклонити. За то се морамо сами 
изборити. А свежи ветар политичких промена који 
је прошле године кренуо из Црне Горе, па наставио 
преко Бањалуке, мора ове године стићи и у Србију. 

10. јануар 2021. 
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ВУЧИЋ БИ ИЗГУБИО У СВАКОЈ 
ПОШТЕНОЈ УТАКМИЦИ

Првостепену пресуду Првог основног суда у Бе-
ограду, којом је Александар Вучић означен кривим и 
кажњен са 200.000 динара због повреде мог угледа и ча-
сти, доживео сам као мало Божићно чудо и најлепши 
поклон за Нову годину, као и велику потврду да вреди 
борити се и истрајати. Међутим то, као и бројне по-
руке које сам добио као изразе неверице да је таква 
пресуда могућа, најбоље говори да живимо у једном 
ненормалном политичком систему и да смо у Србији 
данас сви гладни и жедни правде више него хлеба. 

Ова пресуда је за мене лично и моју породицу 
велика морална сатисфакција јер је скинута љага са 
нашег презимена, јер нити сам лопов нити сам фаши-
ста како ме је председник СНС окарактерисао у више 
наврата у ударним медијским терминима, а да ника-
да нисам добио прилику да на то одговорим на ис-
том месту.  Истовремено, ово је изузетно позитивно 
одјекнуло међу члановима и присталицама Српског 
покрета Двери јер су представници власти истим 
етикетама вређали читав Покрет, а не само мене. 
Као што је то лепо истакнуто у образложењу пресу-
де, таквим лажима није повређен само углед и част 
појединца већ и председника једне опозиционе поли-
тичке странке, чиме се путем злоупотребе државне 
функције и медија намерно удара на њен рејтинг.

Међутим, много је важнији шири план: ово је 
историјска пресуда за српско правосуђе које је до-
казало да може да суди без страха од онога ко је на 
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власти. Ово је доказ да може да се суди и председнику 
државе ако је прекршио закон. А то је управо сушти-
на независности правосуђа. Ово је и велика нада за 
све људе који су вређани, понижавани и малтретира-
ни под овом влашћу да ће и они дочекати правду. 

Интересантно је да је Вучић имао прилику да се 
појави на суду и докаже своје тврдње да сам лопов и 
фашиста. Не само да је избегао сучељавање на рочиш-
ту већ га његови адвокати уопште нису ни предложи-
ли за сведока. То говори да би Вучић изгубио у свакој 
поштеној утакмици: на суду, на изборима, у ТВ дуелу... 
Зато и пристаје да игра само намештене утакмице у 
којима нема правила, нема противника и нема судије. 

Карактеристично је да нити један режимски 
дневни лист и нити једна режимска телевизија са 
националном фреквенцијом нису пренели овај ути-
сак недеље, што јасно говори колико им је важно да 
грађани Србије не сазнају да је председник СНС сада 
и судски потврђен и кажњен лажов. То је најбољи до-
каз у каквом медијском мраку живимо: да режимски 
медији не смеју да објаве вест да је председник државе 
изгубио једну судску парницу. Да ли би то било могуће 
негде друго на свету? Да овде и не говорим о томе да 
су исти ти режимски медији годинама били спремни 
да преносе лажи о политичким противницима вла-
сти, а да сада не могу да пренесу једну вест којом се 
потврђује да је све што су годинама препричавали о 
Дверима била лаж. У том њиховом муку препознаје 
се колико је ова пресуда била шок за систем. 

Занимљиво је и то да је председник СНС, који је 
у медијима 24 сата дневно и одговара на сва питања, 
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и за која је надлежан и за која није, дугих 48 сати из-
бегавао да прокоментарише пресуду, иако је у питању 
велика реткост да актуелни председник државе изгу-
би у судском процесу. Очито да његови спин доктори 
у медијском штабу за ванредне ситуације нису имали 
решење за овај преседан. На крају су се определили 
за дефанзиву: нити су смели да нападну судију, нити 
да понове лажи о мени, што је још једна позитивна 
последица пресуде. Председник је, гутајући више 
кнедли, пресуду оценио као доказ независности 
правосуђа и да је Србија нормална земља, успут про-
вукавши коментар да то и није нека вест. То што је за 
њега нормално да председник државе лаже не значи 
да је то заиста нормално, док је више него јасно да 
истовремено покушава да скрене пажњу јавности и 
умањи значај ове пресуде. 

На друштвеним мрежама су се појавили и ко-
ментари како Вучићу одговара ова пресуда да би пред 
домаћом и иностраном јавношћу одглумио независ-
ност правосуђа. Не видим логику у овој тези, јер да 
је то план зашто сви режимски медији нису јавили о 
томе на сва звона? Зар му може бити у интересу да је 
судски доказан и кажњен лажов? Зашто је ћутао 48 
сати након пресуде, а када се огласио није кренуо у 
напад као што то обично ради? Зашто не сме да по-
нови лажи? Управо због ове историјске пресуде. Једна 
ласта не чини пролеће, али даје наду да ствари у на-
шем правосуђу могу бити другачије. 

Српско правосуђе је сложен феномен. Вели-
ки део је под контролом извршне власти и ради по 
налогу и у страху од ње. Али, нису сви. Један део је 
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под контролом странаца. У судству има и породич-
них и кумовских династија, корупције и криминала. 
Али, као што има режимских и слугу странаца – има 
и заиста самосталних тужилаца и независних судија. 
Нису се сви у овој земљи продали странцима и вла-
стима. И то је једна велика нада за будућност Србије. 
Свакако стоји и да је највећи проблем тужилаштво, 
јер без њега нема истрага које завршавају оптужни-
цама и покретањем судских процеса.  

Међутим, пример овакве судске независности и 
храбрости сада треба да постане пракса и у кривич-
ним поступцима где у фиокама тужилаштва и судова 
стоје бројни процеси у којима треба да се утврди од-
говорност носилаца највиших државних функција за 
учешће у криминалу и корупцији. Нека ова историјска 
пресуда буде само почетак правне и политичке од-
говорности свих оних политичара на власти који су 
нас опљачкали, а да за то никада за ових 30 година 
нису одговарали. То у пракси треба да значи не само 
високу затворску казну, већ и финансијску казну за 
нанету штету држави и народу, одузимање незако-
нито стечене имовине, али и лустрацију – забрану 
обављања јавне функције на дужи временски период. 
То би била права промена система за коју се залажем. 
Смена власти више није довољна. Било је више про-
мена власти, али је систем остајао увек исти. Ја сам 
за ону опозициону колону која би победом над овом 
влашћу донела не само смену власти већ и промену 
комплетног корумпираног политичког система који 
овде влада већ 30 година.

17. јануар 2021. 
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НА ЧЕМУ ОПОЗИЦИЈА МОРА ДА ИНСИСТИРА 
У ДИЈАЛОГУ СА ВЛАШЋУ?

Пред наступајући дијалог између власти и 
опозиције, који председник лажне и нелегитимне 
скупштине Ивица Дачић стално одлаже, још увек 
није постављено неколико суштинских питања. Нема 
сумње да је дијалог једино мирно решење актуелне 
политичке кризе у Србији настале након прошлого-
дишњих лажних избора и да треба да почне што пре. 
У том смислу је све јаснија Дачићева улога да опстру-
ише почетак дијалога и што више потроши време 
до избора како се ништа не би променило на боље 
по питању изборних услова. Међутим, није довољан 
дијалог ради дијалога већ и његов квалитет и које све 
теме ће бити на дневном реду. 

Рецимо, важније питање од хитности почетка 
дијалога јесте битност рока за завршетак дијалога. 
Пре одређивања термина за почетак дијалога треба 
одредити крајњи рок за завршетак дијалога, јер је за 
слободне и поштене изборе пресудно да ли ће остати 
довољно времена за спровођење онога што је догово-
рено, а пре свега ослобођење медија за критику вла-
сти, другачије мишљење и глас опозиције. То у пракси 
значи да дијалог између власти и опозиције треба да 
буде завршен најмање 6-9 месеци пре првих следећих 
избора да би бирачи могли да чују да у Србији постоји 
било шта сем власти и виде демократску дебату на ос-
нову које би имали понуђене све политичке опције и 
могли да се одлуче. Јасно је да нема смисла оно што 
власт управо ради, а то је да ако на нешто и пристане 
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то онда буде у последњи час и важи само неколико 
недеља пред изборе како би самим тим било без икак-
вог утицаја да ти избори буду заиста слободни и по-
штени. Ово се пре свега односи на сферу медија који 
морају бити слободни не само у току изборног про-
цеса већ и између два изборна циклуса да би грађани 
били објективно информисани.  

Значајније од самог садржаја платформе са 
којом ће опозиција наступити на тим преговорима са 
влашћу јесте да то буде заједничка платформа ком-
плетне опозиције која је бојкотовала изборе на свим 
нивоима прошле године и да је заступа заједничка 
делегација, а у томе им се могу придружити и други 
из опозиције који су на лажне изборе излазили.  

Једну ствар никако не би требало сметнути с 
ума. Ово није борба за демократију, политички плу-
рализам и вишестраначки парламентаризам само на 
републичком нивоу, већ на свим државним нивои-
ма. Колико је бесмислен републички парламент без 
опозиције, исто тако немају смисла ни покрајинска 
скупштина у Војводини нити локалне скупштине 
градова и општина широм Србије које су такође из-
абране на недемократским и противуставним избо-
рима 21. јуна прошле године и у којима такође нема 
опозиције. Зато наш први заједнички опозициони 
став мора бити захтев за ванредним изборима на 
свим нивоима (републички, покрајински и локални), 
који треба да буду у одвојеним терминима од пред-
седничких избора. 

Сасвим начелно, а не само због тога што Алек-
сандар Вучић константно злоупотребљава тренутни 
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изборни систем да себе постави за носиоца изборних 
листи на свим нивоима избора од републичког до мес-
них заједница, тако нешто би морало бити забрањено 
и уведена нова законска и изборна пракса да носилац 
изборне листе може бити само онај ко је истовремено 
и кандидат за посланика, одборника или члана савета 
МЗ и који има пребивалиште на територији на којој 
се одржавају избори. Дакле, Александар Вучић нити 
било који будући председник државе или политич-
ке партије или нека друга личност не може да буде 
носилац изборне листе на којој се не кандидује и у 
изборној јединици у којој не живи. 

Српски покрет Двери је за сада остао усамљен у 
једном веома драгоценом захтеву за будућност српске 
демократије, а то је да се у будући дијалог између вла-
сти и опозиције уврсти и предлог за промену садашњег 
веома мањкавог изборног система. То, пре свега, значи 
да бирачи у Србији коначно добију могућност да ди-
ректно бирају народне представнике тако што би мог-
ли да гласају и за кандидате по имену и презимену, а 
не само за затворене (блокиране) изборне листе, на 
којима је унапред одређен редослед оних који ће по-
стати народни посланици или одборници у зависно-
сти од броја гласова које изборна листа освоји.  

Оно око чега више дефинитивно нема дилеме 
јесте да најважнији заједнички захтев опозиције у 
будућем  дијалогу са влашћу треба да буду гаранције да 
ће оно што се договоримо заиста бити и примењено. 
Једине гаранције су то да представници опозиције 
учествују у спровођењу договореног и контроли ком-
плетног предизборног и изборног процеса. Међутим, 
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до сада у нашој јавности нису разматрана три већ 
виђена могућа модела како до тога да дођемо: један 
је прелазна, техничка влада нестраначких стручњака 
(по узору на Аустрију), други су ко-министри из 
редова опозиције у кључним министарствима за 
спровођење изборног процеса (по узору на Црну 
Гору), а трећи је заједничка комисија састављена од 
представника власти и опозиције (по узору на Север-
ну Македонију).

Опозиција треба да буде спремна и за онај нега-
тиван сценарио да власт неће прихватити опозицио-
не захтеве и да ћемо за њих морати да се изборимо на 
улици. То је, такође, демократски начин борбе против 
једног недемократског режима и у том смислу су сва 
мирна и ненасилна средства, попут демонстрација и 
грађанске непослушности, дозвољена. Властима које 
не разумеју језик дијалога и демократије морамо се 
онда обратити на језику који разумеју да би нас сас-
лушали и уважили.  

Све ово се тиче само прве и основне борбе да 
обезбедимо слободне и поштене изборе у Србији, 
а онда нас тек чекају још тежа питања, попут оног 
који је најбољи опозициони начин изласка на те из-
боре, односно који би то био оптималан број опо-
зиционих колона у којима би на те изборе требало 
изаћи: једна, две или више њих. Лично сматрам да 
одлуку по овом питању треба да донесемо уз помоћ 
истраживања јавног мњења односно да о томе пита-
мо грађане. Најбољи је онај модел у коме нити један 
опозициони глас неће бити испод цензуса, тј. у коме 
се гласови сабирају, а не одузимају, и у коначном зби-
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ру дају већину за смену власти. Наш циљ да победимо 
актуелну власт може се постићи и кроз једну колону 
(као 2000. у Србији), као и помоћу три колоне које 
ће сарађивати и неће се међусобно нападати (као у 
Црној Гори 2020).  Треба питати грађане шта они мис-
ле који од ова два модела је бољи за Србију 2022. 

24. јануар 2021.  
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ЗЛОУПОТРЕБА – ДРУГО ИМЕ 
АКТУЕЛНЕ ВЛАСТИ

У политици не постоје заштићена ауторска 
права на политичке идеје. Нити ко треба да се љути 
ако му је неко други преузео одређене конкретне по-
литичке идеје. Напротив, из угла опозиције гледано, 
са политичким критикама власти и предлозима шта 
треба урадити другачије се и излази да би били ува-
жени од стране владајућег режима. Бити опозиција 
власти не значи бити опозиција држави. Конструк-
тивни предлози од стране опозиције служе да буду на 
корист народу и држави. 

Шта је онда проблем ако власт „краде“ идеје 
од опозиције? Мање је битан неморални аспект чи-
таве приче, јер власт никада неће рећи да је ту и ту 
идеју позајмила од опозиције, већ ће је представити 
као своју. Чак ће се дешавати да је власт јавно одби-
ла неку идеју, иако је добра, само зато што потиче из 
опозиције, али је онда након неког времена преузме и 
представи као нову и своју. Неморално и некоректно 
понашање је, нажалост, постало опште место у до-
маћој политици. Већи проблем је у томе што се, када 
се ради о актуелној власти СНС и њених сателита, 
ове украдене идеје приликом реализације од стране 
власти најчешће претворе у своју супротност, злоу-
потребе, обесмисле и упропасте. 

Када је СНС у питању код њих је узимање туђих 
политичких идеја само у функцији политичког мар-
кетинга и заузимања политичког простора како 
конкуренција не би могла да се развија, док заправо 
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нема истинске жеље да се том темом заиста озбиљно 
и баве. Најбољи пример је новоуведено министарство 
за породицу, стара идеја Двери још од нашег уласка 
у политику пре 10 година, које је ту само да би власт 
медијски фингирала борбу за наталитет, док Влада 
Србије у своје приоритете ставља доношење закона о 
истополним партнерствима. Или, рецимо, ново Ми-
нистарство за село, које води политичар опште праксе 
који никакве везе у свом животу није имао ни са селом 
ни са пољопривредом, и то у Влади која је буквално 
уништила домаћег сељака дозвољавајући неконтроли-
сани увоз пољопривредних производа из иностран-
ства. Слично је и са предлогом повратка редовног 
служења војног рока, у форми основне војне обуке од 
3-6 месеци, са којим је Српски покрет Двери као по-
себном кампањом изашао још 2015. године. Одговор 
је било одбијање од стране већине странака тадашње 
власти и опозиције, да би данас власт то представљала 
као своју нову политичку идеју. Опасност је у следећем: 
свака добра идеја коју примењује један недемократски 
и криминални режим може да буде злоупотребљена за 
неке потпуно друге мотиве од оних истинских и пра-
вих којим би требало да буде руковођена. 

То вам је као са злоупотребом национализма: 
након што један Вук Драшковић, Војислав Шешељ, 
Томислав Николић, Велимир Илић или Александар 
Вучић одиграју своје лажне патриотске роле, од тога 
направе карикатуру и срамоту, многи људи после 
тога не желе да имају било шта са националним по-
литичким идејама које су им такви политички типо-
ви огадили. За неке од њих би се могло рећи да им је 
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то управо био и задатак, а не само да су проистекли 
из комунистичког шињела и да лично немају никакве 
везе са истинским, хришћанским, господским патри-
отизмом који кроз векове краси наш народ. 

На сличан начин биће злоупотребљена идеја 
о финансијској помоћи привреди и становништву 
у доба пандемије. Зашто се иста финансијска сред-
ства издвајају за предузетнике који су остали без 
посла за време нове заразне болести и оне који су 
остварили екстрапрофит у исто време? Зар то нису 
два потпуно супротна случаја и пословна ризика? 
Зашто исту новчану помоћ добијају и грађани који 
су мултимилионери и они који су незапослени? За-
што исти пензијски додатак иде и онима са највећим 
пензијама и онима који имају пензије испод границе 
сиромаштва? Може ли бити другог образложења за 
овако погрешан приступ Владе Србије сем да је ово 
предизборна подела пара, јер логичног економског и 
социјалног оправдања нема? 

У оквиру кампање „Будимо солидарни – купујмо 
домаће”, Српски покрет Двери је предложио потпу-
но супротан пакет за помоћ домаћој привреди и ста-
новништву, који подразумева селективан приступ и 
помоћ најпре најугроженијим секторима привреде и 
категоријама становништва, као што су отпуштени, не-
запослени, пензионери са најмањим пензијама, сиро-
машне породице, посебно оне са више деце... Зар то није 
и праведнија и исправнија економска и социјална поли-
тика? Други корак је тај да треба подржати комплетно 
домаће банкарство, привреду и пољопривреду разли-
читим мерама државних субвенција, пореских олакши-
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ца, извозних и кредитних гаранција и другим врстама 
подстицаја и тако домаћи економски интерес коначно 
ставити у први план. И та идеја економског патриотизма 
Двери дуго је негирана и одбацивана као немодерна, али 
очекујем да ће и она ускоро бити преузета од стране вла-
сти и приказана као њихова. И са тим не бих имао ника-
кав проблем, напротив, то би коначно била права ствар 
за домаћег привредника и пољопривредника, када по-
ново не би постојала опасност да буде злоупотребљена 
за дељење пара само фирмама које су блиске власти, као 
што се у важећој „рођачкој економији“ већ годинама 
намештају јавне набавке за рођаке, кумове и спонзоре 
владајуће странке. 

31. јануар 2021. 
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ЗАШТО „МАЛЕ” ДВЕРИ ТАКО 
МНОГО СМЕТАЈУ?

Да ли сте се икада запитали зашто Српски по-
крет Двери, као једна релативно мала политичка 
организација, крајње скромних финансијских мо-
гућности и веома ограниченог медијског утицаја, то-
лико смета комплетном владајућем систему? Не само 
владајућем режиму, већ систему у целини, без обзира 
на поделу на власт и опозицију?

Зашто смо имали ту част да једино нама пред-
седник СНС Александар Вучић јавно обећа да ника-
да више нећемо ући у Народну скупштину, из чега је 
више него јасна његова недемократска претензија да 
о томе одлучује он, а не грађани на изборима? Зашто 
смо једино ми спуштани испод цензуса отвореном из-
борном крађом и у време власти Бориса Тадића (2012) 
и у време власти Александра Вучића (2016)? Како је 
РИК уз помоћ Статистичког завода Србије од свих 
изборних листи баш за нашу израчунао да нам недос-
таје 0,75% од једног гласа (словима и бројем 1 гласа) 
на покраденим изборима 2016. године? Зашто нас већ 
годинама систематски на режимским медијима нази-
вају фашистима, лоповима и издајницима иако добро 
знају да смо све супротно томе? Зашто нас стављају у 
кош као да смо део бивших власти иако никада нисмо 
били на власти? Да ли вам је познато да су некој дру-
гој политичкој организацији опљачкана финансијска 
средства са рачуна добијена од државе за редован по-
литички рад и одузети сви налози на друштвеној мре-
жи Фејсбук, а да нити један надлежни државни орган 
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није реаговао на ове криминалне активности нити су 
починиоци одговарали? Да ли знате неког другог опо-
зиционог политичког лидера коме је забрањен улазак 
на Косово и Метохију у договору наших и тамошњих 
албанских сепаратистичких власти? 

Коначно, да ли сте се икада запитали зашто је 
владајући режим помогао излазак 10 лажних патри-
отских изборних листи на недемократске и проти-
вуставне изборе прошле године, а само једне лажне 
грађанске листе? Тај податак најбоље говори колико 
ова власт страхује од грађанске опозиције, а колико 
од националне. Једини бок преко кога могу бити угро-
жени у свом бирачком телу јесте управо национални, 
и зато по сваку цену треба сатанизовати, дискредито-
вати и дисквалификовати Двери да не приђу бирачи-
ма СНС са те, патриотске стране. Са друге стране нас 
дочекује исти такав талас нетрпељивости који долази 
од лажних грађаниста, а заправо бивших комуниста 
који су само заогрнули плашт европске реторике, и 
који не дозвољавају да се у Србији конституише једна 
нормална конзервативна, демохришћанска и патри-
отска политичка опција која је, иначе, на власти у више 
европских држава на које се они као угледају. Само 
зато што их испуњава старокомунистичка мржња 
према свему што је српско, црквено и традиционал-
но, спремни су пре да подрже и актуелни недемократ-
ски и криминални режим него да на власт дођу ис-
тинске националне и демократске снаге. Од 1945. го-
дине у Србији се систематски не дозвољава постојање 
аутентичне српске хришћанске и конзервативне по-
литике која је и демократска и патриотска, већ нам се 
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стално потурају удбашки и западни лажњаци попут 
Вука Драшковића, Војислава Шешеља или Алексан-
дра Вучића, са циљем да Србима и другим грађанима 
Србије огаде и обесмисле српску националну идеју.  

Шта је тачно њихов проблем са нама? То што 
смо родољуби који неће да буду четници из Булајиће-
вих филмова. Патриоте које не мрзе друге народе. Ве-
рујући људи који поштују све друге вере. Породични 
људи који не улазе ни у чију приватност. Десничари 
који су против монопола крупног капитала, јавних 
извршитеља и банкарских зеленаша, а за синдикална 
радничка права и социјалну солидарност. То што сма-
трамо да од пара пореских обвезника не треба суб-
венционисати стране мултинационалне компаније 
већ домаће привреднике и пољопривреднике. Што 
смо против увоза и промета ГМО семена и хране? До-
вољно разлога зашто нас не воле јер се не уклапамо 
у њихове идеолошке калупе и задате матрице, као и 
домаће и стране интересе који Србију држе у коло-
нијалном статусу у коме се колонијалном управнику 
док је послушан дозвољава да се бави криминалом и 
корупцијом и земљу држи у недемократском стању.    

Обрачун са Дверима је у нескладу са нашом ре-
алном политичком снагом и утицајем у овом тренут-
ку. Зашто смо онда толико на мети? Зашто подједнако 
трпимо ударце и од стране власти и од стране „друге 
Србије”, која не може да поднесе ни најмањи пример 
родољубља? Лажне патриоте и лажне европејце на 
власти стално подсећамо на њихову издају национал-
них и државних интереса, и откривамо њихове лажне 
дипломе, криминал и корупцију. А лажне грађанисте 
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нервирамо јер истичемо да су нација и демократија 
неодвојиви и да је нормално бити грађанин, демокра-
та и патриота у исто време.  

Не видим друго објашњење сем у нашем антиси-
стемском карактеру. Наш захтев за промену система, 
а не само власти, не одговара никоме ко се обогатио 
од бављења политиком и путем блиских веза са поли-
тичарима на власти за ових 30 година. За овај корум-
пирани политички систем је прихватљива смена вла-
сти после које увек остаје све исто, али је опасан онај 
политички програм који заговара промену система у 
целини. А ми једини управо на томе инсистирамо. 

7. фебруар 2021.  
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КРИМИНАЛНИ ПОСЛОВИ ВУЧИЋЕВЕ ВЛАСТИ
 
Нема нити једне сфере нашег друштва и држа-

ве коју актуелна власт у Србији није ставила под своју 
контролу: од државних институција, преко служби 
безбедности, правосуђа, привреде и медија, до спорта, 
навијача и криминала. Неке методе су преузете из кла-
сичног репертоара комунистичке службе државне без-
бедности, попут употребе криминалаца за полицијске 
и политичке задатке, а неке су нове и оргиналне. 

Тако је Вучићева власт јединствена по трговини 
природним и привредним ресурсима наше земље у 
циљу задобијања и задржавања међународне подршке 
свом недемократском режиму. Оргиналност ове ме-
тоде огледа се у томе што се настоји да се подједнако 
задовоље све велике светске силе тако што ће се свакој 
продати или поклонити нешто од наших природних и 
привредних богатстава. Тако, нпр. Немцима и Турци-
ма кроз огромне државне субвенције њиховим фирма-
ма у Србији, Американцима се дају аутопутеви, Русима 
железница, Французима аеродром, фабрика за прера-
ду смећа и метро, Кинезима рудници и канализациона 
мрежа, Арапима пољопривредно земљиште... Или се 
наши привредни потенцијали распродају странцима 
по ниским ценама, или се задужујемо код њихових 
банака, а послове код нас за тај наш новац добијају 
њихове фирме, или се склапају уговори директном по-
годбом без тендера и конкуренције, што отвара огром-
не могућности за корупцију. 

Људи блиски садашњој власти директно су уме-
шани у три највеће криминалне делатности на свету: 



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

199

трговину људима (незаконити прелазак наше грани-
це од стране миграната уз помоћ кријумчара и ску-
по наплаћивани организован превоз од Прешева до 
Суботице), трговину дрогом („Јовањица”) и трговину 
оружјем („Крушик”). У различитим врстама крајње 
сумњивих послова са државом, на намештеним тен-
дерима и без икакве конкуренције, милијарде евра 
одлазе приватним фирмама у власништву пријатеља, 
рођака и кумова људи из врха власти (премијеркин 
брат, министров отац, секретарева сестра...). Народ-
ни новац из државног буџета брутално се пљачка пу-
тем разних монополских положаја које контролише 
власт и онемогућава било какву слободну тржишну 
привредну утакмицу. Међутим, оно што је до сада 
остало потпуно прећутано јесу блиски односи члано-
ва породице Вучић и других највиших функционера 
СНС са криминалцима, попут контроверзних биз-
нисмена са севера Косова и Метохије или чланова не-
давно ухапшене криминалне групе Вељка Беливука. 

Врло је интересантно да криминална група 
покојног Александра Станковића, кога је на челу кла-
на наследио Вељко Беливук, није постојала пре до-
ласка СНС на власт и Дијане Хркаловић у БИА па у 
МУП на место државног секретара. Дијана Хркаловић 
је истовремено била и постављено политичко лице 
од стране владајуће СНС и продужена рука мафије 
у МУП-у Србије, све то са сагласношћу БИА и врха 
државе. Исту сагласност, као и полицијску заштиту, 
имали су Станковић и Беливук да преузму Партиза-
нов југ, спрече навијачко скандирање против власти 
због издаје Косова и Метохије, а заузврат су добили 
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потпуну слободу да се баве криминалом: да тргују 
дрогом, рекетирају, прете, пребијају и убијају.... Ова 
криминална група ништа није радила тајно већ са 
одобрењем полиције и врха власти, чији је системски 
део била. Њихов додатни задатак је био да обезбеђују 
политичке скупове СНС, учествују у пребијању нови-
нара и грађана на инаугурацији председника Вучића 
испред Дома Народне супштине или опозиционих 
активиста на локалним изборима широм Србије. 
Тако су ухваћени на делу на локалним изборима у Лу-
чанима у децембру 2018. године, када им је лично ко-
мандовала Дијана Хркаловић из полицијске станице 
у Гучи, где сам јавности и открио њену улогу. 

Криминална група Вељка Беливука није једина 
која има ову врсту пословног аранжмана са СНС. На 
исти начин функционишу и многе друге криминалне 
групе у Србији, којима се омогућава слобода крими-
налног деловања док служе интересима владајућег 
режима. Сада се, међутим, поставља кључно питање: 
зашто је онда ухапшена Беливукова група када је била 
у одличним односима са врхом СНС? Очито да се ту 
или нешто покварило у њиховим међусобним одно-
сима, да ли се Беливукова група превише осилила и 
осамосталила, да ли је ушла у личним сукоб са неким 
од чланова Вучићеве породице или њима блиским 
другим криминалним клановима, или једноставно 
превише знају и могу да посведоче о природи везе из-
међу криминала и актуелне власти па је потребно да 
буду склоњени и ућуткани на неко време.

Оно што је сигурно јесте да се сада сва режим-
ска паљба усмерила на Хркаловићку и Беливука, о 
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којима су режимски медији годинама ћутали упркос 
свим јавно изнетим доказима о њиховој улози, како 
би се скренула пажња јавности са њихових заштит-
ника у врху полиције и власти. Јасно је да су они били 
само извршиоци задатака које им је неко други пове-
рио, а тај неко и даље седи у БИА, МУП-у и врху вла-
сти и управо размишља ко су нови Дијана Хркаловић 
и Веља Невоља који ће да наставе да раде исте прљаве 
послове за владајући режим. 

14. фебруар 2021. 
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НОВА ЕКОНОМСКА ПОЛИТИКА – СВЕ 
СУПРОТНО ОД ДВОЈЦА ДИНКИЋ-ВУЧИЋ

У Србији је и данас на власти неолиберална 
економска политика Млађана Динкића. У економ-
ском смислу, Вучић је Динкићев ученик и настављач. 
Све кључне економске поставке остале су исте као 
и у Динкићево време када су уништени домаће бан-
карство и домаћа привреда: либерализација увоза, 
пљачкашке приватизације, субвенционисање страних 
мултинационалних компанија, нелојална конкурен-
ција и монополски положај страних банака и страних 
трговинских ланаца, намештени тендери за рођачке 
(буразерске и кумовске) фирме, задуживање држа-
ве, додељивање великих инфраструктурних послова 
страним компанијама, недомаћинско пословање јав-
них предузећа и партијско запошљавање...

Проблеми у којима се нашла српска економија 
последица су вишедеценијског губитка суверените-
та државе на свим нивоима, огромне пљачке јавних 
финансија и непостојања активне државе која штити 
домаћи економски интерес и своје грађане. Већ деце-
нијама су у Србији све области економске политике 
подређене искључиво страним финансијским инсти-
туцијама, интересима домаћих тајкуна и богаћењу 
политичких елита на власти. Слободна конкуренција 
у Србији у сфери јавне потрошње (јавне набавке, јав-
но-приватна партнерства, међудржавни трговински 
уговори) не постоји. Државне могућности интервен-
ције у привреди заробљене су партократијом, размере 
криминала и високе корупције су огромне, независне 
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институције које треба да се боре против монопола и 
штите конкуренцију и контролишу јавну потрошњу су 
само фасаде. Најгора последица је све већи јаз између 
огромног броја сиромашних и танког слоја обогаћене 
елите, који је већи него било где у Европи.  

Нова економска политика за коју се Двери зала-
жу биће веома једноставна: радићемо све супротно од 
Динкићевог и Вучићевог економског приступа. Подр-
жаћемо и заштитићемо сваки домаћи економски инте-
рес: у банкарству, индустрији, пољопривреди, тргови-
ни, туризму... Статус какав је до сада имао само страни 
инвеститор, коме су се клањали сви од председника 
државе до комплетне локалне самоуправе, од сада ће 
бити резервисан за домаћег предузетника. Није нор-
мално да средства из државног буџета, паре пореских 
обвезника и грађана Србије, завршавају у џепу вели-
ких страних мултинационалних компанија, док до-
маћи привредник и домаћи пољопривредник грцају и 
пропадају, посебно у доба пандемије. Није нормално 
да странац поред тога добије и градско грађевинско 
земљиште на поклон, комплетно бесплатно уређену 
комуналну инфраструктуру и разне друге олакшице, 
па се чак и улици даје име по њему, док за то време 
домаћи предузетник има само проблеме у сопственој 
држави: са ценом горива, бројним парафискалним на-
метима, таксама, акцизама, порезима, инспекцијама 
и свим другим притисцима, уценама и отежавајућим 
околностима за редовно пословање.

Увод за нову економску политику мора бити 
искорењивање високе корупције у јавном сектору 
и заустављање пљачке државних ресурса. То би већ 
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значило половину будућег успеха економских рефор-
ми, јер би акумулирало додатна средства за улагање 
у домаћу привреду. Само да спречимо свеприсутни 
лоповлук оних који су на власти на свим нивоима и 
живећемо дупло боље него сада. Ово није економско 
питање, али је предуслов и први корак нашег економ-
ског бољитка.  

У новом економском прогласу Српског покрета 
Двери под називом „За паметан економски развој и бла-
гостање грађана” јасно смо дефинисали шта конкретно 
значи та другачија економска логика у сфери монетарне 
политике: обнову монетарног суверенитета и државног 
банкарства које - за разлику од страних банака - има 
интерес да улаже у домаћу привреду, повратак контро-
ле Народне банке Србије над кредитном политиком и 
финансирање развоја, заштита и обештећење банкар-
ских клијената, оснивање државних развојних, при-
вредних, аграрних и извозних банака.

Потребна нам је радикално другачија пореска 
политика, а то значи: укидање пореза на минималне 
зараде и смањење доприноса на све зараде, Србија 
као порески рај за предузетнике, IT сектор и фрилен-
сере, прогресивно опорезивање луксузних произво-
да и богатства, плаћање ПДВ-а на наплаћене факту-
ре, стимуланси за инвеститоре из српске дијаспоре, 
као и подршка породицама са децом у виду смањења 
пореза на зараде и имовину након ступања у брак и 
рађања деце... Потребна нам је, дакле, пореска поли-
тика која ће више да оптерети богате него сирома-
шне, да не гуши него да поспешује предузетништво, 
да смањи сиву економију и повећа обухват наплате 
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пореза, да подржи стварање породица, младе брачне 
парове и породице са више деце, помогне добротво-
рима у спорту и култури.  

У сфери привреде се залажемо за економски 
патриотизам и привилегован статус домаћих пре-
дузетника, стварање услова за ослобађање тржишта 
од монопола, нелојалне конкуренције и прекомерног 
увоза, заштиту потрошача, стимулацију извоза, а за-
говарамо и издавање робних ваучера за најсиромаш-
није грађане за куповину домаћих производа и оба-
везу свих државних институција за време пандемије 
да у јавним набавкама примат дају домаћој роби. 

Посебно истичемо улогу државе у очувању 
природе, олакшице за привреду и становништво у 
неразвијеним и граничним пределима, забрану из-
градње у заштићеним подручјима, државну стра-
тегију обнове и развоја индустрије и замене увоза 
домаћом производњом у сферама привреде у који-
ма имамо потенцијал, да велике инфраструктурне 
пројекте граде примарно домаћа предузећа, забрану 
продаје стратешких државних фирми и природних 
ресурса као што су вода, пољопривредно земљиште, 
телекомуникације и енергетика, као и интезивно 
улагање у истраживање, образовање, науку и инова-
ције као национални приоритет, повезивање истра-
живача и привреде, субвенције за нове производе и 
проналаске, стимулације за повратак стручњака из 
иностранства...

Србија има природне, привредне и људске ре-
сурсе да постане европски Јапан, земља поштовања 
традиционалних вредности и развоја најмодернијих 
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иновација. Али је услов да Динкићева и Вучићева 
економска политика буде побеђена и завлада домаћи 
економски интерес који коначно треба да дође у први 
план и омогући благостање грађана. 

21. фебруар 2021. 
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ЗА НАШУ ВОЈВОДИНУ

Сви се сећамо аутономашке и полусепара-
тистичке пароле која је гласила „Ди су наши новци” и 
представљала покушај аутономашке политичке ели-
те у Војводини да обезбеди привилегије за себе у од-
носу на централну власт у Београду. Изговор за ове 
себичне личне и партијске интересе аутономашких 
странака у АП Војводини, иза којих се увек крије и 
притајени сепаратизам, био је да Београд узурпира 
надлежности, приходе и имовину, па и законодавну, 
извршну и судску власт која припада Војводини. А 
заправо се иза тога крила идеја да се обезбеди лич-
на материјална и политичка егзистенција на аутоно-
машкој политици. 

У међувремену, у пракси ствари су стајале 
потпуно другачије. Нови Сад је постао држава у др-
жави и онај који поједе све војвођанске паре. Све оно 
што се замерало Београду сада важи заправо за Нови 
Сад који је узурпирао сву власт у Војводини, из које 
се сваки дан исељава све већи број људи, села праз-
не, грађани узимају држављанства других околних 
држава, земља уступа странцима, доводе прљаве ин-
дустријске технологије и загађује животна средина. 
Нико није одговоран што град Зрењанин у 21. веку 
нема чисту пијаћу воду, што није завршен Клинички 
центар Војводине иако су за то издвојене силне паре 
и рађени многи лажни пројекти, или где су нестали 
некадашњи ПИК-ови и задружна имовина.    

Једино што успева и буја у Војводини јесте 
покрајинска администрација и бирократија која тро-
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ши паре пореских обвезника. Уместо да новац из 
државног буџета иде директно свим локалним само-
управама у Срему, Банату и Бачкој као и у остатку 
Србије – буџетска средства се дистрибуирају преко 
новосадске политичке елите која лепо живи на грба-
чи све сиромашнијег народа. Укинут је и мешовити 
изборни систем и више не може за половину посла-
ника у Скупштини АП Војводине да се гласа по име-
ну и презимену у њиховим изборним јединицама већ 
само за страначке изборне листе са унапред одређе-
ним редоследом кандидата који ће ући у Скупштину. 
Такав изборни систем, који је данас на снази на свим 
изборним нивоима у Србији, треба хитно мењати јер 
не дозвољава грађанима да директно бирају своје на-
родне представнике у својим срединама већ то умес-
то њих раде политичке странке. 

Држећи се крилатице Светозара Милетића „Ми 
смо Срби, али и грађани“ указујем на потребу синер-
гије националног и грађанског, јер они суштински 
нису супротстављени једно другом већ их је лажно 
супротставила комунистичка и анационална идеоло-
гија бивших власти од 1945. године до данас. 

Поштујући све традиционалне верске и нацио-
налне заједнице, које вековима заједно живе са нама 
на просторима наше заједничке Војводине и чије пред-
ставнике имамо и у редовима Српског покрета Двери, 
инсистирамо на остварењу свих њихових Уставом и 
законима загарантованих права и бићемо њихови заш-
титници у Скупштини АП Војводине. Наш принцип 
ће увек бити да оно што желимо за себе као припадни-
ке већинског народа, иста та права у погледу очувања 
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идентитета желимо и свим осталим припадницима 
националних мањина у Републици Србији.  Против 
смо било какве промене структуре становништва која 
се може десити као последица погрешне политике ак-
туелне власти по питању мигрантске кризе. Противи-
мо се сваком војвођанском сепаратизму, као што би се 
противили и шумадијском или било ком другом. Сма-
трамо да је АП Војводина зрела за укидање непотребне 
бирократије и истовремену заштиту свих њених исто-
ријских и културних традиција. 

Нови проглас Српског покрета Двери „За нашу 
Војводину” почива на следећих 15 конкретних мера 
промене система, породичне политике и ослањања на 
домаћу привреду, пољопривреду и заштиту живот-
не средине, уз пребацивање седишта Министарства 
културе Владе Републике Србије у Нови Сад: 

1. Подршка младим брачним паровима за ре-
шавање стамбеног питања, као и привилего-
ван статус трудница и породиља.

2. Пореска реформа која би била окренута 
разним видовима олакшица за породични 
бизнис, помоћ  предузетницама и женама 
на селу, смањење пореза на зараде и на имо-
вину за породице са децом. 

3. Бесплатно бављење спортом, бесплатно ко-
ришћење спортских и културних садржаја 
и бесплатне вртиће за породице са више 
деце,  бесплатне уџбенике за сву децу, веће 
стипендирање ученика и студената из сиро-
машних породица, увођење прилагођеног 
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радног времена женама и мушкарцима који 
желе да ускладе родитељство и каријеру.

4. Закон о заштити презадужених породица.
5. Буџетска средстава која законски припа-

дају АП Војводини наменски преусмерити 
директно локалним самоуправама, којима 
кроз децентрализацију Србије законски 
треба вратити изворне надлежности, при-
ходе и имовину.

6. Бескомпромисна борба против криминала 
и корупције,  унакрсно испитивање порек-
ла имовине, увођење кривичног дела неза-
конито богаћење, финансијска, имовинска 
и кривична одговорност и лустрација свих 
досадашњих носилаца јавних функција коју 
су се противзаконито обогатили.

7. Преиспитивање свих диплома и доктората 
запослених у јавном сектору.

8. Директна демократија – већи број рефе-
рендума на којима ће грађани одлучивати о 
важним питањима у својој локалној средини.

9. Преусмерити новац за субвенционисање 
страних фирми у раздвој домаће привреде и 
пољопривреде, а посебно у иновације и ИТ 
сектор.

10. Издвојити подстицаје за повратак на село и 
бављење пољопривредом, као и остајање на 
селу у вредности од 20.000 евра по брачном 
пару.

11. Забрана продаје пољопривредног земљишта 
странцима.
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12. Гарантоване цене откупа пољопривредних 
производа и њихово субвенционисање од 
стране државе. 

13. Обезбедити чисту пијаћу воду за сва до-
маћинства у Војводини.

14. Зауставити прекомерну сечу шума и повећа-
ти степен пошумљености.

15. Повећање казни за учињена кривична дела 
против животне средине.

28. фебруар 2021.
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ДОКЛЕ ЋЕ ВЛАСТ ДА ФАВОРИЗУЈЕ УВОЗНИЧКИ 
ЛОБИ ДОК СРПСКИ СЕЉАК ПРОПАДА?

Упркос предлогу Српског покрета Двери да држа-
ва стане иза акције „Купујмо домаће - будимо солидар-
ни” и да све државне институције за време пандемије на 
јавним набавкама купују робу искључиво од домаћих 
произвођача, актуелна власт и даље помаже стране 
фирме и штити увознике док домаћа привреда пропада. 
Странци постепено преузимају примат у свим сферама 
нашег привредног живота и Србија се полако али си-
гурно претвара у колонију – земљу јефтине радне снаге 
која ради код страног газде. 

Странци су власници комплетног банкарског 
сектора у Србији (а без државних развојних, извозних 
и агробанака нема инвестирања у домаћу привреду и 
пољопривреду), држе апсолутну већину трговинских 
ланаца, 94% свих државних субенција у последњих 15 
година дате су страним мултинационалним компанија-
ма, а они – за разлику од домаћих привредника - до-
бијају бесплатно градско грађевинско земљиште и сву 
пратећу комуналну инфраструктуру. Само код једне 
кинеске банке задужили смо се за више милијарди евра 
по крајње неповољним каматним стопама, плус велике 
инфраструктурне пројекте који се финансирају из ових 
кредита раде кинеске фирме и кинески радници. Где је у 
свему овоме наш домаћи економски интерес? Схватам 
где је ту интерес страних банака и компанија, али не ви-
дим шта држава ради у интересу домаћих банака и до-
маћих предузетника који пропадају. Када овоме додате 
чињеницу да нам странци често доносе најпрљавије ин-
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дустријске технологије које озбиљно угрожавају нашу 
животну средину, да су плате у страним фирмама често 
минималне, да у њима нема синдикалних радничких 
права, нити сме да им уђе инспекција рада или еколош-
ка инспекција, да своје пословање у Србији приказују 
са губитком да не би платили порез на остварену добит 
у нашој земљи већ сав профит износе у иностранство 
– слика нашег економског ропства постаје све језивија.    

Посебно је тешко стање у српској пољопривре-
ди која упркос свему бележи велике извозне успехе, 
али нажалост углавном извозећи сировине а не фи-
налне прехрамбене производе. Одавно смо доживели 
слом домаће прехрамбено-прерађивачке индустрије, 
уништење свих пољопривредно-индустријских комби-
ната, домаће индустрије пољопривредне механизације, 
задругарства... На домаћем тржишту тренутно српски 
сељак је потпуно немоћан пред конкуренцијом коју 
чини увознички лоби, ослобођен свих царина на увоз 
пољопривредних производа и других ванцаринских 
мера заштите домаће робе. 

Најновији пример пропасти српског сељака јесте 
ситуација са кромпиром. Само у магацинима у неколи-
ко села у општини Горњи Милановац (Теочину, Полому, 
Горњим Бањанима, Лозњу и Горњим Бранетићима) тре-
нутно се налази ускладиштено око 1.000.000 (МИЛИ-
ОН) килограма непродатог домаћег кромпира. Слична 
ситуација је и у ивањичком и другим крајевима Србије 
где се домаћи пољопривредни произвођачи суочавају са 
истим проблемом немогућности пласмана својих про-
извода. Тренутно га не могу продати ни по увредљиво 
ниској цени од 10 динара. Узроци су различити, а један 
од највећих је несумњиво увоз кромпира из Хрватске 
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и Албаније, али и небрига државе да преузме одговор-
ност за решавање овог проблема. Mноги произвођачи 
су производњу финансирали помоћу банкарских кре-
дита, верујући обећањима надлежних државних функ-
ционера и надајући се доброј заради. Сви они су сада у 
великом проблему. 

Постављам питање докле ће наша власт да фаво-
ризује увознички лоби, који у нашу земљу по дампинг 
ценама увози све оно што ми овде производимо и пу-
тем нелојалне конкуренције буквално убија домаћег 
произвођача? Како је могуће да нам се исти проблеми 
стално понављају, и то не само са кромпиром већ и са 
бројним другим домаћим пољопривредним производи-
ма? Како је то могуће да родна година буде неповољна 
за домаће пољопривредне произвођаче? Зар је могуће да 
једно друштво не зна шта да ради са произведеном хра-
ном? Зар је могуће да у доба пандемије држава још увек 
није стала у заштиту домаћег пољопривредника?

Производња здраве хране је делатност од стра-
тешког друштвеног и државног значаја јер се ради о 
прехрамбеној безбедности нације. Не само да немамо 
одговарајућу контролу хране из увоза већ дозвољавамо 
да пропада домаћа роба. Не само да нам прети опасност 
увоза, промета и производње хране са ГМО, већ дово-
димо у питање огромну развојну шансу Србије као про-
извођача здраве, органске хране. 

Држава је дефинитивно та која треба да усмера-
ва шта је потребно производити у ком делу Србије, да 
за то обезбеди одговарајуће субвенције, пореске олак-
шице, извозне гаранције и стимулише на друге разли-
чите начине (кредити, ослобађање од пореза, гаранто-
вани откуп и гарантоване цене, и слично). Препустити 
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тржиште хране увозничким монополима и нелојалној 
конкуренцији, посебно у доба пандемије, једноставно 
је недопустиво и представља економски злочин над 
сопственом земљом. Нису случајно домаћи политича-
ри и економисти на власти који су дозволили потпуну 
либерализацију и приватизацију домаћих привредних 
и финансијских токова у својим државама названи еко-
номским убицама. 

Српски покрет Двери тражи да се домаћим 
пољопривредним произвођачима обезбеди државни 
откуп целокупног рода кромпира, како им је то обећао 
министар пољопривреде у новембру месецу прошле 
године. И то по цени којом ће остварити такву зара-
ду са којом ће моћи да без проблема отплаћују кредит, 
покрију трошкове производње претходне и имају до-
вољно средстава за улагање за наредну годину. Гаран-
товани откуп са унапред познатом ценом једино је ре-
шење да српски сељак има рачуницу да се уопште бави 
пољопривредом, редовно отплаћује своје обавезе према 
држави и банкама, има егзистенцијалну сигурност за 
своју породицу и основ за нова улагања која обезбеђују 
прехрамбену безбедност читавог нашег друштва.

Ова врста економског патриотизма и стављања 
домаћег економског интереса у први план, државна ин-
тервенција на тржишту и подршка за све што је у инте-
ресу домаћег привредника и пољопривредника, једини 
је начин за паметан економски развој, бољитак и бла-
гостање за све грађане Србије.  

7. март 2021.
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ГОРАН ПАПИЋ КАО СИМБОЛ ВУЧИЋЕВЕ 
КАДРОВСКЕ ПОЛИТИКЕ И ВЛАСТИ

Хапшењем Горана Папића, бившег заменика 
начелника СБПОК-а, направљен је корак у разоткри-
вању мреже покровитеља мафије у врху власти. Али, 
то је само први корак и у питању је само један од ин-
тимуса и важних оперативаца највиших државних 
функционера из редова СНС. Он сигурно ништа није 
радио на своју руку и треба ићи даље ка онима који 
су му издавали наређења и који су га штитили када 
је истина о њему продрла у јавност, а то су његови 
директни надређени – бивши министар полиције и 
садашњи министар одбране Небојша Стефановић и 
његов шеф Александар Вучић.  

Горан Папић је свакако прави симбол свеукупне 
кадровске политике и саме суштине актуелне власти. 
Не само зато што се испоставило да је донедавни за-
меник начелника Службе за борбу против организо-
ваног криминала заправо део организованог крими-
нала, већ из бројних других разлога које сам још пре 
више од годину дана изнео у својој књизи „Крими-
нални кругови – Бела књига о криминалу и корупцији 
у врху МУП-а Србије и актуелне власти СНС”. Ових 
дана се чини као да Тужилаштво и СБПОК у својим 
истражним поступцима раде по садржају ове књиге: 
од Дијане Хркаловић до Горана Папића. И то и јесте 
прави пут. 

Наиме, Дијана Хркаловић је почетак ове при-
че о спонзорима и заштитницима криминалне групе 
Вељка Беливука у државним институцијама. То је био 
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њен задатак – да буде експонент мафије у службама 
безбедности и да буде веза власти са људима са друге 
стране закона. Због тога је по доласку СНС на власт 
2012. године доведена најпре у БИА, а потом пребаче-
на у МУП, најпре у Одељење за послове безбедности 
у кабинету министра полиције Небојше Стефано-
вића. Из Стефановићевог кабинета креће вртоглави 
каријерни успех Дијане Хркаловић која, без икакве 
полицијске школе и искуства, постаје прво заменик 
начелника Управе криминалистичке полиције а по-
том и државни секретар МУП-а. Ово последње је и 
политичка функција за коју је морала добити потвр-
ду не само од надлежног министра и Владе, већ и од 
председника СНС. Од тада она постаје десна рука 
Небојше Стефановића и увек је уз њега на свим кон-
ференцијама за медије министра полиције, све до де-
цембра 2018. године када сам у директном сусрету у 
полицијској станици у Гучи обнародовао њену улогу 
на локалним изборима у општини Лучани и у мрежи 
мафијашких јатака у МУП-у Србије. 

Оно што је врло занимљиво и до сада непри-
мећено – идентичан пут као Дијана Хркаловић пре-
шао је и Горан Папић, чија је породица у кумовским 
односима са породицом Небојше Стефановића. Горан 
Папић, чију сумњиву диплому о завршеној средњој 
школи и факултету МУП још увек не сме да покаже, 
долази у Полицију по доласку Небојше Стефановића 
за министра унутрашњих послова 2014. године. И 
његово прво запослење је на пословима безбедности 
у кабинету министра полиције. Овај кабинет је био 
интересантан по томе што је у њему покренуто про-
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тивзаконито прислушкивање новинара и опозиције, 
и на том послу су радили управо ово двоје најближих 
сарадника Небојше Стефановића. Као и Дијана Хр-
каловић, такође без дана полицијске школе и било 
каквог озбиљнијег полицијског стажа, Горан Папић 
за непуне четири године постаје заменик начелника 
СБПОК-а, док након њене напрасне оставке и одлас-
ка из МУП-а - после повратка Небојше Стефановића 
из посете безбедносним службама Сједињених аме-
ричких држава - наслеђује све њене мафијашке по-
слове и везе. 

Папић је типичан пример младог СНС кадра са 
купљеном дипломом који долази на највише држав-
не функције, богати се на разне притивзаконите на-
чине, а затим бахати и понаша као да је недодирљив. 
Оптужба да је у току ванредног стања у априлу 2020. 
године наложио једном од руководилаца београдске 
полиције да се врати блиндирани ауто Беливуковом 
клану је само кап у мору и може – ако на томе ос-
тане – бити знак помирења између Вучића и Стефа-
новића и договор унутар СНС да се Папић извуче 
са најмањом могућом казном. Јер, он је одговоран 
за много озбиљније ствари и може да открије нало-
годавце који су стајали иза њега, попут оних који су 
му дали да се слика у луксузном ферарију од 400.000 
евра. Иако је својевремено бранио Горана Папића као 
узорног полицајца – Александар Вучић га тек сада на-
кон хапшења доводи у везу са Насером Кељмендијем, 
као – по његовим речима - једним од главних тргова-
ца дрогом на Балкану. Интересантно је да је и бивши 
министар Небојша Стефановић за свог кума раније 
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говорио да се ради о „часном српском полицајцу”, али 
да се сада након његовог хапшења не оглашава.  

Подсетићу на још увек нерасветљена питања у 
вези са Гораном Папићем из моје књиге. Зашто ни 
дисциплински ни кривично нису одговарали Горан 
Папић и Томислав Антонијевић, тадашњи шеф одсе-
ка УКП-а за сузбијање кријумчарења наркотика, због 
бруталног пребијања београдског угоститеља Дејана 
Пејовића 22. октобра 2019. године у Заплањској ули-
ци на Вождовцу у сред бела дана? Да ли је истина да 
је Горан Папић власник стана од 140 квадрата у неле-
гално надзиданом поткровљу у новој згради у Пре-
шевској 40 на Звездари у вредности од 200.000 евра, 
може ли да докаже порекло ове имовине и да ли је 
платио порез на имовину? Да ли је ОПА (Одељење 
за посебне акције) својевремено измештено из УКП-
а у СБПОК да би Горан Папић могао да настави са 
пословима Дијане Хркаловић на тајном прислушки-
вању политичких противника власти?

Кључно питање гласи зашто још увек нису уха-
пшени Дијана Хркаловић, Славиша Кокеза и Небој-
ша Стефановић, које режимска штампа свакодневно 
оптужује за тешка кривична дела као што су пла-
нирање државног удара и ликвидације председника 
СНС, као и везе са ухапшеном криминалном групом 
Вељка Беливука? Ко је Горан Папић без Стефановића 
и Вучића, који су га довели у МУП, давали му налоге 
шта да ради и омогућили му лично богаћење? Да ли 
је он или било ко други из врха МУП-а и СНС мо-
гао да одржава везе са криминалцима, бави се про-
тивзаконитим прислушкивањем, богати се и бахати 
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без њиховог знања? Оно што је сигурно јесте да они 
сада све чине да се извуку из ове криминалне мреже у 
коју су се уплели, или је чак и сами направили, јер ако 
не кривична онда је свакако политичка одговорност 
за њихове кадрове на управо њима. И од те одговор-
ности не могу побећи. 

14. март 2021. 



ДЕО ДРУГИ: 

ИЗАБРАНИ ГОВОРИ И ЧЛАНЦИ
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ВРЕМЕ ЈЕ ЗА ЛУСТРАЦИЈУ И У БИА

Председник Покрета слободних грађана Сергеј 
Трифуновић покренуо је недавно једну веома битну 
тему из сфере мрачне стране српске политике. Његово 
лично сведочење о покушају директног поткупљивања 
од стране владајућег режима јавно је раскринкало 
само једну од кључних метода контролисања опози-
ционих политичких опција у Србији. Тајна полиција 
се бави рушењем политичких противника власти у 
континуитету тајне службе од ОЗНА и УДБА преко 
СДБ до БИА. Желео бих да дам свој допринос у јавном 
разоткривању још две класичне методе које се користе 
у ове сврхе већ три деценије. 

Од обнове вишестраначја у Србији крајем 80-го-
дина прошлог века ниједна опозициона политич-
ка организација у Србији није формирана, а да тајна 
полиција није послала своје агенте да се одмах учла-
не. На ове удбашке убачене агенте није била имуна 
нити једна политичка организација у Србији. Њихово 
деловање ишло је у два правца: или су одмах руши-
ли политичку странку у настајању, правећи сукобе, 
фракције и поделе у самом процесу формирања нове 
политичке организације, или су чувани за касније – да 
као спавачи буду активирани у правом политичком 
тренутку када могу да нанесу највећу политичку ште-
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ту партији у коју су послати. Данас БИА прави и своје 
политичке странке.

Друга метода која се константно користи већ 30 
година јесте уцењивање својих политичких противника 
злоупотребом тајних досијеа. Ову методу у мају месе-
цу ове године јавно је демонстрирао председник СНС 
Александар Вучић када је на састанку са члановима Све-
тог архијерејског сабора СПЦ у Патријаршији за сваког 
епископа који се успротивио његовој антиуставној по-
литици према Косову и Метохији јавно показао његов 
досије и читао делове који су, по Вучићевом мишљењу, 
дискредитовали ту личност. Ако се овако ради за цркве-
не великодостојнике – можемо тек замислити шта се 
ради директним политичким противницима. 

Тајна полиција већ 75 година у Србији функци-
онише на исти начин: праћењем и снимањем опози-
ционара праве се тајни досијеи са компромитујућим 
материјалом који служи за уцењивање праћених лич-
ности. Потом се тим личностима ставља до знања 
постојање овог тајног материјала о њима, било што 
им се то лично покаже или што им се порука пошаље 
преко медија, а онда се тражи нешто заузврат да тај 
материјал не би у потпуности постао јаван. На ова 
два начина се додатно руше опозиционе политичке 
организације изнутра, ако већ не успеју друге мето-
де попут поткупљивања водећих личности опозиције 
или негативних медијских кампања против њих. 

БИА данас не остварује своје циљеве попут 
откривања и спречавања делатности усмерених на 
подривање или рушење уставног поретка, јер би 
онда предмет главног њиховог интересовања морао 
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бити председник Републике који јавно изражава на-
меру признања окупације дела наше територије и 
угрожавања територијалног суверенитета.  

У данашњем времену нема криминала у Србији 
нити тајног деловања против политичких противника 
власти у који није умешана БИА. Политичке промене 
које долазе у себи морају имати и размонтирање овак-
вог накарадног система државне безбедности. Ако 
сменимо власт, а БИА настави да ради исто – ништа 
нисмо урадили. Част истинским патриотама и часним 
професионалцима у овој служби, али лустрација мора 
захватити и Безбедносно-информативну агенцију. 
Криминалци, лопови, партијски послушници и аген-
ти страних интереса у систему државне безбедности 
Србије не могу се више крити иза значаја ове службе и 
прославе 120 година њеног постојања. 

Двери.рс, 24. октобар 2019. 
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ОТВОРЕНО ПИСМО БИРАЧИМА СНС: ДОК ВИ 
СИРОМАШИТЕ И ДЕЦА ВАМ ОДЛАЗЕ, ОНИ СЕ 

БАВЕ КРИМИНАЛОМ И КОРУПЦИЈОМ И БОГАТЕ

Поштовани грађани Србије који сте своје поверење 
на изборима дали Српској напредној странци,

Сви заједно се добро сећамо да је СНС дошла на 
власт на предизборним обећањима да ће рашчисти-
ти са криминалом и корупцијом у Србији. Сећамо се 
радне групе МУП-а за испитивање 24 приватизације 
која је брзо распуштена, најаве Закона о пореклу имо-
вине који никада није донет, бројних хапшења која 
никада нису завршила судским епилогом... Све је то 
била лаж и сва ова обећања остала су мртво слово на 
папиру. Изневерена су Ваша очекивања да ће Србија 
коначно дочекати правду за све оне којима се докаже 
да су кршили закон и да су се непоштено обогатили 
на грбачи народа. Они данас не само да нису у затво-
ру већ су многи од њих, попут Весића, Динкића, Ма-
лог..., део власти. Да је само то! Супротно обећаноме, 
власт СНС наставила је са свим погрешним стварима 
које су рађене у време претходне власти и усавршила 
их до неслућених размера. 

Управо Вучићева власт, која је заснована на про-
паганди о борби против криминала и корупције, да-
нас је до гуше огрезла у криминал и корупцију. Сва-
кога дана избија нова афера, а више од половине ми-
нистара у Влади Србије умешано је у разна кривична 
дела. Министар здравља се повезује са „Земунским 
кланом”, док министар одбране не може да докаже по-
рекло своје имовине, па отворено лаже да му је новац 
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послала „тетка из Канаде”. Четворица министара имају 
купљене факултетске дипломе (Стефановић, Антић, 
Ђорђевић и Вулин), а двојица су плагирали докторску 
дисертацију (Мали и Стефановић). Отац министра 
полиције се повезује са трговином утицајем и тргови-
ном оружјем у корист приватне фирме блиске СНС, а 
на штету државне фирме „Крушик” из Ваљева. Брат 
председника СНС се повезује са највећом откривеном 
плантажом марихуане у Европи. Брат председника 
Владе Србије добија бројне послове са државом. Кумо-
ви председника Србије су умешани у више сумњивих 
послова и једни су од најбогатијих људи у Србији. Да 
ли је то оно за шта сте гласали и што су вам обећавали 
када су долазили на власт? 

За све то време док се они богате, ваше поро-
дице сиромаше, имате мизерне плате и деца вам од-
лазе у иностранство. Док ви радите за 30.000 или 
40.000, и не можете да скрпите крај са крајем, они 
згрћу милионе од намештених тендера, пљачкашких 
приватизација, трговине оружјем и дрогом... Акту-
елна власт вас уцењује радним местом, малтретира, 
тера вас да у радно време ботујете на интернету за 
њихов рачун, а присиљава вас и да путујете широм 
Србије по страначким митинзима, где вас често држи 
у кавезима да не можете да напустите место окупљања 
пре краја митинга. Да ли је то нормално? Ви то нисте 
заслужили. Нико то није заслужио. Наша земља не 
треба тако да изгледа. Србија треба да буде слободна 
земља, у којој ће свако моћи нормално да се запосли 
и живи од свога рада, без икаквих притисака и уцена 
за кога мора да гласа или ће изгубити посао. 
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Природно је да сте желели да живите боље и да 
и данас желите боље за себе и своју породицу. При-
родно је да сте сви који сте били незапослени желе-
ли посао. Али, у шта се то претворило? Они не смеју 
да вас уцењују због тога што сте запослени у јавном 
сектору, или због обећања да ће вам тај посао обе-
збедити. Ви треба да живите достојанствен живот, да 
можете да се запослите без партијске књижице и да 
нико не може да вам прети да ћете изгубити посао 
ако на бирачко место не доведете зацртан број људи 
који су обавезни да гласају за СНС. 

То није нормално. Борим се и борићу се до краја 
да вас и вашу породицу ослободим овог присиљавања 
и уцењивања. Гласајте слободно за онога за кога мис-
лите да има најбољи политички програм. Гласајте и за 
СНС ако мислите да вреде. Али, немојте дозвољавати 
да вас понижавају.

Ових дана од вас траже да на силу присуствујете 
сулудим митинзима који се организују против 
опозиције широм Србије, Ово је једина власт на свету 
која је организовала штрајк глађу против опозиције. И 
то није нормално. Шта се то дешава и куда то води све 
нас заједно? Све више нас деле, шире мржњу и сукобе. 

Сада ће поново почети да вас терају да правите 
спискове са сигурним гласовима и да вас уцењују пред 
наступајуће изборе следеће године. Са тим мора да се 
престане. Наша је обавеза да вас заштитимо од ове 
дискриминације и гажења вашег људског достојанства 
и демократског права на слободу избора. 

Навешћу Вам на крају пример наменске 
индустрије „Крушик” из Ваљева, где 2069 радника 
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ради на одређено време од 2-10 година, иако Закон о 
раду јасно налаже да након највише 24 месеца мора 
бити заснован стални радни однос. Њих није брига 
за вас нити за било кога другог у овој земљи. Њих је 
брига само за њихове џепове и за богаћење њихових 
очева, кумова, браће, жена и деце. Томе морамо да 
станемо на пут. Заједно. Ово је наша држава, а не 
њихова прћија за лично богаћење. 

Знам да ово моје отворено, искрено и добро-
намерно писмо неће допрети до већине бирача који 
подржавају Српску напредну странку. Али, све оне 
до којих некако дође упркос свих цензура у нашем 
медијском затвору – позивам да добро размисле и 
да ово писмо покажу и другима које муче исте ове 
дилеме. Ово овако више не може. Сви имамо исти 
проблем са људима који се понашају ненормално и 
од Србије праве криминалну диктатуру. Нису тако 
обећавали када су долазили на власт. Заједно можемо 
то да променимо. 

Немојте се више плашити њих, а немојте се пла-
шити ни нас о којима свашта говоре. Знам да међу 
вама има много поштеног света коме је мука од све-
га што се у нашој земљи дешава. Као што не желимо 
ништа лоше себи и својој деци, тако не желимо ни 
вама. Ми смо један народ и немамо другу отаџбину. 
Морамо је чувати и градити заједно. Нико други то 
неће урадити уместо нас.

Није време за нове нерегуларне и унапред на-
мештене изборе. Време је за промене и поштене из-
боре, а на њима гласајте како ви мислите да треба, без 
икаквих притисака и уцена. И мењајте брзо и следећу 
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власт ако не ваља. Али да коначно уведемо ред да 
више нико не може да притиска и уцењује грађане 
Србије за кога ће гласати. Нити да их краде – са врха 
власти. Ми то можемо – заједно!

Двери.рс, 8. децембар 2019. 
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НЕ ЖЕЛИМО ДА СЕ СРБИЈА ПРЕТВОРИ У 
НАЈВЕЋИ АЗИЛАНТСКИ ЦЕНТАР ЕВРОПЕ

Кратка историја ставова Двери у вези са 
мигрантском кризом 2015-2019.

Прво јавно оглашавање Српског покрета Двери 
о мигрантској кризи у Србији датира од 11. августа 
2015. године: „Све је више сигнала из ЕУ који јасно 
упућују да је улога Србије у миграционој кризи из 
блискоисточних земаља да и сама Србија постане 
азил за многе изгнанике, који своју будућност нису 
нашли у земљама Западне Европе.

Поред Орбанових жица, јасан сигнал послале 
су и Грчка и Бугарска сличним безбедносним мерама 
ради усмеравања кретања миграната. Једино Србија 
нема никакве мере у спречавању прилива огромног 
броја транзиционих миграната, који врло брзо, по 
жељи газда из Брисела, могу постати и стални станов-
ници Србије. Када се томе придода и број косовских 
Албанаца које Немачка враћа назад у Србију, више је 
него јасно да постоји нешто више од ЕУ фондова за 
прихватне центре за помоћ азилантима у транзиту. 

Покрет Двери се залаже за хитно пооштравање 
граничне контроле и предузимање мера сличних Ор-
бановим, како би се спречио огроман и неконтролисан 
прилив миграната и то дуж границе са Македонијом, 
Бугарском и Румунијом. Како мигранти сами говоре 
да њихова крајња дестинација није Србија, већ земље 
Западне Европе у оквиру ЕУ, сматрамо да и кретање 
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миграната треба да буде кроз земље ЕУ. Како Србија 
није чланица ЕУ, а очекујемо да то никад неће ни 
бити, потпуно је природно да се мигранти крећу кроз 
територије које припадају овој бриселској наддржави.

Режими у Србији за протеклих 20 година нису 
успели да реше највећи број елементарних проблема 
са прогнаним српским становништвом из РСК, БиХ и 
са КиМ, шта више, део садашњег режима учествовао 
је и у издаји Републике Српске Крајине, „кресању” 
граница Републике Српске и даље наставља са издајом 
Косова и Метохије имплементацијом Бриселског 
споразума. Не видимо ни један оправдан разлог да 
се Влада Србије уопште бави азилантима са Блиског 
Истока, осим из крајње калкулантских и краткороч-
них разлога – да се за свог мандата огребе о фондо-
ве ЕУ. Ако се хитно не прекине оваква погубна по-
литика, након режима Вучић-Николић-Дачић, поред 
сопствених нагомиланих проблема, Србија ће имати 
додатне и то несавладиве економске, социјалне и без-
бедносне проблеме услед даљег прилива миграната”.

Уследила је акција Двери испред седишта ЕУ 
у Београду 19. августа 2015. године, у оквиру које је 
саопштено следеће: „Данас се налазимо испред се-
дишта ЕУ у Србији да укажемо да Двери сматрају да 
Србија нема проблем са азилантима, већ са Европ-
ском Унијом. Дошли смо да симболично оградимо 
простор испред канцеларије ЕУ у Београду и да по-
ручимо Бриселу да нећемо дозволити да од Србије 
направе највећи азилантски простор у Европи. Више 
је него очигледно да ЕУ ограђује свој простор са на-
мером да спречи да азиланти даље улазе у земље ЕУ, и 
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да се од Србије прави велики азилантски центар. Ми, 
грађани Србије, нисмо криви за азилантску кризу и 
не можемо ни да је решимо.

Постављамо питање зашто ти људи, којима су 
циљ земље ЕУ, напуштају ЕУ кад су у њу ушли пре-
ко Грчке, потом излазе из ње и иду преко Македоније 
и Србије да би поново ушли у ЕУ у Мађарској? За-
што из Грчке не иду кроз земље ЕУ, преко Бугарске 
и Румуније даље ка западној Европи? Очито је да 
се подижу зидови у Мађарској који спречавају даље 
кретање азиланата ка западној Европи.

Познато је да су Срби гостопримљив народ, који 
је и сам много пострадао и има преко милион прогна-
них и избеглих у ратовима деведесетих година прошлог 
века. Немамо проблем да помогнемо људима који су на 
путу и у невољи и то и даље треба да чинимо, али на 
првом месту мора да буде наш државни и безбеднос-
ни интерес. Како је ЕУ и направила мигрантску кризу, 
она и треба да је реши. Грађење азилантских центара 
по Србији је апсолутно недопустиво, јер представљају 
социјални, економски, демографски и безбедносни 
ризик за Србију, која се иначе налази у великим соп-
ственим проблемима.

Захтевамо од Владе Србије да се супротстави 
даљем пристизању азиланата и да се доведе у питање 
даљи пут Србије у ЕУ, ако је условљен да Србија по-
стане највећи азилантски центар у Европи.

Захтевамо од Владе Србије да пооштри мере за-
штите и подигне зидове на граници Србије како би 
се спречили даљи таласи миграната и да онима који 
се већ налазе у Србији што пре омогућимо превоз до 
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граница земаља ЕУ: Хрватске, Мађарске и Румуније 
како би сви ови људи који су се упутили ка ЕУ тамо 
што пре и стигли. Они из ЕУ који су ове проблеме 
изазвали, а имају ресурсе да их решавају које сиро-
машна Србија нема, треба да преузму решавање про-
блема азиланата у Европи.

Београд је већ постао азилантски центар. Није 
примерено да се у Србији са бројним социјалним и 
економским проблемима позива на донације за ази-
ланте, а да се деценијама не решавају проблеми на-
ших сународника прогнаника из РСК, БиХ, КиМ, као 
и бројних других нагомиланих социјалних проблема.

Веома је важно да нашу иницијативу за строжију 
контролу наших граница све више препознају и дру-
ге политичке партије и појединци у Србији, јер бис-
мо заједничким снагама имали прави одговор за 
решавање ове огромне имигрантске кризе која мења 
структуру становништва Европе”.

У септембру 2015. године, Српски покрет Две-
ри огласио се алармантним саопштењем у вези са 
мигрантском кризом у Србији и Европи у цели-
ни: „Док водећи представници Европске Уније хва-
ле однос Србије према избеглицама – истовремено 
затварају границе ЕУ за све придошле мигранте. Док 
наша власт неодговорно глуми веће Европљане од 
Европљана друге европске земље затварају своје гра-
нице: Мађарска је подигла гвоздену завесу и почиње 
да хапси и депортује избеглице, Немачка је укину-
ла шенген и поново поставила граничне контроле, 
Аустрија затвара приступ аутопутем из Мађарске… 
Једино Србија се прави као да је све у реду и као да није 
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у питању највећа мигранстка криза новијег доба која 
прети да промени демографску структуру Европу, а 
Србији донесе огромне социјалне, економске, здрав-
ствене и безбедносне ризике. Наша власт за то време 
прихвата нове диктате из Брисела који од Србије пра-
ви највећи азилантски центар у Европи. Наша власт 
већ отвара нова прихватлишта дуж северних граница 
Србије: у Суботици, Сомбору, Шиду…, а велики ази-
лантски центар прави се и у Београду. 

Пошто избеглице више неће моћи да ступе на 
територију ЕУ – Брисел ће им свима препоручити да 
се населе у Србију као најближу ЕУ. Наши неодговор-
ни властодршци прихватиће овај захтев Брисела који 
је на нашу општу државну штету, под изговором да ће 
све трошкове изградње прихватилишта финансира-
ти Брисел. Постављамо питање: ко ће нас сачувати од 
угрожавања опште безбедности и других социјалних 
ризика када наша мала држава буде преплављена са 
десетинама и стотинама хиљада миграната? Када су 
једино Двери о свему овоме говориле пре више од ме-
сец дана – сви су ћутали и сматрали да ће ова криза 
проћи. Ова мигрантска криза тек почиње и очекује се 
још милион избеглица. Парадоксално је да једино Две-
ри о овоме говоре и предлажу управо оно што данас 
ради ЕУ за себе – затварање наших граница и заштиту 
државних и националних интереса Србије. Последњи 
је час да се освестимо и тргнемо. Крајње је време да се 
наша власт уразуми и схвати димензије ове небивале 
мигрантске кризе. Ако то није у стању да учини онда 
Влада Србије треба да поднесе оставку и омогући ван-
редне републичке изборе, па да видимо колико грађана 
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Србије подржава идеју ЕУ и наше власти да се од Србије 
направи највећи азилантски центар у Европи”.

Одмах потом у децембру 2015. године Српски 
покрет Двери је у посебном саопштењу изразио став 
да не желимо мигрантске центре у Србији, јер је 
најављено да ће се од касарне у Белој цркви напра-
вити мигрантски центар. Наиме, локални одбор Две-
ри у Белој цркви, као део Иницијативе за сигурнију 
и бољу Белу цркву, покренуо је 3. децембра 2015. 
године петицију да се локална касарна у месту од 
8000 становника не претвори у азилантски центар за 
1300 миграната: „Отварање центра за мигранте, на 
самој граници према Румунији, односно ЕУ, би био 
велики безбедносни, економски, социјални и здрав-
ствени проблем. Нису ови људи који беже из ратом 
захваћених подручја криви за то што им се дешава, 
али нисмо ни ми дужни да решавамо туђе проблеме, 
а да своје нисмо у стању да решимо. Главну кривицу 
за несрећу ових људи сносе САД и богате земље EУ, 
па нека они проблем и решавају”.  

Двери константно упозоравају

Народни посланик и председник Српског по-
крета Двери Бошко Обрадовић указао је 19. јула 2016. 
године на опасности које доноси неконтролисана ми-
грантска криза у Србију: „СНС најпре треба да при-
зна да је њихова политика према мигрантској кризи 
крахирала и да ЕУ жели од Србије да направи ази-
лантски центар, па да се онда томе супротстави или 
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повуче са власти. Овако се обистињују процене Две-
ри од пре годину дана да ће – након што све земље 
ЕУ затворе своје границе - Србија постепено постати 
највећи азилантски центар у Европи. СНС се очито 
игра са националном безбедношћу наше земље. Про-
сто је невероватно да све европске земље имају ре-
стриктивни приступ, а једино Србија и даље држи 
либерални приступ мигрантској кризи”. 

У саопштењу Информативне службе Српског 
покрета Двери од 15. септембра 2016. године стоји: 
„Једини прави приступ према мигрансткој кризи 
јесте рестриктивни, јер тако поступају све озбиљне 
и стабилне земље, које брину о својим грађанима. А 
ко је био у праву по питању приступа за решавање 
проблема миграната у Србији, грађани могу и сами 
да закључе. Вучићева власт је пуштала мигранте да се 
неконтролисано крећу Србијом, дозвољавала им да 
физички нападају грађане Србије, а Двери су од по-
четка приступили озбиљно решавању проблема око 
миграната, предложили да се уведу квоте за улазак у 
земљу, да се појача безбедносни систем и да проблем  
решавају они који су га и изазвали, а то засигурно 
нису грађани Србије нити држава Србија. Власт не 
сме да каже истину о мигрантима, јер би тиме при-
знали да је њихова политика погрешна”. 

У саопштењу Инфослужбе Двери од 21. марта 
2017. стоји: „Српски покрет Двери изражава вели-
ку забринутост због катастрофално неодговорног и 
неозбиљног понашања Вучићеве владе и државних 
институција поводом реалне опасности да се Србија 
нађе на удару милионског таласа миграната међу 
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којима би били и прикривени терористи Исламске 
државе. Захтевамо одговор од премијера Вучића, 
министра Стефановића и надлежних институција – 
како и коме мисле да „прослеђују мигранте“ када се 
њихов прилив у Србију буде драматично повећао, 
ако имамо у виду чињеницу да се током последњих 
годину дана, са веома ниским приливом миграната, 
њихов број у нашој земљи увећао јер нису успели да 
оду даље. Да ли располажу информацијама колико се 
терориста вратило са ратишта из Сирије и Ирака у 
Србију, посебно у нашу јужну покрајину? Не треба 
заборавити и да је један од бомбаша самоубица учес-
ника у терористичком нападу, у центру Париза у но-
вембру 2015, био Ахмед Алмухамед, који је прошао 
кроз Србију и затражио азил у Прешеву”. 

Слично Двери саопштавају и 16. маја 2017: 
„Чињеница је да ни највеће и најразвијеније земље Ев-
ропе нису нашле прави одговор за мигрантску кризу, 
а да се од Србије траже потпуно некоректни и за нашу 
државу штетни договори. Нико у овом тренутку не 
зна тачан број миграната на нашој територији, нити 
како сузбити угрожавања безбедности грађана, која 
са њихове стране постају све смелија и све чешћа.

Широм Србије опремају се капацитети за пријем 
миграната, а у школе је 5. маја стигло стручно упутство 
за укључивање ученика избеглица/тражилаца азила у 
систем школовања. Упутство је потписао лично мини-
стар Шарчевић, а садржај се односи на укључивање из-
беглица/тражилаца азила у школски систем, без обзи-
ра на претходно стечено знање уз обавезу обезбеђења 
педагошког асистента, уколико је неопходно. 
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Двери нису против хуманитарних активно-
сти и збрињавања унесрећених људи у складу са 
могућностима и ресурсима. И сами смо прошли 
кроз голготу прогнаништва, ратова, немаштине и 
страдања и дан данас се српски народ није опоравио 
од страдања деведесетих. Међутим, оштро се проти-
вимо да се то чини на штету грађана Србије, наро-
чито што нико не може да предвиди колико ће дуго 
мигрантска криза трајати и колико ће још људи про-
лазити балканском рутом у случају заоштравања су-
коба на Блиском истоку.

Грађани Србије су традиционално гостољубиви, 
али чињеница је да нити Србија има капацитете да 
збрине све ове људе, нити они желе да остану овде, већ 
велике силе планирају да своје проблеме делом реше 
и тако што ће од Србије направити велики центар за 
азиланте, што је неиздржив терет за нашу безбедност, 
економију, здравство, школство и све остале сегменте 
економске и културне егзистенције друштва.

Очигледно је да Влада Србије спроводи унапред 
планиране програме интеграције миграната, брижљиво 
скривајући то од својих грађана, рачунајући да их као и 
много пута до сада, доведу пред свршен чин”. 

Борба против локалних акционих планова

Поводом забране народним посланицима Двери 
да присуствују седници скупштине општине Младено-
вац, која је на дневном реду имала доношење Локалног 
акционог плана за унапређење положаја миграната 
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2017-2021, огласила се информативна служба Српски 
покрет Двери 3. новембра 2017: „Српски покрет Двери 
се противи усвајању овог плана, јер су се грађани Мла-
деновца у више наврата изјаснили да не желе азилант-
ски мигрантски центар на својој територији. Младено-
вац је једна од најсиромашнијих београдских општина 
и просто је невероватно да се буџетска средстава уме-
сто за помоћ сиромашним и незапосленим грађанима 
планирају за потребе миграната.

Приликом доласка представника Двери локал-
ни СНС у Младеновцу организовао је одбор за дочек 
који су чинили неколико уцењених радника локалних 
јавних предузећа и малолетна омладина који су били 
присиљени да носе пароле против Бошка Обрадовића 
и Двери. На питање зашто су ту у радно време дирек-
тор локалног јавног комуналног предузећа изјавио 
је да су узели „приватне пропуснице“, док није било 
одговора зашто се малолетна деца злоупотребљавају 
у страначке пропагандне сврхе СНС за обрачун са по-
литичким противницима.

Народним посланицима Двери било је забрањено 
да присуствују седници скупштине, као и да одрже 
најављену конференцију за медије у општинском холу. 
Лично председник општине Владан Глишић, бивши 
функционер Динкићеве УРС, сада члан СНС, физички 
је спречавао улазак у салу и одржавање конференције 
за медије, све време физички насрћући и упадајући у 
реч Бошка Обрадовића на исти начин као Александар 
Мартиновић у емисији „Упитник” на РТС, што је за-
бележено у директном преносу на Фејсбук страници 
Двери.



Бошко Обрадовић: ПРОМЕНА СИСТЕМА

241

Пре тога, на састанку са председником општине 
Владаном Глишићем и његовим најближим сарадници-
ма, челници градске општине Младеновац уверавали су 
представнике Двери да никаквог азилантског мигрант-
ског центра неће бити, да постоје закључци скупштине 
општине из 2012. и 2013. против отварања колектив-
ног центра за азиланте на територији Младеновца и да 
ће сва средстава ићи само на збрињавање избеглица и 
расељених. Поставља се питање зашто је онда народ-
ним посланицима Двери забрањен улаз на седницу, ако 
представници локалне власти немају шта да крију?

Проблем је, међутим, у томе што градска оп-
штина Младеновац доноси нешто друго: „Локални 
акциони план за унапређење положаја миграната” у 
овој општини у наредних пет година. Још 2012. го-
дине Влада Србије донела је одлуку да се војна ка-
сарна у младеновачком селу Малој Врбици додели 
Комесаријату за избеглице и мигранте ради њене 
пренамене у Центар за азил, што је својим дописом 
од 11. априла 2013. потврдио и тадашњи министар 
одбране Александар Вучић. Локални акциони план 
управо говори о жељи да градска општина Младено-
вац унапреди сопствене капацитете за прихват тра-
жилаца азила и миграната.

Двери у потпуности деле оправдану бојазан 
многих грађана Србије да ће након одбијања земаља 
Европске уније да бројним мигрантима дају азил и 
могућност боравка у њиховим државама - они путем 
реадмисије бити враћени у Србију и да је то разлог 
прављења оваквих акционих планова за збрињавање 
миграната у Србији у наредних пет година”.
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У изјави од 6. децембра 2017, говорећи о пред-
логу буџета за 2018. годину, народни посланик Бош-
ко Обрадовић каже: „Посебно драматично је да Вла-
да планира издвајање од милијарду и 300 милиона 
динара за систем сталне помоћи мигрантима, што 
је четири пута више него што се издваја за подршку 
рађању”, а неколико дана касније, 11. децембра осврће 
се на Вучићев план да насели Србију мигрантима и 
тако реши проблем наталитета: „Данашња изјава 
председника Србије представља најбољи доказ за 
тврдње Двери да је план напредњачке власти да праз-
на српска села насели мигрантима. Вучићева изјава 
да смо могли боље да искористимо мигрантску кри-
зу, да смо могли имати више добрих ствари од тога 
и да треба да се угледамо на Ангелу Меркел која је 
прихватањем миграната решила проблем наталитета 
у Немачкој – представља невиђени политички скан-
дал због кога би председник Србије требало одмах да 
поднесе оставку.

Нити на једним изборима Вучић и СНС нису кан-
дидовали овакву политику решавања проблема беле 
куге у Србији и од народа нису добили мандат да Србију 
- по узору на Немачку - насељавају мигрантима.

Лични став да Србија нема проблем са мигран-
тима који желе да постану грађани Србије Алексан-
дар Вучић није проверио на референдуму и ова власт 
нема право да доноси тако далекосежне одлуке без 
питања народа.  

На овај начин Вучић је признао да су Двери биле 
у праву када су годинама уназад износиле сумњу да 
је идеја власти да празна српска села насели мигран-
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тима и да ће – по диктату Брисела и Ангеле Меркел 
- сви они тражиоци азила који не нађу своје место у 
ЕУ бити враћени и насељени у Србији, а њих је према 
признању министра полиције Небојше Стефановића 
преко 600.000.

Српски покрет Двери се противи овом плану 
Вучићевог режима да измени структуру становништ-
ва у Србији и да на овај начин решава проблем на-
талитета”.

Истог дана огласио се и Савет за породицу и 
социјална питања Српског покрета Двери поводом 
новог случаја насиља од стране миграната у Србији: 
„Ни један грађанин Србије више није безбедан због 
погрешне политике ове Владе према мигрантима. Ово 
није први пут да мигранти нападају грађане Србије”. 

Тих дана Инфослужба Двери огласила се и о кон-
троверзном „споразуму у Маракешу”: „Мало грађана 
Србије је упознато са тим да се ових дана у Мароку, у 
граду  Маракеш, одржава Међународна конференција 
УН-а о Глобалном компакту о миграцијама и да је 
шеф српске делегације која је тамо отпутовала мини-
стар Зоран Ђорђевић. 

Српски покрет Двери позива српску јавност 
да помно прати извештавање страних медија о 
понашању српске делегације у Маракешу, када се 
већ медији у Србији не извештавају са овог важног 
догађаја. Влада Србије све време крије своје намере 
и избегава да јавно каже на шта се све обавезала по 
питању улоге Србије у глобалним миграцијама. Тра-
жимо да се надлежно министарство и премијер хитно 
изјасне да ли ће Србија потписати резолуцију у Мара-
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кешу и да ли задржава статус државе транзита мигра-
ната или ћемо ипак постати „паркинг за мигранте“ 
супротно чврстом обећању Александра Вучића.

Наглашавамо да немамо ништа против да се 
унесрећеним људима помогне да се врате у своје до-
мове или стигну на жељену дестинацију – а то свака-
ко није Србија већ државе западне Европе и САД, али 
да ћемо се свим легитимним средствима борити про-
тив насељавања миграната у напуштена српска (по 
Вучићевом плану најпре војвођанска) села. Са друге 
стране, позивамо све носиоце јавне речи и грађане који 
о овој теми пишу на друштвеним мрежама, да се држи-
мо проверених чињеница и релевантних података, како 
не бисмо ширили панику и дезинформације, што само 
иде на руку Вучићевом режиму и његовим помагачима”. 

Народни посланици Двери у борби за 
безбедност грађана Србије

Народни посланик Двери Марија Јањушевић 
13. децембра 2018. на конференцији за медије у 
Народној скупштини каже следеће: „Српски покрет 
Двери напомиње да се никада није противио да се 
овим унесрећеним људима помогне да безбедно оду 
на жељене дестинације у ЕУ, да не прихватамо под-
метачину министра Стефановића да Дверима сметају 
деца миграната, већ да сматрамо да је концентрација 
мушкараца између 16 и 30 година, без запослења и 
без контролисаног кретања по Србији реална претња 
по безбедност грађана, о чему најбоље могу да сведо-
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че становници улице Гаврила Принципа у Београду 
и остали родитељи чија деца похађају школу у овом 
крају, али и грађани Бање Ковиљаче, Боговађе, Шида, 
Адашеваца, Суботице, итд.   

Српски покрет Двери само штити интересе 
грађана који су нам дали поверење, и нећемо дозво-
лити да Вучић и његови послушници доведу Србију у 
огромну опасност”.

Коначно, Бошко Обрадовић 7. октобра 2019. го-
дине на конференцији за медије у Народној скупшти-
ни поставља следеће питање: „Поводом изјаве бившег 
министра унутрашњих послова Аустрије, Херберта 
Кицкла да је као министар склопио уговор са Србијом 
по ком се мигранти који добију негативан одговор за 
азил у Аустрији враћају у Србију, лидер Двери Бошко 
Обрадовић је изјавио да Двери од почетка мигрантске 
кризе упозоравају на овакав сценарио.

Пре свега тражимо да Влада Србије објави 
уговор о ком прича бивши министар унутрашњих 
послова Аустрије и да објасни грађанима зашто то 
сазнајемо из аустријских медија. Да ли тај уговор зна-
чи да Србија постаје центар за мигранте на Балкану?

Он је истакао да нико из Двери нема проблем с 
тим да се помогне људима у невољи, нарочито они-
ма који беже из ратом захваћених подручја, али да за 
државу Србију на првом месту морају да буду њени 
грађани и њихови животи и безбедност.

Идеја да Србија буде центар за мигранте и да се 
њима додељују сеоска имања и куће је неодржива и 
о томе су посланици Двери неколико пута говорили 
у Скупштини. Пре свега, ти људи не желе да остану 
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овде, а Србија прво треба да реши проблеме и стам-
бено питање својих грађана који живе испод границе 
сиромаштва. Друго, не постоје капацитети да се било 
какав дугорочнији прихват миграната спроведе на 
инклузиван начин што значи потенцијалне проблеме 
у будућности. Време је да Србија почне да гледа своје 
интересе и да се и према овом питању тако односи”.

Власт Александра Вучића не само да није за-
штитила границе Србије пред огромном мигрантском 
кризом у последње четири године, већ је кренула да 
насељава Србију мигрантима, обезбеђује им прихва-
тилишта, издваја средства из буџета, укључује у школ-
ски систем, откупљује и додељује сеоска имања, и до-
носи акционе планове на нивоу локалних самоуправа 
који се тичу збрињавања миграната у наступајућем пе-
риоду, што јасно говори да је Вучићева власт преузела 
обавезу према Бриселу да у Србији буде направљен 
највећи азилантски центар у Европи за све оне тражи-
оце азила који буду одбијени у ЕУ. 

Приредио: Бошко Обрадовић, децембар 2019 
(до сада необјављено)
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 ДОК НАША ДЕЦА ОДЛАЗЕ – 
МИГРАНТИ НАМ ДОЛАЗЕ! 

Свакога дана нови и нови представници 
владајућег режима реагују на покретање петиције 
Двери против републичке и локалне мигрантске 
политике актуелне власти, а да не одговарају ни на 
једно постављено питање са наше стране. Сви они, 
од Александра Вучића, преко министара Александра 
Вулина и Зорана Ђорђевића, до Комесаријата за ми-
гранте, негирају да постоји проблем мигрантске кри-
зе у Србији, али истовремено избегавају да одговоре 
на питање зашто се онда доносе локални акциони 
планови за унапређење положаја миграната у Србији 
до 2021. године?

Заправо се дешава тешка превара од стране вла-
сти јер се ови локални акциони планови доносе у ис-
том пакету са решавањем проблема наших избегли-
ца и интерно расељених лица која служе за изговор 
да су планови власти о трајном збрињавању заправо 
посвећени њима а не мигрантима. Нема одговора на 
једноставно контрапитање: какве везе имају наше 
избеглице и интерно расељена лица са мигрантима, 
и зашто се налазе у истом акционом плану? Чему 
уопште „план за унапређење положаја миграната у 
Србији до 2021. године” ако се тако нешто не плани-
ра и ако је Србија само пролазна станица на њиховом 
путу у ЕУ? И, шта ћемо ако они даље из Србије не 
могу јер нико не жели да их прими и стално их насил-
но враћа на територију Србије? Ако Србија постане 
тампон зона из које немају куд ни напред ни назад?
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Јасно је да представници врха власти отво-
рено лажу и да су се очито обавезали одређеним 
међународним центрима моћи да ће од Србије на-
правити највећи азилантски центар у Европи. Шта 
је разлог томе: уцене на путу Србије у ЕУ, куповина 
спољне подршке за одржавање на власти или вера у 
мигрантску политику Ангеле Меркел којом се решава 
питање наталитета и недостатка радне снаге – мање 
је важно јер је у свим овим варијантама губе Србија 
и њена будућност. Док наша деца одлазе – мигранти 
нам долазе. Посебно је питање безбедности и да ли и 
ко ради безбедносне провере миграната који се на-
лазе у Србији. Јако је опасно ако се то не ради и ако 
надлежни ово питање релативизују као мање битно 
од хуманости коју свакако треба показати према из-
беглицама из ратом захваћених подручја. 

Међутим, министар Ђорђевић још увек није 
одговорио на питање шта је потписао у Мароку и ко 
га је за то овластио? Од грађана Србије се крије да је 
Ђорђевић у име Владе Србије потписао „Маракеш-
ки споразум” о глобалном управљању миграцијама, 
али да га нису потписали САД, Италија, Аустрија, 
Мађарска, Словачка, Чешка, Словенија, Бугарска и 
многе друге европске земље. Министра Ђорђевића из-
нова питамо да ли је потписао овај пакт који подразу-
мева да се мигранти третирају као држављани УН, са 
посебним правима, да о њима могу да се емитују само 
позитивне вести, и да је утврђено ново људско право 
- „неометана миграција”, која подразумева експресно 
добијање пасоша, односно држављанства тамо где се 
мигранти населе. Када је Влада Србије донела одлуку 
да ово потпише и зашто се то крије од јавности?
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Фамозни „Маракешки споразум” изгледа није 
једини уговор који је Влада Србије потписала мимо 
очију јавности и без изјашњавања грађана на избо-
рима или народном референдуму. Министар Вулин, 
нити било ко други од званичника власти, и даље 
нема одговор на моје посланичко питање да ли је 
тачно да је Влада Србије потписала уговор са Владом 
Аустрије о враћању свих оних миграната који не могу 
да добију азил у Аустрији назад у Србију, као што 
тврди бивши аустријски министар унутрашњих по-
слова Херберт Кицкл. Или да макар чујемо да Кицкл 
не говори истину! Они на власти, дакле, отворено 
лажу и замајавају наш народ кријући истину о томе 
шта планирају у вези са мигрантском кризом. Али, 
требало би да им буде јасно да грађани Србије нису 
ни слепи ни глупи, да подржавамо хумани однос пре-
ма свакоме ко је у невољи у пролазу кроз нашу држа-
ву, али да смо против трајног насељавања миграната у 
празним српским селима и измене структуре станов-
ништва државе Србије. Мигранти апсолутно имају 
и треба да имају сва људска права као и други људи, 
али се поставља питање да ли се прихватањем овакве 
мигрантске политике наше власти укида суверенитет 
наше државе и доводи у питање њена безбедност? О 
овој теми не постоји јавна расправа у Србији, све се 
одвија „испод жита”, власт доноси одлуке мимо воље 
народа и очито нешто крије. Ово је озбиљно и крупно 
питање које више не може да се решава у уским кру-
говима власти без питања грађана.

Двери.рс, 20. децембар 2019.  



250

ВУЧИЋ МОЖЕ ДА СМЕСТИ МИГРАНТЕ 
КОД МАМЕ И ТАТЕ У ЈАЈИНЦИМА

 
Тек ових дана јавност је озбиљније обратила 

пажњу на скандалозне и дугорочно опасне изјаве 
и намере председника СНС Александра Вучића да 
Србија постане велики мигрантски центар у Европи, 
о чему су Двери много пута говориле и упозоравале. 
Још једном скрећемо пажњу јавности да смо апсо-
лутно против мигрантске политике актуелне власти 
оличене у следећим Вучићевим речима из 2018. годи-
не: „Ја немам ту врсту страха од миграната. Ангела 
Меркел је један од највећих лидера савремене Евро-
пе. Веома мудро води своју земљу. Она је преко ми-
граната решила проблем наталитета, да не причамо 
о радној снази, економском расту... Наше анализе 
показују, анализе урађене са најстручнијим људима 
у овој земљи и из иностранства, да ћемо што се ми-
грационог салда тиче негде 2028-2030. направити тзв. 
нулти миграциони салдо, да ћемо имати једнак број 
емиграната, дакле лица која напуштају нашу земљу, 
и једнак број имиграната, лица која долазе да живе 
у нашој земљи. После 2030. имаћемо већи број ими-
граната него емиграната, што је једна од ствари која 
може да помогне у опстанку Србије”. Истовремено, 
по ко зна који пут постављамо питање да ли је тач-
на следећа изјава Херберта Кицкла, бившег министра 
унутрашњих послова Аустрије из септембра 2019: 
„У доба док сам био министар унутрашњих послова 
са Србијом је склопљен уговор да мигранти којима 
Аустрија одбије захтев за азил, а који не могу да се 
врате у земљу порекла, буду враћени у Србију”. 
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Избегавање власти месецима да одговори на 
моје више пута поновљено посланичко питање и зах-
тев да овај тајни споразум коначно угледа светлост 
дана – најбољи је доказ да такав катастрофални уго-
вор постоји и шта нам спрема власт у Србији. Моја 
порука Александру Вучићу гласи да мигранте којима 
жели да насели Србију може да смести код маме  и 
тате у породичној кући у Јајинцима, али не и у празна 
српска села и све празније градове, угрожавајући без-
бедност свих грађана Србије и на овај начин дугороч-
но мењајући структуру становништва.  

Ми смо народ избеглица и увек смо спремни да 
помогнемо људима у невољи који беже од рата. Нисмо 
решили проблем својих избеглица и немамо снаге и ка-
пацитета да решавамо проблеме миграната. Наш при-
оритет мора бити безбедност свих наших породица. 
Међу мигранти који су прошли кроз Србију било је и 
каснијих учесника у терористичким актима широм Ев-
ропе. Не ради се овде о старцима, женама и деци, већ о 
војно способним младим мушкарцима од 16-30 година. 
Пљачке, покушаји силовања, насиље и друга кривична 
дела већ се дешавају свуда тамо где су мигранти смеш-
тени у Србији. Када су нас ови са власти питали за са-
гласност да потпишу уговоре са ЕУ да у Србију приме 
све мигранте које ЕУ одбије да прими? Да ли су за ово 
гласали бирачи СНС и других странака власти?

Двери.рс, 19. јануар 2020. 
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МИГРАНТИ МОГУ ПРОТИВЗАКОНИТО ДА УЂУ 
АЛИ ВИШЕ НЕ МОГУ ДА ИЗАЂУ ИЗ СРБИЈЕ

 
У режимским медијима и широј јавности је ско-

ро потпуно прећутан догађај од пре неколико дана 
када је више стотина миграната безуспешно покуша-
ло да уђе из Србије у Мађарску, да би неколико сати 
касније били распоређени по прихватним центрима 
широм Србије. Ови очајни људи који никако не могу 
да се домогну западне Европе практично су заробљени 
у Србији, и то је једна нова околност о којој наша 
власт ћути. Они се налазе у нашој земљи као у једној 
врсти тампон-зоне: нити могу напред ка жељеним 
дестинацијама у Европској Унији нити могу назад у 
своје земље порекла, или – што би било логично - у 
земље ЕУ и друге државе из којих су дошли у Србију.

Према проценама Комесаријата за мигранте 
у Србији се тренутно налази око 6.800 миграната. 
Евиденција овог надлежног државног тела бележи да 
су у 17 прихватних центара широм Србије смеште-
не 5.923 особе, што значи да се скоро 877 миграната 
тренутно налази негде у Србији ван прихватних цен-
тара. Поставља се питање где се налази овај не мали 
број миграната, где они живе и чиме се баве?

Ако се узме у обзир да Мађарска дозвољава да у 
ову државу уђе један мигрант дневно – то значи да ми-
гранти могу да уђу у Србију, и званично и противза-
конито разним облицима кријумчарења људи, али да 
из Србије више не могу да изађу. Недавно је мађарска 
полиција пуцала на неколико миграната који су про-
били ограду и покушали насилно да уђу у ову државу. 
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Слична ситуација је и на границама са Румунијом, 
Босном и Херцеговином и Хрватском, где иако нема 
ограда тамошња полиција на све начине такође спре-
чава улазак миграната на њихову територију.

Од 12.000 миграната који су дошли у Србију само 
у 2019. години већина је ушла противзаконито. Српски 
покрет Двери поставља питање одговорности надлеж-
них државних служби које нису сузбиле кријумчарење 
људи преко наших граница и незаконити масовни ула-
зак у Србију, што је тешко кривично дело. 

Ако се узме у обзир све већа мигрантска криза у 
Турској и Грчкој, као и опасност преливања ове кри-
зе на Србију – постављамо питање да ли ће границе 
Србије бити заштићене или ће Србија постати највећи 
мигрантски центар у овом делу Европе? Да ли то зна-
чи да мигранти неће моћи ни напред ни назад већ ће 
овде бити трајно настањени у складу са политиком 
владајућег режима Александра Вучића да се на тај на-
чин може решити проблем наталитета у Србији?

Двери.рс, 10. фебруар 2020. 
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УЛОГА СНС У КРИЈУМЧАРЕЊУ МИГРАНАТА

Народна скупштина Републике Србије ужурба-
но прилагођава српско законодавство како би миг-
ранти могли да се у Србији образују, запошљавају и 
стамбено збрињавају ван колективног смештаја. За-
конске измене које су  већ усвојене или се налазе у 
скупштинској процедури, а о којима се у медијима го-
тово ништа не може видети, најбољи су доказ за ове 
наше тврдње. Само у текућем месецу децембру ус-
војено је неколико законских измена којима се обез-
беђују разне олакшице за мигранте и суфинансирају 
пројекти намењени њиховом збрињавању у Србији. 
Све ово од раније прати усвајање локалних акцио-
них планова у локалним самоуправама широм Ср-
бије, који третирају „унапређење положаја миграната 
у потреби без утврђеног статуса и тражилаца азила 
за период до 2021. године”, и то у срединама у којима 
тренутно уопште нема миграната. 

Поставља се питање чему онда ове одлуке? Да 
ли власт зна да ће се нешто десити до 2021. године у 
правцу насељавања миграната широм Србије што 
грађани Србије не знају? То и не чуди када се узме у 
обзир податак од 20. октобра 2017. године који смо до-
били од Министарства унутрашњих послова као одго-
вор на посланичко питање народног посланика Двери 
Марије Јањушевић да је укупан број тражилаца азила 
у Републици Србији у периоду од 1. јула 2011. до 31. 
децембра 2016. године – невероватних 618.412 стра-
них држављана. Шта ће се десити ако део њих који не 
буду добили азил у западно-европским земљама по 
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постојећем домаћем Закону о реадмисији буду враћени 
у Србији? Да ли и са другим државама у западној Евро-
пи Србија има уговор о пријему код нас свих оних ми-
граната који не буду добили азил у тамошњим држава и 
не могу да се врате у земљу порекла, као што је то случај 
са Аустријом, чији је бивши министар унутрашњих по-
слова Херберт Кицкл потврдио постојање једног так-
вог уговора са Владом Србије? 

Зато као народни посланици Српског покрета 
Двери постављамо надлежним државним органима и 
јавности следећа питања:

1. Зашто је некадашњи републички Комесаријат 
за избеглице преименован у Комесаријат за 
избеглице и миграције? 

2. Зашто су српске избеглице са ратом захва-
ћених подручја из бивше Југославије и ин-
терно расељена лица са окупираног Косова 
и Метохије на овај начин изједначене са ми-
грантима из Авганистана, Пакистана, Ира-
ка, Ирана, Сирије...? 

3. Зашто су све локалне самоуправе у Србији 
добиле налог да доносе локалне акционе 
планове о „унапређењу положаја миграната 
у потреби без утврђеног статуса и тражила-
ца азила за период до 2021. године”, такође 
у истом пакету са решавањем проблема на-
ших избеглица?

4. Да ли је тачно да је Влада Србије потписала 
уговор са Владом Аустрије о враћању свих 
оних миграната који не могу да добију азил у 
Аустрији назад у Србију, као што тврди бив-
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ши аустријски министар унутрашњих посло-
ва Херберт Кицкл, и да ли постоје исти овакви 
уговори са другим земљама западне Европе?

5. Да ли је тачно да је у нови Закон о доприно-
сима за обавезно социјално осигурање ув-
рштен нови члан којим се смањује осно-ви-
цa доприноса за запослене и за послодавце 
за тзв. „новонастањеног обвезника”, као и да 
се ови недостајући доприноси за обавезно 
социјално осигурање за ова „новонастање-
на” лица плаћају из буџета Републике? На 
кога се то односи?

6. Да ли је тачно да је новим споразумом о 
финансирању између Републике Србије и 
Немачке развојне банке KFW из Франкфурта 
Радна група Владе Србије за решавање про-
блема мешовитих миграционих токова по-
вукла финансијска средства у износу од 12 ми-
лиона евра ради финансирања инвестиција у 
циљу унапређења социјалне инфраструкту-
ре у јединицама локалне самоуправе које су 
погођене мигрантском кризом? 

7. Да ли је Влада Србије Закључком број 48-
10328/2016 од 27. 10. 2016. године овласти-
ла министра Александра Вулина, да у име 
Владе, као заступника Републике Србије, 
потпише поменути уговор са Немачком 
развојном банком? 

8. Да ли је тачно да се кроз поменути уговор Ре-
публика Србија обавезала да ће у наведеном 
програму учествовати са 10 милиона евра?
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9. Да ли Канцеларија Владе Србије за упра-
вљање јавним улагањима ова средства ко-
ристи за обнову и изградњу грађевинских 
објеката јавне намене и о каквим се објекти-
ма за збрињавање миграната ради? 

10. Да ли је управо у скупштинској процедури 
Предлог закона о изменама и допунама за-
кона о управљању миграцијама који је под-
нела Влада 25. новембра 2019. године и да ли 
се овим законским изменама тзв. управљање 
миграцијама први пут јавно доводи у везу са 
економским развојем и популационом по-
литиком?

11. Колико је СНС зарадила од аутобуског пре-
воза миграната од Прешева до Суботице у 
протеклих осам година преко фирме ЛА-
СТРА из Лазаревца и каква је улога генерала 
Слободана Малешића, помоћника дирек-
тора Полиције Владимира Ребића, у овом 
послу? Колико су наплаћиване аутобуске 
карте за мигранте? Ко је забрањивао патро-
лама саобраћајне полиције да заустављају и 
контролишу ове аутобусе? Да ли иза свега 
стоји Кабинет министра полиције Небојше 
Стефановића?

12. Да ли је тачно да су само у 2018. години 142 
мигранта извршила 101 кривично дело у 
Београду, Врању, Ваљеву, Новом Пазару, 
Сомбору. Суботици, Кикинди и Сремској 
Митровици, док су у 2019. години број по-
чинилаца кривичних дела међу мигрантима 
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повећао на 162 а број учињених кривичних 
дела на 113, док број прекршаја није познат? 

13. Зашто МУП Србије не даје податке о учињеним 
кривичним делима од стране миграната: која 
кривична дела су извршили мигранти, ко су 
жртве, да ли су извршиоци откривени, да ли 
су кривично гоњени, колико је осуђених, на 
коју казну су осуђени и колико је поступака 
обустављено због бекства окривљених мигра-
ната, да овде не помињемо обештећење због 
имовинских кривичних дела? 

14. Да ли је после кријумчарења дроге кријум-
чарење људи-миграната највећи криминал у 
Србији данас? Да ли је тачно да је само од 
јануара до новембра 2015. године откривено 
358.885 илегалних миграната? Да ли је тачно 
да је МУП само у 2016. години поднео 349 
пријава против 604 осумњичена за 386 кри-
вичних дела кријумчарења? Да ли је тачно 
да је само 2017. године у више од сто акција 
ухапшено 114 кријумчара?

15. Да ли је тачно да се мигрантске руте и ми-
гранти користе за преношење дроге и трго-
вину дрогом, и да ли МУП Србије проверава 
ове наводе или се дозвољава несметани про-
ток дроге кроз Србију преко мигрантских 
канала? Колико од ове дроге остаје у Србији?

Двери.рс, 12. фебруар 2020.
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ЗАШТО КРИЈЕТЕ ИСТИНУ О 
МИГРАНТСКОЈ КРИЗИ ОД ГРАЂАНА?

Нисам разумео зашто су се толико узнемирили 
повереник за заштиту равноправности и заштитник 
грађана у вези са мојим јутјуберским првенцем на 
тему мигрантске кризе. Очито су намерно прескочи-
ли уводни део спота у коме се јасно каже: „Да се раз-
умемо једну ствар: Свакако свакоме ко бежи из ратом 
захваћених подручја треба помоћи, посебно жена-
ма, деци, старима и немоћнима. Онима који желе да 
остану код нас и прихвате нашу културу треба по-
нуди и посебне програме. Посебно су добро дошли 
стручњаци у разним областима. И нема, сигуран сам, 
нити једног човека у овој држави који није забринут 
због информације да ћемо нестати. Али се поставља 
питање колико вас верује у то да је ово председнико-
во решење најбоље решење за опстанак Србије?”

Моје питање из уводног дела емисије се односи 
на изјаве Александра Вучића из 2018. године у којима 
мигрантску кризу види као решење за проблем ната-
литета у Србији, са чим се апсолутно не слажем: „Ја 
немам ту врсту страха од миграната. Ангела Меркел 
је један од највећих лидера савремене Европе. Вео-
ма мудро води своју земљу. Она је преко миграната 
решила проблем наталитета, да не причамо о радној 
снази, економском расту... Ми ћемо до 2030. године 
имати једнак број емиграната, лица која напуштају 
нашу земљу, и имиграната, лица која долазе да живе у 
нашој земљи”. Ако се испуни ова Вучићева пројекција, 
то значи да ако сваке године 50.000 људи одлази из 
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Србије – 50.000 миграната ће сваке године долазити у 
Србију. Да ли је то решење и када су грађани Србије 
питани на изборима или референдуму да ли су за 
овакво решење мигрантске кризе у Србији?

Нема у мојој јутјуб емисији нити у Резолуцији 
Српског покрета Двери о новој мигрантској полити-
ци никаквог расизма, ксенофобије, фашизма, а по-
себно не „дискриминаторских поклича” нити „под-
стицања страха и стварања непријатељског окружења 
према мигрантима и особама другачије боје коже и 
етничког порекла”. Нема никакве приче о „прљању 
Србије” коју су измислили режимски медији. Не дај 
Боже! Управо због потенцијалних злонамерних тума-
чења избегао сам у сценарију емисије да мешам црну 
и белу течност, јер би то могло погрешно да се схвати. 
У „чаши Србије” је уље, а у „мигрантској чаши” је цр-
вени сок, али је очито немогуће спречити злонамерне 
режимске коментаре који се о Дверима аутоматски 
огласе у негативном контексту шта год да урадимо. 

Медији упорно избегавају да информишу јав-
ност о чињеницама, изазовима и опасности у вези са 
мигрантском кризом и не видим како делатност Две-
ри у том правцу може бити спорна. Рекао сам и поно-
вићу: Не заступам никакву другачију политику према 
мигрантској кризи од четири чланице ЕУ окупљене 
у Вишеградској групи: Мађарске, Чешке, Словачке и 
Пољске. Ако они штите своје државне границе и не 
дозвољавају противзаконити улазак миграната на 
њихову територију – зашто то не би било дозвољено 
и нама? Ако и Хрватска подиже ограде попут Мађарс-
ке, ако се на тај начин потпуно затвара мигрантска 
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рута према западној Европи, ако Мађарска одобрава 
улазак једног мигранта дневно на своју територију – 
шта ћемо са свима онима који ће се затећи код нас а да 
не могу ни напред ни назад? Наше границе су бушне, 
цвета кријумчарење људи и масовни протизакони-
ти улазак миграната на нашу државну територију, а 
да не говоримо о порасту кривичних дела која они 
чине у Србији. За то време кријумчари и превозници 
миграната блиски врху власти СНС се богате чинећи 
тешка кривична дела.  

О свему овоме сведочи и дневни лист „Полити-
ка” од 18. фебруара: „Од затварања „балканске руте” 
у марту 2016, број миграната у Србији никада није 
био већи него ове зиме. Процене Комесаријата за 
избеглице су да их је око 6.500, УНХЦР барата при-
ближно истом бројком (6.600) док у Центру за помоћ 
тражиоцима азила за наш лист кажу да их је најмање 
7.000. Понајвише их је из Авганистана и Пакистана, 
потом Ирана и Ирака, држава северне Африке... За 
њих су границе ЕУ затворене, па се често каже како 
су заглављени у Србији, као у слепој улици: назад не 
могу, а напред није дозвољено. Како прецизира Свет-
лана Палић из Комесаријата за избеглице и миграције, 
од марта 2016. у нашим прихватним центрима бора-
вило је између 2.500 и 3.500 миграната, а сада их је 
око 5.500. Према њеним речима, укупни капацитет 
17 центара је око 6.000 места, али се може обезбе-
дити и која стотина више. Проблем је што мигран-
ти избегавају смештај у центрима у Прешеву, Белој 
Паланци или Пироту јер желе да буду ближе грани-
цама ЕУ кроз које очајнички траже пролаз. Процена 
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је да дуж државних међа Мађарске, Хрватске и БиХ 
има између 800 и 1.000 миграната који вребају при-
лику за илегалан прелазак. Склониште налазе у на-
пуштеним халама или проваљују у ненастањене куће, 
због чега локално становништво упорно негодује, 
у страху за личну безбедност и сигурност имовине. 
Из Комесаријата поручују да ће њихова стратегија и 
даље бити да мигранте преусмеравају из Београда и 
Војводине ка камповима на југу, мада признају да ће 
то бити тежак посао. Садашње „језеро” миграната у 
Србији пуни се не само приливом из Грчке, преко Се-
верне Македоније или Албаније, већ и повратним та-
ласима из Хрватске, БиХ и Мађарске, с чиме је јавност 
недовољно упозната. Реч је о такозваном изгуривању 
(push back), методи коју примењују полицијске и 
пограничне службе суседних држава. Супротно ев-
ропским конвенцијама, мигрантима који се нађу на 
њиховом тлу не даје се могућност да затраже азил, 
већ их, често и уз употребу силе, враћају у Србију. 
Тако се поступа не само с мигрантима затеченим у 
покушају илегалног преласка границе, већ и с онима 
које открију у дубини територије. Међународне хума-
нитарне организације документовале су и случајеве 
ланчаног изгуривања: из Словеније у Хрватску, из 
Хрватске у БиХ а одатле у Србију. Према подацима 
Центра за помоћ тражиоцима азила, од јануара до 
средине септембра 2019. евидентирано је 1.256 „пуш-
бекованих” из околних земаља, највише из Хрватске 
и Мађарске”.

И, шта ћемо сад? У истом тексту директор Цен-
тра за помоћ тражиоцима азила Радош Ђуровић 
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признаје да ће миграције ће бити дугорочан проблем 
дуж границе с ЕУ: „Биће више изгуривања, инцидена-
та, кријумчарења и подозрења с обе стране, требаће 
све више новца да би се ситуација држала под кон-
тролом. Најпогрешнија стратегија је она која почива 
на претпоставци да ће сви они отићи даље, на овај 
или онај начин. А све указује да неће бити тако”. 

Зато Српски покрет Двери тражи одговор на два 
једностава питања која власт већ месецима избегава: 
Зашто су све локалне самоуправе у Србији добиле на-
лог да доносе локалне акционе планове о „унапређењу 
положаја миграната у потреби без утврђеног статуса 
и тражилаца азила за период до 2021. године”, када не 
постоји идеја њиховог трајног насељавања у Србији? 
Да ли је тачно да је Влада Србије потписала уговор са 
Владом Аустрије о враћању свих оних миграната који 
не могу да добију азил у Аустрији назад у Србију, као 
што тврди бивши аустријски министар унутрашњих 
послова Херберт Кицкл, и да ли постоје исти овакви 
уговори са другим земљама западне Европе?

Све док не добијемо одговор на ова питања 
наставићемо да сумњамо у актуелну власт и њихову 
мигрантску политику. Дубоко сам уверен да је Алек-
сандар Вучић - зарад опстанка на власти - спреман да 
прихвати да Србија постане највећи азилантски центар 
у Европи ако му то затраже његови велики пријатељи 
и политички ментори Ангела Меркел и Џорџ Сорош.

Двери. рс, 22. фебруар 2020.
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ПОТВРЂЕНО ОНО У ШТА СМО СУМЊАЛИ - 
НЕБОЈША СТЕФАНОВИЋ ПОТПИСАО УГОВОР 

СА АУСТРИЈОМ О ВРАЋАЊУ МИГРАНАТА У 
СРБИЈУ

Лажни доктор наука Небојша Стефановић, ак-
туелни министар унутрашњих послова у Влади Репу-
блике Србије, пример је личности која никада не би 
смела да се нађе на највишим државним положајима. 
У питању је човек који своју политичку каријеру по-
чео као ТВ бот Александра Вучића и учинилац кри-
вичног дела фалсификовања јавне исправе, тако што 
се води да је завршио инострани факултет у Лондону 
за који је потврђено да никада није ни постојао. 

Колико је потпредседник Владе лицемер и пре-
варант најбоље говори најновији пример где обећава 
да ће бити испитан случај прекорачења овлашћења у 
употреби физичке силе за време полицијског часа од 
стране једног полицајца на дужности, а на посао је он 
лично вратио свог кума Горана Папића, заменика на-
челника СБПОК-а који је 22. новембра брутално пре-
био на улици у Београду у сред бела дана др Дејана 
Пејовића. После кратке суспензије бивши конобар 
Горан Папић је од стране свог кума и министра, који 
га је и запослио у МУП- без дана полицијске школе, 
враћен на посао а да против њега није покренут кри-
вични поступак за брутално прекорачење службених 
овлашћења. 

Ових дана смо из више одвојених страних 
медијских извора из Аустрије, Немачке и Русије ко-
начно добили потврду да је истина све оно о чему 
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је Српски покрет Двери месецима уназад говорио 
у вези са постојањем тајног уговора између Владе 
Србије и Владе Аустрије о враћању свих миграната 
који не добију азил у Аустрији назад у Србију. Како се 
испоставило, овај уговор је потписао управо Небојша 
Стефановић 24. априла 2019. године са бившим 
аустријским министром унутрашњих послова Хер-
бертом Кицклом, који је и први проговорио у јавности 
о постојању овог тајног уговора између две владе. На 
основу одговора Министарства унутрашњих послова 
Аустрије на посланичко питање тамошњих чланова 
Парламента сазнали смо и да „о међусобним правима 
и обавезама које дефинише радни споразум је дого-
ворена обострана ћутња”.

Ко је за ово икада гласао? Када је наша Влада 
донела ову одлуку? Да ли је Народна Скупштина дала 
одобрење за потписивање овог међународног угово-
ра? Да ли су грађани Србије питани на референдуму 
да се изјасне? Откуда право Небојши Стефановићу да 
се у име државе Србије обавезује на овакво нешто и 
трајно насељава мигранте у Србију?  

Небојша Стефановић је вођа само једног од 
неколико главних криминалних кланова унутар 
владајуће СНС. У његовом клану су поред помену-
тог кума Горана Папића и контровезни бизнисмен 
Александар Папић, државни секретар МУП-а Ми-
лосав Миличковић, као и тајкун и бивши директор 
„Коридора Србије” Дмитар Ђуровић, још један од ку-
мова Небојше Стефановића. Посебан сектор унутар 
Стефановићевог клана чине трговци оружјем: Бран-
ко Стефановић, министров отац, Горан Тодоровић, 
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власник фирме „ГИМ” и сувласник више фирми са 
Бранком Стефановићем, Југослав Петковић, дирек-
тор јавног предузећа „Југоимпорт СДПР-а”, који је у 
своје време био сувласник дневног листа „Правда” 
са министровим братом Немањом Стефановићем, 
и Младен Петковић, бивши директор „Крушика” 
из Ваљева и садашњи директор „Застава оружја” из 
Крагујевца, који је омогућио пљачку државне фирме 
за рачун богаћења Стефановићевог клана.  

Србија не може изађи из кризе у којој се налази 
док се не обрачунамо са овим криминалним круговима 
на власти који су усавршили све методе криминала и 
корупције, а потписивањем тајних уговора са страним 
државама довели у питање националну безбедност. 
Нема и неће бити правих политичких промена све док 
криминалци у власти не буду кривично одговарали за 
све што су радили у протеклих осам година и заврши-
ли у затворима на вишегодишњој робији. 

Двери.рс, 17. април 2020. 
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ПОЧЕЛО ЈЕ ДА СЕ ПУЦА У ВАЗДУХ ЗБОГ 
МИГРАНТСКЕ КРИЗЕ

Хици које су припадници Војске Србије, који су 
ангажовани као обезбеђење у мигрантским центри-
ма, већ у неколико наврата испалили у ваздух да би 
зауставили побуну и бекство миграната из прихва-
тилишта – означили су нову фазу мигрантске кризе 
у Србији. Дакле, дошли смо и дотле – до употребе 
ватреног оружја да бисмо покушали да зауставимо 
даљи негативан развој овог проблема.

У овом тренутку у Србији су сви капацитети 
за пријем миграната препуњени. Њих око 9000 на-
лази се у 20 различитих мигрантских центара широм 
Србије и места за пријем нових миграната нема. И 
ових 9000 су илегални мигранти који су  противза-
конито ушли на територију наше земље, а са овом 
врстом кривичних дела кријумчарења људи се сва-
кодневно наставља. Куда нас то даље води?

Ових дана смо и дефинитивно добили потврду о 
постојању извесног споразума између Владе Аустрије 
и Владе Србије о враћању у Србију свих оних ми-
граната који у Аустрији не могу да добију азил нити 
могу да буду враћени у земљу порекла. Поставља се 
питање зашто се они онда враћају баш у Србију, а не 
у неку другу земљу, и ко је то потписао у наше име? 
Да ли су ови мигранти који не могу да добију азил 
у Аустрији заправо криминалци које Аустријанци не 
желе у свом друштву? Да ли их враћају у Србију зато 
што су им једино овде издавани лични документи у 
проласку кроз Србију, док нити једна друга земља на 
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балканској рути то није радила? И зашто не могу да 
буду враћени у земљу свог порекла?

Питамо министра полиције Небојшу Стефа-
новића да ли је он лично или ко у његово име и из 
ког разлога потписао овај споразум 24. априла про-
шле године? Зашто је садржај овог споразума још 
увек тајна? Шта Србија овим добија? Да ли су се и 
друге земље на Балкану обавезале на нешто слично? 
Да ли исти овакав споразум имамо и са другим за-
падним земљама којима смо такође обећали да ћемо 
примити назад код нас све оне мигранте које они не 
желе у својој земљи? Зашто о овом споразуму сви 
причају у Аустрији, а сви ћуте у Србији? Нити једна 
државна институција у Србији још увек се није зва-
нично огласила, ни председник, ни Влада, ни Мини-
старство унутрашњих послова, упркос десетинама 
постављених посланичких и новинарских питања. 

Посебно је неуспешан покушај разних режим-
ских спин доктора, аналитичара и медија да се за овај 
споразум пребаци одговорност на бившу власт. Наи-
ме, тачно је да постоје обавезе које је држава Србија 
преузела у вези са реадмисијом из уговора са ЕУ из 
2007. и Аустријом из 2010. године, али се оне одно-
се на повратак наших држављана у Србију и немају 
никакве везе са мигрантском кризом која тада није 
ни постојала. Прошлогодишњи уговор Владе Србије 
са Владом Аустрије не тиче се наших држављана већ 
искључиво миграната, из чега можемо закључити 
спремност наше актуелне власти да од Србије прави 
азилантски центар за све оне мигранте које западна 
Европа не жели да прими. 
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Једини разлог овоме може бити у додворавању 
западним центрима моћи зарад подршке Вучићевом 
опстанку на власти, за шта су очито наши властод-
ршци спремни да плате сваку цену. Ако томе додамо 
Вучићево лично пријатељство и сарадњу са породицом 
Сорош онда постаје јасно да је за Србију припремљен 
сценарио за који никада није гласао нити један 
грађанин Србије. Једино наше државне границе су 
још увек отворене за противзаконити илегални улазак 
миграната, и уз сада већ извесну могућност повратка 
миграната из западних земаља у Србију ова ситуација 
постаје све запаљивија и опаснија. А нашем друштву 
даље угрожавање безбедности и ново испаљивање 
хитаца у ваздух од стране Војске или Полиције у не-
ким следећим случајевима побуне, чињења кривичних 
дела или тероризма од стране миграната дефинитивно 
није потребно, а може бити и недовољно. 

Посебно је питање шта Полиција ради у току 
полицијског часа са оним необичним колонама ауто-
буса у којима се под окриљем ноћи превозе мигран-
ти по Србији. Раније је директно врх СНС стајао иза 
кријумчарења миграната, па није искључено да су 
овом врстом криминалног бизниса и кривичних дела 
наставили да се баве и у ванредном стању.  

Двери.рс, 22. април 2020. 
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ПОЗИВ НА ДРУШТВЕНО ПОМИРЕЊЕ, 
ДИЈАЛОГ И ДОГОВОР

Живимо у друштву које је подељено по свим ос-
новама и клизимо у атмосферу даљих грађанских суко-
ба, што озбиљно угрожава нашу националну и државну 
стабилност. Још увек нисмо превазишли ни размирице 
из времена Другог светског рата нити победили трау-
ме из грађанског рата у бившој Југославији од 1990-
1999. године. Делимо се и даље на партизане и четнике, 
староседеоце и дођоше, грађанско и национално, тра-
диционално и модерно... Поделе које воде грађанским 
сукобима и сукоби који завршавају грађанским ратом 
нису будућност коју желимо своме народу и држави. 
У демократијама су различита па и супротстављена 
мишљења нормална ствар, али не смеју бити повод за 
опасну мржњу, деобе и сукобе унутар једног друштва. 

У Србији више нема простора за бављење по-
литиком, и различите методе борбе којима сам се слу-
жио имале су за циљ да укажем на уставорушитељско 
безакоње власти које нас је вратило у претполитичко 
друштво. Остајући веран политичком идентитету и 
програму Српског покрета Двери, али признајући своје 
грешке и непримерене поступке, пружам руку демократ-
ској јавности у циљу заједничког доласка до друштвеног 
помирења, дијалога и договора јер је опште друштвено 
стање неслободе, несигурности и неправде алармантно.

Време је да се окренемо друштвеном помирењу и 
дијалогу. Постоје основне друштвене вредности које су 
изван свих наших разлика и подела и могу бити темељ 
новог друштвеног договора. То су поштовање Уста-
ва, владавина закона, независне државне институције, 
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људска права, неселективан рад правосуђа и друге 
темељне демократске вредности као што су слобода 
медија и слобода избора. Нови патриотизам би требало 
да буде уставно-правни патриотизам, и онда ће сви по-
штени људи моћи да се препознају у будућој Србији која 
почива на кључним европским постулатима оличеним 
у крилатици „Слобода, сигурност и правда за све“. 

Србији је потребна модерна конзервативна по-
литичка парадигма која постоји свуда у Европи и свету, 
и као хришћанско-демократска унија Српски покрет 
Двери је спреман да подели одговорност за деловање 
једне такве нове националне и демократске политич-
ке опције. Позивам политичке неистомишљенике из 
редова грађанске опције на отворену комуникацију 
око базичних демократских вредности око којих сви 
можемо да се саберемо и чије спровођење ћемо сви и 
гарантовати. Ово може да успе једино као ствар на-
шег међусобног поштовања, разумевања и сарадње. 

Позивам и наше најстарије и најугледније непо-
литичке националне институције да се као модератори 
и саговорници укључе у овај насушни јавни пројекат 
друштвеног помирења, дијалога и договора. Њихова 
одговорност у том смислу је огромна и није довољно 
само да констатују недемократско стање у Србији. 

Позивам јавне личности од несумњивог друшт-
веног угледа и моралног кредибилитета у Србији, ре-
гиону и расејању да се укључе као друштвена свест, 
савест и савет у овај дијалог и договор, као и да га 
својом иницијативом убрзају. 

Позивам и актуелну власт у Србији да се за-
устави на путу којим је кренула и који нас води у све 
веће грађанске тензије, и да се окрене националном 
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помирењу и друштвеном, политичком и медијском 
дијалогу. Као искрени чин жеље за овим помирењем, 
дијалогом и договором доживео бих одлагање неде-
мократских, противуставних и здравствено ризичних 
избора заказаних за 21. јун, као и почетак разговора 
између власти и опозиције о превазилажењу актуелне 
уставно-политичке кризе. У супротном, такви избо-
ри биће нова слика недемократског режима и правац 
даљег продубљења свеукупне кризе у нашем друштву. 

Као стратешки и трајан излазак из ове кризе 
видим управо дугорочно успостављени друштве-
ни механизам дијалога и договора у свим, а посебно 
кризним ситуацијама, о коме је говорио председник 
САНУ. У конкретном садашњем случају то би био раз-
говор и договор о новом термину избора и стварању 
услова за слободне и поштене изборе, што би било 
потврђено посебним законом у Народној скупштини 
од стране свих политичких опција. 

Без обзира на одговор власти и других учесни-
ка на расписаним изборима, ову обавезу свакако тре-
ба да преузмемо на себе као опозиција која бојкотује 
наступајуће изборе на свим нивоима, и овај преко 
потребни друштвени механизам успоставимо уну-
тар својих редова, како бисмо заслужили поверење 
грађана да ћемо на тај начин водити државу када 
дођемо на власт и како нам се нешто слично ономе што 
данас имамо у Србији никада више не би поновило. 

У име Српског покрета Двери изражавам своје 
опредељење и спремност да будемо део тог пресудног 
друштвено-политичког преусмерења. 

НИН, 31. мај 2020. 
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СРБИЈОМ НЕ ВЛАДАЈУ ПОЛИТИЧКИ ВЕЋ 
КРИМИНАЛНИ КРУГОВИ

Основна заблуда у којој ми живимо у Србији 
јесте да у нашој држави постоје независне институције 
и да њоме владају политичари који су изабрани на из-
борима. Све је управо супротно:

1. Србијом не владају политички већ крими-
нални кругови и владајућа Српска напредна 
странка је само политичко крило криминал-
не организације која влада Србијом. 

2. Независне државне институције су окупи-
ране изнутра и не раде свој посао, већ су у 
потпуности инструментализоване да служе 
искључиво интересима владајућег режима и 
штите мафијашку политичку пирамиду на 
власти. 

Та „дубока власт“ у Србији се директно бави 
са три највећа облика криминала у свету: трговином 
оружјем, трговином дрогом и трговином људима. 

Иза трговине оружјем стоји отац министра поли-
ције Небојше Стефановића - Бранко Стефановић, као 
и велики донатор СНС Слободан Тешић, који оства-
рују екстрапрофит тако што њихове приватне фирме 
добијају оружје по повлашћеним ценама од државне 
компаније „Крушик“ из Ваљева, која због тога бележи 
минусе и пропада. То не би било могуће да ови трго-
вци оружјем нису блиски рођаци и донатори владајуће 
странке, као и да директори „Крушика“ који одобра-
вају овакав криминал и корупцију нису страначки 
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упосленици СНС. На овом примеру јасно видимо како 
се уништавају државне фирме за рачун богаћења при-
ватних фирми и појединаца блиских власти и на тај 
начин директно пљачка народ и држава.  

Паралелно са тим, иза производње здраве органске 
хране на пољопривредном огледном пољу „Јовањица“ 
надомак Београда откривена је највећа плантажа ма-
рихуане у Европи, која не би могла да постоји без за-
штите служби безбедности и врха власти. Ову при-
ватну фирму блиску властима посећивали су и високи 
функционери СНС попут Александра Вулина и Зорана 
Бабића, а њен власник је био део привредних делегација 
председника СНС Александра Вучића у иностранству и 
држао предавања по општинским одборима владајуће 
странке. Остало је без одговора и моје питање да ли је 
активни пуковник полиције био шеф обезбеђења на 
„Јовањици“ и да ли је то директан доказ да је трговина 
дрогом у Србији под заштитом власти? 

Исто се односи и на трговину људима, конкрет-
но мигрантима, које организоване криминалне гру-
пе под заштитом режима противзаконито преводе 
преко наших државних граница, скупо наплаћујући 
њихов илегални улазак у Србију и пребацивање даље 
ка западној Европи, као и превоз од Прешева до Су-
ботице који се одвија приватним аутопревозничким 
фирмама блиским врху СНС. Све ово се одвија са 
знањем српске полиције која не реагује већ штити 
учиниоце ових кривичних дела кријумчарења људи, 
као што ћути и штити и трговце оружјем и дрогом.

Четири основне државне институције које би 
требало да спрече криминал и корупцију – полиција, 
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тужилаштво, судство и Агенција за борбу против 
корупције – у рукама су криминализованог парад-
ржавног апарата - власника купљених диплома и 
страначких књижица СНС. 

Тако је министар унутрашњих послова своју 
политичку каријеру започео кривичним делом 
фалсификовања јавне исправе – конкретно, своје фа-
култетске дипломе. Наиме, Небојша Стефановић нема 
само плагирану докторску дисертацију на скандалоз-
ном приватном факултету Мегатренд, већ никада није 
завршио ни основне факултетске студије, јер факултет 
за који се води да га је наводно завршио – „Megatrend 
International Expert Consortium Limited“ у Лондону – 
заправо не постоји, већ се ради о привредном друшт-
ву које никада није регистровано нити акредитовано 
у овој страној држави за образовну делатност па са-
мим тим није могло ни да одржава никакву наставу у 
Србији нити издаје дипломе. Управо диплому тог лаж-
ног факултета Небојша Стефановић је најпре купио, а 
затим и нострификовао за диплому Факултета за по-
словне студије домаћег Мегатренда, и тако је почела 
његова преварантска академска и политичка каријера. 

Следећи карактеристичан случај у МУП-у Србије 
је запослење бившег конобара Горана Папића, чија по-
родица је у кумовским односима са породицом мини-
стра полиције, који долази на место сарадника у Каби-
нету министра одмах по избору Небојше Стефановића 
на ту функцију, а потом – без дана полицијске школе и са 
упитном и средњошколском дипломом – након четири 
године постаје заменик начелника Службе за борбу про-
тив организованог криминала, једног од најважнијих 
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делова МУП-а. Шта се онда може очекивати од ова два 
кума и лажна дипломца на челу српске полиције?

Како функционише овај картел на власти може-
мо показати и на примеру тајног друштва „Правда“ иза 
кога стоји клан Небојше Стефановића. Наиме, још 2007. 
године основан је тада опозициони дневни лист „Прав-
да“, чији су сувласници били Никола Петровић, кум 
Александра Вучића и контроверзни бизнисмен и ново-
богаташ након каснијег доласка СНС на власт, и Немања 
Стефановић, рођени брат Небојше Стефановића. Ди-
ректор „Правде“, која је завршила у стечају и милион-
ским губицима, била је Ана Стефановића, жена Небојше 
Стефановића, а у овој фирми били су запослени и 
Југослав Петковић, садашњи директор „Југоимпорт 
СДПР“ и Милинко Величковић, бивши телохранитељ 
Миће Јовановића, власника Мегатренда, данас секре-
тар за привреду у граду Београду. Сада вам вероватно 
постаје јасније преко кога је Небојша Стефановић ку-
пио факултетску диплому, како је „Југоимпорт СДПР“ 
изгубио послове са „Крушиком“ и како су они припали 
приватним фирмама блиским Бранку Стефановићу, оцу 
министра полиције, док се Југослав Петковић одужио 
браћи Стефановић и тако што је запослио жену Немање 
Стефановића, свог некадашњег послодавца из „Прав-
де“, у државну фирму „Југоимпорт СДПР“. Запамтите 
једну ствар: ово о чему вам причам није политичка при-
ча, већ више подсећа на мафијашке филмове и серије, 
и на прецизан начин осликава криминалну позадину 
власти која руководи политичким процесима у Србији. 

Србијом данас владају купљене дипломе и плаги-
рани докторати: од министара Небојше Стефановића, 
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Зорана Ђорђевића, Александра Вулина и Александра 
Антића, до Синише Малог и Јоргованке Табаковић. По-
себно трагично стање је у српском правосуђу где од ту-
жалаштава до врха српског судства нема довољно хра-
брих и независних личности да покрену борбу против 
криминала и корупције у врху власти. Напротив, бројни 
тужиоци и судије су делови мафијашке политичке пи-
рамиде која влада Србијом и заштитници противзако-
нитих радњи. На челу ове криминалне дружине налази 
се Загорка Доловац, републички јавни тужилац, која у 
фиокама тужилаштава крије све нерашчишћене афере 
ове власти: од „Земунског клана“ Златибора Лончара и 
„Кофера“ и „Банане“ Ивице Дачића, преко „Савамале“ 
и „Хеликоптера“, затим убиства Оливера Ивановића и 
Станике Глигоријевић, „Тетке из Канаде“ и „прања пара“ 
у изборним кампањама СНС до „Крушика“ и „Јовањице“. 

И да, на крају, не заборавимо мрачну улогу тајних 
служби безбедности у Србији, од 1945. године, и онога 
што је радила ОЗНА и УДБА преко Службе државне 
безбедности до данашње БИА. Први закон који је у 
Народној скупштини донела нова власт СНС и СПС 
2012. године био је Закон о основама уређења служби 
безбедности Републике Србије, којим је омогућено да 
Александар Вучић, као тадашњи први потпредседник 
Владе Србије, дође на место секретара Савета за наци-
оналну безбедност и шефа Бироа за координацију свих 
служби безбедности. Та позиција је очито била при-
оритет у преузимању власти и стављању свих служби 
безбедности у функцију интереса владајућег режима. 

Због свега напред реченог сам поднео кривич-
не пријаве против најодговорнијих чланова ове ма-
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фијашке политичке пирамиде: Александра Вучића, 
Александра Вулина, Небојше Стефановића, Бранка 
Стефановића, Владимира Ребића, директора Дирек-
ције Полиције, и Загорке Доловац, које су завршиле 
у фиокама надлежних тужилаштава и никада нису 
процесуиране. Свих пет кривичних пријава, као и сва 
моја досадашња истраживања на ову тему налазе се у 
„Белој књизи о криминалу и корупцији у врху МУП-
а Србије и актуелне власти СНС“ коју је под називом 
„Криминални кругови“ објавио Српски покрет Двери. 
Зато смо колега Иван Костић и ја тему неселективног 
рада тужилаштава и судова у Србији ставили међу пет 
наших штрајкачких захтева и данас је поново истиче-
мо у форми овог округлог стола. Док се не изборимо 
да часни професионалци, којих несумњиво има у свим 
државним институцијама, не буду могли да дођу до из-
ражаја – ништа се у Србији неће променити, Овде није 
довољна само смена власти, већ нам је потребна про-
мена комплетног корумпираног политичког система и 
рушење мафијашке политичке пирамиде као „дубоке 
власти“ која суштински влада Србијом.

Обраћање на округлом столу
„Неселективан рад тужилаштава и судова у Србији“

у организацији народних посланика Српског 
покрета Двери мр Ивана Костића и Бошка 

Обрадовића, одржаном 17. јуна 2020. у Прес центру 
УНС-а у Београду

Двери.рс, 17. јун 2020. 
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ВУЧИЋ НЕМА ОВЛАШЋЕЊА ДА ПРЕГОВАРА О 
СТАТУСУ КОСОВА И МЕТОХИЈЕ

Даљи преговори о статусу Косова и Метохије 
који се од сутра настављају у Бриселу представљају 
нови државни удар од стране председника Српске на-
предне странке, и то по више основа:

1. За државу Србију не могу бити прихватљи-
ви никакви разговори о некаквом „свео-
бухватном правно обавезујућем споразуму 
између Београда и Приштине“ којим наша 
власт признаје лажну државу Косово као не-
зависну и омогућава јој улазак у Уједињене 
нације, а то је – према сведочењу лидера Не-
мачке и Француске као главних организато-
ра овог дијалога – њихов циљ. 

2. Александар Вучић никада није добио овла-
шћење нити Владе Србије нити Народне 
скупштине Републике Србије да преговара у 
име државе Србије о статусу Косова и Ме-
тохије. 

3. Никада у Народној скупштини није усвојена 
никаква преговарачка платформа, а без ње 
се не иде ни на какве преговоре. 

4. У Бриселу није могуће водити равноправни 
дијалог јер је Европска унија на страни ко-
совске независности, већ дијалог о Косову 
и Метохији треба вратити тамо где му је и 
место, а то је Савет безбедности Уједињених 
нација. 
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5. У било какве даље преговоре о Косову и 
Метохији, а по захтеву Србије, треба да буде 
укључена и Руска Федерација. 

6. Стављање потписа на признање независ-
ности лажне државе Косово од стране ак-
туелне власти у Београду било би противу-
ставно, супротно Резолуцији 12 44 СБ УН 
и - у случају да то уради председник Србије 
- гажење председничке заклетве на Уставу и 
Јеванђељу.  

7. Признање окупације дела државне терито-
рије и урушавање територијалног интегри-
тета и суверенитета су тешка кривична дела 
за која по Кривичном законику следује ви-
шегодишња робија и свако ко размишља у 
том правцу требало би да зна да му то си-
гурно следује. 

Председник СНС и његова неовлашћена деле-
гација, која од сутра почиње нови циклус преговора о 
Косову и Метохији у Бриселу, треба да знају да грађани 
Србије који држе до Устава, а посебно они који су па-
триотски оријентисани, неће дозволити издају Косо-
ва и Метохије и сигурно неће мирно чекати стављање 
потписа на признање лажне државе Косово. 

Двери.рс, 25. јул 2020. 
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ОДГОВОР ВУЧИЋЕВИМ БРАНИОЦИМА

На моју јучерашњу изјаву у оквиру ширег ин-
тервјуа за портал nova.rs да је Вучић спреман да при-
зна независност Косова, као по команди један за 
другим експресно су реаговали потпредседник Вла-
де Небојша Стефановић и шеф Канцеларије за КиМ 
Марко Ђурић из СНС, али и гласноговорници СПС 
Ивица Дачић и Ђорђе Милићевић. Шта их је толико 
заболело? 

Наиме, водећи представници владајућег режи-
ма СНС и СПС већ су на делу показали да су спремни 
да се одрекну дела државне територије потписујући 
противуставни Бриселски споразум 2013. године, 
којим се држава Србија одрекла бројних надлежно-
сти на северу Косова и Метохије. Заузврат, ови „ве-
лики преговарачи“ нису добили ништа сем обећање 
о формирању Заједнице српских општина које ни-
када није испуњено. Они би сада и даље да тргују 
територијалним интегритетом и суверенитетом, и у 
свакодневним изјавама понављају да су спремни на 
компромис али да и Србија нешто мора да добије зауз-
врат. Шта то значи друго него спремност за признање 
косовске независности, док се само тражи нека мала 
компензација која би се као по обичају представила у 
српској јавности као велика победа?  

Ево моје поштене понуде: Зашто једноставно 
јавно не кажу да нема одступања од Устава Србије и 
Резолуције 12 44 СБ УН који третирају КиМ као са-
ставни део Србије? Зашто стално прећуткују и Устав 
и 12 44, ако немају намеру да их крше? Зашто се јавно 
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не обавежу да је за њих неприхватљива подела Косова 
и Метохије и разграничење које подразумева најпре 
признање лажне државе Косово (јер разграничити 
се могу само две независне државе)? Зашто је толи-
ко тешко да ово изговоре и обавежу се јавно, сем ако 
управо о томе није реч на тајним преговорима који 
већ дуго трају иза сцене? 

Чињеница је да се већ дуго јавност у Србији при-
према за стављање потписа на независност Косова од 
стране актуелне власти, под разним изговорима да су 
Косово и Метохија већ изгубљени, да се спречи нови 
рат, да је то услов за улазак у ЕУ... А права истина је да 
су дали обећање да би добили подршку са запада за до-
лазак на власт 2012. године. Власт СНС и СПС заправо 
нема дилему да се треба одрећи Косова и Метохије и 
признати другу албанску државу на Балкану као неза-
висну, што директно води у стварање Велике Албаније 
као највеће безбедносне претње читавом региону. Они 
још само преговарају о томе да добију нешто заузврат 
чиме би могли да изађу пред грађане Србије и пробају 
да нам свима замажу очи. То, међутим, не може и 
неће лако проћи јер је у питању кршење Устава и теш-
ко кривично дело признања окупације дела државне 
територије и одрицање од територијалног суверените-
та, за шта је предвиђена вишегодишња казна затвора. 

Двери нису опозиција држави већ власти, Увек 
ћемо подржати државне органе у борби за очување 
КиМ у саставу Србије, али овој власти се не може 
веровати. Посебан разлог за нервозу у врху СНС и 
СПС је то што знају да би предајом КиМ изгубили ве-
лики број бирача који би се на тај начин уверили да 
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је Српски покрет Двери све време био у праву што 
је сумњао у актуелни државни врх, чиме би њихови 
бирачи аутоматски дали поверење Дверима. А посеб-
но се плаше оне српске омладине која је на недавним 
демонстрацијама испред Народне скупштине певала 
о Косову и Метохији и која им било какав покушај 
националне издаје неће дозволити.  

Двери.рс, 2. август 2020. 
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„ВАШИНГТОНСКИ СПОРАЗУМ“ ЈЕ ПРИЗНАЊЕ 
ЛАЖНЕ ДРЖАВЕ КОСОВО

Јучерашње потписивање споразума о тзв. „Еко-
номској Нормализацији“ у председничком Овалном 
салону Беле куће у Вашингтону између партнерски 
постављених председника Републике Србије Алексан-
дра Вучића и председника Владе тзв. Косова Авдулаха 
Хотија под патронатом америчког председника Трам-
па је полуфинале дугогодишњег процеса „пузајућег“ 
признања независности Косова као суверене и само-
сталне државе од стране власти СНС и СПС. У овом 
Споразуму више нема Косова „са звездицом“, нема 
ни помена Резолуције 12 44 СБ УН, нема Заједнице 
српских општина, седи се и преговара на истом нивоу 
са лажном државом којој се тиме даје признање, а да 
не говоримо о свеукупном дипломатском понижењу 
којим је изложена делегација Србије у Вашингтону. 

Паралелно хистерично глуматање Александра 
Вучића и његове свите за домаће медије требало је да 
припреми јавност Србије и створи још један привид 
о „лавовској борби“ неовлашћене делегације на челу 
са уставорушитељем Вучићем и на још један пораз 
Србије по ко зна који пут медијски упакован у „велику 
победу“. Колико је ово велики дипломатски и државни 
пораз види се управо по тој оркестрираној режимској 
медијској кампањи како је у Вашингтону остварен 
историјски успех, која служи за прикривање онога 
што се тамо заиста десило. 

Све је у овој дипломатској катастрофи спорно, 
рачунајући и то да домаћа јавност још увек нема увид 
у оригинални документ који је потписан:
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1. Ради се о међународном споразуму јавног 
права са другом независном државом, без 
обзира на назив овог акта који имплицира 
унапређење економских односа. Потписи-
вањем овог Споразума председник Србије 
је на мала врата, прећутно увео и статусни 
услов и признао тзв. Косово као партнера у 
Споразуму. 

2. Никоме није јасно како су се у Споразуму о 
тзв. економској нормализацији нашли имо-
вина жртава холокауста, Израел, Хезболах, 
5Г мрежа, диверсификација извора увоза 
гаса, декриминализација хомосексуализма...

3. Као највећи резултат преговора у Вашин-
тону Вучић је испословао признање лажне 
државе Косово од стране Израела и у том 
смислу је урадио велику ствар за сепарати-
стичку делегацију из Приштине.

4. Председник Србије је овај Споразум потпи-
сао без икаквог овлашћења  и противустав-
но јер тзв. Декларација подршке коју му је 
дала Влада Србије у техничком мандату не 
може бити никакво пуномоћје за преговоре, 
и само је „смоквин лист“ за очито кршење 
Устава.

5. Споразумом се председник Вучић не само 
обавезао да Косово признаје за партнера већ 
и да настави са остварењем великоалбанског 
пројекта тзв. „Малог Шенгена“, у коме ће се 
поред Албаније и Северне Македоније, као 
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пројектоване територије Велике Албаније, 
Србија наћи и у партнерству са тзв. Косо-
вом. „Мини Шенген“ или Велика Албанија је 
пројекат који ће Вучић приказати као своју 
велику „победу“ у замену за чланство у Ев-
ропској унији које је дефинитивно пропало. 

6. Посебно спорно је прихватање да се Србија 
на годину дана уздржи од сваке даље 
кампање у процесу повлачења признања не-
зависности Косова, а још више да држава 
Србија неће смети да било коме упути зах-
тев за непризнавање ове лажне државе. 

7. Овај Споразум представља претпоследњи 
корак до експлицитног признања независ-
ности лажне државе Косово који следи.  

Двери.рс, 5. септембар 2020. 
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ДОШЛО ЈЕ ВРЕМЕ ЗА ОСТВАРЕЊЕ 
ПОЛИТИЧКОГ ПРОГРАМА ДВЕРИ

Нема боље идеје од идеје којој је дошло време. 
Политичким идејама Српског покрета Двери је до-
шло време. Оне извиру из европске и домаће поли-
тичке традиције, али и савременог тренутка, као, да 
парафразирам речи Милоша Црњанског, реке понор-
нице које после дугог тока испод земље нађу свој пут 
да изађу на површину. Тако је дошло до овог Про-
гласа Српског покрета Двери под називом „Проме-
на система – сигурност за све“, као гласа новог, мо-
дерног и динамичког политичког конзервативизма и 
хришћанске демократије. 

Главна вест коју доносимо је да код нас у Србији 
више није довољно променити само власт већ да мора 
да се мења комплетан корумпирани политички си-
стем. Демократија је сјајна ствар – када функционише. 
Код нас, нажалост, не функционише. Морамо да се 
као грађани заинтересујемо за тај проблем и спасемо 
државу од власти. Зато си нам потребан ти, поштова-
ни грађанине, јер ти се питаш и одлучујеш, ти треба 
да бираш и будеш биран, ти си онај који треба да кон-
тролише, чува и живи у својој згради, улици, насељу, 
селу, општини, граду и држави. Нико други.  Зато 
је ово позив на ново укључење у политику и обнову 
демократије, правну одговорност, зелени патриоти-
зам, за ново село и град по мери човека и породице.

О свему томе више ће вам рећи моје колеге, које 
представљају само део новог тима Двери који желим 
да вам представим и који ћете имати прилику да боље 
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упознате у наступајућем периоду у коме ћемо делова-
ти самостално на српској политичкој сцени, желећи да 
до следећих избора представљамо свој програм и своје 
кадрове. У јавности се често чује да су нам потребни 
политички програми, а не само критика власти, да се 
траже нови људи и нове идеје, да се жели знати шта 
је и ко је алтернатива и како ће Србија изгледати по-
сле пада садашњег режима, и да то никако не сме да 
изгледа као до сада. Озбиљно смо прихватили захтеве 
јавности и овим Прогласом одговарамо на њих. 

Ово је тек почетак, а на овом истом месту 
од 6. октобра на конференцијама за медије сваког 
уторка до Нове године представићемо вам и оста-
ле делове нашег програма и носиоце политике Две-
ри у свим областима. Кроз округле столове у нашој 
организацији на овом истом месту водићемо полеми-
ку са неистомишљеницима, јер је све ово наш велики 
позив на повратак политици, политичким идејама, 
политичкој култури и јавној расправи. Наше идеје из 
овог Прогласа су отворени документи за измене и до-
пуне, које желимо  да  унапредимо кроз дискусију са 
грађанима, стручном јавношћу, медијима и политич-
ким актерима.

Тражимо од свих вас да се укључите, то је пар-
тиципативна и директна демократија за коју се за-
лажемо. Отворићемо све друштвене мреже Двери 
и кроз обилазак Србије у директном контакту са 
грађанима разговарати о нашем програму са сви-
ма вама, позивајући вас да уђете у политику јер ТИ 
ОДЛУЧУЈЕШ И КОНТРОЛИШЕШ.    Српски покрет 
Двери и ја лично вас позивамо на изградњу новог де-
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мократског базичног консензуса у српском друштву 
кроз отварање јавне дебате и договор о промени си-
стема у циљу сигурности и благостања за све.

Уводно обраћање на представљању новог 
прогласа Српског покрета Двери „Промена 

система - сигурност за све“,одржаног 
25. септембра 2020. године у Пресцентру 

УНС-а у Београду.

Двери.рс, 25. септембар 2020. 
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ХИТНО ПОТРЕБНА ИЗМЕНА 
ИЗБОРНОГ СИСТЕМА

Политички систем у Србији не фунционише. Не-
што крупно и озбиљно мора да се мења. Српски по-
крет Двери стоји на становишту да нам је потребна 
комплетна ПРОМЕНА СИСТЕМА и уређење држа-
ве и институција које неће зависити од политича-
ра већ од Устава и закона. Србијом већ три деценије 
управљају исте структуре „дубоке државе“: уједињени 
интересни монополи политичара, тајкуна, медија, бан-
кара и отуђених служби безбедности. Власт се мењала, 
али је систем остајао исти. Промена власти више није 
довољна. Потребна нам је промена читавог политич-
ког система који овде влада већ 30 година. 

У Србији је на делу огромна криза парламен-
тарне демократије. Сви парламенти, од републич-
ког преко покрајинског до локалног нивоа су не-
легитимни, настали на недемократским и противу-
ставним изборима, без учешћа опозиције. Али, није 
било много боље ни раније. Народни посланици из 
Београда и Новог Сада чинили су већину у Народној 
скупштини у прошлом сазиву, док 96 општина нису 
имале своје представнике у парламенту, а 13 њих 
никада нису имале посланика за ових 30 година 
обновљеног вишестраначја. У претпрошлом сази-
ву је било 40 странака али 122 општине нису имале 
посланика, а само из Београда их је било готово по-
ловина (119). За нове народне посланике изабране 
на лажним изборима ове године дефинитивно нико 
није гласао – они су делегирани од стране СНС и 
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других сателитских партија власти. Парламентарни 
и локални избори не смеју бити истовремено. Пред-
седник државе не може бити носилац страначке ли-
сте на републичким, покрајинским, локалним и из-
борима за савете месних заједница, већ то морају 
бити они који се кандидују на одређеним изборним 
нивоима. 

Шта је заправо највећи проблем? У садашњем 
изборном систему грађани гласају, али не бирају. Гла-
са се за партијске листе, а не за конкретног кандида-
та из своје средине. Посланик има већу одговорност 
према партији него према грађанима и не представља 
оне који су га бирали већ партију која га је поставила. 
Самим тим се губи подела власти и недостаје кључна 
функција Народне скупштине, а то је надзор над ра-
дом Владе, што је немогуће ако су народни посланици 
подређени страначким шефовима у извршној власти 
од којих им зависи реизбор. 

Без обнове демократије нема повратка нормал-
ном политичком животу нити стварања друштва и 
државе у којима ће владати сигурност за све грађане. 
Избори нису ни једини ни довољан облик демократ-
ског одлучивања и морају бити допуњени референ-
думима о бројним животним питањима на републич-
ком, покрајинском и локалном нивоу. Али, кључно 
питање јесте промена изборног система која ће доне-
ти две најважније промене: 

1. Снажнију везу између изабраних народних 
посланика и бирача. 

2. Географску репрезентативност Парламента.
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Наш циљ је да грађани, а не само странке бирају 
народне посланике, и да коначно имамо заиста на-
родну, а не само партијску скупштину. 

Само грађани којима је стало до своје државе 
могу у политику вратити демократска начела поли-
тичке репрезентативности, смењивости и одговор-
ности. Само уз обнављање ових начела можемо по-
ново политичаре уместо господарима наших судбина 
учинити јавним службеницима.

Све наведене критике страначко-паразитског 
система и погубне партократије која влада Србијом 
не важе само за политичаре и странке на власти, али 
су они дефинитивно најодговорнији за ово стање и 
не желе да га мењају. Био сам део највеће опозици-
оне политичке групације и видео сам и знам коли-
ко је и опозиција оболела од исте болести. И лидери 
опозиције и наше политичке организације морају да 
се мењају. Потребно је делимично развластити лиде-
ре и странке и дати грађанима право на одлучивање 
о томе ко ће их представљати у Народној скупштини. 
То значи промену садашњег пропорционалног избор-
ног система ка већинском у смислу да изборне листе 
више не смеју бити затворене и народни посланици 
бирани од стране страначког вођства већ отворене да 
грађани бирају ко ће у Народну скупштину. То опет 
значи да више неће бити важно на ком си месту на 
изборној листи већ како стојиш у својој бирачкој 
јединици, јер Србију треба поделити у више бирачких 
јединица и омогућити грађанима да директно бирају 
своје представнике у њима. На тај начин ћемо конач-
но моћи да гласамо за кандидате по имену и прези-
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мену и они ће имати много већу одговорност пре-
ма својој бирачкој бази, а испунићемо и географску 
репрезентативност парламента, односно сви делови 
Србије имаће своје народне посланике. О конкретној 
варијанти изборног система, да ли чисто већинског 
или мешовитог треба отворити јавну расправу и 
Српски покрет Двери позива медије, стручну и по-
литичку јавност на дијалог по овом али и по другим 
питањима из изборне области као што су обавезност 
гласања, број изборних јединица, дводомна скупшти-
на, раздвојеност парламентарних и локалних избора, 
ограничење мандата изабраних лица, право гласа од 
17 година,... 

Позивамо на отварање широке стручне и по-
литичке јавне расправе, уз коришћење упоредних ис-
кустава из других демократских земаља, а све у циљу 
дебате и договора о коначним решењима за проме-
ну политичког и изборног система у Србији, која 
би била плод широког друштвено-политичког кон-
сензуса. Желимо оживљавање демократије и више-
страначког парламентаризма у Србији и грађанима 
нудимо заједнички рад на повећању нивоа парти-
ципативне демократије, односно њихове непосредне 
укључености у политику и одлучивање. 

29. септембар 2020. 
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НЕМА ПРОМЕНЕ СИСТЕМА БЕЗ ЛУСТРАЦИЈЕ!

Зашто овај циклус представљања комплетног 
програма Српског покрета Двери започињемо баш на 6. 
октобар и баш са темом лустрације? Зато што је доми-
нантно осећање већине грађана Србије да у последњих 
30 година нити један политичар није одговарао за све 
оно лоше што је урадио док се налазио на високим 
државним функцијама. То се пре свега односи на бројна 
кршења Устава и закона, лично и породично богаћење 
док је држава пропадала и народ сиромашио, разне врсте 
злоупотреба положаја и све могуће облике несавесно-
сти на јавној функцији. Грађани Србије жуде за правдом 
и правном одговорношћу политичара на власти, желе 
да виде да коначно неко од њих одговара и зато то све 
доводе у везу са лустрацијом као недосањаним сном 5. 
октобра 2000. Лустрација значи да они који су се огре-
шили о закон, незаконито обогатили и купили дипломе 
никада више не могу доћи на јавне функције јер ће им 
то бити законом забрањено, већ морају завршити у за-
твору са одузетом имовином и великим финансијским 
казнама које ће морати да плате за све оно што су оште-
тили и уништили у држави. То подједнако важи за власт 
пре и после 5. октобра, као и за садашњи режим, а сим-
бол те неправде јесте 6. октобар као дан за лустрацију и 
остварење правде који никада није освануо. 

Политика и борба за власт у Србији претворили 
су се у криминал и корупцију по свим нивоима, у јуриш 
и отимачину преосталих државних ресурса, јавних на-
бавки, тендера... Послушни правосудни делатници, 
рента-аналитичари и медији, дворски лекари и други 
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стручњаци у функцији „слуга режима“, одржавају овако 
накарадни систем и стичу лични иметак на основу бли-
скости са српским политичарима са врха ове криминал-
не пирамиде. Тек када лажне дипломе и докторати, као и 
стицање огромног незаконитог богатства коришћењем 
државних положаја буду са собом носили законом 
предвиђену кривичну одговорност и лустрацију – 
биће могуће да се успостави нови политички систем у 
Србији. Нема промене система без лустрације!

Лажни патриотизам уз одсуство институција, вла-
давине закона и правне свести уништава нашу државу. 
Слаба држава, урушеног правног поретка и лишена су-
верености, не може бити гарант заштите и остварења 
владавине права. Да би дошло до сигурне владавине 
права потребни су нам нови механизми за коначно 
остварење правде у Србији и сваку врсту одговорности. 
На првом месту и за пример то мора бити одговорност 
носилаца јавних функција за кршење закона, проневе-
ре, прање пара, криминал и корупцију. Српски покрет 
Двери у 2. тачки новог Прогласа „ПРОМЕНА СИСТЕ-
МА – СИГУРНОСТ ЗА СВЕ“, која се бави управо прав-
ном одговорношћу, предлаже следеће конкретне мере:  

1. Увођење кривичног дела незаконито богаћење,
2. Нови закон о унакрсном испитивању порекла 

имовине,
3. Кривична одговорност: затворска казна,
4. Финансијска одговорност: новчана казна,
5. Имовинска одговорност: одузимање незако-

нито стечене имовине,
6. Лустрација: забрана обављања јавне функције 

на дужи временски период,
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7. Преиспитивање свих диплома и доктората за-
послених у јавном сектору и отпуштање оних 
са лажним дипломама и звањима,

8. Одузимање акредитације и забрана рада лаж-
них факултета који продају дипломе и звања. 

Многи који су активни на друштвено-политичкој 
и медијској сцени Србије последњих 75 година желе да 
никада не дође до испитивања њихове одговорности у 
протеклом периоду. Али су зато грађани Србије веома 
заинтересовани за одговорност и лустрацију. Лустрација 
је неопходна јер решава проблеме корумпираног систе-
ма у коме деценијама делује иста корумпирана струк-
тура политичара, новинара, полицајаца, тужилаца и 
судија. Овај политички систем је зрео за лустрацију и не 
постоји други начин његовог оздрављења и очишћења. 
Доношењем Закона о лустрацији и његовом применом 
био би уведен нови вид политичке одговорности који 
враћа поверење грађана у своју државу. Лустрација није 
и не сме бити неконтролисана освета над политичким 
неистомишљеницима већ кривична и свака друга одго-
ворност за кршење закона и јасна разлика између ста-
рог и новог политичког система.

Уводна реч на представљању програма 
Српског покрета Двери о лустрацији 6. октобра 

2020. године у Пресцентру УНС-а у Београду.
 

Двери.рс, 6. октобар 2020. 
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ИСПРАВИТИ НЕПРАВДУ ПРЕМА ЖРТВАМА 
КОМУНИСТИЧКОГ ТЕРОРА

Војислав Шешељ је симбол лажног родољубља, 
извитопереног четништва и свеукупне деградације 
свега националног, што је ваљда био и циљ Службе 
државне безбедности која га је инсталирала у своје 
време као и његовог кума Вука Драшковића. Идеја СДБ 
је очито била да се у тренутку буђења националних 
осећања српског народа после комунизма обесмисли 
и дугорочно грађанима згади сваки патриотизам ако 
су такви његови експоненти, и у томе се поприлично 
успело. Зато одбацујем свако поређење Српског по-
крета Двери и мене лично са лажним, булајићевским 
војводама који су само срамота за српски патриотизам. 

Мој мали твитер коментар на тему да ли Кућа 
цвећа и даље треба да буде гробно место Јосипа 
Броза Тита инспирисан је предлогом једног од 
најутицајнијих великодостојника Руске православ-
не цркве Митрополита Илариона који је изјавио да 
чувени Лењинов маузолеј на Црвеном тргу у Москви 
треба претворити у Музеј масовних репресалија на-
кон сахрањивања тела Владимира Лењина на другом 
месту, јер је са том особом повезан почетак црвеног 
терора и масовних репресалија над руским станов-
ништвом, и да зато не би требало да има места за тог 
човека на Црвеном тргу. Руководио сам се сличном 
логиком када сам предложио да Јосип Броз Тито буде 
сахрањен на другом месту, најбоље у земљи свог по-
рекла, а да Кућа цвећа буде претворена у Музеј жрта-
ва комунистичког терора после Другог светског рата. 
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Желео бих да нагласим две ствари. Ово није 
најважнија тема у Србији данас и није ми циљ ни-
какво подгревање подела из прошлости, напротив. 
То је био само један обичан твит и надам се право 
на слободу мишљења коју смо освојили након роп-
ства полувековном једнопартијском систему. Сма-
трам да треба исправити неправду према жртвама 
комунистичког терора које још леже у неоткопаним 
гробницама широм Србије, достојно их сахранити и 
обележити стратишта, како бисмо након тога и дефи-
нитивно завршили са Другим светским ратом и како 
би се потомци зараћених страна заувек измирили. 
Срби су узели учешћа у два антифашистичка покрета 
отпора за време Другог светског рата, равногорском 
и партизанском, и без обзира што је партизански 
искоришћен за револуцију и насилно преузимање 
власти од стране комуниста, у том покрету је било 
много Срба и других грађана који нису били кому-
нисти и нису учествовали у злочинима против поли-
тичких противника по доласку на власт у Србији на 
совјетским тенковима и уз помоћ западних лажних 
савезника 1944. године. 

Друга и подједнако битна и поштена теза је да није 
све у комунистичкој Југославији било лоше и да све до-
бре ствари треба истаћи, а то су напори у обнови земље 
после рата, бесплатно школство и здравство и много 
позитивнија селекција у кадровском напредовању без 
обзира што су на највише функције могли доћи само 
чланови КПЈ. Све ово, међутим, остварено је на злочи-
ну масовних убистава, прогона, затварања и отимања 
имовине десетина хиљада политичких противника и 
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обичних грађана који се нису слагали са новим по-
ретком. Дакле, трудим се да објективно посматрам и 
период окупације у Другом светском рату и период 
комунистичке окупације после рата. Међутим, једна 
ствар остаје мистерија: како су Срби прихватили да 
пођу за човеком о коме нису знали апсолутно ништа, 
који није говорио српски језик и дан данас се не зна 
његово право име нити порекло. Одговор је у томе 
што Срби никада нису бирали Тита за вођу већ им је 
на силу наметнут кроз договор великих сила о подели 
Европе после завршетка рата.

Нема сумње да се ради о комунистичком аген-
ту и ликвидатору, инспиратору бројних убистава 
и масовних стрељања, а вероватно и члану разних 
ложа и тајних друштава чији гроб никако не може 
заузимати почасно место у Београду. Можда неки 
други народи бивше Југославије којима је направио 
национално име, цркву и државу имају мотив да га 
сахране у својим престоницама и тако нешто им тре-
ба омогућити. Рачунајући и сву зараду од туризма, 
ходочашћа и субкултуре повезаних са именом вође 
Комунистичке партије Југославије, која је била теро-
ристичка организација свога времена. Када би данас 
неко славио неку терористичку организацију и њеног 
лидера вероватно би био стављен ван закона и одго-
варао би за то, али изгледа да још увек нема сметњи 
да се Јосип Броз Тито налази у Кући цвећа и слави као 
највећи син наших народа и народности који се воли 
више од тате и маме. 

Nova.rs, 8. октобар 2020. 
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ЗА БЕОГРАД КАО СРПСКУ ПРЕСТОНИЦУ 
ПО МЕРИ ЧОВЕКА И ПОРОДИЦЕ

Први велики избори који нас очекују јесу из-
бори за градску Скупштину Београда за годину и по 
дана и Српски покрет Двери данас представља свој 
нови програм за град Београд, као и водеће људе у 
Градској организацији Двери Београда, а све у складу 
са новим Прогласом „Промена система – сигурност 
за све“. Наиме, 4. тачка Прогласа управо говори о но-
вом граду по мери човека и породице, што је наша 
визија и за град Београд. У центру градске полити-
ке не треба да буду аутомобили и зграде већ људи и 
породице. Рекреација је један од најважнијих услова 
здравља и Београд мора да понуди услове за здраве 
стилове живота за све Београђане. У Београду нико 
не сме да буде заборављен, гладан, без струје и воде, 
као и основне здравствене и социјалне заштите, нити 
му може бити одузет породични дом. Београд мора 
бити простор модерног српског предузетничког духа 
али и нове социјалне солидарности. 

Београд је град слободарског и демократског 
карактера и зато није јасно како су грађани Београда 
дозволили да се више ништа не питају и не одлучују 
у свом граду, већ да град води корумпирана и неспо-
собна власт. Београђане нико ништа није консулто-
вао у вези са продајом ПКБ-а, Аеродрома Београд, 
Београђанке или о изградњи спалионице у Винчи која 
представља потенцијалну еколошку бомбу? Грађани 
морају много више да се питају и одлучују о томе 
како ће изгледати живот у њиховом граду. Политич-
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ка партиципација мора да се врати на локални ниво, 
рачунајући све од месне заједнице, преко народних 
иницијатива и локалних референдума до општинске 
самоуправе којој ће бити враћено много више над-
лежности, имовине и изворних прихода. За поједине 
приградске општине попут Лазаревца или Обренов-
ца треба да се отвори питање њиховог осамостаљења 
од Београда односно могућности да буду засебне ло-
калне самоуправе, што подржава велики број грађана 
у овим општинама. 

Наша идеја зеленог патриотизма као заштите 
животне средине итекако је важна у Београду који 
има огромне проблеме са квалитетом ваздуха, воде, 
буком, зрачењем, отпадом... Београд мора да има за-
меника или помоћника градоначелника који би се ба-
вио само овом темом или како ми то у Прогласу на-
зивамо зелени заштитник или менаџер. Циљ Зелене 
акције Двери јесте Београд без ГМО, промена урбане 
мобилности ка већем броју бициклистичких и пе-
шачких стаза, и развој комплетне зелене инфраструк-
туре у правцу урбаног породичног живота у здравој 
еколошкој средини са својим кућним љубимцима. 

Београд је несумњиво одувек био и треба да оста-
не космополитски град, али оно што такође не треба да 
се занемари да је Београд и српска престоница, и то не 
само што је главни град државе Србије већ је и сабир-
ни центар свих Срба који живе ван граница Србије. 
Понекад постоји утисак да се Београд стиди те своје 
националне улоге, и то треба да се промени. Као један 
од предлога у томе правцу јесте конкретан пројекат 
за изградњу великог Парка српске историје на Кале-
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мегдану као отвореном историјском граду који би био 
прворазредна туристичка атракција и за домаће и по-
себно за стране туристе. Београду је неопходна и посеб-
на зграда Опере и Филхармоније, као и Меморијални 
центар српског страдања у знак историјског сећања на 
геноцид над Србима и вишеструко страдање самог Бео-
града као српске престонице. 

О Београду као граду прилагођеном породичном 
животу, који пре свега мора да има градски секретаријат 
за породицу, о Београду као зеленом граду, граду мла-
дих, о београдској култури и здравству говориће водеће 
личности Градске организације Српског покрета Две-
ри у Београду, које данас имам част да Вам представим 
као нова лица у српској политици. На овај начин Двери 
испуњавају очекивања грађана да на нашој политичкој 
сцени коначно добијемо и нове идеје и нова лица. 

Обраћање на представљању програма 
Српског покрета Двери за град Београд, које је од-

ржано 13. октобра 2020. године
у Пресцентру УНС-а у Београду.

Двери.рс, 13. октобар 2020.  
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УБИ НАС НЕПРАВДА, 
НЕГАТИВНА СЕЛЕКЦИЈА И КОРУПЦИЈА

Један од најважнијих разлога за одлазак младих 
и високообразованих из Србије није немаштина и ни-
зак животни стандард, већ одсуство уређене државе и 
институција које раде свој посао независно од онога 
ко је на власти. Уби нас неправда, негативна селекција 
и корупција. Једино спасоносно решење је промена си-
стема. Не само промена власти какве смо имали до сада 
већ промена комплетног корумпираног система који 
овде траје већ 30 година. 

Неправда, негативна селекција и корупција 
обележје су овог система од најнижих до највиших ни-
воа власти. Све почиње од лажних и недемократских 
избора и катастрофалног изборног система. Пропор-
ционални изборни систем са затвореним изборним ли-
стама и Србијом као једном изборном јединицом, који 
нема нико други у Европи сем ми и Црна Гора, опет је 
и у новом скупштинском сазиву оставио 100 општина 
без свог представника у Парламенту. Грађани гласају, 
али не бирају народне посланике, већ их у Скупштину 
делегирају политичке странке. Зато имамо партијску, 
а не Народну скупштину и зато народни посланици 
одговарају партијском врху који их је поставио, а не 
грађанима који су их бирали. Зато Скупштина више не 
контролише рад Владе јер су народни посланици тао-
ци партијских шефова у Влади које бланко подржавају 
гласањем на звонце. Да би се исправила ова неправда, 
негативна селекција и корупција, морамо мењати избор-
ни систем у мешовити и омогућити минимум отворене 
изборне листе и гласање за кандидате по имену и пре-
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зимену у њиховим изборним јединицама. Дакле, Србија 
мора бити подељена у више изборних јединица, чиме ће 
сваки крај Србије имати свог представника у Народној 
скупштини, а бирачима мора бити дата могућност да 
директно одлучују кога ће послати у Парламент или ко 
ће вршити власт на локалном нивоу. 

Промена изборног система је једини начин да се 
људи поново заинтересују и врате у политику и поли-
тичку партиципацију. Наш Проглас „Промена система 
– сигурност за све“ управо представља позив на ново 
укључење грађана у политички процес, на много више 
партиципативне демократије, на много више директне 
демократије и народног изјашњавања путем референ-
дума од републичког до локалног нивоа, и много више 
дигиталне демократије у овом дигиталном времену - 
као могућности да се грађани изјашњавају о бројним 
питањима од којих им зависи квалитет живота пу-
тем дигиталних платформи. У том смислу, посебно се 
обраћамо младима који одавно живе дигитални живот 
и позивамо их да се укључе у политику и узму судби-
ну у своје руке. Зато смо све друштвене мреже Српског 
покрета Двери претворили у дискусионе платформе на 
којима можете постављати питања, полемисати и гла-
сати о разним деловима нашег програма које интен-
зивно представљамо из недеље у недељу. Наша жеља је 
била и мислим да смо у томе успели да одговоримо на 
оно кључно очекивање разочараних грађана у Србији 
да се на српској политичкој сцени коначно појаве нове 
идеје и нови људи. Тако је и данас овде у Нишу где на-
ступам заједно са најближим сарадницима и аутори-
ма Прогласа „Промена система – сигурност за све“ 
који никада нису били чланови странака и на власти и 
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представљају једну нову генерацију српских политича-
ра која несумњиво долази. 

Други највећи проблем у Србији је политичка не-
одговорност. Политичари са власти за ових 30 година 
никада нису одговарали за све оно лоше што су урадили 
на штету народа и државе. Напротив, Србијом и даље 
влада политички систем и политичка каста у којима 
царује неправда, негативна селекција и корупција. Ово 
је посебно видљиво у сфери високог образовања где је 
противзаконита купопродаја диплома и звања постала 
легалан бизнис. Велики број актуелних јавних функци-
онера из свих владајућих партија никада не би могао да 
дође на државну функцију јер нису имали факултетску 
диплому, па су је купили на црном тржишту и тако кри-
вичним делом фалсификовања јавне исправе стекли ус-
лов за избор на највише јавне функције. Ово се односи 
на бројне лажне дипломе и плагиране докторате оних 
који данас врше власт у Србији на свим нивоима и који 
су основ негативне кадровске селекције и напредовања 
у државном апарату. У овој области постоји само једно 
решење, а то је увођење правне и политичке одговор-
ности и строга лустрација као забрана обављања 
јавне функције у дужем временском периоду. Да бис-
мо грађанима вратили веру у живот у Србији морамо 
државу заштитити од власти и вратити је народу, а то 
можемо једино тако што ћемо променити систем и уве-
сти ред у државне институције. 

Говор на представљању прогласа „Промена 
система“ 15. октобра 2020. године у Нишу.

Двери.рс, 15. октобар 2020.
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ПРОМЕНА ИЗБОРНОГ СИСТЕМА ВАЖАН 
УСЛОВ ЗА ДЕМОКРАТСКЕ ИЗБОРЕ У СРБИЈИ

Српски покрет Двери дели већински став у 
опозицији да Србија треба да иде на ванредне изборе 
на свим нивоима, да је за српску демократију најбоље 
да избори на различитим нивоима буду одвојени и 
да председник државе, који по Уставу представља 
све грађане и не сме имати другу јавну функцију, 
никако не може бити носилац изборне листе власти 
нити на једном нивоу избора од републичких преко 
покрајинских и локалних до избора за савете месних 
заједница. Сагласни смо и да кључне услове за сло-
бодне и поштене изборе треба фокусирати на неко-
лико главних: слобода медија, пре свега РТС, најмање 
6-9 месеци пре избора, забрана функционерске 
кампање и спречавање притисака на бираче. Такође, 
за промену и примену услова за демократске изборе 
неопходан нам је гарант мимо актуелне власти којој 
се не може веровати, а то може бити само прелазна, 
техничка Влада стручњака или посебно Министар-
ство или Комисија састављена од власти и опозиције 
која би надзирала овај процес. Око дефинитивног 
формулисања заједничких ставова унутар опозиције 
по овом питању смо спремни да учествујемо без об-
зира што у политичким раду до следећих избора на-
ступамо самостално, као и у свим заједничким актив-
ностима како бисмо се изборили да власт прихвати 
наше услове за ванредне изборе на свим нивоима. 

Међутим, ми кандидујемо још једну тему која би 
требало да буде наш заједнички услов за заиста демо-
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кратске изборе у Србији. То је тема промене постојећег 
изборног система који не постоји нигде друго у Евро-
пи сем у Србији и Црној Гори. Србија не може остати 
једна изборна јединица јер нам је потребно да сваки део 
Србије има свог народног посланика, а не као што је 
случај у садашњем сазиву у коме 90 општина нема свог 
представника у Парламенту. Такође, грађани морају 
добити право не само да гласају као до сада већ и да 
бирају народне посланике у својој изборној јединици 
директно по имену и презимену. То је могуће проме-
нити и у постојећем пропорционалном изборном си-
стему тако што изборне листе више не би биле затво-
рене већ отворене да се поред гласања за листу гласа и 
за кандидате по имену и презимену. На тај начин би у 
Народну скупштину ушли они који имају најбољи из-
борни резултат у својој изборној јединици, без обзира 
да ли су 1. или 250. на листи. На тај начин се постиже 
демократизација унутар самих политичких партија, 
повећава одговорност народног посланика према 
онима који су га бирали и појачава контрола извршне 
власти од стране народних посланика који имају већу 
обавезу да заступају интересе краја из кога долазе. 
Постоје и разни други модели мешовитог изборног си-
стема који можда још боље постављају и уравнотежују 
тај однос између народних посланика који се бирају по 
имену и презимену и оних који се бирају преко стра-
начких квота, и то све може и треба да буде предмет 
широке јавне расправе најпре у опозицији, а онда да 
усаглашено наступимо према владајућем режиму. 

Промена изборног система је вероватно највећа 
ноћна мора за актуелну власт јер би тако сви њихови 
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кандидати морали да се такмиче на изборима под 
својим именом и презименом и не би могли да се крију 
на изборним листама иза имена Александра Вучића 
као до сада. Зато сматрам да је ово подједнако битна 
тема и услов за демократске изборе у Србији као и 
слобода медија и друге кључне теме. Позивам колеге 
из опозиције да отворимо дискусију на ову тему и у 
потенцијалне преговоре са Европским парламентом 
и нашим властима уврстимо и тему промене избор-
ног система, јер за то има довољно времена. Српски 
покрет Двери је спреман да буде и домаћин састанка 
опозиције и округлог стола на тему промене изборног 
система на коме бисмо кроз разговор и договор дош-
ли до консензуса које је то најбоље решење за Србију 
и заједнички изашли са њим на потенцијалним пре-
говорима са влашћу под посредовањем Европског 
парламента или на неки други начин на који ће до 
тога морати доћи. 

Још једном зашто је ово толико важна тема: 
грађани су искључени из политике, многи су ап-
стиненти, а они који излазе на изборе гласају али 
не бирају директно своје политичке представни-
ке у својој изборној јединици. Промена изборног 
система донела би повратак грађана у политику и 
већу излазност на изборима, што би коначно води-
ло ка партиципативној демократији и већем учешћу 
грађана у одлучивању на свим нивоима. Уз референ-
думе, као облик непосредне демократије, ово је једини 
начин да оживимо демократију у Србији и вратимо 
поверење грађана у државу. 

Двери.рс, 23. октобар 2020. 
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ТРИ НОВА МИНИСТАРСТВА – 
ТРИ НОВЕ ШАРЕНЕ ЛАЖЕ

Да сам народни посланик данас бих у Народној 
скупштини подигао обе руке за предлог новог Закона 
о министарствима, јер се први пут формирају два ми-
нистарства о којима Српски покрет Двери говори од свог 
уласка у политику, а то су Министарство за породицу и 
демографију и Министарство за бригу о селу. Међутим, 
ова министарства се нажалост не уводе зато што је власт 
схватила њихов значај већ што су им истраживања јавног 
мњења показала да су им то две најслабије тачке и да по 
том питању ништа нису урадили за девет година на вла-
сти. Онима који се за готово деценију на власти нису сети-
ли породице, села и друштвеног дијалога, тешко се може 
веровати да сада имају искрене намере. 

Александар Вучић је велики мајстор политичког 
маркетинга и на овај начин жели да покрије теме о који-
ма мало зна, које му до сада нису биле битне и које му 
угрожавају рејтинг. То је права истина о мотивима за ос-
нивање три нова министарства. С тим што је Министар-
ство за друштвени дијалог најобичнија фарса равна неком 
скечу из „Топ листе надреалиста“. СНС не зна шта је дија-
лог, мрзи демократију и другачије мишљење, не подноси 
постојање опозиције и критику власти, укинула је по-
делу власти и парламентарну дебату, и биће врло тешко 
поверовати да су сада наједанпут спремни за било какав 
друштвени дијалог, јер за њих је Вучићев монолог почетак 
и крај сваке друштвене вредности. 

Министарства за бригу о породицу и селу свакако су 
нам потребна, али је кључно питање ко ће бити на њиховом 
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челу и да ли ће се наставити празне приче и страначки 
интереси изнад свега као што је био случај досадашњих 
министара без портфеља који су се бавили овим темама: 
Славице Ђукић Дејановић и Милана Кркобабића. То што 
су СПС и ПУПС до сада водили ова два веома битна ре-
сора без министарства говори да СНС није било стало до 
ових тема и да су ова толико важна питања служила за по-
ткусур у партијској подели колача у Влади. 

Када погледамо како се актуелна власт до сада одно-
сила према породици и селу можемо само да констатујемо 
да су радили све што су могли против интереса породи-
це и села, као и да би велики напредак био да престану да 
их уништавају, а све што ураде преко тога био би велики 
плус. Српски покрет Двери није опозиција држави већ 
владајућем режиму и бићемо спремни да похвалимо сваки 
помак на боље у ова два министарства на којима смо толико 
инсистирали све ове године и чије оснивање поздрављамо.   

Двери.рс, 24. октобар 2020. 
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ОТВОРЕНО ПИСМО АЛЕКСАНДРУ ВУЧИЋУ – 
ВИ СТЕ НАЈВЕЋИ ЕКОЛОШКИ 

ПРОБЛЕМ СРБИЈЕ

Да сте као председник СНС склони лажним пре-
дизборним обећањима то сви знамо, али је изговарање 
неистина изгледа сада постала Ваша свакодневица. 
Више се чак и не либите да отворено и дрско лажете 
у својим свакодневним изјавама. Најновији случај је 
Ваш коментар на јучерашњој конференцији за медије 
у коме сте на намештено питање новинара (доказ да је 
намештено је да сте већ имали припремљене податке 
код себе!) о еколошком протесту против отварања 
новог рудника у Лозници рекли да Ваша власт нема 
никакве везе са страном компанијом „РИО ТИНТО“ 
која се тиме бави, изричито тврдећи следеће: „Ми 
ништа у свему томе нисмо урадили. Никакву одлу-
ку нисмо донели никада!“ Поента ове изјаве била је 
ваљда у томе да је бивша власт донела решења у вези 
са испитивањем и експлоатацијом руде јадарита у 
Подрињу још 2004. и 2011. године, и да Ваша власт 
са тим нема никакве везе. Чак и да је ово тачно, 
постављам Вам питање зашто као нова власт нисте 
поништили лоша решења претходне власти ако она 
угрожавају животну средину и здравствену безбед-
ност грађана читаве Мачве? Међутим, ово што сте 
рекли је апсолутна лаж и то је лако доказиво крат-
ким претраживањем извора на Интернету који гово-
ре о више састанака и договора Вас лично и Ваших 
најближих сарадника са представницима ове стране 
компаније која је по злу чувена у светским круговима. 
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Тако сте Ви лично 31. јануара 2019. године у Да-
восу замолили представнике британско-аустралијске 
компаније „РИО ТИНТО“ да „наставе и убрзају радо-
ве, јер је то од огромног значаја за нашу земљу“. Они су 
у том разговору са Вама признали „да је њима лако да 
ураде рударски део посла, али да им онда, да би одвојили 
литијум из камена, остаје чак 26 корака потребних за тај 
процес“. Управо то Вас питам, као и бројни стручњаци, 
еколошки покрети и мештани подрињских села, Лозни-
це и читаве Мачве и западне Србије: о каквом се тех-
нолошком процесу у 26 корака ради и какве ће бити 
последице по животну средину и здравље грађана? Ви 
сте тада најавили почетак рада новог рудника јадарита 
за 2024. годину, а да ниједног часа нисте одговорили на 
ова питања струке и забринутих грађана Србије, који ће 
да трпе трајне последице још једне Ваше спремности да 
више бринете о интересима страних мултинационал-
них компанија него грађана Србије. 

„Велики број радника који би могао да ради 
у овом руднику“, како сте тада најавили, могао би 
такође да ради, а многи већ и раде на тамошњем селу 
и у богатој мачванској пољопривреди, али то засигур-
но неће моћи након што им „РИО ТИНТО“ загади 
земљиште, воду и ваздух. Нити српска пољопривреда 
и село имају подршку своје државе као ова и сличне 
стране компаније. И не само да српски сељаци неће 
моћи више да раде, већ неће моћи више ни да живе на 
својим вековним имањима. Подсетићу Вас да их Ви о 
томе ништа нисте питали нити су они имали право 
да одлучују о томе шта ће бити са пројектом од кога 
им буквално живот значи. 
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Да није тачно да немате никакву одговорност за 
долазак ове стране компаније на наше тржиште гово-
ри „Меморандум о разумевању између Владе Србије 
и компаније РИО ТИНТО у вези са имплементацијом 
пројекта Јадар“, који је потписан 24. јула 2017. го-
дине, дакле у време Ваше, а не претходне власти. 
Чак је формирана и заједничка Радна група за 
имплементацију Пројекта „Јадар“, која је одржала 
састанке 25. новембра 2017. и 2. априла 2018. године 
у Министарству рударства и енергетике. Тим пово-
дом министар енергетике Александар Антић изјавио 
је да је „циљ Радне групе да омогући што ефикаснију 
имплементацију активности у процесу отварања руд-
ника“, а Ваш најближи сарадник и председник Владе 
Србије Ана Брнабић састаје се са представницима 
компаније 14. априла 2018. и на Твитеру констатује да 
је то био „одличан састанак и блиско партнерство са 
РИО ТИНТО“. Све ово јасно говори да је Ваша власт 
у потпуности стала иза овог еколошки и здравствено 
небезбедног пројекта и постала партнер једне стране 
мултинационалне компаније у угрожавању животне 
средине једног огромног дела Србије.

Право питање гласи, како је ово једно од 
највећих налазишта литијума и бора на свету до-
шло у руке странаца, али је очито да Ви са тим не-
мате проблем. Све што сте обећали да ћете испита-
ти пљачкашке приватизације у време прошле власти 
– слагали сте. У време Ваше власти у руке странаца 
су прешли и ЈАТ, РТБ Бор, ПКБ, Аеродром Београд, 
Комерцијална банка... За даљу распродају остали 
су Вам још само ЕПС и Телеком и после тога држа-
ва Србија неће имати више ништа у свом поседу. 
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По Вашој логици, литијум је стратешки важан за 
економију (ако овде изузмемо друге коруптивне по-
задине овог посла), али по мојој логици стратешки је 
важније здравље грађана, заштита животне средине 
и производња здраве хране која ће дефинитивно еко-
номски бити битнија од било чега другог у 21. веку. 
Зато сам ја за зелени патриотизам на првом месту, 
што је Вама очито страно и никада се тиме нисте ни 
бавили као странка и власт.

Бићу веома отворен и искрен. Ви сте, г. Вучићу, 
највећи еколошки проблем у Србији. Не само да сте све 
учинили да стране мултинационалне компаније раде 
шта хоће у Лозници, Београду, Бору, Смедереву, Нишу 
или Ивањици, већ за њих не важе наши закони нити 
еколошка или било која друга инспекција сме да им уђе 
у фирме. Сваки дан је други српски град међу првима 
у Европи по загађењу ваздуха. Имамо огромне пробле-
ме са отпадом, зрачењем, сечом дрвећа и уништавањем 
зелених површина, као и одсуством провере исправ-
ности квалитета хране из увоза. Ваш кум и његови 
компањони главни су у стављању наших река у цеви 
и погубним инвестицијама у антиеколошке мини-хи-
дроцентрале. Коначно, Ви лично сте озбиљно загади-
ли политички и медијски простор. Ви сте генератор 
мржње, подела, сукоба и грађанских тензија у Србији, 
а ми смо се сви упецали и узели учешћа у томе. Доста 
је са тим. Доста и грађанског рата и распродаје Србије, 
доста загађења животне средине, доста подршке инве-
ститорима који експлоатишу не само наше ресурсе већ 
уништавају и наше здравље и нашу природу. 

Двери.рс, 29. октобар 2020. 
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КО ГЛАСА – ДА ДОБИЈЕ ПОРЕСКУ ОЛАКШИЦУ!

Највећи проблем Србије данас је убијена 
демократија, крах владавине права, неслобода медија 
и урушене независне државне институције. У том 
светлу посебан проблем је недостатак слободних и 
поштених избора, што представља извор свих даљих 
демократских аномалија. Разуме се да је за опоравак 
демократије сада најважније како доћи до заиста де-
мократских избора и нема сумње да су ту најважнија 
питања управо слободе медија, забране функцио-
нерске кампање и спречавања притисака на бираче. 
Међутим, лично сматрам да је важно отворити и друга 
питања која веома утичу на квалитет демократије, као 
што је реформа изборног система и други начини да 
искључене грађане вратимо у политику и одлучивање 
јер је наша стварност таква да грађани одбијају по-
литичку партиципацију и окрећу се апстиненцији 
и апатији. Зато најважнија тема обнове демократије 
постаје како доћи до партиципативне (учесничке) и 
непосредне (директне) демократије, које би могле да 
мотивишу бираче да се масовније укључе у изборе и 
референдуме на свим нивоима.  

У новом Прогласу Српског покрета Двери „Про-
мена система – сигурност за све“ нимало случајно 
на прво место ставили смо управо тему обнове 
демократије и реформе изборног система у Србији. С 
тим у вези наметнула су се бројна отворена питања за 
која смо позвали стручну јавност, медије и колеге из 
невладиних и политичких организација на дијалог:
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1. Да ли председнички, парламентарни и ло-
кални избори треба да буду у одвојеним 
терминима и да то буде законски регулисано 
(обавезно)? 

2. Да ли нам треба промена актуелног пропор-
ционалног изборног система за парламен-
тарне изборе на републичком нивоу, која би 
омогућила гласање за кандидате по имену и 
презимену у њиховој бирачкој јединици, а 
не као до сада само за затворене партијске 
изборне листе?

3. Да ли на локалном нивоу треба увести 
већински изборни систем и директан избор 
за градоначелнике и председнике општина?

4. Да ли Србија више не треба да буде једна из-
борна јединица, већ да број изборних јединица 
буде повећан или на 25 (где би се бирало по 
10 народних посланика у свакој) или на 250 
(један народни посланик по једној бирачкој 
јединици) са сличним бројем бирача у свакој?

5. Да ли гласање у Србији треба да буде оба-
везно (не у смислу да грађани који не излазе 
на изборе буду новчано или на други адми-
нистративни начин кажњени због тога, него 
да они који излазе на изборе буду стимули-
сани путем разних административних и по-
реских повластица)?

6. Да ли право гласа треба дати од 17 године 
живота и то прво експериментално на ло-
калном нивоу избора?
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7. Који изборни цензус је најбољи у случају 
остајања пропорционалног изборног систе-
ма (без изборног цензуса, изборни праг од 
1, 2, 3, 4 или 5%, степенасти изборни цензус 
за коалиције, јер не може бити исти цензус 
за политичку организацију која самостал-
но излази на изборе, за оне који излазе у 
коалицији две политичке странке, или оне 
који излазе у коалицијама три или више по-
литичких групација)? 

Поред ових најхитнијих питања, вреди размис-
лити о дводомној скупштини или сенату у коме би се 
нашли социјално-економски представници друшт-
ва, као и Срби из региона и расејања, којима свакако 
треба олакшати бирачко право и омогућити гласање 
поштом или електронским путем. Такође, промена 
државног уређења не сме бити табу тема већ треба 
отворити јавну расправу о предностима и манама ре-
публиканског и монархистичког уређења државе. Ко-
начно, важне теме су и да ли треба ограничити мандат 
носилаца највиших државних функција на максимал-
но два и да ли треба наћи начин за могућност опози-
ва изабраних народних посланика и одборника у току 
мандата? Посебне теме су да ли мандат у Скупштини 
треба да припада странци или појединцу, како спречи-
ти политичка прелетања мимо изборне воље грађана, 
да ли прелетачима треба забранити формирање нових 
посланичких или одборничких клубова у скупштина-
ма, или зашто политичке организације које су мора-
ле прикупити 10.000 потписа за регистрацију поново 
скупљају потписе на изборима? 
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Мислим да се око неколико тема можемо лакше 
сложити. Прва је свакако да тренутни изборни систем 
није добар и да сем у Црној Гори и Србији овакав не 
постоји нигде друго у Европи. То може да се промени и 
у постојећем пропорционалном изборном систему тако 
што би изборне листе биле отворене, а грађани поред 
гласања за листу могли да гласају и за кандидате по име-
ну и презимену. На тај начин не би више било важно 
на ком месту на изборној листи се кандидат налази већ 
колико је гласова освојио у својој изборној јединици, од 
чега би зависио редослед улазака у Парламент. Ово под-
разумева и да Србија више не може бити једна изборна 
јединица већ подељена у више њих како би свако бирао 
свог представника у својој бирачкој јединици.

Обнова демократије најлакше може да крене од 
обнове локалне демократије. Ту би требало извршити 
прве промене изборног систрема, пре свега у прав-
цу већинског система који највише има смисла на 
локалном нивоу, као и директног избора за градона-
челнике и председнике општине. На локалном нивоу 
лакше могу да се пробају и неке иновације, као што 
је гласање од 17 године живота или обавезно гласање 
које би подразумевало пореске или друге админи-
стративне повластице за оне који изађу на изборе.  

Теме које смо покренули су теме за расправу, а не 
коначна решења! Позивамо на отварање широке струч-
не и политичке јавне расправе, уз коришћење упоред-
них искустава из других демократских земаља, а све у 
циљу дебате и договора о најбољим решењима која би 
била плод широког друштвено-политичког консензуса. 

Данас, 4. новембар 2020. 



319

РАЗДВОЈИТИ ИЗБОРЕ И 
ПРОМЕНИТИ ИЗБОРНИ СИСТЕМ

До ванредних парламентарних избора које је 
најавио председник СНС за најкасније почетак апри-
ла 2022. године остало је око 500 дана. У вези са тим 
постављају се три питања:

1. Да ли ће у истом том термину бити обједи-
њени председнички, ванредни републички 
парламентарни избори и локални градски 
избори у Београду?

2. Да ли ће до тада значајно бити измењени 
предуслови да сви ти редовни и ванредни 
избори буду заиста слободни и поштени, за 
разлику од недавних недемократских и про-
тивуставних избора 21. јуна?

3. Зашто ванредни парламентарни избори не би 
били раније већ тек за годину и по дана, када је 
свима у домаћој и међународној јавности јасно 
да је Србија постала недемократска земља, да 
је Народна скупштина лажна и нелегитимна, а 
нова Влада прелазна и техничка?

Одговори на сва три питања зависе од три стране 
у будућем дијалогу до кога мора доћи: власти, опозиције 
(и грађана Србије), и потенцијалне посредничке мисије 
Европског парламента. Жеља власти је засигурно да сви 
ови избори буду спојени, да се ништа од изборних усло-
ва не промени на боље и да само фингира нови лажни 
дијалог са опозицијом уз посредовање ЕП. У том циљу 
већ сада је формирана предизборна коалиција за све 
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нивое избора 2022. коју чине СНС, СПС и СПАС, Иви-
ца Дачић постављен на место председника ријалити На-
родне скупштине, а Гордана Чомић за надреалног ми-
нистра за друштвени дијалог. 

Услова за демократске изборе неће бити док 
се не ослободе медији за другачије мишљење и глас 
опозиције, а пре свега РТС, и док не буде забрањена 
функционерска кампања и спречен притисак на би-
раче. Такође, опозиција треба да захтева раздвајање 
ових избора у три различита термина и формирање 
посебне Комисије састављене од представника вла-
сти и опозиције, која би гарантовала спровођење ус-
лова за слободне и поштене изборе. 

Опозиција истовремено треба да тражи и ван-
редне изборе на свим нивоима, јер су и покрајинска и 
све локалне скупштине изабране на лажним изборима 
21. јуна такође бесмислене и неодрживе без опозиције. 
Лично сматрам да треба да отворимо и тему промене из-
борног система јер постојећи пропорционални избор-
ни систем са затвореним изборним листама и читавом 
државом као једном изборном јединицом не постоји 
нигде друго у Европи сем у Србији и Црној Гори. 

Овакав или сличан веома кратак и јасан пакет 
услова уједињена опозиција треба да испостави и вла-
стима у Србији и међународним посредницима у пре-
говорима. Међутим, поставља се питање када ће та 
европска посредничка мисија уопште доћи, да ли ће 
то бити на време или касно као прошли пут, и какав 
ће бити исход тог дијалога, посебно имајући у виду 
прошле лажне преговоре и на Факултету политич-
ких наука и у Народној скупштини? Право питање за 
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опозицију и грађане Србије гласи: како ћемо притис-
нути власт ако не буде желела да изађе у сусрет овим 
захтевима и ако посредници из ЕП не буду на томе ин-
систирали као што су то радили у Северној Македонији 
и Црној Гори пре неколико година? Шта ако буду стали 
на страну недемократске власти у Србији из геополи-
тичких и економских рачуница, међу којима је једна 
од главних рачунање на Александра Вучића као пот-
писника признања лажне државе Косово. Не видим 
други одговор сем да морамо бити спремни на нове 
демонстрације и општу грађанску непослушност.  

У међувремену, Српски покрет Двери је посвећен 
представљању свог политичког програма, промоцији 
нових људи у политици и обукама локалних одбора за 
изборни процес. Већ смо представили нови Проглас 
„Промена система – сигурност за све“, као и 30 наших 
водећих стручњака у вези са темама Прогласа и обла-
стима здравства, пољопривреде, образовања и култу-
ре. Проглас инсистира на обнови партиципативне и 
директне демократије, правној и политичкој одговор-
ности државних функционера и лустрацији као забра-
ни обављања јавне функције, затим на зеленом патри-
отизму и новом селу, као и новом граду по мери човека 
и породице. На овај начин одговарамо на очекивања 
грађана који траже нове политичке идеје и нова лица, 
остајући посвећени централној поруци Прогласа, да у 
Србији више није довољна промена власти већ да нам 
је потребна промена комплетног корумпираног поли-
тичког система који овде траје већ 30 година. 

НИН, 5. новембар 2020.  
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СВИМ ПОЛИТИЧАРИМА КОЈИ СУ СЕ 
НЕЗАКОНИТО ОБОГАТИЛИ ВРШЕЋИ 

ВЛАСТ МОРА БИТИ ЗАБРАЊЕНО 
БАВЉЕЊЕ ПОЛИТИКОМ

Остајање Закона о лустрацији из 2003. године 
као „мртвог слова“ на папиру најбољи је показатељ 
да у Србији не постоји политичка одговорност за 
кршење људских права и закона од стране јавних 
функционера. То што претходна власт није примени-
ла овај закон у пракси, а садашња власт није желела 
да продужи његово важење након истека 10 година, 
говори да је комплетна досадашња политичка елита 
сагласна око избегавања одговорности политичара на 
власти. Просто је невероватно да после свега што смо 
проживели и свеукупног распада државе, привреде и 
социјалног живота у Србији у последњих 30 година 
– нико није одговоран. Уништене су бројне државне 
фирме, упропаштене домаће банке и пољопривредно-
индустријски комбинати, опљачкана јавна имовина и 
други ресурси, а да нико од јавних функционера ни-
када није завршио у затвору. 

Српски покрет Двери ставио је лустрацију у 
приоритете свог политичког програма. Тако је Главни 
одбор Двери прошле године усвојио Декларацију о 
лустрацији, а недавно и Проглас „Промена система – 
сигурност за све“, који у другој тачки говори о правној 
и политичкој одговорности са посебним нагласком 
на лустрацији. Наиме, поред затворске, имовинске 
и финансијске казне за све јавне функционере који 
су се огрешили о закон и обогатили се на функцији, 
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за шта предлажемо и увођење новог кривичног дела 
незаконито богаћење, предлажемо и лустрацију као 
забрану обављања јавне функције у дужем времен-
ском периоду. Одређени политичари који су били на 
власти или су сада коначно морају сносити одговор-
ност за оно што су радили и мора им бити забрањено 
бављење политиком уколико су се огрешили о закон 
и људска права. 

Многи који су активни на друштвено-политичкој 
и медијској сцени Србије последњих 75 година су 
заинтересовани да никада не дође до испитивања 
њихове одговорности у протеклом периоду. Али су 
зато грађани Србије веома заинтересовани за прав-
ну и политичку одговорност свих оних властодржа-
ца који су кршили закон у овом периоду, њихово за-
творско и финансијко кажњавање за учињену штету 
држави и народу, као и одузимање њихове имовине 
стечене незаконитим путем. Доношењем и применом 
новог Закона о лустрацији утемељио би се нови вид 
политичке одговорности који би значио да бављење 
политиком не сме бити дозвољено онима који су 
кршили људска права или на било који други начин 
учествовали у кршењу закона.  

Новим Законом о лустрацији би била основана 
Комисија са посебним овлашћењима за испитивање 
одговорности за кршење људских права и зако-
на. Уколико би Комисија утврдила да је претендент 
на неку јавну функцију или особа која већ обавља 
одређену функцију кршила људска права и законе, 
донела би закључак о томе и лустрирани функционер 
би сносио последице у виду забране даљег обављања 
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јавне функције, а против истог би била поднета и 
кривична пријава надлежним тужилаштвима ако 
већ није кривично процесуиран пре тога. Провера 
кршења људских права и закона обављала би се уви-
дом Комисије у досијеа БИА-е, документа полиције, 
правосуђа, универзитета и друге званичне списе. 
Зато је најпре потребно доношење Закона о отварању 
тајних досијеа, као и преиспитивање свих академских 
звања (диплома и доктората). 

Општи облици кршења људских права и закона 
који би били предмет Закона о лустрацији су све радње 
лица предузете у вршењу дужности које представљају 
кривично дело или друго кажњиво дело које се гони 
по службеној дужности, које имају за циљ да се неко 
лице лиши права које му припада, радње које имају 
за циљ да утичу на државни орган да донесе одлуку 
којом се грађани доводе у неравноправни положај (да 
ли су неки тужилачки или судски случајеви са посеб-
ном пажњом третирани из политичких разлога, а неки 
други су склањани и никада нису дошли на ред...), 
радње којима се повређује право на приватност (доуш-
ник за тајну полицију, неовлашћено отварање поште 
или прислушкивање, достављање противзаконитих 
информација...), одузимање приватне имовине након 
1945, пљачкашке приватизације после 2000, трговину 
факултетским дипломама и докторатима... Последица 
спроведеног поступка лустрације била би изрицање 
привремене забране бављења политиком или рада 
у државним институцијама и службама. Забрана се 
може односити на обављање функције народног по-
сланика, председника, премијера, министра, градона-
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челника, тужиоца, судије, директора јавног предузећа, 
гувернера Народне банке...

Лустрација је потребна јер решава пробле-
ме разореног система у коме деценијама делује иста 
корумпирана структура политичара, новинара, 
полицајаца, тужилаца и судија. Овај политички си-
стем је зрео за лустрацију и не постоји други начин 
његовог очишћења и оздрављења. Лустрација није и 
не сме бити неконтролисана освета над политичким 
неистомишљеницима већ правна и свака друга од-
говорност за кршење закона и јасна разлика између 
старог и новог политичког уређења. Промена власти 
једноставно није довољна. Власт се мењала али је ко-
румпирани политички систем остајао исти. Зато је 
данас кључна промена комплетног система, у чему 
лустрација игра једну од пресудних улога. 

Говор на округлом столу о лустрацији, 
одржаном у организацији Српског покрета 

Двери 10. новембра 2020. године у 
Медија центру у Београду.

Двери.рс, 10. новембар 2020. 
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ПОТРЕБНА ОЗБИЉНА И ДУГА ЈАВНА 
РАСПРАВА О ОБАВЕЗНОЈ ВАКЦИНАЦИЈИ

На основу измена Закона о заштити станов-
ништва од заразних болести, које су данас на днев-
ном реду заседања лажне Скупштине, министар 
здравља посебном уредбом прописује ванредну оба-
везну вакцинацију, а грађани се кажњавају од 50.000 
до 150.000 динара ако не желе да приме обавезну 
вакцину, што је недопустиво. Овим изменама се дају 
много већа овлашћења комуналним инспекторима и 
милицајцима да кажњавају грађане, а повећавају се за-
конске могућности за затварање грађана у изолацију и 
карантин, што све може бити предмет огромних зло-
употреба. Такође, новим изменама министар здравља 
добија огромна нова овлашћења: да забрањује јавна 
окупљања и путовања, ограничава кретање станов-
ништва, забрањује или ограничава промет појединих 
врста роба и услуга, што никако не може бити у 
његовој надлежности. Све ово може да води у један ве-
ома опасан сценарио тоталитарног надзора и контро-
ле над становништвом, као и свих видова злоупотреба 
власти и кршења људских права под велом борбе про-
тив заразе. Српски покрет Двери је против обавезне 
вакцинације и кажњавања грађана који не желе да 
приме обавезну вакцину. То је право на одлучивање о 
своме здрављу које нам нико не може одузети нити у 
демократији можете грађанима наметати било какве 
тоталитарне интервенције у друштву, а посебно у сфе-
ри здравља, људских права и слобода. 

Став Српског покрета Двери о вакцинацији је по-
знат: ми нисмо против вакцинације јер је то цивили-
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зацијска медицинска тековина која је много помогла 
човечанству у борби против заразних болести, али де-
лимо скепсу многих грађана Србије према здравственој 
безбедности нових увозних страних вакцина. Нека-
да смо примали домаће вакцине и био је већи степен 
поверења у државу. У међувремену се производи нека 
нова генерација вакцина и календар вакцинације деце 
је све већи, да више не може ни да се испрати шта им 
се све даје. Све то је постало посебно проблематично са 
новом заразном болешћу и трком великих страних мул-
тинационалних компанија у производњи нове вакцине 
за коју не можемо знати колико је исправна с обзиром 
да је произведена у тако кратком року, па сви можемо 
постати жртве експеримента уживо на људима. Ако 
имамо у виду ко је на власти у Србији и колико лажи 
и манипулација свих врста смо доживели у време ове 
здравствене кризе – како се онда може веровати власти-
ма у случају нове стране увозне вакцине?

Ко данас уопште може да верује једном Злати-
бору Лончару као министру здравља? Држава Србија 
мора имати озбиљну проверу квалитета сваке вак-
цине, домаће или стране, и гарантовати да нема 
нежељених дејстава. Док нема те гаранције тешко ће 
грађани прихватити наметање, јер ко ће бити одго-
воран за последице по здравље? Отварање озбиљне 
јавне расправе на ову тему једини је начин да се 
смање сумње у грађанству и спрече разне теорије за-
вере. Пре политичара треба да се изјасне стручњаци. 
Ако тога не буде на прави начин само ће се појачати 
противљење вакцинацији које је већ огромно. 

Двери.рс, 12. новембар 2020. 
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СЕДАМ МЕРА ЗА СПАС СРПСКОГ 
ЗДРАВСТВА И ЗДРАВЉА НАЦИЈЕ

Да ли су стручни само они лекари који су под-
ржали Александра Вучића на председничким избо-
рима 2017. године, а сви други то нису? Да ли је план 
борбе против нове заразне болести добро направљен? 
Зашто сваки доктор који искаже другачије мишљење 
постаје непријатељ режима и њему наклоњених 
медија? Зашто грађани више не верују Кризном 
штабу? Колико пацијената који болују од дру-
гих болести не добија правовремено лечење због 
преоптерећености система? Да ли су здравствени 
радници у Србији пред „пуцањем“? Да ли је Кризни 
штаб у ствари „смоквин лист“ за неспособност Владе 
Србије и њеног патрона? Зашто је само медицински 
тј. „стручни“ део Кризног штаба под лупом јавности, 
кад су његови чланови и министри војске, полиције, 
здравства, грађевинарства, председник Владе? Да ли 
је власт свесна колико се обичан народ и здравствени 
радници осећају напуштеним и да ли баш они треба 
да плате цену за највећи БДП у Европи? Да ли су свес-
ни да онај ко жртвује здравље да би зарадио новац, 
на крају све зарађено потроши на лечење? Колико је 
и колико ће ова пандемија изазвати психијатријских 
обољења и свих других врста промена понашања које 
већ сада постају нови проблем у међуљудским одно-
сима и потенцијална социјална бомба у будућности?

Ово су само нека од питања која је председник 
Српског покрета Двери Бошко Обрадовић поставио 
на данашњој конференцији за медије испред Мини-
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старства здравља у Београду, апелујући на Министар-
ство здравља да чује глас стручњака који нису део 
Кризног штаба и имају другачије мишљење које би 
могло да помогне. Овим поводом, Обрадовић је пред-
ложио следећих седам мера за спас српског здравства: 

1. Промена састава Кризног штаба и повратак 
поверења грађана у државу и струку,

2. Хитно запошљавање новог медицинског 
особља,

3. Битно повећање плата запослених у здрав-
ству,

4. Посебни наградни бонуси за оне који раде у 
ковид систему,

5. Бенефицирани радни стаж за све запослене 
за период проведен у ковид систему рада,

6. Укључење приватног здравства у борбу про-
тив нове заразне болести и посебно лечење 
пацијената који болују од других болести 
који због преоптерећености система не могу 
да дођу на ред и добију одговарајућу меди-
цинску услугу у државном здравству; сви 
ови медицински прегледи, интервенције и 
друге услуге у приватном здравству треба да 
буду рефундиране из РФЗО,

7. Промена реторике на медијима у циљу 
слања порука јавности које нису контрадик-
торне, које важе за све, које пружају утеху, 
емитују сигурност и оптимизам и позивају 
на солидарност. 
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Подсећамо јавност да већ преко 20 дана изно-
симо јавно ове конструктивне и конкретне предлоге 
како да се побољша борба против нове заразне боле-
сти, али да власт нема слуха да их чује. Не може бити 
помака на боље док у Кризни штаб, у који више нико 
нема поверења, не буду укључени други, некомпро-
митовани стручњаци који нису део режимске пропа-
ганде и нису чланови било које политичке странке. 
Посебан је проблем што овакав Кризни штаб у на-
шем законском систему не постоји и што су његови 
чланови тек недавно званично именовани од стране 
Владе, чиме смо дошли у ситуацију да су о животу и 
смрти у држави одлучивали они који на то нису има-
ли никакво законско право. Остаје и питање њихове 
кривичне одговорности за лажирање броја новозара-
жених и умрлих због одржавања лажних избора, што 
апсолутно не сме бити заборављено. 

Двери.рс, 1. децембар 2020. 
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ВУЧИЋ ВОДИ СРБИЈУ У НАТО КАО ШТО ЈЕ ТО 
УРАДИО ЂУКАНОВИЋ У ЦРНОЈ ГОРИ – 

МИМО ВОЉЕ НАРОДА

Дебате су толико ретке у Србији да смо се готово 
одвикли од тог основног демократског формата, јер их 
одавно нема у Скупштини и на великим медијима. Же-
лим да се захвалим организаторима, али и свим учес-
ницима, као и модератору Ољи Бећковић, на одличној 
дебати на једну веома озбиљну и осетљиву тему. Ово је 
био доказ да су дебате итекако могуће и природне уп-
ркос идеолошким и политичким разликама. 

Мој главни утисак је признање представника СНС 
Драгана Шормаза да је Србија под њиховом влашћу 
испунила све претприступне могућности на путу до 
чланства у НАТО, постигла највиши могући облик 
сарадње и да је остало још само да аплицира за члан-
ство. Од доласка СНС на власт 2012, управо уз помоћ 
НАТО земаља из ЕУ, одржано је 112 вежби са НАТО, а 
15 са Русијом. Ми смо већ у предвоју НАТО. Они који су 
ратовали са НАТО 1999. године сад нас уводе у НАТО. 
Вучић је наставио политику Вука Драшковића, који 
је још увек део владајуће коалиције, и 2015. потписао 
споразум са НАТО ИПАП 1, па 2016. и 2017. боравио у 
седишту НАТО, 2018. отворио вежбу у Младеновцу са 
генсеком НАТО, а 2019. потписао ИПАП 2, који задире 
у бројна унутрашња питања државе, из чега се види кон-
тинуитет и увођење Србије у НАТО на мала врата. Све 
ово је урађено мимо воље грађана Србије и подсећа на 
Ђукановићев улазак у НАТО у Црној Гори, а да грађани 
Црне Горе за то нису питани на референдуму. Не бих 
желео да се то сада понови у Србији и ова тема мора да 
прође јавну расправу и изјашњавање грађана на рефе-
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рендуму. Запањила ме изјава Шормаза којом је негирао 
референдум по овом и другим питањима попут Мини-
шенгена јер је референдум наше уставно право.

Треба имати у виду да су још увек свежа сећања 
на НАТО бомбардовање, смрт великог броја војника, 
полицајаца, цивила па и деце, уништење наше инфра-
структуре, електроенергетског сектора и многих других 
делова привреде, угрожавање животне средине, а по-
себан проблем су последице по здравље људи које из-
азива осиромашени уранијум који је упркос забрани 
коришћен у бомбама којима су нас масовно гађали 1999. 
године, кршећи међународно право и мимо одобрења 
СБ УН. Никада нисмо добили ни извињење ни ратну 
одштету, а тужбе против ратних злочинаца из НАТО су 
повучене од стране наших власти, што апсолутно треба 
исправити јер овакви злочини не застаревају. 

За Српски покрет Двери није спорно да треба 
наћи начин за сарадњу са НАТО која је у обостраном 
интересу, посебно јер је НАТО окупирао нашу јужну 
покрајину и јер се на Косову и Метохији налазе НАТО 
трупе, које нажалост нису заштитиле српски народ од 
прогона 2004. године иако им је то била обавеза, али 
смо против чланства. То српском народу и држави нико 
не може да наметне, а посебно не мимо наше воље и 
изјашњавања по том питању на референдуму. 

Поводом дебате на тему „Да ли је време за 
чланство Србије у НАТО?“, која је одржана 10. 

децембра 2020. године у Београду у организацији 
Института за европске послове (IEA) 

Двери.рс, 11. децембар 2020.   
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ЗАШТО ВИШЕ НИСАМ ЗА БОЈКОТ ИЗБОРА?

Имам обавезу према свим грађанима Србије 
који су бојкотовали изборе 21. јуна на свим нивоима 
да још једном објасним своју изјаву да „више нисам 
за бојкот избора“, која је у току јучерашњег дана зло-
намерно извучена из контекста и пренета на бројним 
режимским медијима који иначе никада не прате рад 
Српског покрета Двери. Ово обраћање истовремено 
представља и моје отворено писмо свим колегама у 
опозицији у вези са актуелном свеопштом политич-
ком кризом у којој смо се нашли. 

Бојкот лажних избора је успео. Раскринкао је 
недемократску власт и пред домаћом и пред страном 
јавношћу. Довољно је видети како изгледа нови са-
зив скупштине и уверити се зашто тако нечему није 
требало дати легитимитет. И сама власт је признала 
успех бојкота тиме што је скратила мандат Скупшти-
ни и Влади са четири на годину и по дана, упркос томе 
што има апсолутну парламентарну већину. Дакле, 
овај лажни скупштински сазив и прелазна Влада биће 
распуштени за нешто више од годину дана, а можда 
и пре уколико власт процени да треба што раније да 
иде на изборе и избегне последице економске кризе 
која куца на врата. Бојкот је, дакле, био веома поде-
сна и успешна алатка у нашој борби за демократске 
изборе, иако је за нас као народ и државу трагично 
да смо се после 30 година од обнове вишестраначја у 
Србији вратили на почетак и да се изнова боримо за 
елементарне демократске вредности: слободу медија 
и слободу избора.
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Власт је, признајући свој недемократски ка-
рактер, позвала опозицију на дијалог о условима за 
следеће, ванредне изборе. То је дефинитивно најбоље 
решење актуелне политичке кризе, начин да се спу-
сте тензије у друштву и вратимо у колико-толико 
нормалне оквире. Зато мислим да је то добра ствар и 
спреман сам да у томе учествујем. 

Али, ако власт не пристане ни на какве суштин-
ске промене изборних услова кроз најављени дијалог 
са опозицијом, ако су Ивица Дачић и Гордана Чомић 
ту само да би одлагали дијалог, ако је све само предста-
ва, фолирање и замајавање да би се потрошило време 
до избора, а да се ништа не промени – шта онда? Да ли 
је решење нови бојкот? Ја мислим да није, и само у том 
смислу више нисам за бојкот. Ово је само мој лични 
став, о њему није разговарано на руководећим органи-
ма Српског покрета Двери, који су једини статутарно 
надлежни да донесу такву одлуку (а не ја), нити сам о 
томе разговарао са колегама у опозицији. Изнео сам 
своје лично мишљење зато што не верујем овој вла-
сти и не желим да нас праве будалама и доведу пред 
свршен чин, тако што ће брзо проћи читава следећа 
година, а ништа се неће променити на боље. Зато сам, 
уосталом, у више наврата и позвао Ивицу Дачића да се 
изјасни и хитно сазове консултације између власти и 
опозиције на којима бисмо се договорили кад почиње 
дијалог, кад се завршава, тј. колико остаје времена до 
избора и шта су гаранције да ће договорено заиста 
бити и спроведено, јер се овој власти апсолутно ништа 
више не може веровати на реч, па чак ни ону потписа-
ну. Дачић се мора истерати на чистац и не сме се дозво-
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лити одлагање почетка дијалога и поновно фингирање 
дијалога као пре лажних избора 21. јуна. 

Знам, рећи ће многи, али то ЕУ неће дозволи-
ти. Да ли сте сигурни у то? Како су се сагласили са 
одржавањем лажних избора 21. јуна, организујући ону 
фарсу од скупштинских преговора? Шта ако делегација 
Европског парламента поново зажмури на недемо-
кратски режим у Србији из ко зна каквих својих инте-
реса и дилова са Вучићем? Шта радимо онда? Поново 
бојкотујемо изборе и чекамо ЕУ да нам неки следећи, 
трећи пут помогне – за неколико година, или никад? 
Да ли сада разумете зашто више нисам за бојкот?

Немам ништа против да дијалог између власти 
и опозиције под покровитељством Европског парла-
мента буде одржан и успе. Али, шта ћемо ако се то не 
деси? Грађани Србије немају више времена да чекају 
демократију, слободу и правду. За њу морамо сами да се 
изборимо. То нам нико неће поклонити. Ако то нисмо 
способни онда заслужујемо ову власт и лажне изборе. 
Када сам, дакле, рекао да више нисам за бојкот – то је 
значило само једно: да сам за много активнију борбу за 
слободне и поштене изборе пре тога, а не ослањање на 
нови бојкот, као и за паметан опозициони наступ по-
сле тога на изборима како бисмо сачували сваки глас 
који је против ове власти на свим изборним нивоима. 

Моје питање, поштоване опозиционе колеге и 
поштовани грађани Србије, гласи – шта нам је чини-
ти? Докле ћемо да трпимо понижење и лажи? Како 
ћемо да одбранимо своје достојанство и будућност 
Србије? Бојкот, у том смислу, више није решење. Не 
смемо да дозволимо одржавање недемократских из-
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бора. Једноставно не смемо, како знамо и умемо. Од 
тога зависи наша будућност и да ли ће нам деца оста-
ти овде или отићи у иностранство. Ако власт не жели 
нормалан дијалог и не омогући слободне медије и из-
боре, ми морамо поново на улице и да им кроз блокаде 
институција, демонстрације и грађанску непослуш-
ност објаснимо да то не може тако. Повод за нове про-
тесте чим то епидемиолошки услови дозволе нису само 
лажни избори, оваква нелегитимна скупштина и влада, 
већ и све лажи и злоупотребе за време пандемије, сав 
криминал и корупција у коју је ова власт огрезла, сво 
вређање наше интелигенције, кршење Устава и закона 
које врше на дневном нивоу. Како другачије? Против 
једне недемократске власти сва мирна и ненасилна де-
мократска средства отпора су дозвољена. Моја идеја је 
била само да на време отворим дискусију о ономе што 
нас чека у 2021. години већ за неколико недеља, као и 
да се на време за то спремамо. 

Свестан сам да ће ове моје изјаве бити зло-
употребљене за режимску и унутаропозициону про-
паганду против мене лично и Двери, са лажним ве-
стима да смо били за бојкот, а да смо сада за изборе. 
Не осврћем се на те злонамерне тврдње већ покрећем 
јавну расправу на тему како ћемо се супротставити 
новим недемократским изборима ако дијалог између 
власти и опозиције не успе. Што се тиче коначног става 
Двери по питању изласка на будуће изборе, надлежни 
руководећи органи Српског покрета Двери изјасниће 
се о томе када избори буду расписани и када видимо 
резултате ове наше борбе за демократске изборе. 

12. децембар 2020. 
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ВУЧИЋЕВА РУСОФИЛИЈА САКРИВА ПРЕДАЈУ 
КОСОВА И МЕТОХИЈЕ

Увек када владајући режим у Србији појачава 
проруски политички маркетинг или се појачано 
брине о Републици Српској – будите сигурни да је 
у питању скретање пажње са нечега веома важног 
што се тренутно дешава на Косову и Метохији. Тако 
је и ових дана једна класична издаја интереса држа-
ве Србије и српског народа на КиМ – предаја елек-
троенергетског система државе Србије у руке Велике 
Албаније – замаскирана доласком Лаврова и сусре-
том са Додиком. Данима режимски медији форсирају 
русофилију и србовање по питању Републике Српске 
како би замајали јавност и спречили интересовање 
грађана Србије и медија за оно што се дешава на Ко-
сову и Метохији. Уместо да ових дана централна тема 
у политичкој јавности буде шта се десило са прено-
сом електроенергетског система Србије на велико-
албанску енергетску мрежу лажна држава Косово-
Албанија, и какве су последице по грађане Србије 
који живе на КиМ, све је учињено да се ова тема 
маргинализује. Вучићева русофилија и маркетиншко 
србовање увек су аларм за сваког српског родољуба 
да појача позорност на оно што владајући режим тре-
нутно ради по питању кршења Устава и предаје Косо-
ва и Метохије. 

Веома је карактеристично да Александар Вучић 
никада не помиње Резолуцију 12 44 СБ УН која гарантује 
да је КиМ саставни део Србије, на шта му је руски ми-
нистар иностраних послова поново скренуо пажњу на 
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заједничкој конференцији за медије, сугеришући да 
без те резолуције нема решавања питања статуса КиМ. 
На овај начин се понавља пракса да Шпанија и Руска 
Федерација више бране међународно право Србије на 
суверенитет над Косовом и Метохијом него држав-
ни врх Србије. У наступајућем периоду међународни 
спонзори косовске независности инсистираће на 
испуњењу Вучићевог обећања које је дао када су га за-
падни ментори 2012. године поставили на власт, а то је 
признање лажне државе Косово као независне.

Ову мрачну и издајничку улогу СНС, од кршења 
предизборних обећања Томислава Николића по 
питању КиМ и потписивања антиуставног тзв. Бри-
селског споразума 2013. године, до данас, не може са-
крити никаква лажна русофилија и стално маскирање 
патриотским маркетиншким плаштом. У Србији су на 
власти лажне патриоте и то се више не може сакрити.   

Двери.рс, 16. децембар 2020. 



339

ГРАЂАНИМА ДАТИ ПРИЛИКУ ДА ИЗАБЕРУ 
ДА ЛИ СУ ЗА АЛБАНСКИ ИЛИ 

СРПСКИ МИНИ-ШЕНГЕН

Главни проблем са актуелном идејом мини-шен-
гена са Албанијом коју форсира владајући режим јесте 
у томе што је то антидемократски пројекат о коме 
грађани никада нису добили прилику да се изјасне. 
Како смо дошли у ситуацију да се уједињујемо са 
Албанијом, а да нико није питао грађане Србије шта 
мисле о томе? Такође, зар није било логичније и прече 
да прво идемо у правцу стварања српског мини шенге-
на и већег степена интеграција са Републиком Српском 
и Црном Гором, а у другом кораку и са Босном и Хер-
цеговином у целини и Северном Македонијом? Којим 
то приоритетима су се руководили наши властодршци 
да за стратешког партнера у региону изаберу Албанију, 
а прескоче Црну Гору и Републику Српску? Да ли се 
укидањем граница са Албанијом олакшава про-
лаз трговини дрогом, оружјем и људима преко наше 
територије и помаже у стварању Велике Албаније на 
простору Косова и Метохије и Северне Македоније? 

Још почетком ове године, о Савиндану, Пред-
седништво Двери донело је проглас о „Српском мини 
шенгену“ као новом облику интеграција између 
Србије, Републике Српске и Црне Горе. Ово се, пре 
свега, односи на омогућавање слободног протока 
робе, услуга, људи и капитала, као и разне друге об-
лике економског, културно-образовног, саобраћајног и 
туристичког повезивања између ових земаља. Грађани 
Србије морају имати прилику да изаберу да ли су за 
албански или српски мини-шенген, и о томе не може 
одлучивати нико други уместо њих. 
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Српски покрет Двери од свог оснивања за-
ступа интересе Срба у региону и расејању на српској 
политичкој сцени и то ћемо наставити да радимо. Бри-
га о очувању српског духовног, културног и национал-
ног идентитета у целини један је од најважнијих зада-
така Србије као матичне државе свих Срба који живе 
ван наше земље. Зато је стручни савет Српског покрета 
Двери за односе са Србима у региону и расејању изра-
дио конкретан програм за ову област, којим ће значајно 
бити побољшан третман наших сународника који живе 
ван граница Србије, као и њихов статус овде у Србији: 
олакшано бирачко право, гарантована места у парла-
менту, услови за повратак и улагање у својој Отаџбини... 
Са Српским покретом Двери наше расејање добило је 
политичку опцију која ће заступати њихове интересе 
и омогућити боље односе Матице са Србима у регио-
ну и расејању. Срби који живе ван Србије су велики и 
важан део нашег народа и посвећеност њиховом добру 
захтева поновно формирање министарства задуженог 
за ову проблематику. 

Ако се поставља питање за које смо интеграције 
онда су то на првом месту дефинитивно српске 
интеграције на Балкану. Овом темом посебно се бавио 
стручни савет Српског покрета Двери за економију, 
који је осмислио читав низ економских и других инте-
гративних модела за српски мини шенген по сканди-
навском узору. Наш први избор за интеграције не може 
бити Албанија већ Црна Гора и РС.

Уводно слово на представљању програма 
Српског покрета Двери за Србе у региону и расејању 
и идеје Српског мини-шенгена, одржаног 22. децем-

бра 2020. године у Медија центру у Београду.

Двери.рс, 22. децембар 2020. 
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ПОТРЕБНО ЈЕДИНСТВО ОПОЗИЦИЈЕ 
ОКО ИЗБОРНИХ УСЛОВА

У Србији нису толико проблем закони, који имају со-
лидна решења у области избора, већ примена закона које 
нема и контролни механизми који не реагују када дође до 
кршења закона. Сви знамо шта су услови за слободне и по-
штене изборе, и већина њих се већ налази у изборном зако-
нодавству: равноправни третман свих изборних учесника 
на медијима (не само у току изборног процеса већ и пре из-
бора), забрана функционерске кампање, злоупотребе држав-
них ресурса и притисака на бираче, независан рад изборне 
администрације. Све то је узалудно када остаје само мртво 
законско слово на папиру, јер свој посао не раде државне 
институције које су задужене за заштиту изборног права 
грађана и кажњавање кршења изборних правила: РИК, РЕМ, 
Агенција за борбу против корупције, Тужилаштво, Суд. 

Платформа Српског покрета Двери за преговоре са 
влашћу о изборним условима има само једну тачку:

1. Шта су гаранције да ће услови за следеће из-
боре бити заиста слободни и поштени не 
само на папиру већ и у изборној пракси? 

О прецизним условима за слободне и поштене 
изборе све је речено још у документу из 2018. годи-
не који су потписали сви представници опозиције, 
као и у закључцима стручног тима са протеста „1 од 
5 милиона“ од прошле године и у најновијим пре-
порукама посматрачке мисије ЦРТА. Око тога ћемо 
се сви у опозицији лако сложити и ујединити. Сада 
је, међутим, остало као нерешено на који начин 
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владајући режим гарантује спровођење ових услова 
у пракси. Српски покрет Двери предлаже неколико 
решења: прелазна, техничка Влада надстраначких 
стручњака (као што је био случај у Аустрији), ко-
министри из редова опозиције у кључним министар-
ствима за спровођење избора (као што је био случај у 
Црној Гори) или посебно Министарство или Комисија 
коју би чинили представници власти и опозиције са 
овлашћењима за спровођење и надгледање изборних 
услова (као што је био случај у Северној Македонији).  

Без обзира на све наше идеолошке и политич-
ке разлике које су нормална ствар у демократији, и 
без обзира на број колона у којима ћемо се појавити 
на следећим изборима, опозиција сада треба да буде 
уједињена у наступу према властима око изборних ус-
лова, а пре свега у тражењу гаранција за спровођење 
договореног. Једини начин да заиста дође до примене 
услова за слободне и поштене изборе јесте да у томе 
учествују представници опозиције који би надгледали 
читав предизборни процес (од тренутка потписивања 
споразума између власти и опозиције па до изборног 
дана). То значи да договор мора да садржи гаранције 
да ће договорено бити и примењено, а то опет значи 
да мора да постоји посебно радно тело које ће бити 
овлашћено да спроводи договорене одлуке и надгле-
да изборни процес. Коначно, за решавање актуелне 
политичке кризе легитимитета Скупштине и Владе 
најважнији је хитан почетак дијалога између власти 
и опозиције, како би остало довољно времена до из-
бора да договорено буде и примењено.  

 Двери.рс, 23. децембар 2020. 
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ИЗНАД ЛЕВИЦЕ И ДЕСНИЦЕ

Иако је од појављивања новог прогласа Српског 
покрета Двери „Промена система – сигурност за све“ 
прошло више од три месеца, овај – по мом нескром-
ном мишљењу – најважнији идејни документ који се 
појавио на српској политичкој сцени у 2020. години – 
још увек узбуркава духове. На њега су реаговали „дес-
ничари“ незадовољни што у њему нема класичних „дес-
них тема“ иза којих се најчешће крије бусање у празна 
патриотска прса и издржавање на режимској каси. Ис-
товремено су се узнемирили и лажни грађанисти, који 
већ 30 година живе од страних фондова нападајући 
све што је српски национални и државни интерес, шо-
кирани да ико сем њих у Србији сме да буде демократа. 
И у томе се види највећи идеолошки парадокс у ових 
30 година од обновљеног вишестраначја: ми још увек 
не можемо да изађемо из комунистичког шињела и 
ослободимо се робовања старој подели са 8. седнице 
Комунистичке партије Србије на лажне национали-
сте и лажне грађанисте. На овај начин, интелектуални 
и партијски монополисти, уз свестрану асистенцију 
БИА, не дозвољавају да у Србији на власт дође ни ау-
тентична патриотска ни аутентична грађанска идеја, 
које би обе морале бити демократске. 

Посебан проблем у Србији је наметнуто 
супротстављање грађанског и националног, или демо-
кратског и националног, које је разрешио још Борис-
лав Пекић: „Стога, као демократи, никад не допустимо 
да будемо увучени у вештачку дилему избора између 
нације и демократије. Јер за демократију је нација њена 
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нужна стварност, за нацију демократија њен изабрани 
циљ“ (Демократија, 27. август 1990). Ми смо и грађани 
и патриоте и демократе, и не сме се дозволити да се 
било шта од овога супротставља једно другом, нити 
нешто од тога треба да буде искључено из политичког 
идентитета савременог човека и грађанина у Србији.  

Коначно, на проглас Двери реаговали су и леви-
чари, у страху и нервози што им се неко меша у „њихову 
идеолошку прћију“: партиципативну демократију, за-
штиту животне средине, урбане јавне политике... Ту 
ћемо морати да их разочарамо: ове теме су изнад ле-
вице и деснице. Ја могу да разумем да у Србији постоји 
огромна криза левице, синдикализма и солидаризма, 
и да нема „Не да(ви)мо Београд“ питање је са чим 
би савремена српска левица изашла пред Светозара 
Марковића и Димитрија Туцовића. Али, да се раз-
умемо, за пропаст и одсуство квалитетне левице не 
можете кривити десничаре. Пре ће бити да и једни и 
други имамо исти проблем: лажну левицу и лажну дес-
ницу у последњих 30 година које су грађанима Србије 
огадиле оба идеолошка призвука. Што се тича нас са 
тзв. деснице, врло је тешко заговарати основне наци-
оналне вредности и интересе после компромитације 
коју је национална идеја доживела под лажним наци-
оналистима као што су били Слободан Милошевић, 
Војислав Шешељ, Вук Драшковић, Томислав Николић, 
Велимир Илић или Александар Вучић.

Ми у свом прогласу заступамо идеје обнове 
демократије и промене изборног система, лустрације, 
зеленог патриотизма и права на град које су из-
над левице и деснице. Двери нећете наћи у заштити 
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страних мултинационалних компанија или домаћих 
тајкуна, већ искључиво на страни домаћег привред-
ника и пољопривредника, радника и солидарности. 
Да ли су то хришћанске, социјално-тржишне или 
левичарске идеје можемо да полемишемо, али ћемо 
увек узимати само оно најбоље из историје политич-
ких идеја. Не брините за наше европејство: Срби су 
стари европски хришћански народ и Европа је наша 
цивилизација, само што ми више волимо утицај старе 
Грчке, Рима и Јерусалима него Брисела и Вашингтона, 
као што не видимо зашто је европски интерес сукоб, 
а не сарадња са Русијом. Будите уверени: Двери су ев-
ропске, грађанске и демократске колико и српске.

Двери, дакле, нису ни лево ни десно, већ су 
савремени конзервативци и хришћанске демокра-
те. Као што бранимо Косово и Метохију у саставу 
Србије, тако можете бити сигурни да ћемо бранити и 
демократију у Србији. Демократија је данас последња 
брана за тоталитаризам новог доба, кршење људских 
права и наметање стилова живота о којима нас нико 
није ништа питао. Неће бити никакво изненађење да 
се у тој борби за грађанску, економску и националну 
слободу нађемо раме уз раме са искреним припадни-
цима супротних идеолошких праваца од нашег, пре 
него са лажним националистима. Наше идеолошке 
разлике, дебате и прегањања оставимо за време када 
наша држава поново буде слободна и демократска.  

Не заборавимо: основна подела у Србији није 
на левицу и десницу, већ на лажну елиту која је за 
одржање корумпираног политичког система по сваку 
цену и нас који смо за промену система као једину 
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истинску политичку промену. Дакле, овде више није 
довољна смена власти, јер власти су се мењале и до 
сада, али је систем увек остајао исти. Нама је потреб-
на промена комплетног корумпираног система који 
овде влада последњих 30 година и то је једина нова 
и аутентична опозициона колона данас, која је изнад 
левице и деснице. Добро дошли! 

    
Данас, 11. јануар 2021.  
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ТРАЖИМО РЕФЕРЕНДУМ О ЗАКОНУ О 
ИСТОПОЛНИМ ЗАЈЕДНИЦАМА

Министарство за људска и мањинска права 
објавило је „полазне основе” за израду нацрта Закона 
о истополним заједницама, иако о томе никада нису 
питани грађани на референдуму нити је владајућа 
СНС у свом предизборном програму имала овај за-
кон. Ово је први корак ка легализовању хомосексу-
алних бракова, који у другом кораку води ка усвајању 
деце од стране истих хомосексуалних партнера. Док, 
са једне стране, уводе Министарство за породицу на 
велика врата – на другој страни на мала врата намећу 
антипородични закон о истополним заједницама, 
који се сада доноси по убрзаној процедури. 

Овај закон значи да треба да прихватимо нови 
систем вредности који није иманентан српском тра-
диционалном друштву које почива на природној 
породици као брачној заједници између мушкарца 
и жене. Циљ овог закона је да се смањи значај тра-
диционалних породичних вредности, да се промени 
уставна дефиниција брака и породице, да се пошаље 
порука како породица није битна, да брак није би-
тан, из чега произилази да рађање деце није битно, 
да је то застарело, а да је модерно нешто сасвим друго 
што представља идеологија хомосексуализма. Дакле, 
овде није у питању заштита било чијих угрожених 
права већ промоција политичке идеологије хомосек-
суализма нашој деци. Тражи се од нас да прихвати-
мо систем вредности који је у свему супротан нашој 
православној вери, учењима свих традиционалних 
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верских заједница у Србији, јавном моралу и поро-
дичним вредностима.

Да се овде ради о хомосексуалним браковима 
јасно се види из онога што пише у предлогу овог за-
кона: „Истополна заједница је заједница породичног 
живота два пунолетна лица истог пола која је реги-
стрована пред надлежним органом јавне власти у 
складу са одредбама овог закона”. Све одредбе у овом 
предлогу закона буквално су копиране из Породич-
ног закона, што говори о тежњи законописца да ис-
тополне бракове изједначи са традиционалном поро-
дицом, у сваком смислу.

Овај закон представља пробни балон за нешто 
што следи иза тога, а то је захтев за легализацијом 
усвајања деце од стране истополних партнера, што 
директно угрожава право детета на раст и развој у 
природној породици. Усвајањем овог закона се униш-
тава основна морална вредност породице и друштва.

Не улазимо ни у чију приватност и спремни смо 
да заштитимо свакога ко трпи било какву дискри-
минацију, али не желимо наметање антихри-шћанских 
и антипородичних вредности нашем друштву. Уоста-
лом, зашто законодавци не консултују грађане на ре-
ферендуму по питању усвајања једног оваквог закона? 
Нека грађани одлуче да ли су за или против предложе-
ног закона, што би било једино исправно демократско 
решење. Проблем може бити само у томе ако је циљ 
доношења овог закона да он буде идеолошки намет-
нут, а не усвојен на демократски начин.

Двери.рс, 11. фебруар 2021. 
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ХРКАЛОВИЋКА И БЕЛИВУК СУ ПРОЈЕКАТ СНС

Права истина о ухапшеној криминалној групи 
на челу са Вељком Беливуком и ко стоји иза ње крије 
се у врху СНС који их је по доласку на власт инстали-
рао на важне позиције у полицијским и криминалним 
структурама. СНС је поставио Дијану Хркаловић на 
политичку позицију државног секретара МУП-а 
Србије и она је била десна рука бившег министра 
полиције и другог човека СНС Небојше Стефановића. 
Небојша Стефановић је послао Дијану Хркаловић у 
полицијску станицу у Гучи за време локалних избо-
ра у општини Лучани у децембру 2018. године. СНС 
је на исти начин инсталирала најпре Александра 
Станковића, званог Сале Мутави, за вођу навијача 
ФК Партизан, а политички постављени функционе-
ри клуба су им омогућили коришћење просторија 
на некадашњем стадиону ЈНА. Станковићева група, 
чији је Вељко Беливук, звани Веља Невоља, био дес-
на рука, добијала је од врха Полиције и СНС слободу 
бављења криминалом, а заузврат је имала задатак да 
спречи скандирање против власти са јужне трибине, 
да учествује у застрашивању грађана на локалним из-
борима широм Србије и да обезбеђује инаугурацију 
председника Вучића испред Народне скупштине 
2017. године, као и друге скупове СНС.  

Више чланова ове криминалне групе виђано је 
у друштву са сином председника СНС, а као један од 
примера можемо навести заједничко гледање утак-
мица на Светском првенству у фудбалу у Русији. 
Да ли је могуће да службе безбедности које су обез-
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беђивале ово заштићено лице нису знале са ким се 
он дружи и да то није знао његов отац? То није мо-
гуће. Једини одговор је да су они то одлично знали 
и да то за њих тада није било спорно зато што је ова 
криминална група била у оквиру СНС. Исто важи и 
за Дирекцију Полиције и њеног директора Владими-
ра Ребића, редовног гледаоца утакмица ФК Партизан 
које је често посматрао у друштву Вељка Беливука. 
Вељко Беливук је постао главни након убиства Алек-
сандра Станковића, који је у тренутку убиства имао 
полицијску заштиту иако је одавно требало да буде 
на одслужењу правоснажне затворске казне. Ко му је 
омогућио да - иако правоснажно осуђен - не иде на 
робију? Ко му је дао полицијску пратњу и заштиту? 
Ко га је инсталирао на јужну трибину и наметнуо за 
вођу навијача, када ни Станковић ни Беливук раније 
нису били навијачи ФК Партизан већ других фудбал-
ских клубова?  

Необјашњиво је зашто још увек Дијана Хрка-
ловић није ухапшена. Такође, зашто нису ухапшени 
Небојша Стефановић и Владимир Ребић. Да ли се 
овим медијским оптужбама и хапшењима Дијана Хр-
каловић и Вељко Беливук уствари склањају да не би 
проговорили о ономе што знају и могу да испричају 
о својим везама у врху МУП-а и СНС? Да ли се на 
овај начин скреће пажња јавности на Хркаловићку 
и Беливука као вође организоване криминалне гру-
пе, а заправо се скривају њихови политички ментори 
из самог врха државе и прави шефови политичке и 
друге мафије у Србији. О свему овоме говорио сам 
још пре више од годину дана као народни посланик 
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на конференцијама за медије у Народној скупштини, 
које су сабране у мојој у медијима апсолутно прећута-
ној књизи „Криминални кругови – Бела књига о кри-
миналу и корупцији у врху МУП-а Србије и актуелне 
власти СНС”? 

Ова књига је данас још актуелнија. Режим-
ски медији тек данас помињу улогу кума Небојше 
Стефановића Горана Папића и Стефановићевог нај-
ближег сарадника у београдском СНС Александра 
Папића, које доводе у везу са Беливуковом криминал-
ном групом, а о којима сам детаљно писао у књизи. 
Све што сам тада говорио о Дијани Хркаловић пока-
зало се као тачно. Све што сам говорио о пребијању 
београдског угоститеља Дејана Пејовића од стра-
не Горана Папића, тадашњег заменика начелника 
СБПОК-а, показало се опет као тачно ових дана када 
је Пејовић објавио снимке са камера које су забележи-
ле како га Папић пребија и гепекује у сред бела дана 
на Вождовцу. Горан Папић никада није одговарао за 
ово кривично дело које је учинио, а у његову одбрану 
у више наврата стао је и Александар Вучић. 

Лично сматрам да је одговорност Дијане Хр-
каловић, Вељка Беливука и Горана Папића мања од 
њихових ментора и покровитеља из врха Полиције 
и СНС. У овом тренутку све се чини да се сакрију 
трагови који воде ка правим шефовима мафије у Ср-
бији, а они нису у криминалним већ у политичким 
круговима. Данас се не зна где се завршава политика 
и почиње криминал, јер су се ови кругови потпуно 
помешали и изједначили. Разне Хркаловићке, Бели-
вуци и Папићи нису постојали пре доласка СНС на 
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власт, они су пројекат СНС и зато владајућа странка 
и њени челници морају да буду саслушани, ухапшени 
и кривично гоњени за стварање ове криминалне гру-
пе. Коначно, да ли је било потребно да Веља Невоља у 
неком заједничком друштву опали шамар Данилу Ву-
чићу, како се прича у београдским круговима, да би 
тек тада кренула полицијска операција против њега 
и његових сарадника? Да ли би ова криминална гру-
па, да тога није било, још увек уживала заштиту врха 
државе? И оно најопасније питање: да ли су службе 
безбедности знале за све криминалне активности ове 
групе, па и најтежа и најсвирепија убиства, али им је 
све то толерисано док су били део СНС и док су ради-
ли оно што им се каже?

Обраћање на конференцији за медије, 
одржаној 11. фебруара 2021. године у канцеларији 

Српског покрета Двери у Чачку.

Двери.рс, 11. фебруар 2021.
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ПОЛИТИКА И КРИМИНАЛ
 
Злоупотреба криминалаца у полицијске и по-

литичке сврхе није изум владајућег режима СНС. У 
питању је стара техника службе државне безбедности 
још из комунистичког времена када су жестоки мом-
ци са београдског асфалта добијали слободу бављења 
ситним криминалом у престоници, а заузврат слу-
жили као ликвидатори водећих представника српске 
политичке емиграције. Тако су од стране београдских 
криминалаца, а за потребе УДБЕ, убијени бројни 
антикомунистички оријентисани српски  политички 
емигранти у Европи и САД 70-их и 80-их година про-
шлог века. Исти кримоси током деведесетих наста-
вили су да раде за потребе Милошевићевог режима, 
добили дозволу да организују паравојне формације и 
слободу да пљачкају на ратним подручјима. 

 За сваку власт је, такође, увек било важно да 
има контролу над навијачким групама, посебно оним 
највећим, које могу да поведу масе да скандирају про-
тив власти на утакмицама или масовно учествују на 
опозиционим уличним демонстрацијама. Познато 
је да су одређене навијачке групе одиграле значајну 
улогу у смени Милошевићевог и Тадићевог режима, 
ако ништа друго онда свакако у стварању опозици-
оне енергије на стадиону која се касније прелива-
ла на улице. Зато је први закон који је донела нова 
власт СНС-СПС 2012. године био Закон о основа-
ма уређења служби безбедности Републике Србије, 
којим је Александар Вучић - као тадашњи први пот-
председник Владе - желео да себи потчини компле-
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тан безбедносни сектор у држави. То је и успео након 
што је дошао на место секретара Савета за национал-
ну безбедност и функцију шефа Бироа за контролу 
свих служби безбедности, што је остао дуго и након 
што је постао председник СНС, председник Владе и 
касније председник државе. 

Ово је до дана данашњег најважнија политичка 
функција на којој се Вучић икада налазио, иако је 
њему вероватно најдража и опсесивна она министра 
информисања. Са ове државне позиције Вучић је пре-
узео контролу над свим државним институцијама, 
правосуђем, медијима, бизнисом, али и криминалом 
и навијачким групама. Ово последње му је било вео-
ма важно из разлога да се са трибина наших највећих 
стадиона, када дође тренутак, не би поново чуло 
скандидарање против власти, примера ради поводом 
издаје српских националних и државних интереса 
на Косову и Метохији и потписивања антиуставног 
Бриселског или Вашингтонског споразума.

 Управо је у време власти СНС Безбедно-ин-
формативна агенција усавршила методе контроле 
навијачких група: једнима су додељени легални по-
слови са државним компанијама, а другима нелегал-
ни послови са дрогом. У оба случаја услов за лично 
богаћење уз помоћ власти било је навијачко ћутање 
са трибина о ономе што власт ради. У том смислу, 
посебно је карактеристична прича о доласку двојице 
младића који никада нису навијали за ФК „Парти-
зан”, већ за друге клубове, на чело Партизановог југа. 
Ради се о сада већ у јавности опште познатим лично-
стима: Александру Станковићу, званом Сале Мутави, 
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првом вођи недавно ухапшеног криминалног клана, 
и Вељку Беливуку, званом Веља Невоља, његовом на-
следнику након Станковићевог убиства. Њих двојица 
нису били никакав фактор међу навијачима нити у 
криминалним круговима пре доласка СНС на власт. 
Тек са преузимањем власти од стране СНС они, са 
полицијском заштитом, преузимају Партизанов југ. 
Колико су тада били заштићени најбоље говори неве-
роватан податак да је Александар Станковић месеци-
ма избегавао одлазак на одслужење затворске казне 
иако је имао правоснажну пресуду на вишегодишњу 
робију, да би у том периоду учествовао у чињењу но-
вих кривичних дела.  

Њихов убрзани успон у овим круговима по-
клапа се са доласком Дијане Хркаловић у БИА, а по-
том и у МУП, најпре у Кабинет министра Небојше 
Стефановића, а на крају и на место државног секрета-
ра. С обзиром да је ово последње политичка позиција 
у МУП-у – јасно је да је Дијана Хркаловић дирек-
тан кадар владајуће СНС и да је у својој вртоглавој 
каријери од БИА до МУП-а имала политичке мен-
торе. Исте оне који су је у децембру 2018. године по-
слали у Полицијску станицу у Гучи да координира 
параполицијским и криминалним структурама које 
су служиле за притисак на бираче на локалним избо-
рима у Лучанима. Стицајем околности, приликом од-
ласка на челу групе сабораца у поменуту полицијску 
станицу да ослободимо неправедно ухапшене опози-
ционаре тога изборног дана у Гучи, лично сам читавој 
јавности у Србији на светлост дана извукао скривену 
улогу Дијане Хркаловић у српској полицији, назвавши 
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је јавно експонентом мафије у МУП-у и полицијским и 
политичким лицем Салета Мутавог. То је био разлог да 
тадашњи министар полиције Небојша Стефановић по-
нуди оставку председнику СНС, а она је нешто касније 
мистериозно нестала из МУП-а. 

Оно што би надлежно Тужилаштво и Полиција 
сада требало да испитају јесте природа везе између 
Дијане Хркаловић и ухапшене криминалне групе 
коју су предводили Станковић и Беливук. Такође, 
поставља се питање ко их је све време штитио и 
стајао иза њих, јер су после толико година и дока-
за које смо износили тек сада од стране режимских 
медија и политичара оптужени за најтежа кривична 
дела – Дијана Хркаловић за покушај државног удара 
и прислушкивање врха државе, а Беливук за зверска 
убиства и трговину дрогом. Оно што је, међутим, вео-
ма занимљиво јесте да Дијана Хркаловић још увек није 
ухапшена. Право питање гласи која је природа њеног 
односа са бившим министром полиције Небојшом 
Стефановић, чија је десна рука била и без које није 
могла да прође нити једна његова конференција за 
медије? Која је улога директора Дирекције Полиције 
Владимира Ребића, који је више пута виђен у почасној 
ложи Партизановог стадиона заједно са Беливу-
ком? Како је било могуће да је ова криминална група 
обезбеђивала разне скупове СНС, па и инаугурацију 
председника Србије испред Народне скупштине, када 
су пребијани новинари и грађани? Каква је, такође, 
улога ових криминалаца на бројним локалним избо-
рима широм Србије на којима су пребијани опозици-
они активисти? И, коначно, како је дошло до тога да 
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је син председника Србије у више наврата усликан у 
друштву припадника ове криминалне групе? Зар над-
лежне службе безбедности, које су морале бринути о 
безбедности овог заштићеног лица, нису знале с ким 
се дружи или путује на Светско првенство у фудбалу 
у Русији? Или су то одлично знали и одобравали јер 
се радило о људима који су били пријатељи његовог 
оца и део владајућег система. 

Да ли су они тек сада ухапшени јер се десило не-
што што је пореметило њихове међусобне односе, да 
ли су ушли у сукоб са неким чланом породице Вучић 
или СНС, или су једноставно склоњени јер много знају 
и много могу да испричају о природи веза између по-
литике и криминала. Очита је намера владајућег режи-
ма и њима блиских медија да се сва кривична одговор-
ност свали на Дијану Хркаловић и Вељка Беливука, а 
сакрије истина о онима из БИА, Полиције и СНС који 
су их створили и све време подржавали и штитили, а 
који су много одговорнији за ово што нам се десило да 
се у нашем друштву и држави тешко распознаје шта је 
политика, а шта криминал јер су се под овом влашћу 
помешали и стопили у једно. 

Данас, 15. фебруар 2021. 
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ИСТИНА О ЈАСЕНОВЦУ МОРА ПОСТАТИ 
ДРЖАВНИ ПРОЈЕКАТ

Филм „Дара из Јасеновца” може бити историјска 
прекретница у третману теме Јасеновца у нашој јав-
ности, под условом да све не остане само на овом 
филму. Филм је велики искорак, али може бити само 
почетак изношења пуне истине о српском страдању у 
НДХ у домаћој и међународној јавности. То је могуће 
само ако ово историјско сећање и памћење постане 
државни пројекат прве врсте. То у пракси значи да 
држава Србија мора да стане иза кључне националне 
идеје упознавања најпре нас Срба, а потом и читавог 
света о ономе што се дешавало у Јадовну, Јасеновцу и 
другим монструозним системима концентрационих 
логора смрти у НДХ за време Другог светског рата. 

У том смислу, предлажемо државном врху сет 
мера да би овај пројекат био реализован како треба:

1. Усвајање Резолуције Народне скупштине 
Републике Србије о геноциду над Србима, 
Јеврејима и Ромима у НДХ, коју је посланич-
ка група Двери предложила још 14. новем-
бра 2016. године, а коју је тренутнa владајућа 
већина у више наврата одбила да стави на 
дневни ред скупштинских заседања. 

2. Приказивање филма „Дара из Јасеновца” за 
све ђаке у основним и средњим школама као 
обавезан део образовног програма. 

3. Повећање броја часова из историје и лекција 
на тему геноцида над Србима у Другом свет-
ском рату у основном и средњем образовању. 
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4. Подизање посебне зграде Музеја жртава 
геноцида над Србима у 20. веку у Београду, 
са комплетним пратећим изложбама, доку-
ментарним филмовима и издаваштвом на 
свим најважнијим светским језицима. 

5. Посебна кампања у међународној јавности  
(изложба, књиге и филм) која би обишла чи-
тав свет и све најзначајније светске престо-
нице и институције са циљем да у Уједиње-
ним нацијама буде усвојена посебна резо-
луција о геноциду над Србима, по узору на 
сличне резолуције о геноциду над Јеврејима 
и Јерменима. 

6. Вишедневни међународни научни скуп на нај-
вишем светском научном нивоу у Србији и 
Републици Српској, иза кога би стала држава 
Србија, САНУ, СПЦ, Универзитет и сви науч-
ни историјски институти, а на коме би узела 
учешћа најзначајнија научна имена из читавог 
света која су стручњаци за тему геноцида. 

7. Да сваки град и општина у Србији додели 
двема од централних улица име Жртава 
геноцида над Србима у 20. веку и посебно 
Сећања на децу жртве јасеновачких лого-
ра. Градски и општински одбори Српског 
покрета Двери од понедељка ће почети са 
предајом овог захтева свим локалним само-
управама у Србији, са надом да једна овако 
битна иницијатива неће бити одбијена само 
зато што је предлаже једна опозициона по-
литичка организација.  
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Владајућа СНС већ је преузела више поли-
тичких идеја из програма Српског покрета Двери, 
али није далеко одмакла у њиховој реализацији: од 
оснивања Министарства за породицу, преко Закона 
о испитивању порекла имовине, до повратка редов-
ног служења војног рока. Надамо се да ће и ова идеја 
Двери бити не само прихваћена у сврхе политичког 
маркетинга као до сада већ и заиста реализована у 
циљу да нам се онакво страдање из времена Другог 
светског рата више никада не понови. Превенција 
геноцида кроз изношење истине у домаћој и међуна-
родној јавности о српском страдању у НДХ је један од 
важних начина заштите да нам се геноцид не понови. 
Ово није страначко питање већ ствар од националног 
интереса око које треба сви да се ујединимо. 

Двери.рс, 26. фебруар 2021. 



ПОГОВОРИ
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ИЗЈАВА БОШКА ОБРАДОВИЋА 
ПОВОДОМ ПРЕСУДЕ ВУЧИЋУ ЗА 

ПОВРЕДУ УГЛЕДА И ЧАСТИ

Први основни суд у Београду 26. новембра 2020. 
године донео је историјску првостепену пресуду којом 
се председник СНС Александар Вучић обавезује да 
плати 200.000 динара председнику Српског покрета 
Двери Бошку Обрадовићу због повреде угледа и части 
јер га је назвао „лоповом” и „фашистом”. 

Поводом за Обрадовићеву тужбу била су два 
гостовања Александра Вучића на ТВ ПИНК од 13. 
и 16. фебруара 2019. године, у којима га је у уживо 
преносу назвао „лоповом” и „фашистом”. На суду се 
појавио само Бошко Обрадовић. Карактеристично је 
да Вучићев адвокат није тражио његово изјашњавање 
на суду нити га позвао у својству сведока да докаже 
своје тврдње, као и да је на тај начин Вучић избегао 
суђење и суочавање са Обрадовићем, али није могао 
избећи пресуду. 

У наставку доносимо образложење из ове 
историјске пресуде: „Суд је поклонио веру исказу ту-
жиоца, налазећи да је исти објективан, јасан и логичан, 
те да је у складу са писменим доказима у спису пред-
мета... Према садржини наведених изјава и у складу са 
контекстом у којем су дате, мишљење је овог суда да је 
тужени оваквим изјавама довео до омаловажавања ту-
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жиоца и повреде његовог достојанства, због чега је код 
тужиоца дошло до повреде како угледа (као објективне 
категорије која подразумева став и мишљење које сре-
дина има о личности неког појединца) тако и части 
(као субјективне категорије, односно скупа човекових 
врлина и мишљења које појединац има о себи самом), 
будући да је тужени овакве изјаве дао у својству пред-
седника државе и на телевизијском каналу са нацио-
налном фреквенцијом, што је предметним изјавама 
дало додатну тежину. Такође, додатну озбиљност 
оваквим наводима туженог даје чињеница да је ту-
жилац председник политичке странке која је у време 
давања ових изјава била парламентарна и која је уче-
ствовала у раду Скупштине Републике Србије, те да су 
стога изјаве дате од стране председника државе којом 
је председника једне парламентарне странке окаракте-
рисао као лопова и фашисту на телевизији утицале не 
само на углед тужиоца као појединца већ и на углед 
странке чији је он председник. 

Наиме, довођење тужиоца у везу са речју „ло-
пов” и чуђење туженог због чега тужилац није у за-
твору неспорно представља увреду изнету на рачун 
тужиоца која повређује његов углед и част, будући да 
овај израз не може имати било какву другу конотацију 
сем негативне у јавности, поготову када се има у виду 
да је таква квалификација на рачун тужиоца изнета 
на телевизији са циљем и намером да се дискредитује 
тужиочев лик и дело. Такође, суд сматра потребним 
појаснити и да је квалификатив „фашиста”, који је ту-
жени употребио као начин карактеризације тужиоца, 
јасно увредљив како у контексту у коме га је туже-
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ни употребио у односу на тужиоца, будући да се фа-
шистом означава поборник фашистичке идеологије, 
која је тоталитарна и дискриминаторска, тако и сам 
по себи у Републици Србији имајући у виду да су фа-
шисти изазвали огромна страдања у Србији током 
Другог светског рата, због чега овај израз у нашој 
земљи носи са собом изразито негативну конотацију, 
јер се истим означава окупатор или сарадник оку-
патора, а што туженом, као председнику државе и 
политичару са вишедеценијским искуством, прили-
ком давања овакве изјаве није могло бити непозна-
то. Поред тога што је термин „фашиста” увредљив за 
тужиоца као појединца, он је увредљив и за тужио-
ца као председника политичке партије која је у мо-
менту давања изјаве била парламентарна, будући да 
означавање председника једне политичке странке као 
фашисте од стране председника Републике упућује 
и на потенцијалну незаконитост рада странке чији 
је он председник, с обзиром на то да је чл. 2 Закона 
о забрани манифестација неонацистичких или фа-
шистичких симбола и обележја (Сл. Гласник РС, бр. 
41/2009) прописано да се забрањују манифестације 
истицања симбола или обележја или било какво дру-
го деловање припадника неонацистичких или фа-
шистичких организација и удружења (став 1), те се 
прописује покретање поступка за брисање из реги-
стра такве организације или удружења”.

Овим поводом Бошко Обрадовић изјавио је 
следеће: „Ово је велики дан и историјски тренутак 
када је независно судство у Србији донело прву суд-
ску пресуду против Александра Вучића као не само 
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појединца већ и симбола актуелне власти. Овом 
пресудом је одбрањена моја част и ово је велика 
сатисфакција за мене лично, моју породицу и Српски 
покрет Двери у целини. Нити смо фашисти нити смо 
лопови, нити председник СНС и Србије сме тако да 
нас назива у медијима без икаквих доказа. То што у 
Србији влада фасадна демократија, што нема сло-
боде медија и поштених избора, што су институције 
заробљене, не значи да председник СНС може да ради 
шта хоће и да се свакодневно преко режимских медија 
обрачува са политичким неистомишљеницима, или 
издаје такве налоге својим хоровима. Позивам Алек-
сандра Вучића да се извини због ових речи, а све ре-
жимске медије да пренесу вест о овој пресуди.

Користим се приликом да се захвалим угледном 
београдском адвокату Владимиру Тодорићу на овој 
правној победи и историјској пресуди, као и свим 
људима који нису веровали у Вучићеве лажи и који 
су ми пружали подршку све ове године. Ово је велики 
дан наде и за све друге који су малтретирани, окле-
ветани и провучени кроз бројне негативне кампање 
под овом влашћу да ће и они дочекати правду. Ово 
је доказ да је правда спора, али достижна. Као што 
је у првом степену завршен овај прекршајни судски 
поступак, тако ће ускоро бити покренута и кривич-
на одговорност свих оних из актуелне власти који 
су огрезли у криминал и корупцију а данас изгледају 
тако недодирљиви. Правда је данас важнија Србији 
од хлеба, а неправда и одсуство поштеног система је 
један од највећих разлога зашто млади и високообра-
зовани одлазе из ове земље. Нека би овај данашњи дан 
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означио велики почетак промене система у Србији 
која тек долази.

Коначно, ова пресуда враћа веру у српско суд-
ство, његову независност и будућност владавине за-
кона и правде у Србији. Нова година није могла поче-
ти већим симболичким чином за све гладне и жедне 
правде у нашој земљи. Нека ова историјска пресуда 
постане весник једне нове епохе у српској историји 
која ће нам коначно свима донети владавину права 
и одговорност политичара на власти за изговорене 
лажи и учињена кривична дела”.     

Двери.рс, 12. јануар 2021.
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БЕЗ ПОБУНЕ НЕМА ПРОМЕНА

И ова књига Бошка Обрадовића „Промена си-
стема“ указује на кључни проблем српског друштва. 
Деценијама се мењају различити ликови на политичкој 
сцени Србије, али оно што је кључно да би ова земља на-
предовала – систем, остаје дубоко зацементиран. У на-
шим навикама, начину опхођења, свести... Борба за про-
мену система увек је била и остала само декларативна. 
Суштински ништа се не мења као да је југословенска и 
српска Удба за сва времена осмислила перпетум мобиле 
који ову државу, огрезлу у корупцији и неправди, држи 
заковану у блату и недаћама, без права на промену.

Да би се систем истински променио потребна је 
Побуна. Да би се дошло до Побуне потребни су људи 
спремни да се жртвују. Нема Промена без жртви. Ова 
прича о променама предуго траје. Људи су преморени 
силним обећаним променама. А пре свега уплашени. 
И није ни чудо што се на листи страхова Срби највише 
плаше промена и промаје. Дуго је рађено на томе. 
Генерације су дале свој допринос. Огромна средства су 
уложена у то, да истина нестане, а заблуде овладају. И 
зато се стално налазимо пред истим зидом, са истим 
проблемом и истим питањем. 

Тим питањем се бави и Бошко Обрадовић у својим 
текстовима сакупљеним у овој књизи. Да ли је његова 
спремност као политичара да се избори за промену си-
стема довољна? Наравно да није. То и он зна. Али, шта 
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урадити да до тих промена дође и ко ће бити њихови 
носиоци, важно је питање које превазилази странице 
ове књиге и саму тему.

Обрадовић зна да није Достојевски, али му то не 
смета да пише директно и мисли конкретно. Није ни 
Ибзен, али то не умањује његову искреност у ономе 
што пише, говори или ради. Сада, кад је димер постала 
реч која се убедљиво највише користи у српском језику, 
лакше га је утврдити у Обрадовићевим текстовима и 
иступима, него у суманутим обраћањима представника 
Кризног штаба.

Бошко Обрадовић је пре свега васпитан, писмен и 
породичан човек. У јавности је представљен као насил-
ник, фашиста, лопов... Особа коју никако не би требало 
следити. Власт је учинила све да га толико опањка, да су 
Недић и Љотић заједно, боље прошли у комунистичкој 
пропаганди. Лажни левичари и такозвани грађанисти 
су се својски потрудили да га истисну из опозиције и 
баце на маргину политичког деловања. Наводно им је 
кварио слику пред демократским светом који нескриве-
но већ девет година подржава бруталну Вучићеву дик-
татуру. Шта би о њему и једни и други тек рекли да је 
само један дан био на власти тешко је и замислити.

Ту смо где смо. И Бошко Обрадовић са својом 
књигом „Промена система“ и сви ми. Можда је време да 
Бошко коначно раскрили Двери и широм отвори врата 
свима онима који су спремни да се жртвују борећи се за 
промену система. Нека ова књига буде почетак.

На Крстовдан 2021. године

Срђан Шкоро
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О АУТОРУ

Бошко Обрадовић рођен је 23. августа 1976. го-
дине у селу Вранићи код Чачка. После завршене Гим-
назије у Чачку студирао је србистику (српски језик 
и књижевност са општом књижевношћу) на Фило-
лошком факултету Универзитета у Београду, где је и 
дипломирао. Аутор је дипломске студије „Позиција 
српске књижевне деснице у 30-им годинама XX века”, 
која је објављена као књига „Милош Црњански и 
нови национализам“ и за коју је добио награду „Ми-
лош Црњански” за најбољу књигу есеја објављену на 
српском језику у периоду 2003-2005.

Један је од оснивача часописа за националну кул-
туру и друштвена питања „Двери”. Радио је као биб-
лиотекар за културно-просветну делатност и односе 
са медијима Градске библиотеке „Владислав Петковић 
Дис” у Чачку (2002-2009), затим као менаџер удружења 
грађана Српски сабор Двери (2009-2013), потом и 
уредник у издавачкој кући „Catena mundi” (2013-2016), 
до ступања на дужност народног посланика у На-
родној скупштини Републике Србије (2016-2020). По 
окончању посланичког мандата вратио се издаваштву 
и активностима у невладином сектору кроз рад удру-
жења грађана „Форум за националну демократију”, где 
је и запослен као генерални секретар. 

Председник је политичке организације Српски 
покрет Двери.
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Ожењен је и са супругом Јулијом брине о пето-
ро деце: Александри, Мини, Магдалини, Анђелији и 
Растку. Живи у Чачку. 

До сада је објавио следеће књиге:
1. „Милош Црњански и нови национализам“, 

Хришћанска мисао, Београд, 2005;
2. „Српски завет – српско национално питање 

данас”, Српски сабор  Двери, Београд, три 
издања: 2007, 2008, 2010;

3. „Српска унија“, Catena mundi, Београд, два 
издања: 2012, 2013; 

4. „Српска десница – позиција српске књижевне 
деснице 30-тих година 20. века” (проширено 
издање), Catena mundi, Београд, 2015;

5. „Где бежите! Одабране скупштинске беседе 
2016-2018. године“, Pi-press, Пирот, 2019.

6. „Криминални кругови – Бела књига о кри-
миналу и корупцији у врху МУП-а Србије и 
актуелне власти СНС”, Српски покрет Две-
ри, Београд, 2020. 
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